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Témata: Vedení univerzity, Slezská univerzita v Opavě, Institut tvůrčí fotografie, Obchodně-podnikatelská fakulta,
Filozoficko-přírodovědecká fakulta, Fakulta veřejných politik, Fyzikální ústav v Opavě

Počet výstupů:

166 + 144
(originál + duplicity)

 1. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 2. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 3. Renomovaný fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Kroměříži  Topkoktejl.cz - Články  Originál
 4. 90′ ČT24 (automat)  ČT24 - 90′ ČT24 (automat)  Originál
 5. 90′ ČT24 (automat)  ČT24 - 90′ ČT24 (automat)  Originál
 6. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 7. 168 hodin (automat)  ČT1 - 168 hodin (automat)  Originál
 8. Newsroom ČT24 (automat)  ČT24 - Newsroom ČT24 (automat)  Originál
 9. Střepiny (automat)  TV Nova - Střepiny (automat)  Originál
 10. Střepiny –12. května  TN.nova.cz - Články  Originál
 11. Diskuse o Pavlu Tulejovi ukázala, jak moc je česká věda nemocná  Economia, a.s. - Hospodářské noviny  Originál
 12. Je mi trapně a stydno. Kalouska rozzuřil výrok Pekarové, za šéfku TOP 09 se omluvil  Forum24.cz - Články  Originál
 13. Čím víc kodexů, tím víc Sodoma-Gomora, říká Vidlák  Prvnizpravy.cz - Články  Originál
 14. Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí!  Epshark.cz - Články  Originál
 15. ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města…  Facebook - Příspěvky  Originál
 16. Olomouc v květnu opět městem fotografie  Mistnikultura.cz - Články  Originál
 17. Porcování miliard: dotaci už má osm velkých projektů z uhelných regionů. O některých panují pochyby  Ekonews.cz - Články  Originál
 18. Štěstí rodiny nejsou osamocené šediny. Startuje 16. ročník Týdne pro rodinu  Ado.cz - Články  Originál
 19. Už příští týden se na vás budeme těšit v Krnově!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 20. Konec května ve znamení opavského výročí!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 21. Nabídka pracovní pozice v Slezské zemské muzeum!…  Facebook - Příspěvky  Originál
 22. Nabídky pracovních pozic v Ostravském muzeu.…  Facebook - Příspěvky  Originál
 23. Opavský majáles zahájí sezonu festivalů  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 24. Druhé kolo přijímacího řízení SLU  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 25. ✨Přijďte zítra do Galerie Hauerova 4 na vernisáž…  Facebook - Příspěvky  Originál
 26. 168 hodin (automat)  ČT1 - 168 hodin (automat)  Originál
 27. Právě dnes (automat)  CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat)  Originál
 28. Moderní výzvy s Jiřím Grygarem  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 29. Slavnostní průvod městem zahájí oslavy  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  Originál
 30. Cesta za hazardom: Sprievodca kasínami po Európe  Dobrenoviny.sk - Články  Originál
 31. � Na naší fakultě začaly přijímací zkoušky! Dnes…  Facebook - Příspěvky  Originál
 32. Ceny osobnostem fotografie už po jednadvacáté uděleny  Ifotovideo.cz - Soutěže  Originál
 33. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 34. DNES ZAČÍNÁ 16. ročník „Týdne pro rodinu“  Bcb.cz - Aktuality  Originál
 35. Fiala nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra. Do čela vědy se zřejmě postaví Ženíšek  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 36. ��♀️ Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné  již…  Facebook - Příspěvky  Originál
 37. Komentář: Bída (a trochu lesku) českého ekonomického výzkumu  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 38. Začal Týden pro rodinu 2024  Rodinnapolitika.cz - Akce a aktuality  Originál
 39. Studující FF UK obsadili první tři místa v celostátním kole soutěže Studentská věda 2024  Ff.cuni.cz - Články  Originál
 40. Přijměte pozvání na diskuzní večer ve čtvrtek 30.…  Facebook - Příspěvky  Originál
 41. Jak na obhajobu závěrečné práce? ��� Už v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 42. Vidlák: SPOLU právě přišla o dva mandáty  Epshark.cz - Články  Originál
 43. Více lajků než Langšádlová? Sto dní hájení Ženíškovi nikdo z TOP 09 nedá, soudí politolog Just  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 44. Pekarová nechce, aby vláda nominovala do Evropské komise Nerudovou. Nemá zkušenosti, říká  Echo24.cz - Články  Originál
 45. Vidlák: Čím víc kodexů, tím víc Sodoma-Gomora  Svobodny-svet.cz - Články  Originál
 46. Čechům se naskytla nevídaná podívaná v podobě polární záře. Foto sdílelo mnoho lidí na sociálních sítích  Epoch Times - Články  Originál
 47. Náš podíl na Tisíci hlasů adventu bude malinkatý, ale chceme být u toho, říká Petr Vojtal z pěveckého sboru Slezské univerzity  v Opavě  Rozhlas.cz - Vltava  Originál
 48. I letos se pedagogové a studenti studijního oboru…  Facebook - Příspěvky  Originál
 49. Ministr Bek k Pekarové: Mediální útoky nic nevyřeší. TOPka je nervózní, zaznívá ze STAN  Echo24.cz - Články  Originál
 50. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 51. Nejlepší snímky amatérských fotografů vystaví v Olomouci  Nasregion.cz - Články  Originál
 52. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 53. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 54. Vladimír Just: Nový realismus nebo staronový polopatismus?  Rozhlas.cz - Vltava  Originál
 55. Pryč s Danuší! Nerudová to schytala od šéfky Sněmovny  Prvnizpravy.cz - Články  Originál
 56. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 57. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 58. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 59. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 60. NÁRODNÍ SOUTĚŽ Vlastivědné muzeum představuje nejlepší české amatérské fotografie  Hanackyvecernik.cz - Články  Originál
 61. Univerzita se postavila za Tuleju  Regionopavsko.cz - Články  Originál
 62. Na zájezdech jsme si připadali jako v jiném světě, vzpomíná Vladislav Klíma z JFO  Patriotmagazin.cz - Články  Originál
 63. Národní divadlo moravskoslezské vstoupí do 106. sezóny s mottem Proměny a konstanty  OperaPlus.cz - Články  Originál
 64. Národní divadlo moravskoslezské vstoupí v září do 106. sezóny s mottem Proměny a konstanty  Divadlo.cz - Články  Originál
 65. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 66. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 67. Zprávy ve 12 (automat)  ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  Originál
 68. Naše fakulta � dnes hostí další ročník Slezského…  Facebook - Příspěvky  Originál
 69. Zprávy (automat)  CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  Originál
 70. K věci (automat)  CNN Prima NEWS - K věci (automat)  Originál
 71. Zprávy(automat)  ČT24 - Zprávy(automat)  Originál
 72. Prezident ve čtvrtek jmenuje Ženíška ministrem pro vědu, oznámil Hrad  ČT24 web - Články  Originál
 73. Ženíšek bude ministrem. „Jsem první, kdo sem došel,“ setřásl otázku na rošády v TOP 09  Echo24.cz - Články  Originál
 74. Pavel jmenuje Ženíška ministrem pro vědu a výzkum ve čtvrtek  Novinky.cz - Domácí  Originál
 75. Prezident jmenuje Ženíška ministrem pro vědu ve čtvrtek. Podrobnosti zveřejnil Hrad  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 76. Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY  Wn24.cz - Články  Originál
 77. Náprava fiaska Topky s ministrem pro vědu? Pavel jmenuje Ženíška ve čtvrtek  Blesk.cz - Články  Originál
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 78. Ženíšek prošel i u Pavla, prezident ho jmenuje ministrem pro vědu a výzkum  Lidovky.cz - Články  Originál
 79. Dnes jsem měl tu čest být na zahájení 26. ročníku…  Facebook - Příspěvky  Originál
 80. Nerudová má problém: Pekarová ji nepodpoří, Konečná na ni podá žalobu  Minutovezpravy.cz - Články  Originál
 81. Naši studenti soutěžili na mezinárodním semináři…  Facebook - Příspěvky  Originál
 82. �| Pavel Tuleja  se kvůli publikování v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 83. Školy v roli Otesánka  Epshark.cz - Články  Originál
 84. Hyde Park informačních profesionálů: Osm lásek Karla Čapka  Slu.cz - Články  Originál
 85. Zprávy v 16 (automat)  ČT24 - Zprávy v 16 (automat)  Originál
 86. Karviná má v plánu koupit Karvinské moře  Polar.cz - Karvinsko  Originál
 87. V pondělí 13. května se konalo v sále Obchodně…  Facebook - Příspěvky  Originál
 88. Prezident ve čtvrtek jmenuje Ženíška ministrem pro vědu. Ten chce zabránit odchodu vědců do zahraničí  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 89. ��� V rámci Mezinárodního dne muzeí pořádáme s…  Facebook - Příspěvky  Originál
 90. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 91. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 92. Interview ČT24 (automat)  ČT24 - Interview ČT24 (automat)  Originál
 93. Unisféra  — Tajemný oceán 3D  Slu.cz - Články  Originál
 94. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 95. Týden podle Jaromíra Soukupa (automat)  TV Barrandov - Týden podle Jaromíra Soukupa (automat)  Originál
 96. Katedra financí a účetnictví uspořádala letos již…  Facebook - Příspěvky  Originál
 97. Kdy skončí Nerudová? Ptají se už i ve vládní koalici  Epshark.cz - Články  Originál
 98. � Nové zážitky a zkušenosti si přivezly studentky…  Facebook - Příspěvky  Originál
 99. Prezident jmenuje ve čtvrtek nového ministra pro vědu, výzkum a inovace  MoneyMAG.cz - Aktuality  Originál
 100. Interview ČT24: Abolici pro Mynáře jsem neslíbil, z okolností výměny ministryně radost nemám, řekl Petr Fiala  Pfiala.cz - Aktuality  Originál
 101. Poklad pod hřištěm. V Opavě našli archeologové sto zlatých a stříbrných mincí  Metro.cz - Články  Originál
 102. Památkáři vystavili v Opavě poklad nalezený na místě bývalého hradu  Ceskenoviny.cz - Články  Originál
 103. Výsledky překladatelské soutěže CENA SUSANNY ROTH 2024 | Dny Bohemistů  Czechcentres.cz - Warsaw  Originál
 104. Výstava Ovdovění ve stáří, jejímiž autorkami jsou…  Facebook - Příspěvky  Originál
 105. První opavský rektor dostane svou planetku  Denik.cz - Opavský a hlučínský deník  Originál
 106. Pod školním hřištěm v Opavě našli poklad, středověké mince patřily zřejmě žoldákovi  Novinky.cz - Domácí  Originál
 107. Opavský Robocup 2024  Slu.cz - Články  Originál
 108. �V Opavě našli poklad!��„Na základě datace…  Facebook - Příspěvky  Originál
 109. JUBILEJNÍ 10. ROČNÍK BĚHU S DĚKANEM SE VYDAŘIL,…  Facebook - Příspěvky  Originál
 110. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 111. Hlavní zprávy (automat)  ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  Originál
 112. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 113. KOMENTÁŘ: Pekarová strčila do kapsy všechny dramatiky a sehrála komedii sama se sebou  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 114. Zprávy (automat)  ČRo - Plus - Zprávy (automat)  Originál
 115. Mezinárodní rada muzeí (ICOM) ustanovila…  Facebook - Příspěvky  Originál
 116. Ranní Plus (automat)  ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  Originál
 117. Studio 6 (automat)  ČT24 - Studio 6 (automat)  Originál
 118. Zprávy (automat)  ČRo - Vysočina - Zprávy (automat)  Originál
 119. Zprávy (automat)  ČRo - Hradec Králové - Zprávy (automat)  Originál
 120. Dobré dopoledne (automat)  ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)  Originál
 121. Studio 6 II (automat)  ČT24 - Studio 6 II (automat)  Originál
 122. Prezident Pavel jmenoval poslance TOP 09 Marka Ženíška ministrem pro vědu  Cesky.radio.cz - Články  Originál
 123. Prezident jmenoval Ženíška ministrem. Vláda je konečně kompletní  Tnbiz.cz - Články  Originál
 124. Využijte příležitost a navštivte OKO - Opavská…  Facebook - Příspěvky  Originál
 125. OKO - Opavská kulturní organizaceFilozoficko…  Facebook - Příspěvky  Originál
 126. Majáles Karviná  Slu.cz - Články  Originál
 127. Štreitova fotosérie Lidé Přerova míří do Kroměříže  Český Domov s.r.o. - Přerovské listy  Originál
 128. Naši studenti pomáhají na školách s edukací v…  Facebook - Příspěvky  Originál
 129. Prezident jmenoval Ženíška ministrem pro vědu  ČT24 web - Články  Originál
 130. Studio ČT24 (automat)  ČT24 - Studio ČT24 (automat)  Originál
 131. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 132. V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended…  Facebook - Příspěvky  Originál
 133. Prezident jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Zaměřit by se měl i na boj s dezinformacemi  Cnn.iprima.cz - Články  Originál
 134. Petr Pavel jmenoval Ženíška ministrem. Fiala ho uvedl do kanceláře ve Strakovce  Blesk.cz - Články  Originál
 135. Jindřich  Štreit . Ruku v ruce - Touha je zázrak  Psp.cz (Poslanecká sněmovna parlamentu ČR) - Články  Originál
 136. Pavel jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Popřál mu v boji s dezinformacemi  Lidovky.cz - Články  Originál
 137. Komentář: Průměrnost vítězí. České univerzity potřebují zásadní změnu  SeznamZpravy.cz - Články  Originál
 138. Odpolední Plus (automat)  ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)  Originál
 139. Ženíšek je novým ministrem pro vědu ve Fialově vládě  Newsbox.cz - Články  Originál
 140. Slavíme!Mezinárodní den muzeí se bude…  Facebook - Příspěvky  Originál
 141. Události v regionech (Brno) (automat)  ČT1 JM - Události v regionech (Brno) (automat)  Originál
 142. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  Originál
 143. Události (automat)  ČT1 - Události (automat)  Originál
 144. Televizní noviny (automat)  TV Nova - Televizní noviny (automat)  Originál
 145. V Kavárně pro Radost můžete oslavit Den dětí  Charitaopava.cz - Články  Originál
 146. NÁMĚSTEK MINISTRA PRO MÍSTNÍ ROZVOJ A KANDIDÁT DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU RADIM SRŠEŇ TVRDÍ: Rodiny ušetří díky EU pět tisíc eur ročně  VLTAVA LABE MEDIA a.s -
Novojičínský deník  Originál
 147. Ministrem pro vědu se stal Ženíšek  VLTAVA LABE MEDIA a.s - Novojičínský deník  Originál
 148. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 149. Snídaně s Novou (automat)  TV Nova - Snídaně s Novou (automat)  Originál
 150. Technická univerzita v Liberci získala institucionální akreditaci  Novinky.cz - Věda a školy  Originál
 151. STARTUJÍ CENY HEJTMANA SPOLEČENSKÁ ODPOVĚDNOST, DOBROVOLNICTVÍ A OSOBNOST KRAJE  Magazín PATRIOT s.r.o. - Patriot program  Originál
 152. Barvy byly v dokumentární fotografii tabu. Vladimír Birgus ho zlomil už v 80. letech  Magazin.aktualne.cz - Foto  Originál
 153. V rámci mezinárodní mobility navštívili zástupci…  Facebook - Příspěvky  Originál
 154. Brno trápí dlouhé procesy a málo bytů, říká šéf Komerční banky Juchelka  Metro.cz - Články  Originál
 155. Stejně jako v loňském roce poskytla naše fakulta…  Facebook - Příspěvky  Originál
 156. Tento rok se sportovní akce Vyběhněte s děkanem…  Facebook - Příspěvky  Originál
 157. Rýmařovská knihovna zve na novou výstavu  Stabruntalsko.cz - Novinky  Originál
 158. Apolena Rychlíková: Současná TOP 09 na vrcholnou politiku nestačí. Kauza s ministrem pro vědu to odhalila naplno  Rozhlas.cz - Plus  Originál
 159. �️ �Karel Havlíček, Pavel Tuleja  či Miroslav…  Facebook - Příspěvky  Originál
 160. Historický poklad v Opavě: Archeologové objevili nejvýznamnější soubor mincí za sto let  Zpravyzmoravy.cz - Zprávy  Originál
 161. ✨Pro všechny studenty středních škol zapálené do…  Facebook - Příspěvky  Originál
 162. Bohumil Čiháková: Pohyb a vypnout od práce. Mozek musí odpočívat, říká neurovědec Stuchlík  Ucitelske-listy.cz - Články  Originál
 163. Doktorand Karlovy univerzity vystupoval v Rusku s falešnými tituly. Fakulta ho za to kárá, řešení nemá  IRozhlas.cz - Zprávy z domova  Originál
 164. Známé tváře i portréty fotogenických žen nabízí výstava fotografií Roberta Rohála  Elitanaroda.cz - Články  Originál
 165. Pop-up výstava Šedá zóna ve Vysokém Mýtě  Ifotovideo.cz - Co se děje  Originál
 166. Největší nález starodávných mincí za posledních sto let  Faei.cz - Články  Originál
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1. Studio ČT24 (automat)  
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TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 38x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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určitě lepší. Na druhou stranu je podle mě nevýhoda, že on má před sebou rok a půl a za tu dobu se sotva naučíto co má v tom oboru dělat. Jak ten obor funguje, jaké
1
5

jsou tam vazby mezi lidmi, jaká vnitřní politika se tam hraje. A samozřejmě, že se tam hraje velká vnitřní politika, takže v tom bude mít velký handicap. Ta výměna na tomto ministerském post
u se povedla nebo pravděpodobně

3
0

povede až napodruhé. Jak velkou politickou chybou podle vás bylo, že strana ohlásila odchod Heleny Langšádlové bez toho, aby měla nachystaného prověřeného náhradníka? Já myslím, že 
to je opravdu veliká chyba, protože ta strana vypadá

4
5

jako naprosto bezradná, když někoho v uvozovkách vyhodí a na jeho místo nemá přichystané dva, tři, čtyři vhodné kandidáty, kteří si budou mezi sebou konkurovat a vybere se ten

15:05
0
0

nejlepší. Takže řekl bych, že to je až skoro neuvěřitelná chyba. Já mám pro ni jediné vysvětlení, že paní Markéta Pekarová Adamová chtěla být rychlo sšípálštější než Rychlé šípy
1
5

a nevybírat nikoho dopředu, než ohlásí Heleně Langšádlové, že jí propouští. Ale to mi připadá zcela neuvěřitelné. Původní kandidát Pavel Tuleja  se kandidatury vzdal kvůli publikování
3
0

v predátorských časopisech. Nakolik toto poškodilo reputaci TOP 09? A možná ještě podotázka, pokud bychom to rozšířili, protože těch případů se objevuje více, nakolik toto může být probl
ém pro českou politiku? Já myslím,

4
5

že problém pro českou politiku to určitě není. Já se přiznám, že nedokážu přesně říci, jak velká chyba je, že nějaký akademik v těchto predátorských

15:06
0
0

časopisech publikuje. Pokud je to chyba opravdu strašná, tak se divím, že se vůbec pan Tuleja  stal rektorem  Slezské univerzity. Pokud se mohl stát rektorem, tak
1
5

mi zase připadá zvláštní, že se to, že to najednou na něj vyplavalo, když jsem měl stát ministrem. Ale jak říkám, já nejsem, nejsem v této oblasti, nechtěl bych být ministrem v této oblasti, takž
e opravdu nevím, jak veliký morální prohřešek je

3
0

publikovat takových časopisech. Proč podle vás TOP 09 sáhla k této výměně právě teď? Může za tím být snaha ovlivnit preference, které se podle posledního průzkumu agentury MEDIAN p
ohybují někde kolem tří a půl %. Předpokládám,

4
5

že jo, protože politici přikládají i preferencím, které se dělají v polovině volebního období, skoro až přehnaný význam. Ne, že bych ty výzkumy odsuzoval, ale ta politická situace a mínění

15:07
0
0

národa se za rok a půl opravdu změní naprosto diametrálně, takže to bude mít možná 10 %, možná nula. Ale pravděpodobně hrál roli i ta druhá věc, protože paní Langšádlová
1
5

byla tou takřka neviditelnou ministryní a TOPka jaksi musí více na veřejnosti se prezentovat nejenom jako součást koalice, ale jako významná,
3
0

řekněme, vůdčí síla koalice. Když se na TOP 09 podíváme celkově, v jaké kondici podle vás je? Já úplně dobře dovnitř strany nevidím,
4
5

natolik nejsem Insider, já jsi mi. Alespoň podle toho, promiňte, že do toho vstupuje, alespoň podle toho, jak se strana prezentuje navenek, jaké jsou ty preference, jak vystupuje ve vládě atd. J
á si myslím, že tu vládu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  tuleja (2x), pavel (1x), rektorem (1x)
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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nejlepší. Takže řekl bych, že to je až skoro neuvěřitelná chyba. Já mám pro ni jediné vysvětlení, že paní Markéta Pekarová Adamová chtěla být rychlo sšípálštější než Rychlé šípy
1
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a nevybírat nikoho dopředu, než ohlásí Heleně Langšádlové, že jí propouští. Ale to mi připadá zcela neuvěřitelné. Původní kandidát Pavel Tuleja se kandidatury vzdal kvůli publikování
3
0

v predátorských časopisech. Nakolik toto poškodilo reputaci TOP 09? A možná ještě podotázka, pokud bychom to rozšířili, protože těch případů se objevuje více, nakolik toto může být probl
ém pro českou politiku? Já myslím,

4
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že problém pro českou politiku to určitě není. Já se přiznám, že nedokážu přesně říci, jak velká chyba je, že nějaký akademik v těchto predátorských
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časopisech publikuje. Pokud je to chyba opravdu strašná, tak se divím, že se vůbec pan Tuleja stal rektorem Slezské univerzity . Pokud se mohl stát rektorem, tak
1
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mi zase připadá zvláštní, že se to, že to najednou na něj vyplavalo, když jsem měl stát ministrem. Ale jak říkám, já nejsem, nejsem v této oblasti, nechtěl bych být ministrem v této oblasti, takž
e opravdu nevím, jak veliký morální prohřešek je

3
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publikovat takových časopisech. Proč podle vás TOP 09 sáhla k této výměně právě teď? Může za tím být snaha ovlivnit preference, které se podle posledního průzkumu agentury MEDIAN p
ohybují někde kolem tří a půl %. Předpokládám,

4
5

že jo, protože politici přikládají i preferencím, které se dělají v polovině volebního období, skoro až přehnaný význam. Ne, že bych ty výzkumy odsuzoval, ale ta politická situace a mínění
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národa se za rok a půl opravdu změní naprosto diametrálně, takže to bude mít možná 10 %, možná nula. Ale pravděpodobně hrál roli i ta druhá věc, protože paní Langšádlová
1
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byla tou takřka neviditelnou ministryní a TOPka jaksi musí více na veřejnosti se prezentovat nejenom jako součást koalice, ale jako významná,
3
0

řekněme, vůdčí síla koalice. Když se na TOP 09 podíváme celkově, v jaké kondici podle vás je? Já úplně dobře dovnitř strany nevidím,
4
5

natolik nejsem Insider, já jsi mi. Alespoň podle toho, promiňte, že do toho vstupuje, alespoň podle toho, jak se strana prezentuje navenek, jaké jsou ty preference, jak vystupuje ve vládě atd. J
á si myslím, že tu vládu
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my bychom měli hodnotit spíše jako celek. Já si myslím, že ty oddělené průzkumy jsou maličko zkreslené tím, že ta koalice spolu přes drobné rozmíšky
1
5

drží a drží hlavně kvůli tlaku ze strany Andreje Babiše, protože ví, že kdyby se rozpadla, tak jednotlivě nemá příliš velké šance. Ale vnitřně TOP 09
3
0

většinou reprezentuje paní Markéta, vnějšku, promiňte, paní Markéta Pekarová Adamová a řekl bych, že to není úplně ideální, že nemá ty správné poradce, protože ten její projev je
4
5

pro veřejnost takový hodně šroubovaný, takový hodně odtažitý a samozřejmě to vede k řadě nespravedlivých typů. A já myslím, že paní Pekarová Adamová, výborná politička, ale ten projev

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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3. Renomovaný fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Kroměříži  
19:35 | 12.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Topkoktejl.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Lidé Přerova je název fotografické výstavy Jindřicha Štreita, která je naistalována v těchto dnech ve foyer Domu kultury v Kroměříži. Výstava (jež byla poprvé uvedena v roce 2022) sice není komple
tní, protože celá se do prostoru nevešla, ale i tak přináší obrázek dokumentární tvorby slavného fotografa.
Velkoformátové fotografie jsou barevné a představují lidi v nejrůznějších profesích i situacích. Kromě dělníků, kuchařek, "inteligence", divadelníků, muzikantů, sportovců, mladých i dříve narozených
, najdou návštěvníci výstavy i snímky, kde můžete poznat i známé tváře jako je Jaroslav Wykrent, Laco Déczi či Juraj Jakubisko. Pan Wykrent v Přerově do konce života žil, zatímco jazzman Laco 
Déczi zde vystupoval na jazzovém festivalu a režisér Juraj Jakubisko měl zase v Galerii města Přerov výstavu...
„Výstava je to zajímá, i když pro fanoušky jeho klasické černobílé tvorby může být pořád ještě trochu překvapivá a mnohé dostaly úplně jiný rozměr s příběhy vyprávěnými jejich autorem,“ říká jede
n z návštěvníků, fotograf Vladimír Hudeček.
Každopádně je z fotek cítit zaujetí a kumšt Jindřicha Štreita, což určitě oceníte. Unikátní výstava Lidé Přerova potrvá do 30. května 2024, a proto neváhejte. Čas, jak jistě víte, běží jako zběsilý.
Dílo Jindřicha Štreita zná celý svět

Dokumentární fotograf Jindřich Štreit (1946) je autorem několika desítek fotografických knih, okolo 1500 samostatných a nesčetně společných výstav, jehož dílo jsou součástí sbírek předních instit
ucí včetně Muzea moderního umění v New Yorku, Národní galerii umění ve Washingtonu nebo Muzea Viktorie a Alberta v Londýně. Také o něm bylo natočeno několik filmů. Je nositelem mnoha cen
a ocenění, mimo jiné Medaile Za zásluhy I. Třídy, ceny Jantar za celoživotní dílo, také jako první fotograf v ČR a SR obdržel titul Doctor honoris causa udělený bratislavské VŠVU.
Ve svém díle se věnuje především dokumentární fotografii, koncepčně zejména zobrazování vesnického života, portrétním fotografiím a tématům života menšin. Za svou práci byl za minulého režim
u zatčen, uvězněn a podmínečně odsouzen, přesto ve vyšetřovací vazbě strávil čtyři měsíce a až do pádu režimu nesměl vystavovat a publikovat. Znovu – nezlomen – začal být veřejně činný až po 
roce 1989. Ke své bohaté umělecké činnosti již více než 30 let neúnavně předává své zkušenosti studentům Institutu tvůrčí fotografie na Slezském  univerzitě  v Opavě .
Hvězda Jindřicha Štreita, usazená na Jantarovém schodišti slávy věže Bolt Towen v Dolní oblasti Vítkovic, hlásá jeho životní motto: „Jestli spojíme lásku s uměním, můžeme být šťastní.“
Robert Rohál
Foto: Marcela Nehodová a Robert Rohál

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezském (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Renomovaný fotograf Jindřich Štreit vystavuje v Kroměříži ( Topkoktejl.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );
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vědeckou obec, sehnat peníze a nějak to dotáhnout až do voleb bez velkých karambolů. Ono totiž jako vyčítat TOP 09, že došlo k této krizi, řekněme,
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v rámci státního řízení vědy, tak je trochu nespravedlivé, protože ona ta věda posledních minimálně 10 let byla řízena velmi prapodivně, nejspíš i dříve. A ono vlastně
3
0

všechny ty nešťastné události se teď nějakým způsobem prezentovaly. On ten pan Tuleja nakonec byl rektor, nezklamal tam, ale ono to se stalo ve chvíli, kdy byla nesmírně rozezlena akadem
ická obec. Na

4
5

jedné straně už nesnesla paní ministryně Langšádlovou, na druhé straně prostě ta chuť se pomstít za ty minulé útoky, ke kterým došlo třeba při schválení zákona o

21:03
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veřejných vzdělávacích institucích, tak ta chuť po pomstě byla příliš velká. Takže to tak, že si to odskákal ten nový kandidát Pavel Tuleja. Ale pokud bude pan Jeníček naslouchat Akademii v
ěd, což on dokáže, je to zkušený

1
5

politik, to jako se mu asi musí nechat, tak by to mohl dát do pořádku. Na druhou stranu publikovat predátorský časopis, jako když chcete Kozla udělat zahradníkem. Nebo ne poleno. No, je to 
rozhodně tak a myslím si, že především pan Tulia bych měl přestat tvářit, že neví,

3
0

o co jde. Já myslím, že uvnitř té akademické obce jsou to právě predátorské časopisy, které jsou často zmiňované, jako je o tom vedena velká diskuse. To je jedna věc. Samozřejmě pro pana
Tuleju to mělo taky velmi nešťastnou dohodu, musel nakonec rezignovat nebo rezignovali spoustu

4
5

právě rektora Slezské univerzity . Takže celá tato politická akce, kterou, jak tady bylo zmíněno, si sama naplánovala TOP 09 měla dostatek času si ty lidi najít, nemusela tedy nutně oslovov
at někoho zvenku, byť je to strana, která to dělá poměrně

21:04
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často. A nutno také říct, že ona sama si to ministerstvo vyžádala, ona si ho vytvořila. Je to vlastně jedno z pouhých dvou ministerstev, které tato strana má a měla by asi dbát na to, aby bylo d
obře obsazeno. Mimochodem, jak moc se teď ukázalo, že to byla chyba, že do vlády

1
5

nechtěla jít Markéta Pekarová Adamová, protože jako předsedkyně strany koaliční by si možná dost dobře v těch koaličních vyjednáváních vydobyla jiný, prestižnější resort a tyto problémy b
y teď neměla, nebo ne? Pokud si dobře pamatuji, tak o ní se

3
0

spekulovalo jako o možné kandidátce na Ministerstvo práce a sociálních věcí. Já myslím, že nicméně to rozhodnutí stát se předsedkyní sněmovny jde přesně v gesci toho, jakým způsobem M
arkéta Pekarová Adamová funguje na té politické scéně. Ona je spíš politickou symbolickou

4
5

političkou v tom smyslu, že se ráda odkazuje na symboly, na nějaká velká gesta atd., ale po té praktické stránce vlastně ona ani TOP 09 za ty poslední roky nepřinese do té politiky mnoho no
vého a opravdu ta strana je teďka

21:05
0
0

v hluboké personální krizi i z hlediska toho, jakou má voličskou podporu a těžko si vůbec představit, že začne někdy znovu fungovat sama bez toho, aniž by byla součástí koalice spolu. Na dr
uhou stranu, není to jenom problém TOP 09, ta personální vyprázdněnost Roberta,
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v čem je problém, že zdá se, tuzemské politické strany a hnutí nenasávají nové talenty, nové tváře, někoho, kdo by vnesli nějaké nové impulzy. Proč to tak je? No, já bych řekl, že těch odpově
dí, to bychom tady mohli sedět dvě hodiny, abychom se o tom bavili,
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ale já nabídnu jednu, jednu možnost dnes, když byste chtěl být třeba starosta, začít tu politickou kariéru, tak každé druhé rozhodnutí vaše může zkoumat nějaký okresní státní zástupce. A cel
kem běžně se stává to, že se v politice jako věci

4
5

řeší podáváním trestních oznámení. Tak to je první věc, která podle mě odradí 50 % lidí od toho, aby tam vůbec do té politiky chtěli vstoupit, protože prostě nebudou si chtít dělat problémy toh
oto typu. Další věc je, že ta politika samozřejmě není tak

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
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měli mít oddělení vysloužilých policistů pro lustrování lidí a dělání složek, jako má jeden kolega z Průhonic. Stojí to takto, nebo to je další zlehčování té situace ze strany předsedkyně TOP 09
? Tak je to taková běžná politická rétorika,
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které vlastně není třeba překlad tak velkou pozornost. Člověk si to může zapsat do seznamu takových přestřelených rčení, tak k tomu se to hodí. Ale jako na mě tedy zůstalo, abych se TOP 0
9

3
0

zastal, že jo, jak to vidí. Tak já, to bude těžký. Já. Bych chtěl říct, že nakonec ta personální vypravenost není taková, aby nenašli Marka Ženíška, který může sehrát tu roli, kterou jedinou může 
sehrát, a to je druhý pokus.
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No samozřejmě, no. Už se to stalo víckrát, už jsme to zažili a nakonec, nakonec se tady našel člověk, který, který může sehrát takovou tu roli Viktora Čističe, to znamená, uklidnit
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vědeckou obec, sehnat peníze a nějak to dotáhnout až do voleb bez velkých karambolů. Ono totiž jako vyčítat TOP 09, že došlo k této krizi, řekněme,
1
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v rámci státního řízení vědy, tak je trochu nespravedlivé, protože ona ta věda posledních minimálně 10 let byla řízena velmi prapodivně, nejspíš i dříve. A ono vlastně
3
0

všechny ty nešťastné události se teď nějakým způsobem prezentovaly. On ten pan Tuleja  nakonec byl rektor , nezklamal tam, ale ono to se stalo ve chvíli, kdy byla nesmírně rozezlena akad
emická obec. Na

4
5

jedné straně už nesnesla paní ministryně Langšádlovou, na druhé straně prostě ta chuť se pomstít za ty minulé útoky, ke kterým došlo třeba při schválení zákona o
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veřejných vzdělávacích institucích, tak ta chuť po pomstě byla příliš velká. Takže to tak, že si to odskákal ten nový kandidát Pavel Tuleja . Ale pokud bude pan Jeníček naslouchat Akademi
i věd, což on dokáže, je to zkušený

1
5

politik, to jako se mu asi musí nechat, tak by to mohl dát do pořádku. Na druhou stranu publikovat predátorský časopis, jako když chcete Kozla udělat zahradníkem. Nebo ne poleno. No, je to 
rozhodně tak a myslím si, že především pan Tulia bych měl přestat tvářit, že neví,

3
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o co jde. Já myslím, že uvnitř té akademické obce jsou to právě predátorské časopisy, které jsou často zmiňované, jako je o tom vedena velká diskuse. To je jedna věc. Samozřejmě pro pana
Tuleju to mělo taky velmi nešťastnou dohodu, musel nakonec rezignovat nebo rezignovali spoustu

4
5

právě rektora Slezské univerzity. Takže celá tato politická akce, kterou, jak tady bylo zmíněno, si sama naplánovala TOP 09 měla dostatek času si ty lidi najít, nemusela tedy nutně oslovovat 
někoho zvenku, byť je to strana, která to dělá poměrně
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často. A nutno také říct, že ona sama si to ministerstvo vyžádala, ona si ho vytvořila. Je to vlastně jedno z pouhých dvou ministerstev, které tato strana má a měla by asi dbát na to, aby bylo d
obře obsazeno. Mimochodem, jak moc se teď ukázalo, že to byla chyba, že do vlády

1
5

nechtěla jít Markéta Pekarová Adamová, protože jako předsedkyně strany koaliční by si možná dost dobře v těch koaličních vyjednáváních vydobyla jiný, prestižnější resort a tyto problémy b
y teď neměla, nebo ne? Pokud si dobře pamatuji, tak o ní se

3
0

spekulovalo jako o možné kandidátce na Ministerstvo práce a sociálních věcí. Já myslím, že nicméně to rozhodnutí stát se předsedkyní sněmovny jde přesně v gesci toho, jakým způsobem M
arkéta Pekarová Adamová funguje na té politické scéně. Ona je spíš politickou symbolickou

4
5

političkou v tom smyslu, že se ráda odkazuje na symboly, na nějaká velká gesta atd., ale po té praktické stránce vlastně ona ani TOP 09 za ty poslední roky nepřinese do té politiky mnoho no
vého a opravdu ta strana je teďka

SEKCE: Zpravodajství
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Příjemný nedělní večer. Týden končí a to znamená jediné, Newsroom, který veškeré mediální dění uplynulých sedmi dní shrne, právě začíná. Vítejte u jeho sledování. Končí kvůli nim kandidát
i na ministry.
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Při vysvětlování se zapotil nejeden politik i akademik. Predátorské časopisy, o co vlastně jde a proč budí takové vášně? Novinářské ceny jsou rozdány. Křepelka doletěla do ČT do rukou
Darii s tomatové
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a bodovali i Reportéři ČT. Kdo další ocenění získal? Ukážeme. Před patnácti lety to Česko EU pořádně osladil. O provokativní kampaň. Pád vlády a nekonečný zdroj témat pro bruselské novi
náře.
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Tehdejší i nedávné předsednictví připomene bruselský kurýr. Jsou za hranou etiky. Parazitují na vědě a kořistí jsou pro ně často nezkušení vědci. Jenže to může být i naopak.
3
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Někteří akademici je přímo vyhledávají a publikují v nich, protože do nich své články snadno prosadí, nehledě na kvalitu. Zatímco donedávna šlo hlavně o problém vědy, teď se o predátorskýc
h časopisech mluví denně v mainstreamových médiích. Potíže

4
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nadělali vrcholným politikům i akademikům. Něco o tom ví třeba Pavel Tuleja , donedávna kandidát na ministra pro vědu. No a co jsou tedy zač tyto predátorské časopisy? Jak fungují a jak
se poznají? A jaké nesmysly a bizarnosti se v nich také objevují? Víc

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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prověřování soukromí exekutoři je soukromý tak dostává vlastně svěřený úřad on vykonává přenesenou přenesené působnosti i moc soudní takže skutečně je tam i odpovědnost a
Ministerstva spravedlnosti exekutor
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Igor Ivanko za peníze věřitelů jsi žil na vysoké noze kdo za něj účet v desítkách milionů korun zaplatí akorát ses mu to realitou že exekutor který tady v podstatě zneužil pravomoci které mu ud
ělal stát

3
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nasekal dlouho se na luxusní dovolené utratil tady desítky milionů korunu Tak ve finále to zaplatím a my daňoví poplatníci
4
5

vládní Díra je zocelený Top09 už hlavně dokončila výměnu svojí ministryně pro vědu výzkum a inovace Heleny langšádlové po ministryni která by měla na sociálních
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sítích málo lajků měl nejdříve přijít akademik Pavel tuleja kterého nikdo neznal A když se ukázalo že měl problém s predátorské mi články nahradil ho Marek Ženíšek kterého také skoro nik
do nezná celá rošáda je označována za

1
5

blamáž předsedkyně Markéty pekarové adamové která by mohla rozkolísat její pozici v čele Top09 na své straně má ale vlivného přímluvce nechte si paní pekarovou v čele Top09 jestli vás 
můžu můžu poprosit o ideální stav pro nás

3
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ideální stav a také by bylo ideální aby co nejvíc mluvil A taková láska opozici k vládnímu politikovi to je hotová rarita a když už jsme u neviditelných členů vlády tento týden se stal malý zázrak 
na brífinku kabinetu

4
5

A také ve sněmovně vystoupil ministr jemuž se přezdívá paní colombová protože ho ještě skoro nikdy nikdo neviděl Tady jsme se strašně rádi toho pana ministra šalomouna ptali třeba na int
erpelacích ústních kterých
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tady nemáme moc času a když už je máme tak tady pane ministre není ale ministr pro legislativu doopravdy žije tím to nekončí a budeme se snažit V této aktivitě pokračovat dál tu chvíli si Za
pamatujte Třeba

1
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se už nikdy nebude opakovat ve sněmovně v závěru týdne zuřila další bitva o téma které dnes pálí Česko opravdu ze všeho nejvíc o korespondenční volbu Pro pár tisíc krajanů v zahraničí op
ozice byla jako vždy ve střehu
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Andrej Babiš mluvil v kuse dvě hodiny a Tomio Okamura 320 chtěl politikům sebrat Rozkoš parlamentní diskuze ty pravé orgie demokracie
4
5

ale když už se takhle to dozvím tak to zajímám a seznam nevhodných slov který je tradiční třeba v britském parlamentu by se po tomto týdnu mohl ustáli ty v tom českém začalo
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to celkem neškodným idiotem užitečné idioty pane předsedo to není v Bratislavě lékařská anamnéza to asi víte ne ale pak stínový Premiere Ano Karel Havlíček přitvrdil Ano nečekal
1
5

jsem že malý pinďour starosta řeporyj udělá velké divadlo ale Tušil jsem to výrazy
3
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Já myslím že něco co by bylo jak jsi úplně úplně nevyslovitelné jede sněmovně ale já jsem tím chtěl tím jak
4
5

jsem ho označila jiné jeho ale spíš tak se tady přirození nepatří na půdu Poslanecké sněmovny dobře a už nebudu to opakovat

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Jana Judáková jsou jeden z hlavních způsobů, jak kazit vědu. Časopisy pochybné kvality, kde pokud si zaplatíte, tak vám otisknou téměř cokoliv. Kamulvují se jako vědecké časopisy a přito
m na tom pouze vydělávají peníze. Kandidátka do Evropského parlamentu Danuše Nerudová v letech 2009

1
5

až 2015 opakovaně publikovala v predátorských časopisech. Mluvili jste i o těch dvou článcích, které jste publikoval v těch tzv. predátorských časopisech. Chtěl bych se za to veřejně omluvit.
Pavel Tuleja  se k volením vzdal snahy
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být ministrem a Danuše Nerudová má zase problém v euro kampani. Jedna z prvních kauz s pochybnými žurnál mise v Česku týkala akademika Vadima střekovského. Ten proto musel v roku
2015 opustit

4
5

fakultu sociálních věd Karlovy univerzity. Publikoval. Napříč různými obory a nevyhýbal se ani velmi bizarní maž obskurním tématům, jako je například koexistence lidí
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s upíry. Střekovský k publikování v predátorských časopisech vyzýval. Svých kolegů například eksdekanku z Karlovy univerzity. Kriticky se proti ní tedy postavili více akademici. Za přešlap se
ospravedlnila.
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Tak jsem dala časopisu na doporučení právě publikační zkušenějších kolegů a vůbec mě nenapadlo, že by z toho mohl být nějaký problém, protože ty časopisy ani ta kniha vůči mně nevystu
povali jakkoliv predátorský. Přesvědčivý názor, ale pochybná adresa.
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Predátorské časopisy často pocházejí z exotických krajin. Často se tváří jako časopisy ze Spojených států, což jim napomáhá na tom zdání serióznosti. Pokud vám ten, ten časopis otiskne
4
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článek, tak musíte zaplatit poměrně vysoký poplatek. Zcela běžný jsou poplatky pět set až tisíc euro nebo dolarů. To je opravdu ziskové podnikání. Studia v uznávaných odborných žurnálech,
musí před publikováním Press recenzním procesem.
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Po čas něho se na ně pozoru odborníci a často pošlu autorovi na přepracování. Celé to může trvat několik roků. Tady vlastně máme ukázku jednoho predátorského časopisu, kdy ta publikace
byla zaslána do redakce
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23. listopadu a hned den po tom, 24., byl tento článek přijat, což je ve standardním procesu naprostý nesmysl. Je známa řada experimentů, které provedli akademici ve snaze dokázat, že ty t
exty v predátorských
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časopisech nikdo nekontroluje. Zaslali tam například článek, jehož autory byly postavičky z kresleného seriálu Simpsonovi. Predátoři rádi střihnou na mladých vědců. Aktivně jim posílají e-
maily s ponukouna publikovaní

4
5

výzvy. Některý dostávají denně. Tady máme příklad jednoho predátorského e-mailu, který mi přišel do e-mailové schránky vlastně s velmi pochybné adresy. Často se s těmi články pojí i konfe
rence, kdy lákají

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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v národním plánu obnovy osm miliard. Pro mě asi nejdůležitější v tomto volebním období. Předkládám ho na vládu už příští týden, zákon o podpoře bydlení, který jednak dává nástroje obcím, 
jak řešit bytovou situaci, když někdo třeba jenom je ohrožen ztrátou bydlení, ale
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i možnost lidem, kteří mají třeba dva byty, dát ten jeden byt obci k dispozici s tím, že má garantováno placení nájmů. A ta naše ambice je tak dostat v prvním roce navíc 2 tisíce bytů do těch o
becních fondů. Nápady, jak propad porodnosti
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nových daňových poplatníků zvrátit, bytu byly. Otázkou ale zůstává, zda a nakolik může stát mladé lidi od odsouvání rodičovství do pozdějšího věku odradit. Ve veřejném prostoru se ustálil
4
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nový výraz, predátorský časopis. A pokud někdo doteď nevěděl, že ve vládě je i ministr pro vědu, výzkum a inovace, teď si to jistě bude pamatovat. Ministři nerostou na stromech, řekl kdysi A
ndrej Babiš. Paradoxně toto je možná jedna z mála
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věcí, na které by se s ním předsedové vládních stran mohli shodnout. Personální bída českých politických stran tématem komentáře. To, že se mění členové vlády, to je opravdu normální? Sa
ma paní ministryně připouští,
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že více úsilí věnovala samotné obsahové práci než její následné prezentaci novinek. Oni jsou ministři, kteří pracují a kteří jsou. Pak jsou ministři, kteří prezentují, dílem je to dáno osobností toh
o ministra,
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dílem je to dáno tím ministerstvem. Takovou pozornost pro ministra pro vědu, výzkum a inovace TOP 09 určitě nechtěla. Náhradník Heleny Langšádlové Pavel Tuleja  vydržel v pozici
nominanta tři dny a pak se náhradník hledaly za něj nohy
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ministerské židle, na kterou měl usednout, mu podrazili publikace v tzv. predátorských časopisech, v nichž si měl údajně vylepšovat vědecké renomé. Raději tedy odstoupil, což je zase opět u
znání určitého pochybení
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v minulosti. Postavení se tomu čelem, beru na sebe tu zodpovědnost. Ponechme stranou překvapení politiků, že kandidáty na ministry novináři s nadsázkou svlékají donaha, i trochu nemístno
u argumentaci, že TOP 09 nedisponuje oddělení, ve kterém by se na jejich kandidáty
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vytvářely složky. To od žádné strany nikdo nečeká. Že si ale kandidáty prověří, tím spíš, když se o výměně Heleny Langšádlové v kuloárech mluví už několik týdnů, ale ano. O výměně ministra
nerozhodla předsedkyně sama. Rozhodla o tom vedení a
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také rozhodla sama ministryně se odstoupit. A co se týče toho nástupce, tak jsme také opět odsouhlasili to drtivou většinou v obou dvou těch nejvyšších orgánech strany. Předsedkyně
Pekarová Adamová tak v posledních dnech čelila zatím největší krizi
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za dobu svého působení v čele strany. Volání po mimořádném volebním sněmu TOP 09, kdyby došlo k výměně, ale teď s největší pravděpodobností vyslyšeno nebude. Ono taky měnit předs
edu před volbami není úplně sofistikovaný nápad a navíc do vedení
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TOPky se kdovíproč ani nikdo příliš nehrne. Že ministři nerostou na stromech, což kdysi konstatoval předseda hnutí ANO Andrej Babiš, se v plné nahotě ukazuje i u řady dalších politických st
ran. A
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když si vzpomeneme, jak velký zájem byl na posledních stranických sněmech o posty ve vedení, evidentně to neplatí jen v případě nominací vhodných lidí na ministry. Ta jižní Morava je jistě 
krásná zem osázená
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vinohradem. Aneb moravské sjednocení ve sněmovně. Tady jsou perly týdne. Zvukově jedeme, kamerově jedeme. Paráda. Tak jo. Vláda minulý týden schválila
4
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návrh důchodové reformy. Přestože se do vyjednávání o konkrétní podobě vložil i prezident Petr Pavel, k dohodě mezi vládou a opozicí nedošlo a předseda hnutí ANO tento týden vysvětlil, pr
oč to tak po prvním společném jednání vypadalo a proč

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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V nedělních Střepinách moderátorka Bára Divišová představila několik zajímavých témat. Porodnost v Česku klesá, a počet obyvatel tak zachraňuje i příchod cizinců. Jak chce stát motivovat ženy, 
aby více rodily? Dále se pořad zabýval personální bídou v české politice. Poté, co Helena Langšádlová odstoupila z funkce ministryně pro vědu, výzkum a inovace, se šéfem resortu stal Pavel Tul
eja . Ten však na pozici vydržel pouhé tři dny, a TOP 09 tak stále hledá vhodného kandidáta. Třetím tématem bylo pondělní výročí korunovace britského krále Karla III. Jaké byly oslavy jednoho rok
u na trůnu? Nakonec moderátorka poukázala na situaci neziskových organizací fungujících v oblasti sociálních služeb. Ty varují, že v roce 2026 nebudou mít pro svoji činnost dostatek financí. Jak s
e k tomu staví vláda?

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

11. Diskuse o Pavlu Tulejovi ukázala, jak moc je česká věda nemocná  
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Poslední týden v dubnu začal pro českou vědu i jednu ze stran vládní koalice optimisticky – rezignovala ministryně Helena Langšádlová, která se ministryní pro vědu, výzkum a inovace nikdy stát n
eměla. To byl dobrý začátek, ovšem potom měla nominující strana TOP 09 okamžitě vytáhnout nové jméno, ideálně nějakého zdatného a komunikativního úředníka, který rozumí vědě. Tak, jak se t
o dělá v opravdu vyspělém světě. Nemuselo jít nutně přímo o vědce. 

Nicméně „topka“ vytáhla z rukávu kandidáta Pavla Tuleju ze Slezské univerzity  a o tři dny později už bylo zase všechno jinak. Co se během té krátké doby stalo a jak to vlastně souvisí s tristním 
stavem české vědy a vysokého školství? 

Předně, pana Tuleju semlel systém, který i on svým příkladem pomáhal nejen na vlastní škole udržovat při životě. Systém, který je pro českou akademickou sféru typický – postup od interního dokto
randa až po další stupně kariéry na stejné škole, fakultě, často i pracovišti (ačkoliv zrovna Pavel Tuleja byl progresivní alespoň v tom, že po doktorátu přešel z Ostravy do Karviné). Šlo o typickou k
ariéru bez jakékoliv korporátní zkušenosti nebo alespoň praxe, bez postdoktorálního pobytu v zahraničí, který je vyžadován po studentech z vyspělých zemí. 

Jakýkoliv postup v českém prostředí, vědecký i manažerský, závisí na libovůli výše postavených kolegů, z nichž značná část získala doživotní vědecké tituly, aniž by měla jakékoliv kvalitní vědecké 
publikace a ovládala světový jazyk. (Doživotní titul – to je další česká specialita, která nedovoluje zlepšit zcela tristní postavení českých vysokých škol ve světovém rankingu.) 

A protože proti této libovůli zpackaný český zákon o vysokých školách ani správní soudnictví neposkytují akademikům aspirujícím na postup žádnou ochranu, tak se pro ka riérní postup v Česku jev
í jako nejdůležitější osobní budování systému služeb a protislužeb. Nikoliv vědecká činnost, vědecké výstupy či excelence v některém světovém jazyce. Pouze budování, eufemisticky řečeno, sítě v
ztahů. A v tomto Pavel Tuleja prokázal naprosté mistrovství. Včetně přinejmenším autorské symbiózy s předlistopadovým pracovníkem Ústavu marxismu-leninismu tehdejší UJEP, který se později 
etabloval i v polistopadovém vysokém školství. 

A je jasné, že se tady budou mnozí kolegové pana Tuleji, také odkojení pouze nestandardním českým akademickým prostředím, „právem“ ptát, co vlastně udělali špatně, když celý svůj profesní živ
ot dodržovali zvyklosti komunity. Nebudou nejspíše chápat, že je tento systém naprosto zrůdný z hlediska mrhání potenciálními talenty a také z hlediska protežování nevýrazných osobností a jejich 
– pro daňové poplatníky drahému – udržování v akademické sféře. 

Osobně se obávám, že tím, jak vládní koalice ztratila dva a půl roku času střídáním ministrů školství a podporou ministryně pro vědu a výzkum, která neměla výsledky, nebude mít jakýkoliv nový min
istr čas něco smysluplného dokončit. 

Mohu mít jakékoliv výhrady proti bývalé ministryni Langšádlové nebo panu Tulejovi. Bohužel v posledních dnech se diskuse na stránkách novin o jeho vhodnosti jako kandidáta zvrhla v téměř lynč 
na něj, s čímž bytostně nesouhlasím. Namísto toho bychom měli vést pouze věcnou diskusi. 

Pozice ministra pro vědu, výzkum a inovace byla v posledních letech natolik znehodnocena, že by bylo nejlepší, kdyby celá agenda přešla pod ministerstvo školství a byla vedena z pozice náměstka
ministra. Samostatně fungující ministerstvo by nyní bylo určitým způsobem dehonestováno nevhodnou personální politikou strany, která ho má v gesci. A velká část agendy vedoucí ke zlepšení výst
upu vědy a zlepšení kvality akademického sektoru v mezinárodním srovnání navíc souvisí s prací na úpravě nevhodného zákona o VŠ, který spadá pod ministerstvo školství. A ze zrušení jednoho úř
adu by se mohli v neposlední řadě také zaradovat i daňoví poplatníci.
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DUPLICITY (>70% SHODA): Diskuse o Pavlu Tulejovi ukázala, jak moc je česká věda nemocná ( Economia, a.s. - Hospodářské noviny, Vedení univerzity, );
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Předsedkyně poslanecké sněmovny Markéta Pekarová Adamová (TOP 09) řekla, že výměnou ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové (TOP 09) chtěli jít příkladem osta
tním v koalici. Zmínila například ministra školství Mikuláše Beka (STAN), který podle ní „nic nepřipravuje“. To ale odsoudil bývalý ministr financí Miroslav Kalousek, který se mini
strovi omluvil. „Je mi trapně a stydno ze situace, kdy vlastní chyby komunikujeme tak, že se snažíme očerňovat ostatní,“ vzkázal.

Pekarová v rozhovoru pro Novinky.cz hájila odvolání ministryně pro vědu a výzkum Heleny Langšádlové tím, že chtěli v koalici jít příkladem. „To nebyl nápad jednotlivce, ale ve vedení TOP 09 to uz
rávalo delší čas. I ve straně jsem vnímala určitou nespokojenost. Také vnímáme citlivě kritiku Fialovy vlády, že špatně komunikuje výsledky své práce,“ řekla.
Skončit by podle ní měl ministr školství za STAN Mikuláš Bek. „Dlouhodobě se netajím tím, že voliči od nás čekají lepší výkon v oblasti školství. Vláda v tomto ohledu vzbudila spoustu nadějí a i sou
časný ministr Mikuláš Bek při svém nástupu mluvil takřka o revolučních krocích. Ale po roce vidíme, že nic ani nepřipravuje,“ upozornila.
Za její slova se následně omluvil Kalousek. „Pane ministře Beku, byť nenesu žádnou vinu, kus odpovědnosti stále ještě cítím. Proto mi prosím dovolte, abych se vám omluvil. Je mi trapně a stydno z
e situace, kdy vlastní chyby komunikujeme tak, že se snažíme očerňovat ostatní,“ vzkázal Kalousek na sociální síti X.
Podobně to vidí i někdejší eurokomisař a bývalý místopředseda Evropského parlamentu Pavel Telička. „To je velmi nešťastná a prohlubující křeč, když lídr jedné koaliční strany ve snaze odpoutat p
ozornost od boty s výměnou členky vlády v rozhovoru pro média vzkazuje jiným koaličním stranám, kdo další by měl rezignovat na ministra,“ myslí si.
Langšádlová podala demisi kvůli kritice TOP 09 za nedostatečnou prezentaci výsledků svého resortu. Místo ní měl nastoupit ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale nakonec kandidatury vzdal kvůli info
rmacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
„V posledních dnech vyšlo najevo několik mých selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale která nechci a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuj
i za samozřejmé vyvodit z toho politickou odpovědnost. Žádný ministr nesmí být zatížen pochybnostmi o způsobilosti vykonávat svůj úřad, a proto se vzdávám nominace na ministra vědy, výzkumu 
a inovací vlády České republiky,“ napsal ve své rezignaci Tuleja.
Novým ministrem nakonec zřejmě bude Marek Ženíšek, jeho nominaci do vlády schválilo ve čtvrtek širší vedení TOP 09. Prezidentu Petru Pavlovi se má jít představit v úterý. Pokud jej do funkce jm
enuje, vzdá se Ženíšek postu šéfa zahraničního výboru sněmovny. Novinářům krátce po rozhodnutí širšího vedení strany řekl, že místo zůstane zřejmě neobsazené do červnových eurovoleb kvůli to
mu, že hlasování může změnit obsazení dolní komory.
V TOP 09 po odvolání Langšádlové zřejmě panují napjaté vztahy, jak naznačilo její vyjádření na sociální síti X. „Vedení strany musí důvěřovat ministrovi, kterého do vlády posílá, ale i obráceně – mi
nistr musí mít důvěru ve vedení strany, v tuto chvíli neplatí ani jedno,“ napsala.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Přinášíme vám další díl pravidelného pondělního cyklu s názvem VIDLÁKŮV OTVÍRÁK. Známý český bloger Daniel Sterzik, který píše pod jménem Vidlák, přináší zamyšlení nad aktuálními probl
émy naší doby exkluzivně pro server Prvnizpravy.cz.

FIALŮV GANG A „CHUDÁK BANDERA“ V PODÁNÍ HNUTÍ STAN. Minulý rozhovor jsme končili fraškou TOP 09, když se snažila nahradit Helenu Langšádlovou ve funkci ministra pro vědu a vý
zkum rektorem Slezské  univerzity  Pavlem Tulejou. Ten však skončil dřív, než mohl do ministerského křesla usednout díky skandálu s články v „pseudovědeckých“ časopisech. A jak je vidět, 
netrvalo to dlouho a už se nám tady ve vládních stranách rozmohl takový další nešvar. Ukázalo se, že neúspěšná prezidentská kandidátka a jednička do Evropského parlamentu za hnutí STAN 
Danuše Nerudová také využila publikováním do predátorských časopisů „šejdířských praktik“. Tlak na odstoupení Nerudové sílí a vadí dokonce už i koaličním poslancům.

Jak to podle Vás celé dopadne a jaký dopad mohou mít kauzy těchto stran na volební preference do Evropského parlamentu?

Myslím, že dopad na preference STAN bude nižší, než si myslíme. Všichni totiž vědí, že je Kandidátuše blbá jak putštok. Jediné, co se změnilo, že už známe mechanismus, jak z naprosto podprům
ěrné, neschopné (ale zároveň všeho schopné), omezené a hloupé osoby udělat rektorku na univerzitě. Stačí si zaplatit publikace v příslušných časopisech, které vydává i Petr Fiala. Díky tomu má d
neska titul každý blbec a to zcela legálně. Kamse hrabe děkan Kindl, blahé paměti.

Tlak na odstoupení Nerudové sílí spíš proto, že STAN má dobrého marketéra a mají šanci vysát preference Pirátům i SPOLUkoalici.

Je vidět, že naše vysoké školy produkují často doktorandy se spornou kvalifikací, docenty, kteří publikují v predátorských časopisech a profesory, kteří se zúčastňují falešných konferencí. Pozornos
ti neušel ani premiérův syn Martin Fiala, který nastoupil na doktorandský studijní program oboru historie na Filozofické fakultě Masarykovy univerzity, kterou v minulosti vedl osm let jeho otec, souča
sný premiér. Školitelem premiérova syna a vedoucím disertační práce je profesor Jiří Hanuš, prorektor univerzity a velmi blízký přítel Petra Fialy. Upozorňujeme, že školitele potřebuje student k tom
u, aby úspěšně prošel doktorandským studiem. Navíc i dosavadní Fialova publikační činnost je pochybná. Premiérův syn totiž publikuje v časopise "Kontexty", což ale není vědecké periodikum, nýb
rž časopis o kultuře a společnosti. A aby toho nebylo málo, v redakční radě Kontextů sedí mj. sám premiér Fiala i školitel Hanuš. Jak to vidíte Vy? Akademický Etický kodex či střet zájmů
premiérovi zřejmě nic neříkají…

Jen bych se opakoval... Víte, kdy si nějaká organizace napíše etický kodex? Když je to tam jeden vedle druhého samé hovado a křivák. Tohle platí už od starověku. Jestli chcete vědět, jak se ve sv
é době chovali Templáři, přečtěte si jejich "etický kodex." Jestli chcete vědě, jak se chovali Benediktýni, přečtětě si předpisy jejich řehole. Jestli chcete vědět, jak se chovali kněží v době husitské, př
ečtěte si jejich vlastní předpisy pro bohulibé chování.

Čím víc kodexů, tím víc Sodoma-Gomora. To platí u bílých, černých, žlutých, fialových, takže to platí i v ODS nebo u Fialů doma.

Čestný člověk kodex nepotřebuje a jeho slovo je pevné jak skála i bez papíru. Jakmile dojde na podepsané etické předpisy, můžete si být jistý, že ten, kdo je podepsal, vás vzápětí zkusí
přechytračit a obrat.

Vraťme se ještě na chvíli ke Starostům, protože jak se zdá, u nich se ty "přešlapy" množí rychlostí světla. Jak upozornila Jana Bobošíková ve svém pořadu Aby bylo jasno, na předvolebních debatác
h hnutí STAN se falšují dějiny. Na jednom z mítinků, když se diskutovalo o rusko-ukrajinském válečném konfliktu, zazněla z obecenstva od jedné Ukrajinky slova, že "Bandera je chudák". A co bylo
dál? Danuše Nerudová i Jan Farský se jen "přihlouple" usmívali a vše ponechali bez komentáře. Co to podle Vás vypovídá o „hodnotové“ politice hnutí STAN?

Oni se na ten fašismus přímo třesou. Nemohou se dočkat, až jim nějaký Fírer otevře dveře, aby zase mohli vraždit podlidi. A bez ohledu, jak se tento režim bude jmenovat, podlidi jsou pořád Slovan
é v čele s Rusy. Hodnotová politika je to, že oni mohou všechno a jejich protivníci nesmí nic. Správně je všechno, co zamýšlí pravda a láska, špatně je všechno, co dělají ostatní.
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Mě by spíš zajímalo, proč je ten Bandera chudák? Asi jak ho zavřeli a on nemohl těch Poláků a Židů vyvraždit víc...

Ústavní soud před několika dny rozhodl, že operace již nadále nebude podmínkou úřední změny pohlaví a politici tak musí přijmout novou úpravu. Otevírá podle Vás toto rozhodnutí cestu „duhovéh
o a trans šílenství“, které se šíří napříč západní Evropou, nebo je to rozhodnutí „správným směrem“?

Mně už je to vlastně jedno. Začínám se cítit jako Jan Keller poté, co prožil pět let v europarlamentu. Když tam šel, byl to takový opatrný eurooptimista, když tam končil, přál si, aby tam brzy nezůstal 
kámen na kameni. Já si také začínám upřímně přát, aby z ústavního soudu ani ostatních státních institucí nezůstal kámen na kameni. Zvůle a anarchie mi začínají připadat lepší a hodnotnější, než s
oustavný útlak progresivistů.
Až jednou přijede Putin, budou ho lidé vítat. A kdyby náhodou nepřišel, tak budou lidé ještě s radostí vítat Islám.

Pirátský ministr zahraničí Jan Lipavský oslavoval u pomníku vojáků Rudé armády výročí osvobození. Co jsme zaznamenali: Ukrajinská vlajka spolu s českou, kterou navíc držel ukrajinský voják, žl
utomodré věnce. Jak to tedy máme v podání Jana Lipavského chápat? Že v 68’ nás okupovali jen Rusové a ve 45’ nás osvobodili jen Ukrajinci?

Lipavského není třeba chápat, toho je třeba diagnostikovat a určit ústavní léčbu. Ideálně přímo na Krymu, kam se tak těšil už minulé léto. Ještě bych navrhoval, aby se léčil spolu s mladým Kolářem,
protože ten se také nebojí, postavit se Rusku... tedy alespoň jejich pomníku. Na Krym by je mohl vzít pan Prototopov, ten už tam s jedním schizofrenikem byl...

Vakcína proti covidu od švédsko-britské farmaceutické společnosti AstraZeneca již nemá povolení v EU. Odebrání registrace vstoupilo v platnost 7. května letošního roku. Zrušení registrace přicház
í v době, kdy AstraZeneca u soudu s lidmi, kteří utrpěli vážné zdravotní následky, včetně smrti, údajně po očkování touto vakcínou, poprvé přiznala, že vakcína může mít výjimečně vedlejší účinky. S
enátorka Jana Zwyrtek Hamplová k tomu napsala, že „pravda je vždy otázkou času a ruku v ruce by měla jít odpovědnost“. Souhlasíte s tvrzením paní senátorky a je podle Vás reálné, že „pravda o
době covidové“ bude skutečně odhalena?

Jedna vlaštovka jaro nedělá... ale jaro vždycky nakonec přijde. Takže ano, jednou pravda vyjde najevo. Ale abych parafrázoval Štěpána Šafránka z filmu Básníci: Ano Mirečku, pravda vyjde najevo
, ale my u toho už nemusíme být.

Už delší dobu přemýšlím, čeho jsme vlastně svědky... Bylo to takhle vždycky? Manipulovali s námi ti, kteří drželi v ruce tisk, rozhlas a televizi a až teď se to prolamuje díky internetu a sociálním sítím
? A nebo díky internetu a sociálním sítím jsme teď manipulováni nejlépe v historii? Nevím. Ale kažpodáně jen houšť a větší kapky.

Psali jsme:
Zbořil: O chování aristokrata

Blíží se nejen volby do Evropského parlamentu, ale také další odborářské protesty. Je to také asi poprvé v našich moderních dějinách, kdy odboráři odešli z jednání tripartity. Souhlasíte s postupem 
odborářů a máte nějaké další informace o tom, co se chystá?

Už nejen odboráři. V pátek vyhlásili protesty také zemědělci. Převezmou po odborářích štafetu. Odbory demonstrují v úterý jedenadvacátého, zemědělci zase ve středu dvaadvacátého. Je to ideální
termín. Čtrnáct dní před volbami. V jedinou dobu, kdy si vláda nemůže dovolit žádnou aroganci, ale musí být pokorní až uctiví. Jinak si to voliči mohou pamatovat.

Zemědělci a odboráři budou vládě sypat písek do volební kampaně a budou je konfrontovat s nesplněnými sliby. Kampaň je vymyšlená, mně osobně se líbí (však jsem na ní také dělal) a doufám, že
zabere. Ale samozřejmě, pravda a láska to tak nenechá a nasadí všechno, co má k dispozici. Takže každé slovo podpory bude dobré a budeme za něj rádi.

(Vidlák pro Prvnizpravy.cz, foto: red.)

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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14. Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí!  
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Prezident Petr Pavel to popletl, když v souvislosti s eurem mluvil o tom, že je nutné ho přijmout, aby Česko hrálo v Evropě první ligu. Ovšem to bychom vstoupili do skupiny zemí, které na rozdíl 
od nás neplní kritéria, tedy vykazují horší hospodářské výsledky, tedy bychom sestoupili z druhé do třetí ligy. „O výhodách a nevýhodách přijetí eura můžeme na úrovni odborně ekonomicky disk
utovat a jsem k takové věcné odborné diskusi připravená; politické prohlášení, že je nutné euro přijmout, však k diskusí není, protože je lží,“ reaguje pro ParlamentníListy.cz Markéta Šichtařová.

Už jsme o euru mluvili tolikrát. Ale co naplat, když s jeho zavedením znovu přišel Petr Pavel. Na konferenci k 20. výročí vstupu Česka do Evropské unie, která se v úterý konala n
a Pražském hradě, prohlásil, že Česká republika by měla přijmout euro, aby hrála v Evropě tzv. první ligu. V novoročním projevu vyzval k diskusi o přijetí eura, teď už mluví o nut
nosti přijetí společné evropské měny. Čím si lze vysvětlit, že tolik šlape na pedál, a proč podobnou iniciativu nevyvíjeli už jeho předchůdci Miloš Zeman a Václav Klaus?

Miloš Zeman i Václav Klaus byli pragmatici a ekonomové, proto věděli, že přijetí eura by pro zemi bylo ničivé. Proto je ani nenapadlo po euru volat. Současný prezident ekonom není, monetární eko
nomii nerozumí, a ohledně eura říká, co je mu do projevu napsáno. Povšimněte si, jak je „argumentace“ ohledně přijetí eura „zajímavá“, rozumějme hloupá: Zastánci eura často zkoušejí argumentov
at tím, že prý již budeme plnit Maastrichtská kritéria, a proto tedy můžeme přijmout euro. Tito lidé si ovšem ještě nepovšimli, že Maastrichtská kritéria nyní neplní ani eurozóna jako celek! Takže cel
á eurozóna se ekonomicky rozsypala natolik, že není schopna plnit svá vlastní pravidla, která byla zavedena proto, aby ji držela pohromadě. Co to znamená? Že bychom měli (podle zastánců eura)
vstoupit do skupiny zemí, které na rozdíl od nás neplní kritéria, tedy vykazují horší hospodářské výsledky, tedy bychom sestoupili z druhé do třetí ligy…
O výhodách a nevýhodách přijetí eura můžeme na úrovni odborně ekonomicky diskutovat a jsem k takové věcné odborné diskusi připravená; politické prohlášení, že je nutné euro přijmout, však k d
iskusí není, protože je lží.
Pětikoaliční vláda se neustále ohání nutností boje proti dezinformacím, ale před eurovolbami obsadila koalice Spolu doménu s klíčovým heslem kampaně hnutí ANO a přes ni ší
ří vymyšlené citáty. Premiér Petr Fiala si to pochvaluje a vysmívá se ANO, že udělalo chybu, že si doménu včas nezaregistrovalo. Má být předseda vlády opravdu pyšný na to, ja
k nejsilnější opoziční stranu volební tým Spolu doběhl a i zostudil?

Já bych si troufla oponovat, že Spolu hnutí ANO nezostudilo; zostudilo samo sebe, jelikož jeho počínání je velmi dětinské. Vlastně se nabízí otázka, kdo tu tedy šíří dezinformace? Když dezinformac
i definujeme tak, že se jedná o nepravdivou informaci, která je ZÁMĚRNĚ a vědomě šířena za účelem oklamání lidí, pak drtivá většina těch, kdo jsou dnes i označováni za dezinformátory, jimi ve s
kutečnosti nejsou, buď proto, že šíří pravdy, nebo proto, že nepravdy šíří nezáměrně. Naopak koalice Spolu tu definici dezinformace splňuje velmi dobře.
Uprostřed týdne zemřel spoluzakladatel ODS Miroslav Macek. Rád četl ParlamentníListy.cz, a to, co ho zaujalo, citoval ve svých pravidelných glosách. To se týkalo i vašich vyjá
dření. Naposledy 5. března. Věděla jste o tom?

Ach, netušila jsem, že jsem pana Macka zaujala natolik, že citoval moje slova… Přiznám se, že mě to nyní celkem dojalo. Miroslav Macek byl jeden z posledních skutečných pravičáků z devadesát
ých let. S ním pomalu odchází stará garda, která byla u transformace české ekonomiky ze socialistické na tržní. Teď je na nás, mladších, abychom se nenechali zlomit k rezignaci tím, že vidíme všu
de kolem postupující indoktrinaci, a abychom byli připraveni ve správnou chvíli znovu ekonomiku a nastavení společnosti opravit.
Myslíte, že váš pohled na „covidismus“ sdílejí kromě už zesnulého spoluzakladatele ODS i nynější stranické špičky občanských demokratů?

Samozřejmě, že nesdílejí. Vždyť současná vláda činí právě to, vůči čemu jsem se v té citaci vymezovala, tedy: Vystrašit lidi, pak názory těch, kteří se nenechali zastrašit, dehonestovat a označit za 
dezolátské, utužit regulaci a převzít ještě větší kontrolu nad společností. Ostatně, co myslíte, že je prezidentovo volání po euru jiného, než pokus převzít ještě větší kontrolu? Vždyť zavedení eura z
namená zavedení CBDC (digitální peníze centrálních bank), což je právě nástroj ke kontrole lidí!
Česká ekonomika roste již dva kvartály za sebou. Podle čerstvých dat Českého statistického úřadu se v prvních třech měsících letošního roku zvýšil HDP meziročně o 0,4 % a m
ezičtvrtletně o 0,5 %. Index důvěry spotřebitelů v ekonomiku se v dubnu zvýšil již počtvrté v řadě a dostal se nad svůj dlouhodobý průměr 100 bodů. Je něco, co by optimismus 
ohledně nejbližšího vývoje naší ekonomiky mohlo zchladit?

Tak já bych růst o 0,4 procenta snad ani jako růst nenazývala, spíš je to stagnace. Navíc značná část tohoto „růstu“ je dána vládními výdaji, které se sice statisticky vzato do růstu započítávají, ale 
ekonomické logice to odporuje a měly by se spíš od růstu odečítat, protože tyto vládní výdaje znamenají, že stát projídá peníze, které soukromý sektor mohl rozumně investovat. Kdybychom tedy od
růstu odečetli tyto vládní výdaje, patrně bychom už o růstu hovořit ani nemohli.
Považujete za dobrý nápad návrh ministra práce Mariana Jurečky v novele zákoníku práce, aby v době letních prázdnin mohly pracovat i 14leté děti, což by zaměstnavatelům u
možnilo vykrývat letní výpadky pracovní síly?

Proč by pracovat nemohly? Je dobře, že se děti mohou učit, že peníze se nerozdávají v bankomatech, ale že se musí vydělat. Ministra Jurečku chválím výjimečně. Toto je jeden z mála zdravých ná
padů.
Ministrem pro vědu, výzkum a inovace měl být v pondělí jmenován Pavel Tuleja , prorektor pro strategii a komunikaci Slezské univerzity v Opavě a její bývalý rektor, ale nakone
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c se této možnosti vzdal. Škoda, jinak by už třetinu vlády tvořili vysokoškolští či středoškolští pedagogové. Kdo z té dosavadní pětky vládních pedagogů Fiala, Rakušan, Baxa, V
ýborný a Bek je ve své funkci podle vás nejplatnější?

Prosím, nechtějte po mně odpověď na tuto otázku. Už nějakou dobu nad ní marně přemýšlím, a nějak se nemohu rozhodnout, kdo z nich je ve funkci nejméně zbytečný.
PL
Článek vyšel na svobodny-svet.cz

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Šichtářová: S eurem do první ligy? Spíš do třetí! ( Epshark.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné, které se koná právě dnes v pondělí 13. května 2024 od 15 hodin ve velkém sále Obchodně  podnikatelské  fakulty v Karviné  Slez
ské univerzity. ��Termíny zasedání Zastupitelstva města Karviné a veřejné dokumenty ke stažení jsou dostupné na webových stránkách www.karvina.cz/magistrat/zasedani.Grafika, text: Jan Ši
merda

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ��Zveme vás na 12. zasedání Zastupitelstva města… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );
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OLOMOUC: O víkendu 17. a 18. května 2024 bude v Olomouci vyhodnocena 44. národní soutěž fotografie. Fotografie, které byly do soutěže zaslány, porota vyhodnotila již koncem března 202
4. Slavnostní vyhlášení výsledků 44. ročníku soutěže a vernisáž výstavy nejlepších fotografií proběhne v sobotu 18. května 2024 ve Vlastivědném muzeu v Olomouci. Výstava v Olomouci potrvá 
do 22. června 2024.

V letošním ročníku soutěžili fotografové v devíti kategoriích, z nichž dvě byly rozděleny podle věku (do 15 a 25 let) a ostatní bez rozdílu věku. Zaslané fotografie hodnotila porota ve složení prof. Jind
řich Štreit , PhDr. Věra Matějů, PhDr. Dana Kyndrová a MgA. Svatopluk Klesnil, Ing. Petr Zatloukal, Daniel Schulz a Mgr. Miroslav Zaťko a ze zaslaných 1534 snímků od 196 fotografů a 10 kolekti
vů ocenila 28 autorů a jeden kolektiv. Na výstavu bylo vybráno 263 fotografií od 77 autorů a 5 kolektivů a dalších šest autorů obdrží ceny od spolupořadatelů.
Vyhlášení výsledků a předání ocenění se uskuteční na slavnostním zahájení výstavy ve Vlastivědném muzeu v Olomouci v sobotu 18. 5. 2024 v 11 hodin.

Tak jako v minulých létech i letos je vyhlášení výsledků spojeno i s celou řadou dalších fotografických aktivit. Již v pátek 17. 5. zahájíme přípravu výstavy na šňůrách v muzeu, budeme ve městě hle
dat „ztracené“ fotografie z minulého ročníku, zahájíme dvě doprovodné výstavy, absolvujeme seminář na téma „Rušivé prvky v kompozici“ i prezentaci předsedy poroty Petra Zatloukala a den zako
nčíme komentovanou prohlídkou výstavy Michala Kalhouse v Muzeu umění. V sobotu budou zahájeny další dvě doprovodné výstavy, uskuteční se hodnocení portfolií a odpoledne pak workshop pro
mládež na téma „Rostlina a člověk“ a pro dospělé „Fotíme portrét“.
V současnosti, kdy technický pokrok umožňuje být „fotografem“ každému, je důležité, že při této soutěži porota hodnotí fotografie vytištěné, nebo dokonce zhotovené původní technikou, tedy skute
čně tak, jak jim autor dal konečnou podobu. Posláním soutěže, která bez přerušení existuje již 54 let, je srovnání tvorby fotografů, kteří nejsou na své tvorbě existenčně závislí. Soutěž a následné vý
stavy také na základě porovnání jednotlivých snímků a hodnocení poroty napomáhají k dalšímu uměleckému růstu amatérské fotografie.
Výstava v Olomouci představí to nejlepší, co se v posledním období zrodilo na celostátní úrovni.
44. ročník Národní soutěže fotografie z pověření a za finančního přispění Ministerstva kultury pořádají NIPOS, útvar ARTAMA, Vlastivědné muzeum v Olomouci a Svaz českých fotografů z. s., ve s
polupráci s Centrem uměleckých aktivit Hradec Králové a Domem dětí a mládeže Olomouc.
Záštitu nad soutěží převzal ministr kultury Mgr. Martin Baxa, hejtman Olomouckého kraje Ing. Josef Suchánek a primátor statutárního města Olomouce Mgr. Miroslav Žbánek, MPA.
Více na http://www.fotonarodni.cz; www.scf.cz; www.nipos.cz.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

17. Porcování miliard: dotaci už má osm velkých projektů z uhelných regionů. O některých panují pochyby  
08:09 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
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Osm projektů a téměř devět miliard korun na dotacích. To je prozatímní stav přidělování financí na pomoc uhelným regionům. Dalších 23 projektů, včetně těch vzbuzujících pochy
by, na schválení čeká. O přiklepnutí zhruba jedenácti miliard úředníci rozhodnou do necelých dvou měsíců.

Celkem se hraje o zhruba čtyřicet miliard korun, které mají z Operačního programu Spravedlivá transformace zamířit do Moravskoslezského, Ústeckého a Karlovarského regionu. Do tří krajů, který
m mají peníze pomoci s přechodem od uhlí k udržitelnějšímu modelu rozvoje.
Na velké strategické projekty má jít zhruba polovina z uvedené částky. Nejvíce pro kraj Moravskoslezský 18,9 miliardy korun, pro Ústecký 15,8 miliardy a pro Karlovarský 6,3 miliardy. Stejně velká 
suma se pak rozpustí mezi menší tematické výzvy či zastřešující projekty.
Právě severní Morava je zatím v žádostech nejúspěšnější. Procesem schvalování už prošlo podle dostupných informací sedm projektů z třinácti podaných žádostí, což odpovídá osmi miliardám
korun.
Přiklepnuté peníze mají projekty Černá kostka, Lerco (Výzkumné centrum ostravské univerzity), Centrum podnikání, profesních a mezinárodních studií (CEPIS), Poho Park Gabriela, Refresh (Centr
um pro výzkum energetické a sociální změny), Technologická a podnikatelská akademie a Centrum veřejných energetiků.
Černá kostka v Moravskoslezském kraji je typickým šuplíkovým projektem. Ty měly největší šanci, neboť na první předložení projektů k posouzení krajům měli autoři v roce 2022 pouhý měsíc. Prvn
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í návrh Kostky pochází už z roku 2007 a od té doby se výrazně proměnil. Co zůstalo, je podle lidí sledujících proměnu název, tvar budovy a počet pater. Nemá už jít jen o vědeckou knihovnu, ale o c
entrum digitalizace, vědy a inovací s rozpočtem 2,6 miliardy, z čehož dotace tvoří 1,65 miliardy korun.
Pochyby vzbuzují i další projekty, zatím na čekačce. Například Eden, velkokapacitní skleníky, kterým by se podle jejich autorů skleníky říkat nemělo, protože se jedná o „vzdělávací a vědecko-výzk
umný areál, v němž tedy bude realizována vzdělávací a výzkumná činnost“. Za projektem stojí Slezská  univerzita , která se inspirovala u podobného projektu v Anglii.
Už teď je ale jasné – což potvrdili i představitelé kraje – že projekt bude ztrátový, a tudíž bude potřebovat podporu z krajského či jiného rozpočtu. Na tom se zatím schvalování zadrhlo, protože by š
lo o veřejnou podporu, kterou musí schválit EU. „U Edenu se zatím nepodařilo najít existující rámec veřejné podpory,“ sdělil na dubnové tiskové konferenci Petr Valdman, ředitel Státního fondu život
ního prostředí.
Další projekt s nejasnou návratností je na severní Moravě Podolupark. O dotaci na technologii plazmového zplyňování odpadů se v rámci něj uchází společnost PDI v čele s podnikatelem Grischou 
Kahlenem. Ten se dané technologii, která má na jedné straně polykat odpady a na druhé produkovat vodík, věnuje v Česku pod hlavičkou různých firem už přes dvacet let a snaží se ji prosadit. Ten
tokrát v Karviné s vazbami na některé tamní politiky.
V průmyslovém měřítku a na komerční bázi však tato technologie dosud nefunguje ani u nás, ani ve světě. Projekty zpravidla po pilotní fázi skončily. Například ty od společnosti Solena Group, s kter
ou dříve spolupracoval i Kahlen, ve Velké Británii či v Kalifornii. Plazmové zplyňování, což je vlastně spalování za velmi vysokých teplot, je totiž hodně energeticky náročné, a tudíž drahé.
V Ústeckém kraji je devět podaných žádostí, úspěšného schválení se zatím dočkalo jen Transformační centrum Ústeckého kraje v hodnotě necelé miliardy korun. Karlovarský kraj podal devět žádo
stí, zatím bez výsledku.
O dotaci zde přitom žádají i samotní znečišťovatelé, což je otázka, zda by právě oni měli dostávat dotaci na obnovu krajiny po těžbě uhlí. Jde například o projekt Green Mine na revitalizaci a resocial
izaci dolu ČSA, který patří pod skupinu Sev.en Pavla Tykače. Podobně v Karlovarském kraji jde o projekt Sokolovské uhelné.
Platit by totiž měla pravidla Do No Significant Harm a Znečišťovatel platí. „Pokud se bavíme o energetickém využívání odpadů, nebo o tom, že nějaká těžební společnost získá prostředky na území 
po těžbě, tak je potřeba si říct, jestli to není proti tomuto principu a jak si ten princip vykládáme. Je potřeba přemýšlet v kontextu: znečistila jsem, vydělala jsem touto činností peníze, mám žádat od 
daňových poplatníků další peníze na to, abych na svém pozemku něco zase budovala. A co to má být a jak z toho budou lidé profitovat,“ uvedla již dříve Zuzana Vondrová, která se v rámci
neziskové organizace Centrum pro dopravu a energetiku věnuje transformaci uhelných regionů už šest let.
Posoudit by to měli hodnotitelé na základě studií proveditelnosti zpracovaných žadateli o dotace. Vrchní ředitel sekce ekonomiky životního prostředí ministerstva životního prostředí Jan Kříž na tisko
vé konferenci v dubnu vyvracel, že by podpora šla velkým firmám.
„Není to pro těžaře, to není pravda,“ uvedl a představil koláčové grafy z nichž vyplývá, že největší porce peněz, téměř deset miliard korun, na strategické projekty připadne vysokým školám. Soukro
mému sektoru má jít 6,6 miliard korun.
O všech dosud podaných žádostech má být rozhodnuto do poloviny roku. Nicméně ministerstvo už teď prohlašuje, že finanční podpora transformace uhelných regionů musí pokračovat i po roce 20
27. Na nedávné Radě EU vyzval ministr životního prostředí Hladík ostatní členské státy, aby se přidaly ke Karlovarskému prohlášení, které s tímto cílem vzniklo v minulém roce.
„Mělo to pozitivním ohlas, věřím, že program bude pokračovat i po roce 2027, přechod uhelných regionů na cestu dekarbonizace je časově a finančně náročný, není ho možné plně realizovat během
jednoho programového období,“ dodává ministr.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Zpět na seznam
 

18. Štěstí rodiny nejsou osamocené šediny. Startuje 16. ročník Týdne pro rodinu  
09:19 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
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Osamělost uprostřed bezpočtu virtuálních možností. Rezignovali jsme na lidskou blízkost, nebo se naopak bez přátelského setkání a dobrého slova neobejdeme? 16. ročník Týdne pro rodinu (T
PR) ve dnech 13.–19. května 2024 chce mottem Štěstí rodiny nejsou osamocené šediny poukázat na důležitost blízkosti a bolestný nárůst osamělosti především seniorů spojené s vyloučením, p
ádem do izolace až ubližováním si. Je cesta ven? Letošní ročník Týdne nabídne na padesátku tematických akcí po celé ČR z dílny center pro rodinu, krajů, obcí, institucí…

„Děda Libor vždycky říkal, že se rodina musí setkávat. Babička a děda nám věnovali spoustu času, hezky se o nás starali, vymýšleli super programy a hodně jsme sportovali a myslím si, že i to přis
pělo k tomu, čím se teď živím,“ vyjadřuje svou podporu TPR zápasnice – volnostylařka a několikanásobná mistryně Evropy Adéla Hanzlíčková a dodává: „Všem bych poradila, aby se snažili co nej
více setkávat s rodinou. Rodina je to nejvíc, co máme.“
„Je vlastně paradoxem, že tolik lidí je osamělých a žijí někdy doslova vedle sebe. Pro mě jako socioložku je to indikátorem, jak hluboce je naše společnost protknutá rakovinou nedůvěry a jak hlubo
ké dopady to na kvalitu života nás všech má,“ uvažuje expertka na problematiku stárnutí socioložka Lucie Vidovićová a dokládá: „I sociologické výzkumy ukazují, že společnosti, ve kterých je nízká 
společenská důvěra mají vyšší podíly osamělých lidí. Je tedy na pováženou hledat systémová opatření, která budou bojovat nejen s osamělostí u jednotlivců, ale půjdou i po kořenech problému,
jako je společenské rozdělení, nedostatek empatie, nedůvěra v lidstvo i sebe navzájem.“
Podle poslední Zprávy o rodině 2023 z dílny RILSA se počet jednočlenných domácností oproti roku 1970 výšil téměř na trojnásobek, a za posledních deset let (2011–2021) se jejich počet zvýšil o t
řetinu. Narůstá tak nepoměr mezi lidmi 65+ a zbytkem populace, především nejmladšími ročníky. „Odpovídající reakcí na tento trend by měla být změna některých důrazů rodinné politiky, a to na m
ezigenerační vztahy. Velmi oceňujeme, jak zareagoval Jihomoravský kraj, který svoji nejnovější koncepci rodinné politiky zaměřil na všechny generace a je na ni právem hrdý,“ hodnotí Marie Oujez
dská, místopředsedkyně Rodinného svazu a ředitelka Národního centra pro rodinu.
K osamělosti a křehkosti může u mladých přispívat přezaměstnanost rodičů, následovaná nízkým sebevědomím a pocitem postradatelnosti. Ten extrémních případech končí sebepoškozováním. P
odobně jako tíží samota mladé lidi, navzdory přehršli „lajků“, na seniory dopadá nezájem rodiny a vyčlenění ze společnosti, která se jim vzdaluje digitálním tryskem.
Je nějaký lék na osamělost?

„Dokud nenajdeme všelék, budeme muset začít každý sám u sebe. Cíleně, a to i přes počáteční diskomfort – usmát se na souseda, vyjít si vstříc, podržet dveře, zvednout spadlou hůlku, promluvit 
vlídné slovo s cizincem,“ myslí si Vidovićová. Svou zkušenost nabízí i předseda Rodinného svazu ČR Jan Zajíček: „Být vnímavý, živý a radostný a vytvářet dobrou atmosféru kolem sebe, to je rece
pt jak nezůstat osamělý a zahořklý. Toto máme ve svých rukou. Humor a nadhled je dobrým lékem proti osamocenosti. Takové lidi druzí vyhledávají. Hledají i životní moudrost. Zkrátka, úsměv a he
zké slovo je stále ještě zadarmo.“
Na komunální úrovni je možné pozvat seniory do komunitních aktivit, kde se stanou spolupracovníky, nebo přímo jejich realizátory. Aktivity, kurzy i pobyty na prohloubení rodinných i
mezigeneračních vztahů celoročně nabízejí Centra pro rodinu.
Letošní Týden pro rodinu slavnostně zahájí hejtman Jihomoravského kraje Jan Grolich, který převzal záštitu, v pondělí 13. května 2024 v 10 hodin ve vestibulu KrÚ Jihomoravského kraje. Součástí
zahájení TPR bude i výstava Ovdovění ve stáří zapůjčená ze Slezské univerzity  Opava  do 31. května.
Zdroj: www.tydenprorodinu.cz

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opava (1x)
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19. Už příští týden se na vás budeme těšit v Krnově!…  
09:44 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Už příští týden se na vás budeme těšit v Krnově!Všichni jste srdečně zváni!Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě#OHS#ÚHV#krnov

SEKCE: Instituce a organizace
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Už příští týden se na vás budeme těšit v Krnově!… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );
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20. Konec května ve znamení opavského výročí!…  
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Konec května ve znamení opavského výročí!Filozoficko-přírodovědecká fakulta v OpavěOKO - Opavská kulturní organizace#opava#ÚHV

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Konec května ve znamení opavského výročí!… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

21. Nabídka pracovní pozice v Slezské zemské muzeum!…  
09:50 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nabídka pracovní pozice v Slezské zemské muzeum!Uzávěrka přihlášek do VŘ je 22. 5.!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

22. Nabídky pracovních pozic v Ostravském muzeu.…  
09:52 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Nabídky pracovních pozic v Ostravském muzeu.Uzávěrka je 31. 5.!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

23. Opavský majáles zahájí sezonu festivalů  
10:10 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (ank) SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ani v roce 2024 nebude chybět tradiční Opavský majáles pořádaný absolventy a studenty Slezské univerzity  v Opavě . Tato oslava jara otevře festivalovou sezonu už 11. května v Městských sa
dech. 

I letos nebude nouze o kapely, které festival zpříjemní svým vystoupením. Na dvou scénách vystoupí řada skupin, které pokryjí širokou škálu žánrů. Těšit se můžete na Dobrý pokus, Anesku, opavs
kou kapelu Osolto, Prago union nebo duo Pain a Magenta, které celý den velkolepě zakončí. Hudební program doplní i další aktivity, ze kterých si vybere úplně každý – Teva Family zóna a Chill zó
na. Návštěvníci mají také možnost ochutnat lahodné místní speciality na trzích s občerstvením, prozkoumat stánky s ručními výrobky a uměleckými díly a zapojit se do různých aktivit, které budou ur
čeny pro celou rodinu. 

Vstup na celou akci je zdarma, podrobný program a více informací najdete na www.opavskymajales. com nebo na sociálních sítích.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
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PDF POPIS OBRÁZKŮ: Foto: Štěpán Bajt PDF STRANA: 20

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

24. Druhé kolo přijímacího řízení SLU  
10:15 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: (ank) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Filozoficko -přírodovědecká fakulta  vyhlásila druhé kolo přijímacího řízení pro budoucí studenty. Přihlášky ke studiu můžete v elektronické formě podávat až do 12. 7. Více informací a nabídku 
studijních programů najdete na www.fpf.slu.cz.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 27

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Druhé kolo přijímacího řízení SLU ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava );

Zpět na seznam
 

25. �Přijďte zítra do Galerie Hauerova 4 na vernisáž…  
10:17 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

✨Přijďte zítra do Galerie Hauerova 4 na vernisáž výstavy �fotografické série cityLOVE��od Jany Jabůrkové a Jiřího Turka, která zachycuje magii unikátních míst, ztrácejících se okamžiků a po
hybujících se emocí.Audiovizuální tvorba v OpavěSlezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ✨Přijďte zítra do Galerie Hauerova 4 na vernisáž… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

26. 168 hodin (automat)  
10:52 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - 168 hodin (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

10:24
0
0

ty zase nezaplatil přece se vědělo že VZP a tam má pohledávky které by mohl pan Ivanko a VZP to nevyplácel a VZP uzavřela už před lety dohodu s panem vaňkem o splátkovém kalendáři t
o jsme přeci důkaz

1
5

že tam dochází nějakému nehospodárnému Nebo snad i kriminálnímu jednání a současnost jen potvrzuje pojišťovna teď žádá soudy aby ivánkovi odebrali živé případy a taky Ministerstvo spr
avedlnosti aby za exekutora jeho

3
0

dluhy zaplatil o v průběhu měsíce dubna 2024 byla na Ministerstvo spravedlnosti odeslána opakovaná žádost o uplatnění nároku na náhradu škody žádost VZP o náhradu škody spojené s čin
ností exekutora

4
5

Igora Ivanka ministerstvo eviduje a zahájilo prověřování soukromý exekutor je soukromý tak dostává vlastně svěřený úřad on vykonává přenesenou a přenesené působnosti i moc soudní tak
že skutečně je tam i odpovědnost

10:25
0
0

a Ministerstva spravedlnosti exekutor Igor Ivanko za peníze věřitelů jsi žil na vysoké noze kdo za něj účet v desítkách milionů korun zaplatí akorát s mu to realitou že exekutor který tady v pods
tatě

1
5

zneužil pravomoci které mu udělal stát nasekal dluhy jezdil si na luxusní dovolené utratil tady desítky milionů Tak ve finále to zaplatíme my daňoví poplatníci
3
0

mládě Díra je za celé na Top09 už hlavně dokončila výměnu svojí ministryně pro vědu výzkum a inovace Heleny langšádlové to
4
5

ministryně která prý měla na sociálních sítích málo lajků měl nejdříve přijít akademik Pavel tuleja kterého nikdo neznal A když se ukázalo že měl problém s predátorské mi články nahradil ho
Marek Ženíšek kterého také

10:26
0
0

skoro nikdo nezná celá rošáda je označována za blamáž předsedkyně Markéty pekarové adamové která by mohla rozkolísat její pozici v čele Top09 na své straně má ale vlivného přímluvce 
nechte si paní pekarovou v čele Top09

1
5

mi z vás můžu můžu poprosit ideální stav pro nás ideální vztah a také by bylo ideální aby co nejvíc mluvila taková láska opozice k vládnímu politikovi to je hotová rarita a když už jsme u nevidi
telných členů vlády tento

3
0

týden se stal malý zázrak na brífinku kabinetu A také ve sněmovně vystoupil ministr jemuž se přezdívá paní colombová protože ho ještě skoro nikdy nikdo neviděl aby jsme se strašně rádi to
ho pana ministra šalomouna ptali třeba

4
5

na interpelacích ústních kterých tady řada že jo nemáme moc času a když už je máme tak tady pan ministr není ale ministr pro legislativu doopravdy žije a budeme se snažit V této aktivitě

10:27
0
0

pokračovat dál tu chvíli si Zapamatujte Třeba se už nikdy nebude opakovat ve sněmovně v závěru týdne zuřila další bitva o téma které dnes pálí Česko opravdu ze všeho nejvíc o koresponde
nční volbu Pro pár tisíc krajanů zahraničí
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1
5

opozice byla jako vždy ve střehu Andrej Babiš mluvil v kuse dvě hodiny a Tomio Okamura 3 Já mám nevyplatil politikům sebrat Rozkoš parlamentní diskuze

3
0

ty pravé orgie demokracie ale když už se takhle to dozvím tak to zajímám a seznam nevhodných slov který je tradiční třeba v britském parlamentu by
4
5

se po tomto týdnu mohl ustáli ty v tom českém začalo to celkem neškodným idiotem děláte užitečné idioty vaše vláda pane předsedo to není Platí se lékařská anamnéza To asi ne ale pak stín
oví Premier Ano Karel Havlíček

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

27. Právě dnes (automat)  
11:03 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Právě dnes (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 42x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:48
0
0

člověk, že je to bezva člověk, je to starosta malé obce, škodí celé ODS, že si ano a Karel Havlíček nevyhodnotí, že pokud tyto vulgarity a tyto sprosťárny povýší až na web PS, takže si strašn
ě škodí. Říkám,

1
5

že já tomu prostě nerozumím. Nedá se říct, že by šlo ze strany Karla Havlíčka o nějaké impulzivní jednání, protože on se k valu to zopakoval. Vyjadřoval opakovaně, vždy v tom stejném duch
u, se stejnými. Docela ráda pracuje. Pár ano. Pokud toto

3
0

si myslí, že jim pomůže, možná, že u některé části voličů ano. Ano, tak jako to, on to říká, že jo, jako to říká Novotný. Ano. Jenže to, co říká Novotný, funguje pouze v Řeporyjích a to, co říká K
arel Havlíček, asi funguje pouze na kmenové voliče. Ano, těžko to bude fungovat nějaké

4
5

středové voliče. Pane kluk. Ještě krátce, krátce, čtyřmi slovy. K tomu nelze mlčet. Co udělal pan Havlíček, je logické, nech to udělají klidně i jiní, k tomu nelze. Mlčet? To neudělá. Je otázka, je
stli to muselo skutečně

09:49
0
0

zaznívat poslanecké. To už nikdo neudělá. Toto. Pojďme dál. Nejen bývalý kandidát TOPky na post ministra pro vědu a výzkum Pavel Tuleja  má problémy kvůli publikacím v tzv. predátors
kých časopisech. V médiích se objevily také pochybnosti o článcích Danuše Nerudové z hnutí STAN nebo

1
5

bývalého ministra průmyslu a dopravy Karla Havlíčka z hnutí ANO. Já si nejsem jist, jestli ty predátorské časopisy byly vždycky úplně takto predátorské, jak se to chápalo v té vědecké komun
itě. Ty přístupy jsou odlišné, ale opravdu po mně

3
0

nechtějte tady žádné, žádné silné stanovisko. Asi by měly být relativně jednotné. Pokud někdo díky tomu odstupu je, ti další by se měli asi řídit podobně. Ale fakt tady já se moc neodvažuji nic
říkat. Jestliže paní Nerudová má z těch devíti

4
5

textů, který pomohly k profesuře, devět podobných a Karel Havlíček ani jeden. Tam je mu vyčítáno, že to bylo v Rusku, ale to byla prestižní Technická univerzita ještě před Krymem. On říkal, j
á jsem byl rád, že mi to zveřejnili. A druhá věc, že byl

09:50
0
0

v redakční radě nějakého časopisu, to už vysvětlil. Tam se to posuzuje anonymně. Pane Kuly, jakési, Marek Benda v naší party řekl, že kdyby věděl, že řeč přijde právě na ty predátorské čas
opisy

1
5

a vědecké publikace, že by ani nepřišel. Je něco špatného v našem českém vysokém školství? Vznášejí se tam nějaké pochybnosti vlastně o tom, zdali
3
0

jsou ty tituly skutečně oprávněné a čestně získané, zdali ty lidi skutečně dosahují těch kvalit, jakých by měli. Už když se to objevilo ve čtvrtek, tak já jsem to tenkrát komentoval podobně jako 
teďka pan Benda.

4
5

Úplně, řeknu to úplně flagrantně. Všichni, kdo tady jsme něco vystudovali a prostě v čase se mění jak způsob studia, tak nároky apod., to znamená.

09:51
0
0

To tehdy prošlo, by dnes už nemuselo. No, ale naopak, co dneska projde, by třeba neprošlo tenkrát, jo, protože ono se to mění. To znamená, dejme tomu, když já jsem studoval, tak se kladl 
důraz na mém oboru, tedy především

1
5

na analytickou třeba historiografii, komparativní politologii ani ne, protože se opravdu hodnotilo, že prostě 8 miliard lidí je tak složitý, že se to nedá spočítat. No ale pak se prosadil anglosaský 
model ikašiní tvrdí, že

3
0

ano. Já si pořád myslím, že ne. Proto já si myslím, že komparace a snaha poučit se budoucnosti lepší. Tak abych to zjednodušil. Rozumně. Nekritizoval byste na základě tohoto tedy? Prostě j
á bych, já bych nekritizoval, já jsem, já v tomto se zastávám paní Nerudové i pana Havlíčka

4
5

myslím si, že dnešní optikou toto posuzovat pantu lesy to sám vyhodnotil, ale u něho to vypadá mnohem větší jako porušení, protože ještě poslední věc, já jsem v tom oboru. Na chodbu, tak 
minutu. Vědec vědci vlkem. To znamená,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

28. Moderní výzvy s Jiřím Grygarem  
12:00 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných
politik

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dalším hostem přednáškového cyklu Moderní výzvy lidstva (MVL), který pořádá Mendelovo gymnázium Opava  ve spolupráci s Fakultou  veřejných  politik  (FVP ), bude astronom a astrofyzik Ji
ří Grygar. Ten bude v pondělí 6. května od 13 hodin v aule FVP  na Bezručově náměstí 14 hovořit na téma Vznik fyziky, chemie a biologie aneb Velký třesk za všechno může. 

Jiří Grygar je významný český popularizátor vědy v oblasti astronomie, astrofyziky a vztahu vědy a víry. Předmětem jeho výzkumu jsou fotometrie a spektroskopie hvězd, meziplanetární hmota a ast
ročásticová fyzika. Je držitel celé řady ocenění, autor více než dvou set odborných prací i celé řady populárně naučných článků, knih a vzdělávacích audiovizuálních pořadů. 

Beseda s následnou debatou, která je zdarma přístupná studentům ale i široké veřejnosti, bude přenášena i formou online streamu. Ten bude poté ke zhlédnutí na youtube kanálu Moderních výzev l
idstva.
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SEKCE: Oborové tituly MUTACE: Opava
PDF POPIS OBRÁZKŮ: Foto: archiv MVL PDF STRANA: 9

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (2x), opava (1x), fakultou (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Zpět na seznam
 

29. Slavnostní průvod městem zahájí oslavy  
12:05 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pátek 24. května od 16 hodin bude v centru města zahájen slavnostní průvod, jehož trasa povede z Dolního a Horního náměstí přes Krnovskou a Jaselskou ulici do Městských sadů. V čele průvod
u půjdou aktéři počátku opavské historie v čele se zakladatelem města – českým králem Přemyslem Otakarem I. a také rytíři v plné zbroji na koních. 

Po „reprezentantech historie“ budou v průvodu následovat slavné osobnosti spjaté s městem. Pestrost a nápaditost současné Opavy poté předvedou naše významné kulturní instituce (Slezské div
adlo, Slezské zemské muzeum, Středisko volného času, Kknihovna Petra Bezruče), ale vlastní prezentaci si připravilo také 10 základních a 6 středních škol včetně studentů Slezské univerzity . 
O zábavu, hudbu a tanec se postarají bubenický orchestr Boris, tanečnice souboru Tany Tany, Slezská kapela, organizátor Romského festivalu Vasil Husár s hudebníky a tanečnicemi, cimbálová 
muzika doprovázející opavské folkloristy nebo hudební vůz Radia Čas, který vás vyzve k následování průvodu a tanci, samozřejmě nebudou chybět zástupci z řad sportovců, kteří vás vybídnou k a
kci a pohybu. Před Slezským divadlem uvidíme krátké vystoupení „Věčná sláva tobě, Opavo“ a na náměstí před obchodním domem Breda vystoupení „Na hradbách opavských“. 

Dále už bude průvod mířit do Městských sadů, kde se program završí finální částí a primátor města převezme od krále vládu nad Opavou.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 16

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

30. Cesta za hazardom: Sprievodca kasínami po Európe  
12:06 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Dobrenoviny.sk - Články  AUTOR: Inzercia SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Európa je pre milovníkov hazardných hier rajom na Zemi.

Kasínové rezorty tu ponúkajú oveľa viac než len vzrušenie pri rulete či blackjacku. Spojenie bohatého historického dedičstva s moderným luxusom vytvára jedinečnú atmosféru, ktorá láka hráčov z 
celého sveta. Poďme sa spolu vydať na cestu po najznámejších kasínach západnej Európy a odhaliť ich tajomstvá.

Španielsko
V Španielsku môžete navštíviť niekoľko renomovaných kasín, medzi ktoré patrí aj Casino de Barcelona. S myšlienkou pôvodného kasína, prišiel manželský pár podnikateľov Artura Suquého a Car
men Mateu v roku 1978,pričom využil legalizáciu hazardných hier na konci Francovho režimu. Nachádza na prízemí hotela Arts v Barcelone. Spravuje ju spoločnosť Gran Casino de Barcelona,  SL
U, ktorá patrí do skupiny Peralada Group.
Toto kasíno sa rozprestiera na ploche viac ako 7 000 metrov štvorcových, čím sa vytvoril priestor aj pre iné voľnočasové ponuky mimo hazardných hier, ako sú reštaurácie a salóniky, tance či konce
rty. Je otvorené 24 hodín denne, 7 dní v týždni a vstup je zdarma. Ponúka širokú škálu hier vrátane rulety, blackjacku, pokru, a mnohých ďalších. V blízkosti kasína sú tiež k dispozícii rôzne význam
né hotely.
Po tom ako prestal platiť zákaz hazardu, ktorý platil počas Frankovho režimu, bol v roku 1977 uverejnený dokument, ktorý povoľoval zriadenie 18 kasín v Španielsku, jedno z nich v regióne. Takto v
zniklo Gran Madrid Casino Torrelodones. Patrí pod španielsku skupinu kasín Gran Madrid , ktorá má viacero sídiel po celej krajine (Casino Torrelodones, Casino Colón, Casino Torrequebrada). Gr
an Madrid Casino Torrelodones je hazardné kasíno nachádzajúce sa na 29. kilometri diaľnice A-6 v španielskej obci Torrelodones v Madride, v oblasti známej ako Los Llanos.
Je to prvé kasíno v Španielsku v počte návštev. Podobne ako Casino de Barcelona, aj toto kasíno je otvorené 24 hodín denne, 7 dní v týždni a vstup je zdarma. Ponúka rovnaké hry ako ruletu, blac
kjack, poker a automaty. Okrem pestrého herného portfólia láka návštevníkov aj divadelnými predstaveniami a operou.

Francúzsko
Francúzska riviéra je synonymom luxusu a kasíno Monte Carlo, otvorené v roku 1863, túto povesť dokonale napĺňa. Pôsobivá budova s bohatou históriou hostila už mnoho filmových hviezd a ponú
ka okrem hier aj operu a balet. Je to herný a zábavný komplex nachádzajúci sa v Monaku. Vlastníkom a prevádzkovateľom tohto kasína je spoločnosť Société des Bains de Mer (SBM). Ide o verejn
ú spoločnosť s väčšinovým podielom monackej vlády. Spoločnosť SBM vlastní okrem Casino Monte-Carlo viaceré hotely, reštaurácie, nočné a športové kluby. Zaujímavosťou je, že obyvatelia Mon
aka majú vstup do kasín zakázaný. Okrem toho, obyvatelia s trvalým pobytom v Monaku nesmú ani pracovať v žiadnom z kasín na území štátu.
Otváracie hodiny sa menia podľa období v roku. Okrem širokej ponuky hier, ako je ruleta, blackjack, poker a automaty, kasíno tiež poskytuje luxusné služby ako reštaurácie, bary alebo VIP salóniky
.
Ďalším známym francúzskym kasínom je Casino Barrière Deauville, vhodné aj pre milovníkov, ktoré od roku 1912 spája hazardné hry s elegantnou atmosférou pobrežného letoviska a nočnými klub
mi. Kasíno v Deauville vás očarí už na prvý pohľad. Pod 20 metrov vysokým stropom, zdobeným krištáľmi, zlatom, mramorom, zamatom a lištami, sa skrýva opulentný interiér pripomínajúci palác.
Okrem samotného hrania si tu môžete vychutnať aj rôzne druhy zábavy. Nachadza sa tu divadlo Petit Trianon, inšpirovanom talianskym štýlom 18. storočia. Pre milovníkov filmov sú tu dve kinosál
y s kapacitou 500 až 700 miest, kde sa pravidelné koná aj festival amerického filmu.
V kasíne sa nachádzajú aj tri reštaurácie s rôznou ponukou - Plaza Café, Brummel a Cercle. Počas dňa si môžete oddýchnuť v jednom z troch barov - Plaza Café, Cercle alebo lounge bare O2. Več
er sa zas môžete zabaviť v nočnom klube Club 13. Pre slávnostné večere, najmä počas filmových festivalov, je k dispozícii veľká recepcia Salon des Ambassadeurs.
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Kasíno v Deauville tak ponúka oveľa viac než len hazardné hry. Je to miesto, kde si môžete vychutnať luxus, kultúru a zábavu na najvyššej úrovni.

Nemecko
Nemecko má tiež čo ponúknuť. Kasíno Baden-Baden, otvorené v polovici 19. storočia, je kúpeľný rezort, casino a konferenčný komplex v nemeckom Baden-Badene na okraji Čierneho lesa.
Hlavná budova bola navrhnutá v roku 1824 Friedrichom Weinbrennerom, ktorý je zodpovedný za korintské stĺpy a za neoklasicistický interiér. Kasíno bolo súčasťou komplexu od jeho vzniku, no me
dzinárodnú slávu získalo až v polovici 30. rokov 19. storočia, keď bol hazard vo Francúzsku zakázaný. Táto právna prekážka povzbudila hráčov prejsť hranice, kde mohli skúsiť šťastie práve v Ba
den-Badene. Dostojevského román "Hráč" bol inšpirovaný návštevou ruského autora v kasíne Kurhaus. Marlene Dietrich raz v živote vyhlásila, že toto je "najkrajšie kasíno na svete".
Konferenčné centrum Baden-Baden hostilo medzinárodné podujatia, kongresy a summitné stretnutia.
Ďalšou možnosťou je Kasíno Spielbank Berlin, založené v roku 1975. Legendárna herňa s bohatou históriou. Začínalo v Europa-Centre v západnom Berlíne a odvtedy prešlo mnohými zmenami a ex
panziami. Dnes sa pýši 4 modernými pobočkami v rôznych častiach mesta: Potsdamer Platz, Fernsehturm, Kurfürstendamm a Spandau. Ročne privíta viac ako 600 000 nadšencov hazardných
hier.
Návštevníci si v Spielbank Berlin môžu vychutnať širokú škálu hier, od klasických automatov a rulety cez blackjack a poker až po baccarat a iné. Kasíno Royal ponúka elegantnú atmosféru a vysok
é stávky pre tých, ktorí túžia po vzrušení a exkluzivite. Pre fanúšikov pokru je tu najväčší pokerový floor v Nemecku, kde sa konajú pravidelné turnaje a cash game. Okrem hernej ponuky sa Spielba
nk Berlin môže pochváliť aj kvalitnými reštauráciami, barmi a show programami, ktoré spríjemnia váš večer. Kasíno je otvorené denne (okrem 5 dní v roku) a vstupné sa pohybuje okolo 2€.

Nezabudnuteľný výlet plný luxusu a vzrušenia
Kasínové rezorty v západnej Európe ponúkajú jedinečný zážitok, ktorý spája hazardné hry s bohatou históriou, kulinárskymi zážitkami, kultúrnymi predstaveniami a špičkovými službami. Či už ste s
kúsený hráč, alebo hľadáte nezabudnuteľný výlet plný luxusu a vzrušenia, kasíno môže byť vaším dokonalým cieľom.

SEKCE: Slovensko

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

Zpět na seznam
 

31. � Na naší fakultě začaly přijímací zkoušky! Dnes…   
12:08 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� Na naší fakultě začaly přijímací zkoušky! Dnes zaplnili nejprve předsálí a později obě auly studenti, kteří se k nám hlásí na Dentální hygienu. Je jich více než 120, takže konkurence je velká. Všem
moc držíme palce! ✊

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

32. Ceny osobnostem fotografie už po jednadvacáté uděleny  
13:06 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ifotovideo.cz - Soutěže  AUTOR: Redakce SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Asociace profesionálních fotografů České republiky (APF) oslavila již 21. ročník prestižního ocenění Osobnost české fotografie a udělila ceny ve čtyřech níže uvedených kategoriích.
Když byl v roce 1839 světu ohlášen vynález fotografie, prohlásil proslulý francouzský malíř Paul Delaroche: „Ode dneška je malířství mrtvé.“  Dnes totéž mnozí prohlašují o fotografii, kdy do procesu
tvorby obrazu významně vstupuje umělá inteligence a digitální technologie, kdy obraz již nevzniká v realitě, ale pouze pomocí virtuálních nástrojů, algoritmů a adopcí milionů snímků vytvořených v 
minulosti. Nezemřelo malířství, nezemře ani fotografie, i když proměna a možnosti jsou diametrálně jiné než u jejího zrodu.
Snad i proto je tu již přes 20 let ocenění APF Osobnost české fotografie, které poukazuje na mimořádné tvůrčí počiny v oblasti fotografie tvořené především člověkem. Jeho schopností vidět nově te
nto svět, zachytit výjimečné, ale i marginální okamžiky našeho života, stejně jako nabídnout divákovi nepřebernou imaginaci a svět fantazie, který lze zprostředkovat skrze fotografické obrazy.
Důkazy o síle svědectví fotografů, které rozhodně nezastoupí AI, přináší např. současná agrese Ruska na Ukrajině a zvěrstva ruských vojáků páchaných na nevinných lidech. APF proto rozhodně b
ude nadále podporovat kreativitu, ale i humanitu fotografického obrazu a její významné představitele v naší zemi.
Letošní ročník byl po všech stránkách rekordní nejen co do počtu nominací v každé kategorii, které můžete nalézt na facebookovém profilu a webu APF, ale také ve velmi těsném hlasování poroty. J
eště nikdy se nestalo, že by v některých kategoriích bylo tolik shodných bodových ocenění a že o pořadí rozhodovaly až vyšší bodová čísla, která porotci nominovaným přidělili. U jedné z kategorií 
musela dokonce porota hlasovat znovu.
Z pohledu redakce časopisu FotoVideo lze konstatovat, že tato soutěž ve svém 21. ročníku podstatně „vyrostla a omládla“ a těšila se velkému zájmů široké fotografické veřejnosti. Kéž by tomu tak
bylo i nadále.
Jedenáctičlenná odborná porota pod předsednictvím Libuše Jarcovjákové ve složení Dana Kyndrová, Zdeněk Lhoták, Veronika Souralová, Iva Nesvadbová, Marian Beneš, Aleš Najbrt, Josef Mou
cha, David Tesař, Tomáš Pospěch a Markéta Ježková rozhodla po pečlivém studiu podkladů a následné diskuzi o udělení cen následovně:

Nositelem titulu Osobnost české fotografie za rok 2023 je Jan Pohribný.
Byl nominován Igorem Malijevským a Jiřím Tondlem.
Jan Pohribný je významný český fotograf a pedagog, prezident Asociace profesionálních fotografů České republiky. Prosadil se i v mezinárodním měřítku při organizaci aktivit a vytváření podmínek
tvorby fotografů v rámci Federace evropských profesionálních fotografů.
Tvůrčím a osobitým způsobem rozvíjí tradice české fotografie. Ve volné tvorbě se zaměřuje na vzájemný vztah člověka a přírody. Pohribný vychází z land artu. Krajinu dotváří různými přírodninami 
anebo malbou světlem (luminografií). Do rozličných typů krajiny zapojuje i inscenovanou figuru.
Napsal Jiří Tondl.

Nositelem titulu Osobnost české fotografie 2023 – za dlouhodobý přínos fotografii je Tono Stano.
Byl nominován Alešem Najbrtem.
Za jeho mnohaletou fotografickou práci, která není zdaleka jen o ženském těle, ale také o portrétní tvorbě. Už to měl dávno dostat, pokud se to ještě nestalo. Jeden z nejlepších fotografů jeho gener
ace.
Napsal Aleš Najbrt.

Poznámka: Tono Stano cenu nepřevzal a vzkázal doslova toto: „Děkuji porotcům a těm, co mě nominovali, ale mě to nezajímá…“

Nositelem titulu Osobnost mladé české fotografie 2023 – do 30 let je Matyáš Páleníček
Ten také získal finanční cenu ve výši 30 000 Kč od OOA-S na podporu nového projektu a členství v APF na rok zdarma.
Nominován byl Jaroslavem Fišerem a Josefem Mouchou.
Dovoluji si nominovat Matyáše Páleníčka. Autor je absolventem Střední školy pro umění a reklamu Michael a studentem Institutu  tvůrčí  fotografie  při Filosoficko-přírodovědecké fakultě v Opav
ě. Minulý rok se stal laureátem festivalu Prague Photo, v rámci, kterého představil svůj výrazný soubor ilustrací románu R.U.R. Karla Čapka.
Letos se představil na festivalu vlastní expozicí fiktivních abstraktních krajin. Jeho tvorbu také nebylo možné přehlédnout na skupinové výstavě s názvem Magie místa, kterou pořádala Asociace pr
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ofesionálních fotografů ČR.
Napsal Jaroslav Fišer.

Druhé místo v kategorii Osobnost mladé české fotografie 2023 – do 30 let získala Petra Bašňáková.
Součástí ceny je fotomateriál od firmy FOMEI a prodloužení členství v APF na rok zdarma.
Byla nominována Zuzanou Terešovou.

Třetí místo v kategorii Osobnost mladé české fotografie 2023 – do 30 let získala Viola Hertelová.
Součástí ceny je poukaz na zboží od firmy DAPAM a členství v APF na rok zdarma.
Byla nominována Kateřinou Sýsovou.

V kategorii Fotografická publikace roku 2023 byla porotou oceněna kniha Alžběta Jungrová: I believe.
Text: Petr Josek, graficky upravil: Adam Uchytil, nakladatel: Alžběta Jungrová, 2023
Nominovali Zdeněk Lhoták a Miroslava Trusková.
V kategorii Fotografická publikace za rok 2023 nominuji monografii Alžběty Jungrové Já věřím, vydanou jako nadstandardní katalog ke stejnojmenné výstavě v alternativním prostoru staré prádelny
Fakultní nemocnice na Karlově náměstí. V publikaci i v rámci výstavní instalace využila Alžběta Jungrová mnoho netradičních postupů a materiálů.
Do osobitého pojetí tematiky žena a emoce je čtenář/divák vtažen prostřednictvím průhledů přes pauzovací papír a zrcadlové folie, inspirujících k vlastní interpretaci obrazů. Dominantní formální prv
ky publikace jsou vyváženy výraznými a emočně silnými fotografiemi z ženského prostředí ženským pohledem.
Napsal Zdeněk Lhoták.
Poznámka: O výstavě Alžběty Jungrové a o její knize jste se mohli dočíst v několika vydáních časopisu FotoVideo v roce 2023.

Celý článek najdete v květnovém FotoVideo
Doporučujeme také výhodné předplatné s dárkem!

SEKCE: Oborové tituly

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)

Zpět na seznam
 

33. Zprávy (automat)  
13:11 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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není třeba se někam registrovat. Na dálnici D11 ve směru z Prahy do Hradce Králové zpozorněte za sjezdem na Nymburk. Na 29. km se srazila dvě
1
5

osobní auta. V levém jízdním pruhu už stojí. Kolona je na čtvrt hodiny. A na východní části Pražského okruhu ve směru ze Štěrbohol na Mladou Boleslav opatrně u sjezdu na Hradec Králové. 
Další informace z dopravy za půl hodiny a dobře dojeďte.
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Odpoledne je jasné až polojasné. Nejvyšší teploty 19 až třiadvacet stupňů. Na horách měří kolem 15 °C. Tolik zprávy, teď začíná pořad jak to vidí, který přebíráme od naší
4
5

sesterské stanice ČRo Dvojka. Dobrý den a celý nový týden. Jsem ráda, že jste si naladili pořad jak to vidí, který vám každý všední den přináší reflexi aktuálních událostí v souvislostech. Mým
dnešním hostem je

13:05
0
0

Petr Just, politolog, vedoucího katedry politologie a anglofonních studií Metropolitní univerzity Praha se zeptám na výměnu ministrů, personální politiku stran či publikování predátorských časo
pisech. Zita Senková přeje nerušený poslech.
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Jak to vidí. Bezmála dvou týdnech od rezignace Heleny Langšádlové a hledání jejího nástupce se TOP 09
3
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napodruhé pokusí obsadit post šéfa resortu pro vědu, výzkum a inovace. Poté, co se ekonom a bývalý rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja  vzdal nominace kvůli kritice na jeho 
dřívější publikační činnost. Strana vybrala poslance
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Marka Ženíška. Jeho nominaci ve čtvrtek schválil výkonný výbor strany. Předsedkyně formace Markéta Pekarová Adamová považuje pana Ženíška za ideálního kandidáta pro uklidnění situa
ce. Jak vy to vidíte, pane Juste? Je to v
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první řadě politický kandidát, což si myslím, že není na škodu, protože členové vlády, ministři jsou v první řadě politické, političtí představitelé. Je samozřejmě vždycky dobré, pokud mají vhle
d do oblasti,

1
5

kterou řídí, ale musíme si uvědomit, že hlavní poselství, které ministr má na tom ministerstvu, nebo v tomto případě ne ministerstvo, ale v rámci sekce na Úřadu vlády, tak je politicky,
3
0

to znamená v parlamentu prosazovat agendu vlády v tom daném sektoru, za který on je jako člen vlády zodpovědný. Pan Ženíšek tím, že přichází z vysoké pozice ve sněmovně, byl předsedo
u výboru, důležitého
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zahraničního výboru, tak právě tato zkušenost s tím, že přichází ze sněmovní pozice, naznačuje, že by mohl právě být schopen prosazovat agendu toho svého, toho svého působení nebo obla
sti svého
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působení v parlamentu, že tam má dostatečně, dostatečně pevnou pozici. A v tomto ohledu tedy si myslím, že volba na pana Ženíška byla jednou z těch lepších voleb. V čem bude lepší podle 
vás, než

1
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byla Helena Langšádlová na tomto postu? Když začneme tím, kvůli čemu, alespoň oficiálně, to, co bylo řečeno navenek, musela Helena Langšádlová opustit funkci ministryně, to znamená, že
podle,
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podle názoru vedení strany dostatečně nemedializovala svoje, svoje výstupy a svoje úspěchy? Tak tady samozřejmě je to otázka zatím otevřená, uvidíme, jak se z pohledu vedení TOP 09, te
ď to zdůrazňuji, protože
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sám mám trošku, trošku jiný názor na to, jestli je nutné, aby ministr měl hlavně lajky na sociálních sítích, ale z pohledu vedení TOP 09 je to samozřejmě zatím otevřená otázka, protože pan Žen
íšek ještě do funkce nenastoupil.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - Plus - Zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

34. DNES ZAČÍNÁ 16. ročník „Týdne pro rodinu“  
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Již 16. ročník „Týdne pro rodinu“ se uskuteční ve dnech 13. – 19. května 2024 po celé ČR. Dnes jej zahájil hejtman Jihomoravského kraje Jan Grolich. Letošní motto „Štěstí rodi
ny nejsou osamocené šediny“ ukazuje především na bolestný nárůst osamělosti seniorů, která je spojena s vyloučením, pádem do izolace až ubližováním si. V tomto týdnu je př
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ipraveno padesát tematických akcí po celé ČR z dílny center pro rodinu, krajů, obcí a institucí.

Podle poslední „Zprávy o rodině 2023“ z dílny RILSA se počet jednočlenných domácností oproti roku 1970 výšil téměř na trojnásobek a za posledních deset let (2011–2021) se jejich počet zvýšil o 
třetinu. Narůstá tak nepoměr mezi lidmi 65+ a zbytkem populace, především nejmladšími ročníky. „Odpovídající reakcí na tento trend by měla být změna některých důrazů rodinné politiky, a to na 
mezigenerační vztahy. Velmi oceňujeme, jak zareagoval Jihomoravský kraj, který svoji nejnovější koncepci rodinné politiky zaměřil na všechny generace a je na ni právem hrdý,“ hodnotí Marie 
Oujezdská, místopředsedkyně Rodinného svazu a ředitelka Národního centra pro rodinu.
Letošní „Týden pro rodinu“  slavnostně zahájil hejtman Jihomoravského kraje Jan Grolich (který nad ním převzal záštitu) dnes v 10 hodin ve vestibulu KrÚ Jihomoravského kraje. Součástí „Týdn
e pro rodinu“ bude i výstava Ovdovění ve stáří  zapůjčená ze Slezské univerzity  Opava  do 31. května.
K osamělosti a křehkosti může u mladých přispívat přezaměstnanost rodičů, následovaná nízkým sebevědomím a pocitem postradatelnosti. Ten extrémních případech končí sebepoškozováním. P
odobně jako tíží samota mladé lidi, navzdory přehršli „lajků“, na seniory dopadá nezájem rodiny a vyčlenění ze společnosti, která se jim vzdaluje digitálním tryskem.
Je nějaký lék na osamělost?
„Dokud nenajdeme všelék, budeme muset začít každý sám u sebe. Cíleně, a to i přes počáteční diskomfort – usmát se na souseda, vyjít si vstříc, podržet dveře, zvednout spadlou hůlku, promluv
it vlídné slovo s cizincem,“ myslí si expertka na problematiku stárnutí Lucie Vidovićová. Svou zkušenost nabízí i předseda Rodinného svazu ČR Jan Zajíček: „Být vnímavý, živý a radostný a vytvář
et dobrou atmosféru kolem sebe, to je recept, jak nezůstat osamělý a zahořklý. Toto máme ve svých rukou. Humor a nadhled je dobrým lékem proti osamocenosti. Takové lidi druzí vyhledávají. 
Hledají i životní moudrost. Zkrátka, úsměv a hezké slovo je stále ještě zadarmo.“
Na komunální úrovni je možné pozvat seniory do komunitních aktivit, kde se stanou spolupracovníky, nebo přímo jejich realizátory. Aktivity, kurzy i pobyty na prohloubení rodinných i mezigenerač
ních vztahů celoročně nabízejí Centra pro rodinu.
„Děda Libor vždycky říkal, že se rodina musí setkávat. Babička a děda nám věnovali spoustu času, hezky se o nás starali, vymýšleli super programy a hodně jsme sportovali a myslím si, že i to p
řispělo k tomu, čím se teď živím,“ vyjadřuje svou podporu TPR zápasnice – volnostylařka a několikanásobná mistryně Evropy Adéla Hanzlíčková a dodává : „Všem bych poradila, aby se snažili co 
nejvíce setkávat s rodinou. Rodina je to nejvíc, co máme.“
„Je vlastně paradoxem, že tolik lidí je osamělých a žijí někdy doslova vedle sebe. Pro mě jako socioložku je to indikátorem, jak hluboce je naše společnost protknutá rakovinou nedůvěry a jak hl
uboké dopady to na kvalitu života nás všech má,“ uvažuje expertka na problematiku stárnutí socioložka Lucie Vidovićová a dokládá: „I sociologické výzkumy ukazují, že společnosti, ve kterých je 
nízká společenská důvěra, mají vyšší podíly osamělých lidí. Je tedy na pováženou hledat systémová opatření, která budou bojovat nejen s osamělostí u jednotlivců, ale půjdou i po kořenech pro
blému, jako je společenské rozdělení, nedostatek empatie, nedůvěra v lidstvo i sebe navzájem.“

Více informací k „Týdnu pro rodinu“ je k dispozici ZDE.
Přehled všech akcí „Týdne pro rodinu“  najde na odkazu ZDE.
Tiskovou zprávu organizátora – Rodinný svaz ČR, z.s. – upravil Petr Samec

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opava (1x)

Zpět na seznam
 

35. Fiala nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra. Do čela vědy se zřejmě postaví Ženíšek  
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Premiér Petr Fiala (ODS) aktuálně nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra koaliční vlády Spolu (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) a Pirátů se STAN. Řekl to novinářům před pondělním odletem do Itá
lie. Ministryni pro vědu, výzkum a inovace Helenu Langšádlovou nejspíš nahradí předseda sněmovního zahraničního výboru Marek Ženíšek (oba TOP 09), který se v úterý sejde s prezidentem P
etrem Pavlem.

Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti své mateřské strany s veřejnou prezentací výsledků v jejím resortu. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury 
se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně navrhlo na post poslance Ženíška, Fial
a v pátek odeslal na Hrad návrh na jeho jmenování.
MOHLO BY VÁS ZAJÍMAT: Dno v české Sněmovně. Někteří opoziční politici by měli jít na psychoanalýzu, říká Schmarcz
Předsedkyně TOP 09 a Sněmovny Markéta Pekarová Adamová v sobotu v rozhovoru pro web Novinky.cz uvedla, že strana chtěla jít v koalici rozhodnutím ohledně Langšádlové příkladem.
Vládním stranám totiž bývá vyčítána špatná komunikace. Poznamenala také, že by podle ní ve vládě měl skončit ministr školství Mikuláš Bek (STAN), voliči podle Pekarové Adamové očekávají lepš
í výkon kabinetu v této oblasti.
„Kdybych viděl nutnost výměny některých ministrů, tak to určitě veřejnosti řeknu. Nic takového jsem neudělal a všechny ostatní věci ve vládě řeším uvnitř vlády. Nevidím teď důvod k výměně žádné
ho ministra,“ řekl premiér.
MOHLO VÁM UNIKNOUT: TOP 09 si kopla vlastňáka, říká Kubáček o potížích s ministrem. Očekává zapojení premiéra

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Fialův políček Pekarové? „Nevidím důvod k výměně dalšího ministra a vše řeším uvnitř vlády“ ( Blesk.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

36. ��♀♀️️ Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné již…  
14:00 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

��♀️ Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné  již po desáté pořádá sportovní akci Vyběhněte s děkanem, která se koná už tuto středu 15. května 2024. Účastníci běhu se budou registrov
at od 15 hodin na Univerzitním náměstí, startuje se v 16.40 hodin a trasa vede lázeňským parkem a parkem Boženy Němcové až do cíle v areálu Lodiček. �5️ ⃣ Pětikilometrová trasa je vhodná j
ak pro zkušené běžce, tak i pro nováčky. ��♂️ Nezapomíná se ani na nejmenší. Dětský běh v areálu Lodiček nabídne dvě věkové kategorie a každého malého účastníka odmění sladkým překv
apením. Navíc všechny děti mají šanci vyhrát jednu z mnoha lákavých cen. �♀️ �Běh s děkanem je nejen skvělou příležitostí pro studenty a vyučující fakulty, aby se společně zúčastnili sportovní
akce a zlepšili své fyzické schopnosti, ale i pro veřejnost, takže se může zúčastnit každý, kdo má chuť a odvahu. ��Kromě sportovního zážitku se účastníci mohou těšit také na bohatý program 
pro děti, který zahrnuje různé hry a soutěže. Běh s děkanem je skvělou příležitostí strávit společně aktivní den v přírodě, prozkoumat okolí a získat nové zážitky. Tak neváhejte a přijďte se zúčastnit
této nezapomenutelné sportovní akce!Grafika: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné  Text: Martina OrgoníkováZdroj: Dagmar Labudková

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (3x), podnikatelská (3x), fakulta (3x), karviné (3x)

Zpět na seznam
 

37. Komentář: Bída (a trochu lesku) českého ekonomického výzkumu  
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Případy docentů Tuleji, Řežábka a Havlíčka nebo profesorky Nerudové jsou nešťastné, ale především ukazují na toxické prostředí v českém ekonomickém výzkumu, píše v komentáři ekonom J
aroslav Borovička.

V posledních týdnech se média zevrubně věnovala kvalitě vědecké práce a akademické integritě některých známých postav činných v oblasti akademického výzkumu v ekonomii. Jednotlivé případ
y docentů Tuleji a Řežábka, profesorky Nerudové nebo docenta Havlíčka samy o sobě obsahují řadu závažných skutečností. Individuální pochybení nelze svádět na systém. Zároveň je ale můžeme
použít jako příklady pro pochopení toho, jak velká část českého ekonomického výzkumu funguje.
Celý systém totiž obsahuje řadu chyb, které podobné chování umožňují nebo k němu dokonce motivují.

Není ekonomie jako ekonomie
Nejprve trochu institucionálního pozadí. To, co se v Česku rozumí pod pojmem ekonomie, zahrnuje ve skutečnosti dva obory – „economics“, tedy ekonomii, jak ji chápe západní svět, kde se vyučuj
e ekonomická teorie a empirické metody, a k tomu ještě „business administration“, což je obor, který se dnes v USA vyučuje na „business schools“ a je zaměřený praktičtěji na přípravu do soukrom
ého sektoru.
V Česku se „economics“ vyučuje jen na několika málo pracovištích, například na Institutu ekonomických studií FSV UK, na CERGE-EI a pár dalších. Tato dvě pracoviště jsou opravdu kvalitní a do v
elké míry splňují západní standardy. Mají velmi dobrý celkový publikační výstup a některé opravdu špičkové jednotlivce s extrémně dobrými vědeckými výsledky na světové úrovni. Jedná se ale o n
áročné programy pro malý počet studentů.
Naproti tomu pražská Vysoká škola ekonomická (VŠE) a téměř všechny ostatní ekonomické fakulty v Česku jsou „business schools“. Typická skladba předmětů na těchto školách zahrnuje praktick
é předměty jako management, marketing, podnikové řízení, účetnictví nebo nějakou aplikovanou statistiku. V Česku se tyto fakulty snaží mezi praktické předměty zamíchat i některé spíše teoreticky
zaměřené předměty, ale ty většinou nejsou příliš kvalitní a studenti je berou spíše jako okrajovou záležitost.
Například zrovna na VŠE měla nejblíže k „economics“ Národohospodářská fakulta, která měla více teoreticky zaměřený svůj hlavní obor. Ale její postupný totální rozklad v současnosti vrcholí fiaske
m kolem volby nového děkana.
Na oborech business administration není principiálně vůbec nic špatného. I v jejich rámci lze dělat skutečnou a špičkovou vědu – stačí se podívat na témata, jako jsou moderní finance, kvantitativní
marketing nebo operační výzkum, studovaná právě na katedrách patřících pod business schools.
Problém vzniká v tom, že poptávka po oborech business administration je (nejen v Česku) obrovská, a to znamená i velký tlak na personální obsazení. Vyučujících je potřeba velké množství. A vzhl
edem k tomu, že velká část výuky je prakticky zaměřená, nemusejí to často být skuteční vědci. Není to jako studium fyziky nebo přírodovědy v rámci malých, specializovaných a přímo vědecky zam
ěřených oborů, kde je každý pedagog zároveň vědec.

Kdo nahradí Ševčíka? Favorit Řežábek odstoupil z boje den před volbou
7. 5. 2024 14:30
V USA je proto běžné, že se rozlišuje mezi vyučujícími, kteří jsou zároveň vědečtí pracovníci, a těmi, kteří čistě „jen“ vyučují. A jsou to dvě zcela odlišné kariéry. Vědecky orientovaná práce na kated
ře ekonomie nebo na business school zahrnuje výzkum i výuku a je hodnocena téměř výhradně podle výsledků výzkumu. Katedry na kvalitních školách mají vědecké jádro, protože ale vzdělávájí v
elké množství studentů, mají také řadu členů takzvaných „clinical faculties“, kteří vyučují a jsou hodnoceni čistě podle této výuky. „Professor“ a „clinical professor“ jsou potom dvě zcela odlišné pozi
ce.
Na business schools je v porovnání s katedrami ekonomie toto rozdělení ještě více vyhraněné, protože školy mají svůj obchodní model zásadně postavený na draze zaplacené výuce, a tak si vysoc
e cení jak špičkových vědců, tak i špičkových pedagogů. Ti mají často zkušenost z praxe a studenti o ně mají extrémní zájem – a jsou ochotni za takovou výuku platit nemalé peníze. Na méně kvali
tních školách více a více převažuje vzdělávání nad vědou, protože všichni chápou, že lidský kapitál ve vědeckém bádání je omezený.

Přimhouřit oko
V Česku je problém v tom, že taková diferenciace mezi vědecky a výukově zaměřenými profesory prakticky neexistuje. Máme jen jeden typ vysokoškolské kariéry – od odborného asistenta přes do
centuru k profesuře. Navíc tyto akademické tituly udělujeme na státní úrovni. V USA tituly udělují univerzity a vztahují se jen k dané univerzitě. Jakmile ji opustíte, titul ztrácíte. A profesura na kvalitn
í univerzitě má úplně jinou váhu než profesura odjinud. V Česku se stanete docentem nebo profesorem kdekoli a navždy.
Tento systém stimuluje poptávku po akademických titulech. Vysoké školy samozřejmě mohou udržovat pedagogicky orientované zaměstnance, aniž by jim udělovaly docentury a profesury. Ale tím, 
že jsou tituly udělované státem, mají nepřiměřeně velký společenský status. Docenty a profesory navíc potřebují samy školy – jsou nezbytní ke garanci studijních programů. A v oblasti business ad
ministration vytvořily školy těchto programů (kvůli poptávce ze strany studentů) velké množství.
Do toho všeho se promítá i vládní politika rozdělování peněz na výzkum. Ta byla dříve zcela katastrofická a hodnotila zejména kvantitu (pomocí metodiky známé jako kafemlejnek), takže vedla k exp
lozi extrémně nekvalitních publikací otištěných kdekoli. To se sice zlepšilo, ale i tak vládní politika málo rozlišuje mezi univerzitami s kvalitním výzkumným prostředím a těmi, kde se o výzkumném pr
ostředí mluvit nedá. Proto se všechny univerzity snaží usilovně tvářit jako výzkumné. Kromě toho je vykazovaná publikační činnost také nutná pro udělování oněch docentur a profesur.
To vytváří celkově dost toxické prostředí. Velká část zúčastněných je motivována ke snižování standardů a mhouření očí, když dojde na prohřešky a nedostatky. Tyto nedostatky pak mají různé for
my – od „pouze“ průměrné kvality až po otřesné případy a explicitní podvody.

Šedá zóna – vydej si sám
Zhodnocení takového chování je často obtížné. Veřejně propírané případy se zaměřují na publikace v predátorských časopisech, ale šedá publikační zóna je mnohem širší. Například skupina časopi
sů vydávaná Vysokou školou ekonomickou nebo jejími profesory (Politická ekonomie, Acta Oeconomica Pragensia, Prague Economic Papers, International Journal of Economic Sciences a další) n
ení explicitně klasifikována jako predátorská. Ale slouží prakticky stejnému účelu: Jako snadno dostupný publikační prostor pro zaměstnance univerzity, kam projde spousta bezobsažného materiál
u.
VŠE v tom přitom zdaleka není sama. Další univerzity si v oboru ekonomie také vytvořily vlastní časopisy – Masarykova univerzita má svůj Obzor národohospodářský, moderně přejmenovaný na Re
view of Economic Perspectives. Technická univerzita v Liberci (společně s několika dalšími českými fakultami) má E+M Ekonomie a Management. Česká zemědělská univerzita má časopis Agricul
tural Economics (který jménem parazituje na stejnojmenném zahraničním titulu s mnohem větší reputací). A mohli bychom pokračovat dále.

Do predátorských časopisů psala i Nerudová. Nejsem tomu ráda, říká dnes
6. 5. 2024 14:00
Zásadním cílem těchto časopisů je obejít explicitní obvinění z predátorství, ale zároveň umožnit snadný publikační výstup kolegům, aby mohla být vykázána vědecká aktivita.
Pokud se tedy podíváme na publikační „průměr“ vědeckých pracovníků v ekonomii v Česku (zahrnující economics i business administration), pak se typicky jedná právě o takovou publikační činno
st. Vzhledem k prudkému nárůstu počtu rozličných nekvalitních a spřátelených časopisů je celkem snadné v systému existovat, „vytvářet publikace“ a zároveň se nezaplést s těmi nejvíce provařený
mi predátorskými časopisy. Na explicitní predátory si řada akademických pracovníků dnes již dává větší pozor. To ale nemusí vůbec nijak zvyšovat kvalitu publikovaného výstupu.
Tím se dostáváme i k jednotlivým jménům, která jsou aktuálně propírána v médiích. Ta můžeme chápat jako určitý vzorek různých úrovní kvality v rámci publikačního průměru a podprůměru české 
ekonomické vědy.

Tuleja a ti druzí
Případ docenta Pavla Tuleji byl specifický tím, že se zásadně vymykal i jinak bídnému průměru. Pro to, co s doktorkou Karin Gajdovou dokázali společně opakovaně vytvořit a poslat k publikaci, se
těžko hledá vysvětlení. Lze si jen velmi obtížně představit, že si nebyli vědomi toho, jak otřesné publikace napsali. V jejich případě zjevně došlo k úplné ztrátě jakékoli sebereflexe a pudu
sebezáchovy.
Přičemž hlavní část viny samozřejmě padá na docenta Tuleju, který selhal jako autor i jako pedagog. Hovoří proti němu i skutečnost, že ani jeho zbývající publikace nejsou o moc lepší, i když napří
klad netrpí tak zásadními jazykovými nedostatky.
Druhou stranou mince je fakt, že prostředí, ve kterém oba fungovali a fungují, jim takové publikace tolerovalo. Až do minulého týdne měl Pavel Tuleja  velmi úspěšnou kariéru na regionální
univerzitě, získal docenturu a stal se rektorem. Karin Gajdová úspěšně obhájila doktorát a na univerzitě, kde jej získala, pracuje jako odborná asistentka na Katedře ekonomie a veřejné správy.
Kariérní profil Karin Gajdové je mimochodem také typickým příkladem jiné časté praxe na českých vysokých školách, a sice „inbreedingu“. Tedy najímání vlastních absolventů na vědecké pozice. D
oktorka Gajdová na Slezské univerzitě v Opavě absolvovala bakalářské, magisterské i doktorské studium a následně nastoupila na pozici odborné asistentky. Nikdy v akademické kariéře se nedost
ala do jiného prostředí a nemusela se ucházet o žádnou jinou pozici.
Nemá ale smysl vypichovat doktorku Gajdovou jako jednotlivce – takové kariérní postupy jsou v Česku bohužel zcela běžné a dále posilují prostředí, kde kolegové navzájem přehlížejí své nedostat
ky a selhání. Je to prostředí, v němž neexistuje žádná externí kontrola.
Tím, že jsou akademické tituly udělovány státem, mají v Česku nepřiměřeně velký společenský status.
Důsledky publikací v explicitně predátorských časopisech a v těch „šedých“, které explicitně predátorské nejsou, není zase až tak snadné rozlišit. Tato skutečnost je patrná i na aktuální situaci kole
m volby děkana Národohospodářské fakulty VŠE.
Docent Řežábek z volby odstoupil kvůli obvinění z publikací v explicitně predátorských časopisech, navíc publikací nedávných, tedy z doby, kdy už si velká část výzkumných pracovníků dokázala d
ávat větší pozor. Ovšem když dojde na kvalitu publikační činnosti, není na tom Řežábkův protikandidát profesor Zdeněk Chytil o moc lépe. Jeho řídká publikační činnost v ekonomii se téměř výhrad
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ně omezuje na výstupy otištěné v časopisech vydávaných samotnou VŠE. Ani Řežábkova, ani Chytilova vědecká práce nečelily skutečné oponentuře a na obsahu těch prací je to významně vidět.
Pro úplnost srovnání je důležité dodat, že docent Řežábek čelí i mnohem závažnějším akademickým problémům, než jsou publikace nízké kvality v predátorských časopisech. Jeho habilitační práce
, týkající se takzvaných bayesovských VAR modelů, se totiž kvalitou zásadně vymyká jeho ostatní publikační činnosti. Proto existuje podezření, že práci nepsal sám, ale ve skutečnosti ji
přinejmenším zčásti vypracovali jeho podřízení v době, kdy docent Řežábek působil jako člen bankovní rady České národní banky. Tito podřízení příslušné odborné znalosti skutečně mají a v meta
datech původní elektronické verze Řežábkovy habilitační práce je jako autor dokumentu uveden jeden z nich.

Nerudová v průměru
V predátorských časopisech publikovala také další mediálně známá akademička, profesorka Danuše Nerudová. Ta se musí také vyrovnat s podivným spoluautorstvím u článků zcela mimo její obor 
a s problémy mimo samotnou publikační činnost spojenými s řízením fakulty a univerzity. Také u ní platí poznámka o inbreedingu – magisterské i doktorské studium absolvovala na univerzitě, na ní
ž následně strávila celou akademickou kariéru.
Publikační činnost profesorky Nerudové byla detailně probírána již dříve. Na rozdíl od katastrofického případu docenta Tuleji její práce snesou určitá měřítka kvality a zapadají spíše do publikačního
průměru. Významně zde převažuje kvantita nad kvalitou a články v méně kvalitních časopisech nebo sbornících. Články používají popisné metody nebo jednoduché kvantitativní analýzy, přičemž i s
ama kvantitativní analýza je někdy prováděna dost naivně. Články si jsou ale vesměs vědomy nějaké ekonomicky relevantní otázky, kterou se snaží zodpovědět, a k nějaké odpovědi směřují.
Jinými slovy – není to nic, co by posouvalo hranice vědeckého poznání nebo by se dalo prezentovat jako kariéra úspěšného vědce, která by snesla mezinárodní měřítka. Ale českému průměru tak
ová tvorba odpovídá – a to bohužel včetně oněch publikačních prohřešků.

Bádání docenta Havlíčka: Publikace v Moskvě nebo v časopise, který vyškrtli
10. 5. 2024 5:00
Naproti tomu publikační činnost u nejnověji propíraného akademika, stínového předsedy vlády docenta Karla Havlíčka, je zásadně slabší než u profesorky Nerudové. Docent Havlíček se zaměřil té
měř výhradně na publikování v časopisech vydávaných ve východní Evropě – v Polsku, Gruzii, Rusku nebo na Ukrajině. Žádný z těchto časopisů se nezdá být mezinárodně významný – jsou to ves
měs lokální ekvivalenty problematických a personálně propojených českých ekonomických časopisů. Často s ještě nižšími standardy než u nás.
Jedinou významnou výjimkou z východoevropského pravidla je časopis European Research Studies Journal, vydávaný University of Piraeus v Řecku, ale rovněž se silným propojením na východní 
Evropu. Docentu Havlíčkovi se do tohoto časopisu podařilo umístit nejméně sedm článků (což se blíží polovině všech vědeckých článků uvedených na jeho oficiální stránce). A pět z nich dokonce d
o jediného čísla, které celé obsahuje výhradně články napsané autory z Vysoké školy finanční a správní (VŠFS). I když je číslo označované jako zvláštní vydání, zcela bezpochyby to není standardní
postup, při němž by nezávislý časopis přijímal články k recenznímu řízení.
Tento řecký časopis je celkově personálně extrémně provázaný i s dalšími pracovníky VŠFS, kde docent Havlíček působí. Ti v časopise hojně publikují a zároveň zasedají v redakční radě.

Zahraniční klička
Schéma připomíná dění kolem let 2005 až 2010, kdy došlo k první vlně odhalování provázanosti publikací a vzájemných citací v domácích ekonomických časopisech. V té době začaly prudce narů
stat počty „sebecitací“ v rámci jednoho časopisu nebo v rámci několika časopisů v jedné zemi. Proto citační služby začaly takové časopisy penalizovat, nebo dokonce vyřazovat ze svých indexů.
Řada výzkumníků proto začala používat jednoduchou kličku – našli spřátelené časopisy v jiných zemích východní Evropy (například v Pobaltí) a začali si své práce publikovat navzájem.
Nejcitovanější článek docenta Havlíčka, opět z European Research Studies Journal, má v citační službě Google Scholar uvedeno přes sto citací, které však ve velké míře pocházejí zevnitř stejného
časopisu. Tedy přesně trpí popsaným sebecitačním problémem, jenž vyvolává podezření z nekalého jednání.
V konečném důsledku však samozřejmě u každého jednotlivého výzkumníka závisí na vlastní obsahové kvalitě publikovaných článků. V případě docenta Havlíčka jsou články, na kterých se spolua
utorsky podílel, vesměs velmi povrchní, bez hlubší myšlenky. Často opakují základní učebnicové poučky, pracují jen s rudimentární analýzou dat a docházejí k triviálním neužitečným závěrům, pops
aným obecnými frázemi. Mezi zhruba 15 až 20 články, které uvádí jako vědecké publikace, se těžko hledá jediný, který by vnesl nějaký hlubší nebo nový pohled na studovanou problematiku.
Například onen nejcitovanější článek v podstatě přepisuje jednoduché učební texty bez jakékoli teoretické nebo empirické analýzy a dochází k následujícímu závěru:
„Autoři chápou inovační plán jako taktický dokument založený na třech pilířích operačního plánu: hledání, analýza a plán. Kvůli důležitosti inovací je inovační controlling popsán zejména na strategic
ké úrovni controllingu, ve vztahu ke strategickým finančním ukazatelům. V hyperkonkurenčním prostředí jsou inovace malých a středních podniků klíčovou aktivitou rozhodující o jejich přežití. Řízení
procesních inovací a vyhodnocování jejich efektivity a časování (?) jsou klíčovou konkurenční výhodou v porovnání s velkými firmami.“
Takové banální závěry se v těchto textech opakují neustále.

Odbornost, která není vidět
Výše uvedená hodnocení se týkají akademického přínosu publikovaných prací. Jak profesorka Nerudová, tak docent Havlíček se ve výzkumných článcích věnují i problematice, která má značně pr
aktický přesah – u profesorky Nerudové je to daňová problematika, u docenta Havlíčka malé a střední podnikání. Tento přesah se pak může přenášet také do kvality pedagogické činnosti ve více p
rakticky zaměřených předmětech, které jsou u business administration oborů časté.
Praktická odbornost pro takovou vysokou školu může být cenná, podobně jako jsou cenné zkušenosti clinical professors na amerických business schools, a to i bez vědecké publikační činnosti ne
bo akademických titulů takových pedagogů. Nicméně pokud už tito akademici publikují, lze očekávat, že se taková praktická odbornost a specializace v článcích odrazí.
I když tímto způsobem hodnotíme kvalitu prací poněkud nepřímo, u článků profesorky Nerudové lze takový potenciálně užitečný přesah vypozorovat, protože v řadě případů popisují konkrétní instit
ucionální rámec a relevantní kontext, do nichž je studovaný problém zasazen. Články docenta Havlíčka a jeho spoluautorů jsou však natolik povrchní, že podle nich nelze praktickou odbornost autor
ů posuzovat. To sice praktickou odbornost přímo nevylučuje, autoři ji však nedokázali ve svých článcích nijak předvést a zužitkovat.

Zjištění, po němž odešel Tuleja: Nakupoval vědecké renomé. S čínskou stopou
3. 5. 2024 13:28
Uvedené příklady docentů Tuleji, Řežábka a Havlíčka a profesorky Nerudové zachycují podstatnou a širokou část spektra pochybného chování a vysloveně nekvalitního nebo jen průměrného ekon
omického výzkumu. Ačkoli lze mezi těmito případy vysledovat viditelné rozdíly, jeden společný rys mají – vnímají vědeckou a publikační činnost zejména jako přítěž na cestě za kariérou a zásadně 
u nich chybí snaha o hluboké porozumění problémům. Hlavně rychle publikovat a posunout se o krok a o titul dál.

Neznechutit mladé
Naštěstí má český ekonomický výzkum také mnohem lepší příklady a vzory a situace vypadá příznivěji hlavně u mladší generace. Aby ale tito nadějní, úspěšní a nadšení vědci měli šanci na dlouho
dobý úspěch, je zapotřebí zajistit, že je současný systém nepohltí nebo neznechutí. A to vyžaduje zásadní změny.
Například zrušení státních akademických titulů může být vnímáno jako velmi radikální, ale z hlediska omezení honby za tituly by bylo velmi účinné. Každá univerzita by mohla udělovat docentury a p
rofesury dle vlastního uvážení, ale tyto tituly by se vztahovaly k pracovnímu poměru právě na dané univerzitě.
Univerzity by tím také mohly lépe oddělit vědecké a pedagogické kariéry, které mohou být profesně zcela odlišné, jak je časté ve světě. Univerzity musí také velmi aktivně bojovat proti inbreedingu, 
který je zásadním problémem, a musí být schopny se vypořádat s vysloveně neetickým chováním.
Vláda také může mnohem zásadněji říct, že nehodlá finančně podporovat výzkum na každé univerzitě a fakultě, a může nechat některé univerzity fungovat jako čistě vzdělávací instituce. Na vzdělá
vání jako takovém není vůbec nic špatného a řada pracovišť by si ušetřila spoustu času, který dnes tráví předstíráním vědecké činnosti. A který by mohla mnohem lépe investovat například do zkv
alitňování výuky.
Vážení čtenáři, pokud máte zájem o články z rubriky Názory a analýzy, klikněte zde na tlačítko „Sledovat“ a budeme vám posílat upozornění na všechny nové články do e-mailu. Děkujeme, že nás čt
ete.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Komentář: Bída (a trochu lesku) českého ekonomického výzkumu ( SeznamZpravy.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

38. Začal Týden pro rodinu 2024  
14:41 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Rodinnapolitika.cz - Akce a aktuality  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pondělí 13. května 2024 hejtman Jihomoravského kraje Jan Grolich, radní pro sociální a rodinnou oblast Bc. Jana Holomčík Leitnerová a místopředsedkyně Rodinného svazu ČR PhDr. Ing. Marie
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Oujezdská slavnostně zahájili Týden pro rodinu.
Již 16. ročník je provázen mottem Štěstí rodiny nejsou osamocené šediny, které má poukázat na bolestný nárůst osamělosti – především u seniorů. Akce vybízí k obrácení pozornosti k těm
nejdůležitějším vztahům, které v životě můžeme navázat. Na rostoucí trend osamělosti, který se ale netýká pouze seniorů, upozornila v krátkém vystoupení i socioložka Mgr. Lucie Vidovićová, Ph.D.
Závěr zahájení patřil již tradičně dětem z firemní mateřské školy Lentilka.
Během zahájení bylo možné zhlédnout zapůjčenou tematickou výstavu Ovdovění ve stáří, která se nám snaží přiblížit, co mnozí senioři prožívají v tomto náročném období. Výstava vznikla v rámci
studijního programu Edukační péče o seniory realizovaného na Fakultě  veřejných  politik  Slezské univerzity v Opavě  a bude k vidění do konce měsíce května.
Další informace a tipy na akce, které v rámci Týdne pro rodinu probíhají, naleznete na webu Týden pro rodinu (tydenprorodinu.cz)

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakultě (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Začal Týden pro rodinu 2024 ( Rodinnapolitika.cz - Akce a aktuality, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

39. Studující FF UK obsadili první tři místa v celostátním kole soutěže Studentská věda 2024  
14:49 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ff.cuni.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Ve dnech 6. a 7. května 2024 se na 25. mezinárodním setkání Mladých lingvistů pod názvem „Jazyk a skutečnost“ na Filozofické fakultě Univerzity Palackého v Olomouci konalo finále soutěže, 
v němž se umístili všichni tři nominovaní studující za FF UK. První místo obsadil student anglického jazyka a obecné lingvistiky Tomáš Savčenko, na druhém studentka české literatury Marie Hed
víková a na třetím studentka české literatury a obecné lingvistiky Michaela Chodounská.

Filozofická fakulta UK do soutěže na základě výsledků fakultního kola soutěže z 24. dubna 2024 nominovala tři své studenty. V těsné konkurenci zvítězil Tomáš Savčenko se svou prací „The I
nfluence of Semantic Network Structure of English on Word Processing“, druhá se umístila Marie Hedvíková s prací na téma „A oni nepoznali slova toho a bylo jest zakryto před nimi.‘ Ústup pr
éteritálního auxiliáru ve starších českých biblích“ a na třetím Michaela Chodounská za práci „Částice náhodou ve vztahu k interpretaci direktivních mluvních aktů v češtině“.

Finále soutěže uváděla její hlavní propagátorka a organizátorka doc. Božena Bednaříková. Porota posuzovala písemnou verzi prací, jejich ústní prezentaci a následnou diskuzi osmi přihlášených
studujících z různých českých filozofických fakult. Porotu tvořili zástupci několika univerzit: doc. Ivana Bozděchová z Ústavu českého jazyka a teorie komunikace FF UK, doc. Karel Komárek z K
atedry bohemistiky Filozofické fakulty Univerzity Palackého v Olomouci, dr. Magdaléna Lapúniková z Ústavu bohemistiky a knihovnictví Filozoficko-přírodovědecké fakulty  Slezské univerzity
v Opavě  a jako předsedkyně poroty dr. Lucie Jílková z Ústavu pro jazyk český AV ČR, členka hlavního výboru Jazykovědného sdružení ČR, které tradičně tuto studentskou soutěž spoluorganiz
uje.

Po ukončení soutěže následoval retroblok věnovaný vzpomínkám na čtvrtstoletí konference a jejím odborným inspiracím. První den vystoupila například dr. Lucie Jílková z Ústavu pro jazyk český
AV ČR na téma „Jak to v Praze začalo“, doc. Miroslav Vepřek z Katedry bohemistiky FF UP na téma „K motivaci jazykových změn aneb ‚boty‘ prof. Miroslava Komárka“ nebo doc. Božena Bed
naříková z FF UP „Jak to bylo s tou listuší“. Připomenuto bylo také nedávné 100. výročí narození význačného českého bohemisty a lingvisty prof. Miroslava Komárka (1924–2013), který působil 
na Katedře bohemistiky FF UP. Druhý den vystoupil a již tradičně vedl diachronní workshop dr. Robert Dittmann z Ústavu českého jazyka a teorie komunikace FF UK. Oba pracovní dny na FF U
P naplnily smysl konference a staly se důstojným a hodnotným podnětem k dalšímu bádání, odborné spolupráci i upevňování důležitých odborných kontaktů a lidských vztahů.

Mezinárodní setkání Mladých lingvistů se pořádá na Filozofické fakultě Univerzity Palackého v Olomouci od roku 2001, kde pokračuje tradice započatá v roce 2000 na Ústavu pro jazyk čes
ký AV ČR. V rámci této konference určené především doktorandům a absolventům magisterských lingvistických oborů proběhl již 13. ročník celostátní soutěž Studentská věda – Lingvistika.

Foto: Jiří Mánek

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studující FF UK obsadili první tři místa v celostátním kole soutěže Studentská věda 2024 ( Ff.cuni.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

40. Přijměte pozvání na diskuzní večer ve čtvrtek 30.…  
14:50 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Národní památkový ústav Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Přijměte pozvání na diskuzní večer ve čtvrtek 30. května v Klubu ArtVZNIK OPAVY / PŘÍBĚH POČÁTKŮ MĚSTAExkluzivními hosty budou: Martin Wihoda (Masarykova univerzita, Brno), Michal Z
ezula (Národní památkový ústav), Dalibor Prix(Ústav dějin umění Akademie věd ČR), Karel Müller (Zemský archiv v Opavě). Moderuje Hana Komárková ( Slezská  univerzita  v Opavě ).

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

41. Jak na obhajobu závěrečné práce? ��� Už v…   
15:14 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jak na obhajobu závěrečné práce? ��� Už v pondělí 20. května se v 16:00 uskuteční pro zájemce informační seminář, kde vám budou poskytnuty informace pro přípravu prezentace, struktury 
prezentace a rady pro samotnou obhajobu práce. � Seminář proběhne online v MS Teams, připojíte se zde:

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Jak na obhajobu závěrečné práce? ��� Už v… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );
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Zpět na seznam
 

42. Vidlák: SPOLU právě přišla o dva mandáty  
15:25 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Epshark.cz - Články  AUTOR: PZ/VIDLÁK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Demonstrace radikálních muslimů v severoněmeckém Hamburku, při které účastníci požadovali zřízení chalífátu, pobouřila řadu tamních politiků. Spolková ministryně vnitra Nancy Faeserová na
síti X napsala, že kdo žádá chalífát, je v Německu na špatné adrese. Naopak u nás to ministr vnitra a šéf Starostů Vít Rakušan okomentoval slovy, že se ve skutečnosti nic nestalo a zároveň od
soudil soustavné strašení migrací. Na sociálních sítích se strhla lavina kritiky, která se podivovala, že pro Rakušana „výzva k likvidaci německé vlády a nahrazení islámským totalitním chalífátem
” nic neznamená.

Co nám tím vlastně Rakušan říká? Že až budou tyto akce probíhat u nás, pak s tím máme být „v pohodě“, protože je to v pořádku a nic se neděje?

Zajímalo by mě, jak by Rakušan reagoval, kdyby u nás proběhla demonstrace na níž by někdo stejně velkohubě vyhlašoval, že nejlepším řešením pro naši zemi bude, abychom se stali ruskou provi
ncií. To by byl důvod pro trestní oznámení, policejní manévry a Rakušan by se mohl ukřičet, jaká to je hrozba. Bylo by úplně jedno, že by demonstrace za pár hodin skončila a nestalo by se nic.
Mimochodem… pamatujete jak Martin Konvička přijel na velbloudu? To bylo podstatně krotší než volat po chalífátu a jak se tenkrát mohli všichni pominout…
Rakušanovi ale už nepomůže nic. Vejde do dějin jako ten, kdo u nás otevřel dveře nekontrolovatelné migraci. Proklel tuto zemi do třetího pokolení a podle toho s ním jednou bude naloženo.
Migrační pakt schválený Evropským parlamentem ještě čeká hlasování na Radě ministrů, které by se mělo uskutečnit 14. května. Česká republika se však při finálním hlasování 
zdrží. Nepřijde Vám to jako zbabělost, zdržet se při takto klíčovém hlasování? O čem to svědčí?

Zbabělost? Vypočítavost je to! Migrační pakt bude schválen, protože Německo, Francie a Itálie ho potřebují. Poláci, Maďaři a Slováci ho prostě nebudou dodržovat a vsaďte se, že naše hujerská v
láda bude naopak neúslužnější. Jediné, co mě na tom těší, je, že jim to politicky zlomí vaz.
Ukrajinské armádě zoufale chybějí vojáci. Jen podle odhadů se v zemích Evropské unie pohybuje zhruba na 650 tisíc Ukrajinců v “bojeschopném věku”, které ukrajinská armád
a potřebuje. Přestože Ukrajina chce a také nařídila v rámci mobilizace, aby se bojeschopní Ukrajinci vrátili bránit svou vlast, Brusel to odmítá a lidi se statusem uprchlíků vydáva
t nechce. Jaký názor zastáváte Vy?

Zajímá můj názor někoho? Už zhruba rok je jasné, že Ukrajina prohrává a že největším problémem jsou děsivé ztráty. Západní páníčci si však přejí pokračování války, ergo kladívko, potřebují nějak
Ukrajince odlifrovat zpátky na Ukrajinu. Brusel si může hlásat, co chce, stačí když bude zavírat oči před praktikami jednotlivých států. Jak víme, Polsko bude s ukrajinskými úřady spolupracovat. Po
stupně to udělají i další země, hezky jedna po druhé a Bruseli to bude úplně jedno. Jinak to dopadnout nemůže. Válka má pokračovat, jednat o míru se nebude a kdo potřebuje nějaká “úkáčka?” J
á osobně, pokud to bude nutné, budu Ukrajince ukrývat…
Schodek státního rozpočtu se ke konci dubna prohloubil na 153,1 miliardy korun, což je třetí nejhlubší dubnový rozpočtový deficit (loni dosáhl v dubnu rekordní hodnoty 200 mili
ard korun). Ministr financí Zbyněk Stanjura (ODS) se z meziročního zlepšení salda raduje a prý to ukazuje počátek ekonomického oživení. Nějak mi ta Stanjurova radost nepřiro
stla k srdci, ale možná jsem něco přehlédl. Rekordně se zadlužujeme, milion lidí v Česku žije pod hranicí chudoby a jen těsně nad ní se nacházejí další zhruba dva miliony. Těch,
kdo trpí nedostatkem prostředků na živobytí, přibývá, zdražuje se vše, co se dá, ale Stanjura přesto jásá?

Někdo by se měl Stanjury zeptat, jestli je tohle ta změna, které můžeme věřit, nebo jestli to ještě bude nějak vylepšovat. Máme nejdražší elektriku v Evropě, nejdražší jídlo v Evropě, měli jsme největ
ší inflaci v Evropě a trvala nejdéle v Evropě. Do ukrajinské války jsme zapojeni nejvíc v Evropě a nakupujeme nejdražší zbraně v Evropě…
Jestli v eurovolbách nenastane žádné tsunami, tak jsme spolehlivě i nejblbější národ v Evropě.
Oproti předpokládaným 138 tisícům tun ovoce očekávají naši ovocnáři po období extrémních dubnových mrazů jen přibližně 30 tisíc tun sklizně. Škody nyní podle některých od
hadů přesahují jednu miliardu korun. Lidovecký ministr zemědělství Marek Výborný přislíbil pomoc a také se dotkl tématu spotřební daně na tiché víno (vinaři totiž v souvislosti 
se škodami požadují zastavení diskuse o jejím přijetí). Máte přehled, jak situace vypadá a jak by měla pomoc českým zemědělcům vypadat?

Heleďte, tady je to jednoduché… buď vláda pomůže s kompenzacemi a nebo zemědělci ty sady prostě vyklučí a zasejí tam pšenici či řepku, protože tam ty ztráty nebývají tak hrozné. Už před letošn
ími mrazy bylo ovocnářství na hraně rentability a leckdo sady likvidoval. Teď má každý ovocnář silný argument, aby své třešně a jabloně doopravdy zplanýroval, jinak prodělá kalhoty.
Vláda ale neudělá nic a Výborný obzvlášť ne. Bude se jen mluvit, jednat, kecat a nic z toho nebude. A daň na tichá vína bude.
Jaký názor máte na zavedení spotřební daně na tiché víno vy?

Italové se určitě zlobit nebudou, že ji zavedeme. Jejich import k nám bude levný a naše produkce bude drahá. Co víc si přát? Všechny tyhle daně jsou k ničemu, když k tomu zároveň máte
otevřenou ekonomiku a bezcelní dovozy. Daň na tichá vína nic nevynese, jen zaměstná spoustu úřednických existencí, které kvůli každému demižonu budou požadovat stovky lejster.
Česká produkce klesne, import se zvýší, vinaři zkrachují, jejich provozy zkoupí velké závody… a vinné sklepy budou k mání za pakatel. Pokud nevíte, co s penězi, kupte si nějaký pěkný sklípek míst
o chatičky. Jižní Morava je malebná a vypadá to tu jak v Hobitíně. Neprohloupíte.
Lidovci přišli do vládní koalice s návrhem, aby lidé bez dětí nad 35 let odváděli vyšší sociální pojištění, z něhož se hradí penze. Naopak lidem se dvěma a více dětmi mají podle j
ejich návrhu odvody klesnout. Co o tom návrhu soudíte… nezavání to tak trochu protiústavní diskriminací bezdětných osob?

Vysvětlíme si jednu věc… každý důchodový systém je průběžný. To znamená, že vaše důchody vznikají vždycky prací následující generace. Je víceméně jedno, jestli vám to spravuje stát nebo sou
kromý investiční fond. Když nebudou děti, nebude ani ekonomika a nebudou ani důchody, i kdyby se o vaše důchodové pojištění staral Warren Buffet. Takže bez dětí to nejde a kdo děti nemá, ten 
prostě v důchodu parazituje na práci dětí jiných.
Já bych ale v první řadě navrhoval, aby mladí lidé měli šanci si pořídit bydlení. Aby byly dostupné školky, pediatři, zubaři a aby rovnátka nestála takový ranec peněz. Aby byla nějaká jistota.
Pak je šance, že se děti rodit budou a bude jich dost, aby vydělaly svým rodičům na důchody. Silně pochybuju, že vyšší zdanění v pětatřiceti bude nějaká motivace pro bezdětné, aby si děti pořídili. 
Obzvlášť, když jim je už pětatřicet.
Takže si to shrneme… byty, školky, trocha těch pozitiv a sociálních jistot, možná nějaké manželské půjčky… a děti budou. A když budou děti, budou i důchody.
Zbývá měsíc do eurovoleb a kampaně politických subjektů jedou na plné obrátky. A Fialova vláda nám nyní předvedla její pojetí boje s dezinformacemi a fake news v praxi. Na je
dné straně nezákonné vypnutí vybraných zpravodajských webů na jaře 2022 na základě doporučení vlády, na straně druhé fake web z dílny ODS s pozměněným obsahem kamp
aně opozičního hnutí ANO k volbám do Evropského parlamentu. Premiér Fiala má z „podvodné“ kampaně radost a obhajuje jí. Je ale docela možné, že se mu to vrátí jako bumer
ang a z radosti zbydou oči pro pláč. Co myslíte Vy… nestřelila se opět tak trochu Fialova vláda do vlastní nohy?

Pšt! ať je nevyplašíte! Nic lepšího se nám nemohlo stát. ODS spustila antikampaň ze které se dělá špatně i našemu prezidentčikovi, kterého kdysi školila i KGB. Myslím, že SPOLU právě přišla o d
va mandáty. Při trošce škodolibosti to budou právě mandáty Vondry a Vrecionové.
A když budeme zticha, při toršce štěstí modroptáčtí marketéři udělají ještě nějakou další podobnou pitomost. Do voleb je ještě pět týdnů.
Ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová (TOP 09) končí ve funkci a na postu ji má vystřídat bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja (TOP 09), který ale čelí ostré
kritice pro publikování v predátorských časopisech. Pod palbou je především TOP 09 a bouří se i doktorandi. Komentátor Petr Holec upozornil, že nic dobého z TOP 09 vzejít ne
mohlo a na sociální síti X napsal: „Tak v TOP 09 dali hlavy dohromady a je z toho další predátor! Nebyla nakonec lepší ta Langšádlová? Ta si aspoň na nic nehrála a za deficit v h
lavě se nestyděla. Nakonec pro TOP 09 je to typický. Teď místo ní fake vědec. Za co, tvl?“ Před volbami další „ostuda“ tentokráte z dílny TOP 09. To nejspíš koalici SPOLU na p
referencích nepřidá, co myslíte?

To se stane málokdy, že na zbytečném ministerstvu rezignuje zbytečná ministryně a druhý ministr rezignuje ještě dřív, než se tím zbytečným ministrem stane… Ne, neptám se, co je za tím, ale volá
m: jen houšť a větší kapky. SPOLU je koalice tří stran, ani jedna nemá rozum a dvě už nemají ani voliče. Podle toho eurovolby dopadnou…
Prvnizpravy.cz
Článek vyšel na svobodny-svet.cz

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Vidlák: SPOLU právě přišla o dva mandáty ( Epshark.cz - Články, Vedení univerzity );
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„Marek Ženíšek ještě není ani ve funkci a už se na něj ze strany vedení TOP 09 kladou vysoké nároky. Bude se od něj očekávat, že začne fungovat od první minuty,“ hodnotí v pořadu Jak to vidí.
.. na Dvojce politolog Petr Just, který na Metropolitní univerzitě Praha vede Katedru politologie a anglofonních studií. Ženíškovu nominaci na post ministra pro vědu a výzkum minulý týden schvá
lila strana TOP 09, nahradit má odvolanou Helenu Langšádlovou.

Po bezmála dvou týdnech od rezignace Heleny Langšádlové a hledání jejího nástupce se TOP 09 napodruhé pokusí obsadit post šéfa resortu pro vědu, výzkum a inovace. První volba strany, prore
ktor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja , se nominace vzdal po odhalení, že publikoval v predátorských časopisech. Nabídl i svoji funkci prorektora.
Váš prohlížeč nepodporuje přehrávání audia.
Přehrát
00:00 / 00:00
Host: politolog Petr Just. Moderuje Zita Senková
TOP 09 následně nominovala svého poslance Marka Ženíška. „V první řadě je to politický kandidát. Což není na škodu,“ soudí politolog Petr Just v pořadu Jak to vidí... na Dvojce.
„Samozřejmě je vždycky dobré, pokud mají politici i vhled do oblasti, kterou řídí. Ale hlavní poselství, které ministr má, je politicky, to znamená v Parlamentu, prosazovat agendu vlády v tom daném s
ektoru,“ připomíná.
Dosavadní předseda sněmovního zahraničního výboru má s vysokou politikou mnohaleté zkušenosti.
„A právě sněmovní zkušenost naznačuje, že by mohl být schopen prosazovat agendu v Parlamentu, protože tam má dostatečně pevnou pozici. V tomto ohledu byla volba pana Ženíška jednou z těc
h lepších voleb,“ míní Just.

Odkaz Langšádlové
Marek Ženíšek v pozici vystřídá Helenu Langšádlovou, která na post rezignovala kvůli názoru vedení TOP 09, že dostatečně nemedializovala svoje výstupy a úspěchy.
Definitivní a správná volba, říká místopředseda TOP 09 ke kandidátu na post ministra pro vědu Ženíškovi
„Jak bude komunikovat a jak bude svoje výsledky prodávat na veřejnost Ženíšek, je zatím otázka. Sám mám trochu jiný názor na to, jestli je nutné, aby ministr měl hlavně lajky na sociálních sítích,“ 
upozorňuje politolog.
Ženíšek už řekl, že chce navázat na práci, kterou započala Langšádlová. Kromě vědy a výzkumu má ale hlavně pomoct upadajícím preferencím strany.
„Sama o sobě ale výměna ministra ještě nemusí automaticky znamenat změnu kurzu,“ tvrdí Just a doplňuje:
„Marek Ženíšek ještě není ani ve funkci a už se na něj ze strany vedení kladou vysoké nároky. Sto dnů hájení mu asi nikdo nedá, naopak se od něj bude očekávat, že začne fungovat od první minut
y.“
„Marek Ženíšek ještě není ani ve funkci a už se na něj ze strany vedení kladou vysoké nároky.“
Předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová už uvedla, že její strana musí umět reagovat na kritiku, čímž by se podle ní měly inspirovat i další strany vládní koalice. Skončit by podle ní měl m
inistr školství za hnutí STAN Mikuláš Bek.
„Příliš šťastné vyjádření to nebylo. Podobná vyjádření v médiích koaliční soudržnosti neprospívají. Výtka měla nejdříve zaznít na jednání koaličních představitelů. Nicméně personální změny nejsou j
edinými reakcemi na pokles preferencí,“ domnívá se Just.

Volební potenciály
Před červnovými volbami do Evropského parlamentu mají největší volební potenciál hnutí ANO a STAN, ukázal průzkum agentury Kantar a Data Collect. Shodně by mohly získat až 27,5 procenta h
lasů.
Největší potenciál oslovit voliče v eurovolbách má ANO a STAN, ukázal průzkum
„Tohle je ale jen potenciál. To znamená, že respondenti mohou uvádět v tomto typu průzkumu i víc stran,“ upozorňuje Just.
Výrazný volební potenciál hnutí STAN si vysvětluje tím, že volbu Starostů zvažují často voliči ostatních vládních stran. „Starosty nevylučují jako druhou možnost v případě, že by měli pochybnosti o 
straně své původní volby. Hnutí STAN je sice také ve vládě, ale není tak ideologicky vyprofilované,“ vysvětluje politolog.
Naopak hnutí ANO získává pravidelně v průzkumech, které se týkají voleb do Sněmovny, víc preferencí, než kolik teď ukázal jeho volební potenciál.
„To může být tím, že ANO dosud působilo v evropské politice trochu rozpačitě a řada jeho představitelů ho opustila nebo právě opouští,“ uzavírá Just s odkazem na rozchod hnutí ANO se svými eur
oposlanci Pavlem Teličkou, Ditou Charanzovou a Martinou Dlabajovou.
Poslechněte si celý rozhovor, audio je nahoře v článku.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Více lajků než Langšádlová? Sto dní hájení Ženíškovi nikdo z TOP 09 nedá, soudí politolog Just ( IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Slezská univerzita v Opavě );
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Přestřelka mezi vládními TOP 09 a hnutím STAN nekončí. Předsedkyně první zmíněné strany Markéta Pekarová Adamová pro Echo24 řekla, že ekonomka a lídryně eurovolební kandidátky Starost
ů a nezávislých Danuše Nerudová není vhodnou kandidátkou na pozici eurokomisařky. Nemá totiž podle Pekarové Adamové šanci získat silné hospodářské portfolio.
O tom, kdo bude nakonec nominovat eurokomisaře, není dosud jasno. O tuto výsadu se hlásí jak hnutí STAN, tak Piráti. Premiér Fiala v pondělí před odletem do Itálie zopakoval, že si věc musí vyja
snit právě bývalá volební koalice PirSTAN. „Navrhuje koalice Starostů a Pirátů, já pochopil, že by to měli být Starostové, je to věc nějaké jejich debaty,“ řekl Fiala. Konečné rozhodnutí je nicméně n
a vládě.
Zatímco Piráti už oznámili, že jejich kandidátem bude současný kvestor Evropského parlamentu Marcel Kolaja, hnutí STAN svého kandidáta či kandidátku nadále tají. Nejčastěji se mluví především
o ekonomce a bývalé rektorce Mendelovy univerzity Danuši Nerudové. S touto nominací by nicméně měla problém předsedkyně koaliční TOP 09.
„Samozřejmě platí dohoda, že tehdejší koalice Piráti a STAN mají přednost při návrhu kandidáta, o kterém pak budeme v rámci celé naší koalice společně jednat. Cílem nás všech by mělo být využ
ít vlivné pozice, kterou si naše země vydobyla díky velmi úspěšnému předsednictví v Radě EU a příkladné pomoci napadené Ukrajině, k získání silného hospodářského, respektive ekonomického p
ortfolia,“ řekla pro Echo24 Pekarová Adamová.
„K získání silného portfolia je však také nutné přijít s politicky zkušeným kandidátem či kandidátkou. Tedy osobností, která má za sebou reálně výkon nějaké vysoké politické funkce. To o paní Neru
dové, ve vší úctě k jejímu doposavadnímu působení neplatí, pokud se neschováme za tvrzení, že rektorka univerzity dělá svého druhu politiku,“ dodala předsedkyně sněmovny.
Nejedná se o první kritiku ze strany TOP 09 a dalších koaličních partnerů na adresu Nerudové. Ostře o Nerudové vyjádřil například předseda poslaneckého klubu TOP 09 Jan Jakob, který kritizov
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al její publikace v tzv. predátorských časopisech. „Danuše Nerudová by měla také odstoupit, stejně jako se Pavel Tuleja  vzdal ministerské nominace,“ řekl Jakob v DVTV v narážce na to, že se T
uleja kvůli publikacím v predátorských časopisech nakonec nestal ministrem pro vědu a výzkum. Podle Jakoba je laťka nastavená stejně a Nerudová by rozhodně rezignovat na svou pozici na kand
idátce měla. Podobně se vyjádřil i místopředseda klubu TOP 09 Michal Kučera.
Sama Nerudová pro Echo24 už v minulém týdnu řekla, že z její strany žádné koaliční okopávání nepřijde. „Svůj zájem i nadále směřuji na starosti voličů a jejich řešení. Vzájemné koaliční výpady by
vedly k ještě většímu otrávení už tak dost zklamaných voličů vládní koalice. Soustředím se na to, aby neuspěli extremisté a populisté, kteří chtějí Evropu bořit, nikoliv tvořit. Je potřeba poslat do Evro
py aktivní lidi, kteří budou skutečně hájit české zájmy a nebudou pouze v Bruselu sedět a pak doma nadávat na zlý Brusel,“ řekla pro Echo24 Nerudová.
„K výpadům TOP 09 mohu říct jediné. Moje nejen akademická kariéra prošla důkladným a velmi detailním hodnocením už v prezidentské volbě. Ani to neodradilo paní předsedkyni Markétu Pekaro
vou Adamovou a další členy této strany, aby mi vehementně nabízeli být jedničkou na jejich kandidátce,“ dodala Nerudová.
Bývalá rektorka Mendelovy univerzity již dříve uvedla, že publikování v pochybných časopisech zpětně lituje. Pro Echo24 dodala, že věda stejně jako každý obor i věda prochází průběžnou změno
u pravidel. „Jsem autorkou řady kvalitních publikací i držitelkou mezinárodně uznávaných grantů, ve kterých vaše akademická práce prochází důkladnou kontrolou mezinárodních expertů,“ řekla N
erudová. „Jsem ráda, že se nároky ve vědě zvyšují a osobně bych ve zpřísňování kvality šla ještě dále. Podpořila bych návrh, aby profesoři museli svoji práci každých pět let obhájit,“ dodala.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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PZ/VIDLÁK
Minulý rozhovor jsme končili fraškou TOP 09, když se snažila nahradit Helenu Langšádlovou ve funkci ministra pro vědu a výzkum rektorem Slezské  univerzity  Pavlem Tulejou. Ten však sko
nčil dřív, než mohl do ministerského křesla usednout díky skandálu s články v „pseudovědeckých“ časopisech. A jak je vidět, netrvalo to dlouho a už se nám tady ve vládních stranách rozmohl t
akový další nešvar. Ukázalo se, že neúspěšná prezidentská kandidátka a jednička do Evropského parlamentu za hnutí STAN Danuše Nerudová také využila publikováním do predátorských čas
opisů „šejdířských praktik“. Tlak na odstoupení Nerudové sílí a vadí dokonce už i koaličním poslancům.

Jak to podle Vás celé dopadne a jaký dopad mohou mít kauzy těchto stran na volební preference do Evropského parlamentu?

Myslím, že dopad na preference STAN bude nižší, než si myslíme. Všichni totiž vědí, že je Kandidátuše blbá jak putštok. Jediné, co se změnilo, že už známe mechanismus, jak z naprosto podprům
ěrné, neschopné (ale zároveň všeho schopné), omezené a hloupé osoby udělat rektorku na univerzitě. Stačí si zaplatit publikace v příslušných časopisech, které vydává i Petr Fiala. Díky tomu má d
neska titul každý blbec a to zcela legálně. Kamse hrabe děkan Kindl, blahé paměti.
Tlak na odstoupení Nerudové sílí spíš proto, že STAN má dobrého marketéra a mají šanci vysát preference Pirátům i SPOLUkoalici.
Je vidět, že naše vysoké školy produkují často doktorandy se spornou kvalifikací, docenty, kteří publikují v predátorských časopisech a profesory, kteří se zúčastňují falešných 
konferencí. Pozornosti neušel ani premiérův syn Martin Fiala, který nastoupil na doktorandský studijní program oboru historie na Filozofické fakultě Masarykovy univerzity, kter
ou v minulosti vedl osm let jeho otec, současný premiér. Školitelem premiérova syna a vedoucím disertační práce je profesor Jiří Hanuš, prorektor univerzity a velmi blízký příte
l Petra Fialy. Upozorňujeme, že školitele potřebuje student k tomu, aby úspěšně prošel doktorandským studiem. Navíc i dosavadní Fialova publikační činnost je pochybná. Prem
iérův syn totiž publikuje v časopise “Kontexty”, což ale není vědecké periodikum, nýbrž časopis o kultuře a společnosti. A aby toho nebylo málo, v redakční radě Kontextů sedí 
mj. sám premiér Fiala i školitel Hanuš. Jak to vidíte Vy? Akademický Etický kodex či střet zájmů premiérovi zřejmě nic neříkají…

Jen bych se opakoval… Víte, kdy si nějaká organizace napíše etický kodex? Když je to tam jeden vedle druhého samé hovado a křivák. Tohle platí už od starověku. Jestli chcete vědět, jak se ve sv
é době chovali Templáři, přečtěte si jejich “etický kodex.” Jestli chcete vědě, jak se chovali Benediktýni, přečtětě si předpisy jejich řehole. Jestli chcete vědět, jak se chovali kněží v době husitské, př
ečtěte si jejich vlastní předpisy pro bohulibé chování.
Čím víc kodexů, tím víc Sodoma-Gomora. To platí u bílých, černých, žlutých, fialových, takže to platí i v ODS nebo u Fialů doma.
Čestný člověk kodex nepotřebuje a jeho slovo je pevné jak skála i bez papíru. Jakmile dojde na podepsané etické předpisy, můžete si být jistý, že ten, kdo je podepsal, vás vzápětí zkusí
přechytračit a obrat.
Vraťme se ještě na chvíli ke Starostům, protože jak se zdá, u nich se ty “přešlapy” množí rychlostí světla. Jak upozornila Jana Bobošíková ve svém pořadu Aby bylo jasno, na př
edvolebních debatách hnutí STAN se falšují dějiny. Na jednom z mítinků, když se diskutovalo o rusko-ukrajinském válečném konfliktu, zazněla z obecenstva od jedné Ukrajinky 
slova, že “Bandera je chudák”. A co bylo dál? Danuše Nerudová i Jan Farský se jen “přihlouple” usmívali a vše ponechali bez komentáře. Co to podle Vás vypovídá o „hodnotov
é“ politice hnutí STAN?

Oni se na ten fašismus přímo třesou. Nemohou se dočkat, až jim nějaký Fírer otevře dveře, aby zase mohli vraždit podlidi. A bez ohledu, jak se tento režim bude jmenovat, podlidi jsou pořád Slovan
é v čele s Rusy. Hodnotová politika je to, že oni mohou všechno a jejich protivníci nesmí nic. Správně je všechno, co zamýšlí pravda a láska, špatně je všechno, co dělají ostatní.
Mě by spíš zajímalo, proč je ten Bandera chudák? Asi jak ho zavřeli a on nemohl těch Poláků a Židů vyvraždit víc…
Ústavní soud před několika dny rozhodl, že operace již nadále nebude podmínkou úřední změny pohlaví a politici tak musí přijmout novou úpravu. Otevírá podle Vás toto rozho
dnutí cestu „duhového a trans šílenství“, které se šíří napříč západní Evropou, nebo je to rozhodnutí „správným směrem“?

Mně už je to vlastně jedno. Začínám se cítit jako Jan Keller poté, co prožil pět let v europarlamentu. Když tam šel, byl to takový opatrný eurooptimista, když tam končil, přál si, aby tam brzy nezůstal 
kámen na kameni. Já si také začínám upřímně přát, aby z ústavního soudu ani ostatních státních institucí nezůstal kámen na kameni. Zvůle a anarchie mi začínají připadat lepší a hodnotnější, než s
oustavný útlak progresivistů.
Až jednou přijede Putin, budou ho lidé vítat. A kdyby náhodou nepřišel, tak budou lidé ještě s radostí vítat Islám.
Pirátský ministr zahraničí Jan Lipavský oslavoval u pomníku vojáků Rudé armády výročí osvobození. Co jsme zaznamenali: Ukrajinská vlajka spolu s českou, kterou navíc držel 
ukrajinský voják, žlutomodré věnce. Jak to tedy máme v podání Jana Lipavského chápat? Že v 68’ nás okupovali jen Rusové a ve 45’ nás osvobodili jen Ukrajinci?

Lipavského není třeba chápat, toho je třeba diagnostikovat a určit ústavní léčbu. Ideálně přímo na Krymu, kam se tak těšil už minulé léto. Ještě bych navrhoval, aby se léčil spolu s mladým Kolářem,
protože ten se také nebojí, postavit se Rusku… tedy alespoň jejich pomníku. Na Krym by je mohl vzít pan Prototopov, ten už tam s jedním schizofrenikem byl…
Vakcína proti covidu od švédsko-britské farmaceutické společnosti AstraZeneca již nemá povolení v EU. Odebrání registrace vstoupilo v platnost 7. května letošního roku. Zruše
ní registrace přichází v době, kdy AstraZeneca u soudu s lidmi, kteří utrpěli vážné zdravotní následky, včetně smrti, údajně po očkování touto vakcínou, poprvé přiznala, že vakcí
na může mít výjimečně vedlejší účinky. Senátorka Jana Zwyrtek Hamplová k tomu napsala, že „pravda je vždy otázkou času a ruku v ruce by měla jít odpovědnost“. Souhlasíte s
tvrzením paní senátorky a je podle Vás reálné, že „pravda o době covidové“ bude skutečně odhalena?

Jedna vlaštovka jaro nedělá… ale jaro vždycky nakonec přijde. Takže ano, jednou pravda vyjde najevo. Ale abych parafrázoval Štěpána Šafránka z filmu Básníci: Ano Mirečku, pravda vyjde najevo
, ale my u toho už nemusíme být.
Už delší dobu přemýšlím, čeho jsme vlastně svědky… Bylo to takhle vždycky? Manipulovali s námi ti, kteří drželi v ruce tisk, rozhlas a televizi a až teď se to prolamuje díky internetu a sociálním sítím
? A nebo díky internetu a sociálním sítím jsme teď manipulováni nejlépe v historii? Nevím. Ale kažpodáně jen houšť a větší kapky.
Blíží se nejen volby do Evropského parlamentu, ale také další odborářské protesty. Je to také asi poprvé v našich moderních dějinách, kdy odboráři odešli z jednání tripartity. So
uhlasíte s postupem odborářů a máte nějaké další informace o tom, co se chystá?

Už nejen odboráři. V pátek vyhlásili protesty také zemědělci. Převezmou po odborářích štafetu. Odbory demonstrují v úterý jedenadvacátého, zemědělci zase ve středu dvaadvacátého. Je to ideální
termín. Čtrnáct dní před volbami. V jedinou dobu, kdy si vláda nemůže dovolit žádnou aroganci, ale musí být pokorní až uctiví. Jinak si to voliči mohou pamatovat.
Zemědělci a odboráři budou vládě sypat písek do volební kampaně a budou je konfrontovat s nesplněnými sliby. Kampaň je vymyšlená, mně osobně se líbí (však jsem na ní také dělal) a doufám, že
zabere. Ale samozřejmě, pravda a láska to tak nenechá a nasadí všechno, co má k dispozici. Takže každé slovo podpory bude dobré a budeme za něj rádi.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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Zpět na seznam
 

46. Čechům se naskytla nevídaná podívaná v podobě polární záře. Foto sdílelo mnoho lidí na sociálních
sítích  

16:26 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Epoch Times - Články  AUTOR: Vladislava Mašková SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

„Děkujeme všem, kteří se s námi podělili o své fotografické ,úlovky‘,“ napsal na svém účtu X Český hydrometeorologický ústav (ČHMÚ) k úkazu v podobě polární záře, kterou mohli v nebývalé inte
nzitě v uplynulých dnech sledovat také lidé v České republice.
Podle ústavu byla polární záře nejvíce patrná během páteční noci, a i když podle předpovědi měla přijít i následující noci, nepřišla již v takové míře.
„Předpověď polární záře dopředu je bohužel velmi složitá a nemáme reálné nástroje, jak ji zpřesnit. Nejistot je bohužel příliš mnoho,“ míní ČHMÚ.
A dodává: „Kdo ale polární záře viděl z pátku na sobotu, těm gratulujeme a děkujeme za mnoho krásných fotografií. A ti, kdo ji neviděli? Nevěště hlavu… V dalších dnech sice šance na výraznou pol
ární záři není, v delším časovém horizontu ale ano.“
Ústav dále předpovídá, že sluneční aktivita by měla být v nadcházejících letech vysoká, takže kdo polární záři v pátek neviděl, má ještě naději.
„Sluneční aktivita – a tedy i počet a síla případných erupcí – bude ještě několik let velmi vysoká, protože Slunce se blíží do svého pravidelného přibližně jedenáctiletého maxima sluneční činnosti. To
by mělo nastat příští rok. Šance na silné polární záře viditelné i od nás tedy v budoucnu určitě existuje.“
Polární záře patří mezi nejkrásnější přírodní úkazy na obloze a celkem běžné jsou v polárních oblastech, kde jsou viditelné po celé obloze.
Podle astronoma Petra Horálka z Fyzikálního  ústavu  v Opavě  jsou polární záře nad Českou republikou obvykle velmi slabé. Nezkušení pozorovatelé si je podle Horálka mohou splést se světeln
ým znečištěním nebo červánky.
Důvodem polární záře byla podle Horálka bouřlivá aktivita Slunce, které vyprodukovalo deset silných erupcí. Oblaky plazmatu pak zasáhly zemskou atmosféru a způsobily geomagnetickou bouři.
Zájemcům pro případné další pozorování polárních září doporučuje sledovat takzvané aurorální monitory, na počítači na stránkách www.solarham.com nebo www.spaceweatherlive.com, případně p
rostřednictvím mobilní aplikace Aurora Alerts.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

47. Náš podíl na Tisíci hlasů adventu bude malinkatý, ale chceme být u toho, říká Petr Vojtal z pěveckého
sboru Slezské univerzity v Opavě  

18:21 | 13.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Vltava  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Příští rok oslaví jubileum 35 let od založení Komorní pěvecký sbor Slezské  univerzity  v Opavě . Jeho členská základna se pohybuje v počtu okolo dvaceti zpěváků, prozradil pan Petr Vojtal, 
organizační vedoucí, který zde zpívá téměř 28 let. Účast na Největším sborovém koncertu Roku české hudby bude pro ně vyvrcholením jejich snah. V ranní Mozaice s ním hovořili Naděžda Háv
ová a František Šedivý.

Repertoár koncertu
Bedřich Smetana: Proč bychom se netěšili z opery Prodaná nevěsta
Bedřich Smetana: Skočná z opery Prodaná nevěsta
Wolfgang Amadeus Mozart: Ave verum corpus
Antonín Dvořák: Polonéza z opery Rusalka
Antonín Dvořák: Květiny bílé po cestě z opery Rusalka
Antonín Dvořák: Árie o měsíčku z opery Rusalka
Josef Suk: V nový život
Johann Sebastian Bach: Wohl mir dass ich Jesum habe
Bedřich Smetana: předehra k opeře Prodaná nevěsta
Felix Mendelssohn-Batholdy: Hark! The Herald Angels sing
Tichá noc
Adeste fideles
Jakub Jan Ryba: Gloria z České mše vánoční
Harmonogram dne

neděle 22. prosince 2024
Obecní dům – Smetanova síň
příjezd účastníků
11:00 – 13:30 generální zkouška
16:00 1. koncert – vysílání na ČRo D-dur
20:00 2. koncert – vysílání na ČRo Vltava
odjezd účastníků
Český rozhlas poskytne pěveckým sborům příspěvek na dopravu.
Délka každého koncertu je odhadnuta na jednu hodinu.
Kontakt pro případné dotazy:  tisichlasu@nipos.cz

Projekt se uskutečňuje za finanční podpory Ministerstva kultury ČR.

Ministerstvo kultury, Smetana 200, Rok české hudby 2024 |foto:Český rozhlas

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Náš podíl na Tisíci hlasů adventu bude malinkatý, ale chceme být u toho, říká Petr Vojtal z pěveckého sboru Slezské univerzity v Opavě ( Rozhlas.cz - Vltava, Slezská
univerzita v Opavě);
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Zpět na seznam
 

48. I letos se pedagogové a studenti studijního oboru…  
20:36 | 13.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Multimediální techniky v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

I letos se pedagogové a studenti studijního oboru Multimediální techniky zúčastnili každoročního festivalu Academia Film Olomouc, který je sestaven z populárně-vědeckých filmových počinů od tvů
rců z celého světa! Akce, jež se konala mezi 23.-28 dubna 2024, opět nabídla velmi rozmanitou nabídku, v rámci které proběhla premiéra krátkometrážního snímku "Historické Jesenicko v 3D" naše
ho studenta Miroslava Tomky. �Poslední součástí programu MMT byla projekce a následně diskuze k těmto čtyřem snímkům: Do Chile za zatměním Slunce (režie: Jiří Dobrý), Fantastická terapi
e (režie: Anna Rotreklová), Karel Schinzel: Člověk, který obarvil svět (režie: Maksym Tkachenko) aPetr Bezruč – Ještěr od Lysé hory (režie: Marie Bednářová). Více se můžete dočíst o akci na naše
m webu: https://1url.cz/y1MdOSlezská univerzita v Opavě  Fyzikální  ústav  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (2x), fyzikální (1x), ústav (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): I letos se pedagogové a studenti studijního oboru… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

49. Ministr Bek k Pekarové: Mediální útoky nic nevyřeší. TOPka je nervózní, zaznívá ze STAN  
00:38 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Echo24.cz - Články  AUTOR: Jan Křovák SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Mediální útoky na koaliční partnery nepatří mezi naše strategie řešení názorových rozdílů. Pro Echo24 to řekl ministr školství Mikuláš Bek (STAN) v reakci na výzvu šéfky koaliční TOP 09 Markéty P
ekarové Adamové, že by měl rezignovat. Ta uvedla, že její strana šla příkladem, když na pozici ministra pro vědu vyměnila Helenu Langšádlovou, kterou nahradí poslanec Marek Ženíšek. Podobně
by prý měl reagovat STAN.
Pekarová Adamová v rozhovoru pro server Novinky.cz uvedla, že není spokojená s prací ministra školství Mikuláše Beka, který podle ní sliboval velké změny, ale žádné přitom neudělal a ani je nepř
ipravuje. Sama TOP 09 podle ní šla příkladem výměnou na pozici ministra pro vědu, v níž skončila Helena Langšádlová. Následoval komplikovaný proces výběru jejího nástupce, kterým neprošel k
vůli publikacím v predátorských časopisech ekonom Pavel Tuleja . Jmenován by nakonec měl být poslanec Marek Ženíšek, dosavadní předseda zahraničního výboru sněmovny.
Pekarová Adamová Beka kritizuje dlouhodobě, už dříve ho pro Echo24 přirovnala například k politikům z hnutí ANO. Sám Bek opakovaně uvádí, že koaliční politici by si měli spory vyříkávat za zavř
enými dveřmi, nikoliv přes média. „Koalice má pro řešení názorových rozdílů zavedené mechanismy, mediální útoky na koaliční partnery mezi ně nepatří,“ reagoval pro Echo24 Bek s tím, že pozorní
pozorovatelé politického dění dokáží interpretovat kroky paní předsedkyně poměrně přesně.
Místopředseda školského výboru a poslanec Jan Lacina pro Echo24 řekl, že z TOP 09 je cítit nervozita. „Chápu určitou nervozitu kolegů z Topky. Ale k odstoupení Mikuláše Beka není žádný důvo
d. A už vůbec nevím, proč bychom si tyhle věci měli vzkazovat přes média,“ uvedl Lacina.
Pekarové vadí i to, že Bek opakovaně žádá o další peníze pro svůj resort místo toho, aby řešil systémové problémy. „Největší problém vidím v tom, že debata probíhá pouze o finančních prostředcí
ch, ačkoliv těch je ve školství čím dál víc. My musíme také řešit kvalitu vzdělávání, jeho obsah, specializace učňovských oborů, vysoký počet odkladů nástupu do školy a tak dále… Je toho opravdu 
mnoho,“ řekla Pekarová Adamová koncem února pro Echo24.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

50. Zprávy (automat)  
06:11 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Česko se proto minulý týden zdrželo hlasování, když o paktu rozhodovali velvyslanci unijních zemí. Dnešní hlasování ministrů financí je formální akt. Helena Berková, ČRo. Prezident Petr Pav
el dnes
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přijme kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace Marka Ženíška z TOP 09. Politici se setkají odpoledne na Pražském hradě a podle prezidentské kanceláře půjde o seznamovací jed
nání. Samotné jmenování ministrem by pak mělo být do konce týdne.
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Dosavadní předseda zahraničního výboru sněmovny Ženíšek chce s Petrem Pavlem mluvit třeba o rozpočtu pro vědu na příští rok. V těchto dnech už se vlastně vyjednává o rozpočtu, takže p
roto je to klíčové téma číslo jedna.
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Budu se snažit navýšit ten rozpočet minimálně tak, aby některé projekty mohly fungovat dál. Minimálně v takové podobě jako třeba v roce 2023, ještě před razantním snížením rozpočtu pro vě
du. Ženíšek
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má nahradit svou stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou z TOP 09, která podala demisi na přelomu dubna a května. Původně ji měl vystřídat ekonom Pavel Tuleja , své nominace se ale 
nakonec vzdal. 157 tisíc žáků
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se zítra dozví, jak uspěli u přijímacích zkoušek na střední školy. Po problémech o tom ujistil ředitel CERMATu Miroslav Krejčí. Kvůli asi desítce škol, které dodaly chybné výsledky uchazečů, 
musí CERMAT celkové výsledky předělat tzv.
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ručně. Zveřejní je mezi půlnocí a čtvrtou hodinou ranní. Největší nápor, až 200 tisíc lidí, čeká Krejčí ráno mezi šestou a osmou hodinou. Systém to podle něj zvládne. Tím, že je to přístupný, a
utentizace,
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tak by tam neměl být žádný problém. Proto, aby se podívali na výsledky, tak se nemusí hlásit do DiPSy, stačí jim pouze registrační číslo a bez přihlášení se dozvědí, jak dopadli tak, že se budo
u moct podívat sami uchazeči bez přihlášení
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rodičů. Výsledky budou zveřejňovat taky sami střední školy a to nejčastěji na svých webových stránkách, ale také na úřední desce nebo na dveřích školy. V prvním kole podle CERMATu usp
ělo 90 procent uchazečů na čtyřleté obory. Neúspěšní
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se můžou příští týden hlásit do druhého kola. Když. Rusko pokračuje v ofenzivě na severu Charkovské oblasti. Podle Kyjeva tam útočí 30 000
3
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ruských vojáků. Další desítky tisíc mužů shromáždila ruská armáda u hranic s Ukrajinou. Napravo po Sigma. Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj ve večerním videoposelství uvedl, že 
Ukrajina posílila obranu
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nejen na severu Charkovské oblasti v okolí Vovčansku, ale také v pohraničí sousední Sumské oblasti, kam pronikají ruské diverzní skupiny. Složitá zůstává podle Zelenského i situace v Doně
cké oblasti.
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Na Pokrovska se lidové ruská armáda vystřelila asi šest raket S-300. Ty silně poškodily několik administrativních budov, rodinné domy, bytovky a také dopravní infrastrukturu. Z Pokrovsku M
artin Dorazín,
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ČRo. Gruzínský parlament dnes bude ve třetím čtení projednávat zákon o zahraničním vlivu. Proti němu v ulicích hlavního města Tbilisi opakovaně protestují tisíce lidí. Podle nich se vláda ins
pirovala v sousedním Rusku, kde podobný

3
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zákon umlčuje opozici i nezávislá média. Gruzínský kabinet naopak tvrdí, že zákon zprůhlední financování nevládních organizací. Podle EU ale návrh není v souladu se základními principy se
dmadvacítky. Její představitelé varovali,
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že by přijetí zákona mohlo zkomplikovat možný vstup Gruzie do EU. Posloucháte zprávy ČRo Plus. V Čechách a na západní Moravě hrozí ode dneška nebezpečí vzniku a šíření
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

51. Nejlepší snímky amatérských fotografů vystaví v Olomouci  
06:45 | 14.05.24     Originál  Stáhnout
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Prezentace je součástí Národní soutěže fotografie (NASFO). Součástí klání budou doprovodné aktivity, jako jsou výstavy, tvůrčí dílny nebo přednášky, sdělila mluvčí muzea Martina Vysloužilová. F
otografická výstava bude otevřena 17. května a potrvá do 22. června. Muzeum soutěž hostilo také loni, kdy se do města přehlídka děl tuzemských amatérských fotografů vrátila po 30 letech.
O přízeň poroty se letos ucházelo 196 soutěžících v devíti kategoriích. „Komise hodnotila fotografie vytištěné nebo dokonce zhotovené původní analogovou technikou. Nejvíce snímků dorazilo do ka
tegorie A5 – Ucelená kolekce, kde šlo nejlépe poznat schopnosti a umění autorů. Soustavná několikaletá práce na jedno téma dobře ukazuje, jestli měl přihlášený fotograf jen štěstí na jeden dobrý 
záběr, nebo v něm opravdu něco je,“ uveda mluvčí.
Podle organizátorky soutěže Denisy Šinkovské Mikoláškové z VMO se hodně lidí věnuje fotografování na vysoké úrovni, i když to není jejich povolání. „Dokáží se dívat na svět kolem sebe pozorně, 
zaujatě a s neutuchajícím okouzlením a fascinací. V letošním ročníku je několik hvězd, které dostanou ocenění hned v několika kategoriích – kvalita jejich snímků vyčnívala nad ostatními,“ uvedla or
ganizátorka. Z vystavujících autorů a autorek poukázala například na tvorbu Moniky Půlpánové a její seriál Krajiny, kdy autorka tiskla fotografie stromů, ptáků, trní a křídel na průsvitný papír a výsle
dný snímek vždy složila ze dvou vrstev. „Vznikly tak velmi poetické a subtilní obrazy, které lze prohlížet z obou stran,“ doplnila Šinkovská Mikolášková.
O přízeň poroty, v níž usedl olomoucký fotograf a pedagog Petr Zatloukal, fotograf Jindřich  Štreit , dokumentární fotografka Dana Kyndrová, teoretička a historička fotografie Věra Matějů, fotograf
a pedagog Svatopluk Klesnil, olomoucký fotograf Daniel Schulz a slovenský fotograf Miroslav Zaťko, se letos ucházelo rekordních 1534 snímků. Počet přihlášených snímků oproti loňsku stoupl na 
dvojnásobek.
Soutěž je spojena s akcemi pro širokou veřejnost. Amatérští fotografové mohou například 17. května prezentovat svou tvorbu na výstavě Na šňůrách, kdy své snímky budou moci zavěsit na šňůru n
a chodbě v přízemí.
Soutěž amatérské fotografie existuje 54 let, je určena dětem, mládeži a dospělým. Posláním soutěže je srovnání tvorby fotografů, kteří na ní nejsou existenčně závislí. Slavnostní vyhlášení výsledků 
NASFO se uskuteční v sobotu 18. května.
Zdroj: ČTK

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
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Dobré ráno. Je úterý 14.
1
5

května. Začíná studio šest. Dnes s jelkou Krásnou a Jakubem Pacnerem. Dobré ráno. V Míčově Pražského hradu se dnes uslyší mezinárodní konference s názvem Zelená modernizace Česk
a. Jak náročné je propojit oblast vědy, politiky a byznysu jako reakci na změny klimatu?

3
0

Dozvíme se v sedm dvacet. A dostaneme také pozvání na festival, desátý ročník festivalu oupon haus Praha, který běžně zpřístupňuje jindy nepřístupná místa. Své brány otevře například Str
ahovský stadion a v osm dvacet se tam podíváme s Ladou Kolovratovou.
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Budeme mluvit také o situaci, kdy CERMAT řeší špatné zadání pořadí uchazečů od některých středních škol. Do středy se ale údajně vše stihne vyřešit, opravit a výsledky to neohrozí. Podrob
nosti 7 10. Sledujeme samozřejmě taky další vývoj na Ukrajině. Komentář osm třicet
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pět. A v osm padesát zavítáme do Cannes, kde začíná 77. ročník filmového festivalu. Nejdřív ze všeho ranní zprávy v šest. Klidný den.
1
5

Já vás u nich vítám ještě jednou dobré ráno. Prezident Petr Pavel po poledni přijme na Pražském hradě kandidáta TOP 09 na ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška. Ve funkci by měl na
hradit stranickou

3
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kolegyni Helenu Langšádlovou, která rezignovala kvůli podle svých slov, nedostatkům při komunikaci. Na post měl nejprve nastoupit bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Kandida
turu ale vzdal kvůli publikování odborných prací v tzv.
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predátorských časopisech. Americký ministr zahraničí Antony Blinken je na Ukrajině. Do Kyjeva přijel vlakem dnes brzy ráno. Uvedl, že návštěva má být dalším potvrzením neutuchající podp
ory
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Ukrajiny ze strany Spojených států. Agentura Reuters s odvoláním na vysoce postavený americký zdroj uvedla, že obránci začínají dostávat munici nebo střely dlouhého doletu z posledního v
elkého balíku pomoci od USA.

1
5

V Bruselu budou jednat ministři zemí financí zemí EU. Na zasedání by měli definitivně přijmout dříve sjednaný migrační a azylový pakt. Soubor norem má přinést efektivnější
3
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kontroly uprchlíků nebo rychlejší vrácení neúspěšných žadatelů o azyl do zemí původu. Česko, které bude zastupovat Zbyněk Stanjura, se při hlasování zdrží. Úplně proti paktu je Maďarsko a
Polsko.
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Gruzínský parlament se v závěrečném čtení začne zabývat kontroverzním návrhem zákona o zahraničním vlivu. Ten prosazuje vládní strana gruzínský sen. Proti normě už několik týdnů prote
stují desetitisíce
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Gruzínců. Podle kritiků si navrhovatelé vzali za vzor podobný zákon z Ruska, který pomohl k potlačení opozice a umlčení nezávislých médií. Na většině území Čech a
1
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na západě Moravy hrozí ode dneška zvýšené riziko požárů. Meteorologové varování vydali kvůli suchému a větrnému počasí. Například Praha přistoupila k zákazu rozdělávání ohňů. Výstrah
a platí do noci ze středy na čtvrtek. Vysoké

3
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požární riziko má podle předpovědi klesnout sobotu díky dešťům. Prezident Petr Pavel přijme na Hradě kandidáta na post ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška. Ten
4
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by měl zaplnit prázdné místo po Heleně Langšádlové. Ta podala demisi kvůli údajným nedostatkům v komunikaci. Post ministra bez portfeje je od minulého pondělí prázdný. Pavel Tuleja kan
didaturu stáhl po odhalení, že publikoval

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (4x), univerzity (4x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
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Prezident Petr Pavel dnes na Hradě přijme kandidáta na ministra pro vědu, výzkum a inovace Marka Ženíška. Minulý týden se s potenciálním novým členem vlády setkal premiér Petr Fiala. C
o o něm řekne, připomene kolegyně Rebeka Diatilová. Rebeko,

1
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dobré ráno. Dobré ráno. Šéf vlády označil Ženíška za zkušeného politika, který by byl pro vládu přínosem. A jestliže se prezident Pavel rozhodl nejmenovat Ženíška novým ministrem, tak
3
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se vzdá kandidát svého dosavadního postu šéfa zahraničního výboru sněmovny. No a co očekávat od možného nového ministra? Ten už dříve avizoval, že se chce zaměřit na navýšení rozpo
čtu pro vědu a na její popularizaci. Funkce ministryně pro vědu,
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výzkum a inovace zastávala do 5. května Helena Langšádlová. Ta na pozici ale skončila, protože její domovská strana TOP 09 nebyla spokojena s prezentací výsledků jejího resortu
veřejnosti. Ona sama si za svoji práci stojí, o čemž podle ní vypovídá
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pozitivní zpětná vazba a ocenění jak od zástupců vysokých škol a Akademie věd, tak od zástupců Svazu průmyslu a dopravy. Původně ji měl ve funkci nahradit ekonom Pavel Tuleja . Kandi
datury se ale nakonec rozhodl vzdát kvůli informacím o tom, že v minulosti
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publikoval v tzv. predátorských časopisech. No a kdyby mohl prezident Pavel jmenovat Marka Ženíška do funkce ministra, bude snad jasnější po dnešní společné schůzce zde na Pražském h
radě. Hladině rychle nabírá na síle a děsí meteorology.
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Jaké počasí je přinese, si přečtěte na webu TMZ. Premiér Petr Fiala má za sebou jednodenní návštěvu Itálie, během které se sešel s prezidentem Sergiem Mattarellou a premiérkou Giorgiou 
Meloniovou. Hlavními
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tématy jednání byly rozvoj obranné spolupráce a posílení ekonomických vztahů. Vedle toho Fiala s Meloniovou probrali aktuální téma nelegální migrace. Oba se shodli, že EU musí najít skute
čné řešení tohoto problému. Řeč

06:04
0
0

přišla i na budoucí směřování Evropy po volbách do Evropského parlamentu, které proběhnou na začátku června, a také o konkurenceschopnosti a hospodářské bezpečnosti unie. V Německ
u chystají nový systém vydávání dávek žadatelům o azyl. Ti namísto hotovosti
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dostanou speciální platební karty, na které jim budou chodit příspěvky od státu. Systém má výrazně omezit nelegální migraci a řada Němců opatření vítá. Najdou se ale i kritici, kteří ho považu
jí za diskriminační. Z evropských knihoven houfně mizí
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knihy klasických ruských autorů. Podle informací Europolu za poslední dva roky zmizelo přes 170 originálních děl v hodnotě přes 60 milionů korun. Nejvíce mizí díla klasických autorů Alexand
ra Puškina nebo Nikolaje Gogola. O dvě knihy přišla i pražská Národní knihovna
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a případem se zabývá kriminální policie. Jedné z největších hutí v Česku. Liber ty. Ostrava hrozí, že bude od čtvrtka bez vody. Dluží totiž peníze ostravským vodárnám a kanalizacím. Kromě to
ho má huť dluhy i u odběratelů v řádech
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miliard korun a nadále za svých přibližně pět tisíc zaměstnanců nezaplatila za březen sociální odvody v řádech desítek milionů korun. Turecký prezident Erdogan přijal v Ankaře řeckého prem
iéra Mitsotakise. Lídři po loňské deklaraci přátelství
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znovu uvedli, že chtějí vyřešit všechny konflikty, které mezi sebou Řecko a Turecko mají. Erdogana Mitsotakis mluvili například o zmírnění napjaté situace v Egejském moři, kde si oba státy n
árokují jiné námořní hranice. Řeč přišla

3
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i na situaci okolo Kypru, jehož severní část Turci okupují od roku 1974, a také na válku na Ukrajině. Na Ukrajinu dorazila nová vojenská pomoc ze Spojených států, kterou tamní kongres schv
álil na konci dubna. Včera to uvedl poradce
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Bílého domu pro národní bezpečnost Jake Sullivan, podle kterého blízké době na Ukrajinu dorazí další pomoc ze strany Washingtonu. V pákistánském Kašmíru pokračují protesty proti zvyšov
ání cen. Při střetech demonstrantů s policisty zahynuli nejméně dva lidé,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
 

54. Vladimír Just: Nový realismus nebo staronový polopatismus?  
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Bylo nebylo – jedno pražské divadlo. A nebylo to Národní. I když této scény se má úvaha taky týká. O co jde? O nic menšího, než o masivní a patrně globální návrat realismu. A ne ledajakého, r
ealismu doslovného, kopistického, kochajícího se v nápodobě. Na divadle i ve výtvarném umění, ve volné tvorbě, u scénografie, portrétní fotografie, designu a plakátů.

Trvá to zhruba od éry Daniely Špinar v ND, přes další režisérské éry Jana Friče až k dnešním Skůtrům. Příznačný je už pohled na plakáty a reklamní poutače z posledního desetiletí, které reproduk
ují nimravé, detailní, hyperrealistické snímky jedné fotografické školy, spojené s mondénní umělkyní Dita  Pepe  (vlastním jménem Hornsteinerové).

Čtěte také

Vladimír Just: O úpadku mluvy

Jako bych nahlížel zmenšeným kukátkem kamsi do dávných padesátých let. Přesněji, do jejich prvé poloviny, ještě popisné, doslovně realistické až polopatistické, do doby před osvěživým vánkem 
malých a alternativních scén, před objevem jevištní metafory. A tedy divadla ne popisu, ale poezie.
Mluvím tedy o dávném období před nástupem Krejči, Radoka, Grossmana, Večerního Brna, Ypsilonky, Provázku, Ha-divadla (a souběžně i před nástupem české filmové vlny). A tady, dnes L. P. 20
24, se náhle ke svému překvapení jako premiérový divák obloukem formálně vracím k něčemu, co jsem doufal, že už na jevišti neuvidím.

Čtěte také

Vladimír Just: Výmluvnost a křik mlčení

A co mne svým polopatismem traumaticky poznamenalo už ve školních letech, kdy jsme povinně chodili se základkou do Divadla Jiřího Wolkra na hry o Leninovi, jako na jinou, ne o moc zábavnější
formu vyučování. Při ní jsme také nesměli „vyrušovat“ a smát se na místech k tomu neurčených.
A teď sedím po sedmdesáti letech v tom samém divadle, nyní už 28 let naštěstí Divadle v Dlouhé. V divadle, kde jsem v posledních letech zažíval opakovaně chvíle zázraků, metafor, fantazie, gagů i
slz (zásluhou režisérů Borny, Burešové, Goldflama, Pitínského a zadařilo-li se, i Kukučky a Trpišovského). A teď se nemohu náhle zbavit pocitu bludného kruhu, déja vu. Samozřejmě, na umělecky
nepoměrně vyšší a neideologické úrovni.

Čtěte také

Vladimír Just: O Norbertu Lichém a délce či kvalitě života

Věřím, že si poslední čtyřhodinová premiéra v Dlouhé po menším krácení najde své vděčné diváky, kteří na ně nedají dopustit. Zvláště, když je vytvořil budoucí šéf tohoto divadla, velmi talentovaný 
režisér s vizí, programem a názorem. A zmíněnou činoherní premiérou ve svém budoucím působišti prostě s radikalitou sobě vlastní prezentoval svůj současný divadelní názor, což je jistě v pořádku
.
A přesto mi bylo nakonec trochu smutno, ne z lidí – ostatně herci z Dlouhé znovu ukázali i v nové koncepci své kvality. Smutno mi bylo z celkového trendu právě teď módního popisného hyper-realis
mu, z doslovné nápodoby čehokoli. Vím, je to trend, i ve výstavních síních je to samý „nový“ realismus. A jak říká klasik – můžeme to kritizovat, můžeme s tím nesouhlasit, ale to je asi to jediné, co s
tím můžeme dělat.

Čtěte také

Vladimír Just: Slova, slova, slova a čin

Jestli mám ale k něčemu v umění odpor, je to uniforma nějakého sebeprogresivnějšího „trendy“ směru. Uniforma, šitá prestižními festivaly, cenami, kritikou. Divadlo je přitom pro mne místo, kde by 
měl vládnout jediný režim – režim rozmanitosti! Jakou to normalizátorům dalo dřinu, vymazat v kultuře a ve vědomí společnosti šedesátá léta a vrátit se k polopatickém realismu padesátých let!
A stejně se jim to nepovedlo, šedesátá léta pod povrchem bujela dál, bobtnala a kvasila. Třeba ve studiových divadlech. Svobodné časy měly na co navázat. Doufám jen, že to tak v kultuře, a obec
ně i na duchovní úrovni, bude bublat a kvasit i nadále.
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Šéfka TOP 09 Markéta Pekarová Adamová si myslí, že lídryně eurovolební kandidátky Starostů a nezávislých Danuše Nerudová není vhodnou kandidátkou na pozici eurokomisařky.

O tom, kdo bude nakonec nominovat eurokomisaře, není dosud jasno. O tuto výsadu se hlásí jak hnutí STAN, tak i Piráti. Premiér Petr (ODS) Fiala včera před odletem do Itálie zopakoval, že si věc
musí vyjasnit právě bývalá volební koalice Pirátů a STAN.

„Navrhuje koalice Starostů a Pirátů, já pochopil, že by to měli být Starostové, je to věc nějaké jejich debaty,“ řekl před odletem šéf vládního kabinetu Fiala. Konečné rozhodnutí je nicméně na vládě.

Zatímco Piráti už oznámili, že jejich kandidátem bude současný kvestor Evropského parlamentu Marcel Kolaja, hnutí STAN svého kandidáta či kandidátku nadále tají. Nejčastěji se mluví především
o ekonomce a bývalé rektorce Mendelovy univerzity Danuši Nerudové. S touto nominací by nicméně měla problém předsedkyně koaliční TOP 09.

„Samozřejmě platí dohoda, že tehdejší koalice Piráti a STAN mají přednost při návrhu kandidáta, o kterém pak budeme v rámci celé naší koalice společně jednat. Cílem nás všech by mělo být využ
ít vlivné pozice, kterou si naše země vydobyla díky velmi úspěšnému předsednictví v Radě EU a příkladné pomoci napadené Ukrajině, k získání silného hospodářského, respektive ekonomického p
ortfolia,“ řekla pro server Echo24 předsedkyně Sněmovny.

„K získání silného portfolia je však také nutné přijít s politicky zkušeným kandidátem či kandidátkou. Tedy osobností, která má za sebou reálně výkon nějaké vysoké politické funkce. To o paní Neru
dové, ve vší úctě k jejímu doposavadnímu působení neplatí, pokud se neschováme za tvrzení, že rektorka univerzity dělá svého druhu politiku,“ doplnila Pekarová Adamová.

„K výpadům TOP 09 mohu říct jediné. Moje nejen akademická kariéra prošla důkladným a velmi detailním hodnocením už v prezidentské volbě. Ani to neodradilo paní předsedkyni Markétu Pekaro
vou Adamovou a další členy této strany, aby mi vehementně nabízeli být jedničkou na jejich kandidátce,“ pronesla na adresu TOP 09 neúspěšná prezidentská kandidátka a bývalá rektorka Nerudo
vá.

Psali jsme:
Čím víc kodexů, tím víc Sodoma-Gomora, říká Vidlák

Nejedná se o první kritiku ze strany TOP 09 a dalších koaličních partnerů na adresu Nerudové. Ostře o Nerudové vyjádřil například předseda poslaneckého klubu TOP 09 Jan Jakob, který kritizov
al její publikace v tzv. predátorských časopisech.

„Danuše Nerudová by měla také odstoupit, stejně jako se Pavel Tuleja  vzdal ministerské nominace,“ řekl Jakob v DVTV v narážce na to, že se Tuleja kvůli publikacím v predátorských časopisech
nakonec nestal ministrem pro vědu a výzkum. Podle Jakoba je laťka nastavená stejně a Nerudová by rozhodně rezignovat na svou pozici na kandidátce měla. Podobně se vyjádřil i místopředseda 
klubu TOP 09 Michal Kučera.

(jar, prvnizpravy.cz, repro: abj)
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drtivá většina zástupců členských zemí. Proti tehdy bylo jen Maďarsko s Polskem, Česko se zdrželo, podobně jako u většiny těch norem i Slovensko. Schvalovat to dnes budou také ministři 
financí, pod které tato agenda vůbec nespadá, oni
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to budou schvalovat v rámci tzv. bodů, o kterých se nevede žádná rozprava, jen se schválí. Dneškem tak už to dojednávání paktu definitivně skončí. Filip Nerad, vedoucí zahraniční redakce 
ČRo. Filipe,
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díky. Díky, hezký den. Po osmé hodině se k migračnímu paktu vrátíme se dvěma poslanci evoudekrová z vládní ODS a Patrikem Nacherem z opozičního hnutí ANO. Diskutovat nemůžeme
ani o čase, ten je jasný. Je sedm hodin a 14
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minut. Do konce tohoto týdne by mohl být kabinet Petra Fialy z ODS zase kompletní. Kandidát na volné místo ministra pro vědu a výzkum Marek Ženíšek z TOP 09 se dnes má sejít s prezide
ntem Petrem Pavlem, který by ho v následujících dnech

07:14
0
0

mohli jmenovat. Návrh od předsedy vlády dostal už minulý pátek. Ženíšek má nahradit Helenu Langšádlovou potom, co na místo rezignovala. Své kandidatury se vzdal i její plánovaný nástupc
e Pavel Tuleja. Podrobnosti k novému ministrovi teď shrneme s Janem Duchoslavem
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z domácí redakce. Vítejte. Dobrý den. Dobré ráno. Co od té dnešní schůzce víme? Zas tolik toho není, ale něco přece. Oba politici, Marek Ženíšek i Petr Pavel se sejdou na Pražském hradě hn
ed po poledni, jak řekl mluvčí prezidentské kanceláře Vojtěch Šeliga.
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Ve dvanáct třicet na Pražském hradě. Jedná se o schůzku seznamovacího charakteru. Seznamovacího, protože se prezident s Markem Ženíškem zatím moc nezná. Na rozdíl od předchozího
nominanta TOP 09 Pavla Tuleji, kterého chtěl prezident
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jmenovat bez předchozího setkání. Někdejší rektor Slezské univerzity  v Opavě  Tuleja se ale nakonec své kandidatury vzdal kvůli kritice kvality jeho akademické práce. Celé to dnešní jed
nání prezidenta s Markem Ženíškem by mělo trvat zhruba půl hodiny až hodinu.
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No a co sám Marek Ženíšek? Ten chce to jednání pojmout jak? Plánuje mluvit o konkrétních věcech, které bych chtěl jako ministr prosadit. Je to třeba razantní navýšení rozpočtu pro vědu ne
bo zákon o přenosu vědecko-výzkumných poznatků do praxe. Budu mu chtít vysvětlit ty své
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priority, které je dle mého názoru možné stihnout do konce volebního období. Budou informovat i o schůzce s panem premiérem, o čem jsme se bavili a budou mu chtít informovat i o těch prio
ritách v rámci rozpočtu. O prioritách mluvil Ženíšek i s premiérem.
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Bavili se spolu taky o tom, jaké oblasti je hlavně potřeba finančně podpořit. Podle Ženíška jde například o oblast špičkového výzkumu a vědců obecně, aby se předcházelo odlivu nejlepších v
ědců do zahraničí. No. Prezident by Ženíška mohl ministrem jmenovat ještě do konce

4
5

týdne. Mluvil o tom i premiér Fiala. Fiala. Je to poslední změna ve vládě. Podle premiéra ano. Alespoň v aktuální situaci. Reagoval tak na vyjádření předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové A
damové. Ta v sobotu v rozhovoru pro server novinky.cz
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uvedla, že strana chtěla jít v koalici rozhodnutím ohledně Langšádlové příkladem, a to proto, že vládním stranám bývá vyčítána špatná komunikace, kvůli které právě Langšádlová skončila. Z
a dalšího adepta na odstoupení z funkce nebo odvolání označila Pekarová Adamová
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ministra školství Mikuláše Beka z hnutí STAN. Voliči podle ní očekávají lepší výkon kabinetu v této oblasti. Premiér Petr Fiala ale teď nic měnit neplánuje. Kdybych viděl nutnost výměny někter
ých ministrů, tak to určitě veřejnosti řeknu. Nic
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takového jsem neudělala. Všechny ostatní věci ve vládě řeším uvnitř vlády. Premiér o tom mluvil včera před odletem do Itálie. A my jsme teď mluvili s Janem Duchoslavem z domácí redakce. 
Díky, na slyšenou. Díky, na slyšenou. Posloucháte
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ranní vysílání ČRo Plus. Teď máme sedm hodin a 17 minut, pokračujeme dalšími událostmi. Tak co se právě děje? Americký ministr

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ranní Plus (automat) ( ČRo - Plus - Ranní Plus (automat), Vedení univerzity );
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mezi půlnocí a čtvrtou hodinou ranní, tedy ve středu. Největší nápor, až 200 tisíc lidí, čeká Krejčí ráno mezi šestou a osmou hodinou. Systém to podle něj zvládne. Tím, že je to přístupný, aute
ntizace,
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tak by tam neměl být žádný problém. Proto, aby se podívali na výsledky, tak se nemusí hlásit do DiPSy, stačí jim pouze registrační číslo a bez přihlášení se dozvědí, jak dopadli? Tak, že se bu
dou moct podívat sami uchazeči bez přihlášení
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rodičů. A výsledky budou zveřejňovat taky sami střední školy. A to nejčastěji na svých webových stránkách, ale také na úřední desce nebo na dveřích školy. V prvním kole podle CERMATu us
pělo 90 procent uchazečů na čtyřleté obory. Neúspěšní se
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můžou příští týden hlásit do druhého kola. Prezident Petr Pavel přijme kandidáta na ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška z TOP 09. Politici se setkají odpoledne na Pražském hradě a p
odle prezidentské kanceláře půjde o seznamovací jednání.
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Samotné jmenování ministrem by pak mělo být do konce týdne. Dosavadní předseda zahraničního výboru sněmovny Ženíšek chce s Pavlem mluvit třeba o rozpočtu pro vědu na příští rok. V t
ěchto dnech už se vlastně vyjednává rozpočtu, takže
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proto je to klíčové téma číslo jedna. Budu se snažit navýšit rozpočet minimálně tak, aby některé projekty mohly fungovat dál minimálně v takové podobě jako třeba v roce 2023, ještě
3
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před razantním snížením rozpočtu pro vědu. Ženíšek má nahradit svou stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou z TOP 09, která podala demisi na přelomu dubna a května. Původně ji měl vy
střídat ekonom Pavel Tuleja , své nominace se ale nakonec
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vzdal. Rusko pokračuje v ofenzivě na severu Charkovské oblasti. Podle Kyjeva tam útočí 30 000 ruských vojáků. Další desítky
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tisíc mužů shromáždila ruská armáda u hranic s Ukrajinou. Remo posilno zokroovč. Ukrajinský prezident Volodymyr Zelenskyj ve večerním videoposelství uvedl, že Ukrajina posílila obranu ne
jen na severu Charkovské oblasti v
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okolí Vovčansku, ale také v pohraničí sousední Sumské oblasti, kam pronikají ruské diverzní skupiny. Složitá zůstává podle Zelenského i situace v Doněcké oblasti. Na Pokrovska
3
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se lidové ruská armáda vystřelila asi šest raket S-300. Ty silně poškodily několik administrativních budov, rodinné domy, bytovky a také dopravní infrastrukturu. Z Pokrovsku Martin Dorazín, 
ČRo.
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Gruzínský parlament dnes bude ve třetím čtení projednávat zákon o zahraničním vlivu. Proti němu v ulicích hlavního města Tbilisi opakovaně protestují tisíce lidí. Podle nich se vláda
inspirovala v sousedním Rusku, kde podobný zákon umlčuje opozici i nezávislá média.
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Gruzínský kabinet naopak tvrdí, že zákon zprůhlední financování nevládních organizací. Podle EU ale návrh není v souladu se základními principy sedmadvacítky. Její představitelé varovali, ž
e by přijetí zákona mohlo zkomplikovat možný

1
5

vstup Gruzie do unie. Posloucháte zprávy plusu. Dobrý den. U Okresního soudu v Kladně pokračuje hlavní líčení v kauze úmrtí dítěte při závodech trucků v Černuci na Kladensku. Z usmrcení z
nedbalosti
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jsou obžalovaní čtyři lidi. Jsou mezi nimi pořadatel, řidič vozu, ale také příbuzní dítěte. Všichni vinu odmítají. Zaznít by dnes měly závěrečné řeči a mohl by padnout i rozsudek. Ve většině Čech
a v západní části Moravy hrozí ode dneška
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nebezpečí vzniku a šíření požárů. Varuje před tím Český hydrometeorologický ústav. Výstraha zatím platí do středeční noci, pokračuje meteoroložka Marie Odstrčilová. Vzhledem k dalšímu ob
dobí bez deště a předpovídanému mírnému a postupně

SEKCE: Zpravodajství
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se vytvářet kupovitá oblačnost. Na horách, zejména v Jeseníkách a Beskydech bude až oblačno a ojediněle s možností přeháňky. Nejvyšší teploty budou kolem 20 °C. A připomínám také vý
strahu, která platí pro Čechy a západ Moravy. Varuje pro dnešek a zítřek před rizikem vzniku
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a šíření požárů. O počasí všechno, teď další zprávy. Je to tak a já vás u nich vítám. Bylo půl osmé, Dobré ráno. Kandidát,
3
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kandidát TOP 09 na post ministra pro vědu a výzkum Marek Ženíšek se setká s prezidentem Petrem Pavlem na Pražském hradě. Ženíšek by měl ve funkci nahradit stranickou kolegyni Helen
u Langšádlovou. Ta podle svých slov rezignovala kvůli nedostatkům při komunikaci.
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Na post měl nejprve nastoupit bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ten kandidaturu vzdal kvůli publikování odborných prací v tzv. predátorských časopisech. Návrh na Ženíškovo
jmenování už odeslal prezidentovi minulý týden premiér
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Fiala. Oba dva jsme se shodli na těch prioritách, kde je potřeba podpořit finančně, kam ten rozpočet má směřovat, ať už je to právě oblast excelence nebo toho špičkového výzkumu. Ti,
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kteří jsou úspěšní a dělají špičkový výzkum, musí být prioritně podpořeni. Stejně tak je to oblast lidských zdrojů nebo vědců obecně, abychom předcházeli odlivu těch nejlepších vědců třeba d
o zahraničí.
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Ukrajinští vojáci už se brání nově dodanými americkými zbraněmi. Ty jsou součástí vojenské pomoci, kterou minulý měsíc schválil kongres. Podle poradce Bílého domu Jakea Sullivana jde o 
důkaz, že Spojené státy dokážou reagovat rychle.
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Zákonodárci schválili pomoc pro Kyjev za víc než 60 miliard dolarů. Ve stejný den, kdy zákon vstoupil v platnost, tedy před dvěma nebo třemi týdny, podepsal prezident další miliardový balíče
k.

07:32
0
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Část tohoto vybavení je už na bojišti. V pátek podepsal další balíček. Část tohoto vybavení se dostane na bojiště tento týden. Na českém nebi začalo cvičení
1
5

Laine Ford za účasti zemí, které mají ve výzbroji Gripeny. Kromě tuzemské armády jsou to Maďarsko a Švédsko. Thajci se zapojí bez letecké techniky. Manévry potrvají do příštího čtvrtka a 
podle vojska je pocítí hlavně okolí Čáslavi, kam se

3
0

vracejí po devíti letech. Naplánované jsou dvě mise denně. To dopolední oko je soustředěno na procvičení tzv. smíšených operací. Ta odpolední část je udělaná tak, že po několika prostorec
h v ČR jsou rozděleny jednotlivé drobnější

4
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nebo menší scénáře, kde je zase cílem procvičit je specifická konkrétní úkoly, jako třeba vzdušný boj dvou proti dvou. Komplikace kolem zveřejnění výsledků jednotných přijímacích zkoušek. 
Některé střední

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 (automat) ( ČT24 - Studio 6 (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

59. Studio 6 II (automat)  
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nebo její ekonomiky během sankčních let atd. takže to není pro Ukrajinu velmi dobrá zpráva. CERMATu se podařilo napravit špatně zadaná pořadí uchazečů o studium, které dostal
1
5

od desítek středních škol. Výsledky oznámí zítra. V systému DiPSy a na veřejně přístupných místech na školách. Podle ředitele státní organizace Miroslava Krejčího chyby nebudou mít pro žá
ky žádné důsledky. Ty chyby

3
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byly v podstatě zásadně o tom, že škola určila špatně pořadí, z jakého důvodu to učinila, tak ne vždycky jsme to věděli. My jsme pracovali jenom s tím novým pořadím, které nám sdělil. Vzhled
em k tomu, že

4
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nemůžeme už znovu pustit algoritmus rozřazovací, který byl v pátek puštěn naposled, a teď už na to není prostor, aby všichni ředitelé zase všechno kontrolovali, tak ručně analyzujeme, který
ch uchazečů se
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to dotkne přes ze které školy kam se mají přesunout na vyšší prioritu. Zapíšeme to dodat a informujeme ředitele dotčených škol, že někomu ubil uchazeč a někomu Přibyl uchazeč. Prezident
1
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Petr Pavel přijme na Hradě kandidáta na post ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška. Ten by měl zaplnit prázdné místo po Heleně Langšádlové. Ta podala demisi kvůli údajným nedostat
kům v komunikaci. Post ministra bez portfeje

3
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je od minulého pondělí prázdný. Pavel Tuleja kandidaturu stáhl po odhalení, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Už přes týden je post ministra pro vědu a výzkum neobsazený. Hel
ena Langšádlová ve funkci skončila předminulou

4
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neděli. TOP 09 nebyla spokojená s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl původně s rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Je pozitivní, že je to člověk se
zkušeností z akademického prostředí. Co

09:07
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je samozřejmě vždycky komplikované, když není zkušenost z PS nebo z exekutivy. Místu politické nezkušenosti, ale Tuleja doplatil právě na akademickou minulost. Dřív, než ho prezident Pa
vel stihl do funkce ministra jmenovat,

1
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vyšlo na povrch, že publikoval v tzv. predátorských časopisech, tedy takových, které nedodržují vědecké standardy. Chtěl bych se za to veřejně omluvit. To je asi všechno, co bych k tomu v t
éto chvíli chtěl říci. TOP 09 tak musela hledat

3
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dalšího ministerského kandidáta. Předsednictvo nakonec vybralo Marka Ženíška. Poslanec a šéf sněmovního zahraničního výboru se s premiérem Fialou už shodl na prioritách v oblasti vědy 
a předseda vlády ho navrhl jmenovat

4
5

v pátek. Už je to právě oblast excelence nebo toho špičkového výzkumu. Ti, kteří jsou úspěšní a dělají špičkový výzkum, musí být prioritně podpořeni. Stejně tak je to oblast lidských zdrojů ne
bo vědců obecně, abychom předcházeli odlivu

09:08
0
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těch nejlepších vědců třeba do zahraničí. Opoziční hnutí ANO i SPD. Situaci kolem obsazení ministerského křesla líčí jako marnost koalice spolu a TOP 09 a o postu mluví jako o zbytečném. 
Předsedkyně

1
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TOP 09 Pekarová Adamová naopak mluví o tom, že strana chtěla jít v koalici příkladem. Vládním stranám totiž podle ní bývá vytýkána špatná komunikace. Koaličním partnerům z hnutí STAN
navíc totéž vyčetla například

3
0

u ministra školství, který by měl podle ní skončit. Premiér to odmítá. Kdybych viděl nutnost výměny některých ministrů, tak to určitě veřejnosti řeknu. Nic takového jsem neudělal a všechny ost
atní věci ve

4
5

vládě řeším uvnitř vlády. Nevidím teď důvod k výměně žádného ministra. Jediné neobsazené vládní křeslo, tak bude bez ministra zřejmě už jen pár dní. Ke jmenování Marka Ženíška by po sc
hůzce s prezidentem

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 II (automat) ( ČT24 - Studio 6 II (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

60. NÁRODNÍ SOUTĚŽ Vlastivědné muzeum představuje nejlepší české amatérské fotografie  
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O přízeň poroty se letos ucházelo 196 soutěžících v devíti kategoriích. Komise hodnotila fotografie vytištěné, nebo dokonce zhotovené původní analogovou technikou. Nejvíce snímků dorazilo do ka
tegorie A5 – Ucelená kolekce, kde šlo nejlépe poznat schopnosti a umění autorů. Soustavná několikaletá práce na jedno téma dobře ukazuje, jestli měl přihlášený fotograf jen štěstí na jeden dobrý 
záběr, nebo v něm opravdu něco je.
„Je inspirující vidět, kolik lidí se věnuje fotografování na vysoké úrovni, i když to není jejich povolání. Dokáží se dívat na svět kolem sebe pozorně, zaujatě a s neutuchajícím okouzlením a fascina
cí. V letošním ročníku je několik ‚hvězd‘, které dostanou ocenění hned v několika kategoriích – kvalita jejich snímků vyčnívala nad ostatními,“ řekla organizátorka Denisa Šinkovská Mikolášková z
VMO.
Olomoucký fotograf a pedagog Petr Zatloukal uvedl, že letos se o přízeň poroty ucházelo 1534 snímků. „ Vždycky mám radost, když se potkám s dobrými fotografiemi a dobrými fotografy při rozho
dování,“ poznamenal Zatloukal, který je předsedou poroty soutěže NASFO. Fotografie vybíral také renomovaný fotograf Jindřich  Štreit , oceňovaná dokumentární fotografka Dana Kyndrová, teor
etička a historička fotografie Věra Matějů, fotograf a pedagog Svatopluk Klesnil, olomoucký fotograf Daniel Schulz a slovenský fotograf a metodik Miroslav Zaťko.
Více informací o výstavě i doprovodném programu na www.nasfo.cz

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

61. Univerzita se postavila za Tuleju  
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OPAVA  – Vedení Slezské  univerzity  v Opavě  se obrátilo na právníky a Etickou komisi v souvislosti s šetřením vědeckých textů prorektora Pavla Tuleji, které byly publikovány v takzvaných p
redátorských časopisech. Tuleja, který v minulých dnech odmítl nominaci na ministra pro vědu a výzkum, mezitím také podal rezignaci na post prorektora. Více v tištěném vydání REGIONU OP
AVSKO
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SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

62. Na zájezdech jsme si připadali jako v jiném světě, vzpomíná Vladislav Klíma z JFO  
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Janáčkova filharmonie Ostrava slaví letos sedmdesát let. U příležitosti jubilea vychází kniha Janáčkova filharmonie *70, která je dárkem všem posluchačům a fanouškům orchestru.

Kniha vznikala pět let a jsou v ní zaznamenány vzpomínky více než stovky lidí, kteří JFO tvořili či tvoří. Magazín PATRIOT přináší exkluzivní třídílný miniseriál s jedním z nich – Vladislavem Klímou, 
který svůj život s ostravským orchestrem spojil už před neuvěřitelnými pětašedesáti lety. V roce 1959 nastoupil do tehdejšího Ostravského symfonického orchestru jako hráč na bicí nástroje a od ro
ku 1986 pak působí jako archivář filharmonie. Je tak vůbec nejdéle sloužícím zaměstnancem filharmonie v celé České republice.
Zasvěceně si s ním můžete popovídat o historii i zákulisí orchestru. Pamatuje si otevření Domu kultury města Ostravy, detailně si zaznamenává programy všech koncertů a umí vyprávět neuvěřiteln
é historky ze zájezdů filharmoniků. Právě vzpomínkami na dobrodružství zájezdové činnosti náš třídílný rozhovor s Vladislavem Klímou začíná…
Janáčkova filharmonie Ostrava má za sebou bohatou historii zájezdů. Kdy jste poprvé vycestovali do zahraničí?

První kroky orchestru vedly do sousedního Polska v letech 1958 a 1959. Tři roky nato jsme vyjeli do tehdejší Německé demokratické republiky, NDR. Následovala cesta do západního Německa, kde
jsme odehráli osmnáct koncertů. 22. listopadu 1963 jsme hráli v Tübingenu, ten den došla zpráva o atentátu na prezidenta Kennedyho. Po všech koncertech jsme vždy přidávali Slovanské tance. T
entokrát po skončení koncertu zaznělo Largo z Dvořákovy Novosvětské symfonie, což publikum ocenilo a bez potlesku se začalo rozcházet. To je nezapomenutelné. Potom následovaly další země,
například Rumunsko nebo Itálie, kde jsme jeli dlouhou šňůru a cestovali jsme vlakem. Mezi jednotlivými zastávkami byly velké vzdálenosti, takže jsme po koncertě nasedli do vlaku, najedli se, vysp
ali se a probudili se na jiném místě. Vzpomínám si i na zájezd do západního Německa na podzim 1968, tedy těsně po okupaci. Vzadu na autobuse jsme měli československou vlajku, ostatní řidiči n
a nás troubili a vyjadřovali tím sympatie. Posléze jsme se vydávali i dál na západ, například do Španělska. Nechyběly ani cesty na východ. V roce 1974, tedy přesně před padesáti lety, jsme jeli tour
na Ukrajině, koncertovali jsme v místech, kde se dnes válčí – v Záporoží, v Doněcku, v Luhansku a Kyjevě. V paměti mi utkvěl také zájezd do Vídně, kde jsme vystupovali se slavným ruským balete
m, který tehdy celý emigroval na západ. Bylo vyprodáno a publikum projevovalo baletkám a baleťákům velké sympatie.
A zámoří?

Tam jsme se vydali až po Sametové revoluci. Poprvé jsme se tak ocitli například v Jižní Koreji anebo v Japonsku, kde bylo vše perfektně zorganizované. Podívali jsme se také na západní pobřeží S
pojených států amerických. Byl to zážitek.
Když jste v době komunismu překročili železnou oponu, jak na vás svět na druhé straně působil?

Na první zájezd na západ jsem ještě nejel, protože jsem byl ve filharmonii krátce a přednost dostávali služebně starší kolegové. Nicméně jsem se tam vydal dva roky nato. Prožíval jsem jisté rozech
vění. Najednou jste byli v jiném světě. U nás vládla šeď, nepořádek, pohraničí bylo zanedbané, za hranicemi jste naopak viděli upravené vesničky, pěkné cesty, hezká políčka. No a pak samozřejm
ě hromada věcí v obchodech. Měli jsme pocit chudých příbuzných.
Takže jste si i něco nakoupili.

Něco ano, ale jen omezeně. Diety tenkrát dělaly asi dvacet marek za den, takže jsme šetřili, jak se dalo, jídlo jsme si vozili z domova. Většinou jsme pořizovali dárky anebo něco pro sebe, hlavně o
blečení a elektroniku, která u nás nebyla. Když jsme se vraceli zpátky, na hranicích to byly nervy, naši celníci byli nekompromisní, tvrdě šli jedno zavazadlo po druhém. Návrat domů byl jako noční 
můra.

Vladislav Klíma v roce 2021. Foto: Dita  Pepe

Co jste si s sebou vozili za jídlo?

Mívali jsme plynové vařiče anebo spirály, které umí ohřát vodu. Takže jsme si vařívali instantní polévky, ohřívali jsme si párky, jedli jsme zavařené konzervy s masem, řízky. Na hotelích jsme
nemívali snídaně, jako je to nyní zvykem. Ráno jsme vstali a hromadně jsme si začali vařit vodu na čaj nebo kávu – v tu chvíli vypadly pojistky v celém hotelu, takže všichni věděli, že přijeli
filharmonici z Východu. Trápení s jídlem ale bylo nepodstatné, mívali jsme slavnostní pocit, že jsme v jiném světě. Tehdy se cestovat nemohlo, na západ se většinou dostali jen divadelníci,
filharmonici, vrcholoví sportovci, chápali jsme to jako obrovskou výhodu a současně si uvědomovali, v jaké mizérii tady žijeme.
Takže se občas někdo ze zájezdu nevrátil?

To se stalo jen jednou, tuším, že v roce 1981. V Itálii zůstal jeden mladičký člen orchestru. Později jsme zjistili, že byl vyslán naší rozvědkou na západ, což netušil ani náš ředitel. Potom prý zakotvil
v Mnichově, měl pracovat v Hlase Ameriky. Po revoluci se vrátil domů, a dokonce se hlásil o místo v Janáčkově filharmonii.
Hádám, že ho nedostal.

Hádáte zcela správně.
Ve druhém díle našeho miniseriálu si budeme s Vladislavem Klímou povídat o tom, kde se za socialismu v Ostravě koncertovalo, a jak vnímá výstavbu nového koncertního sálu.
Více o historii Janáčkovy filharmonie Ostrava se dočtete ve výpravné knize Janáčkova filharmonie *70, ve které nejdete mnoho vzpomínek, dobových i současných fotografií. Kniha je k dostání v pr
odejním místě JFO Janáček pointu vedle centra Pant na ulici Čs. Legií anebo si ji objednat online na webových stránkách JFO.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  dita (1x), pepe (1x)

Zpět na seznam
 

63. Národní divadlo moravskoslezské vstoupí do 106. sezóny s mottem Proměny a konstanty  
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Diváci v sezóně číslo 106 uvidí 16 novinek. Na repertoáru všech čtyř souborů zůstane 38 inscenací. Sezónu společně zahájí všechny soubory dvěma zářijovými galavečery v již o
svědčeném modelu: v obou velkých divadlech (Antonína Dvořáka a Jiřího Myrona), tedy tam, kde jsou jednotlivé soubory nejvíc „doma“.

„Proměny (a tedy i zázraky, zázraky proměny) jsou podstatou divadelního umění! A tou hlavní konstantou je samotné médium zvané DIVADLO! Funguje již několik tisíc let a přes mnohé vynález
y, které mu zejména v průběhu posledních dvou století chtěly a chtějí konkurovat, žije k naší vzájemné radosti stále dál. K radosti ze vzájemného živého setkání všech zúčastněných. Teď a tady
!,“ říká ředitel divadla Jiří Nekvasil.

Slova proměna a konstanta se samozřejmě dají přiřadit i k připravovaným novinkám všech čtyř souborů: v nabídce je světová klasika, po mnoha letech také velká barokní opera, ale diváci zažijí i o
sobitou a novou interpretaci známých světových titulů. „Konstantou jsou naše divadelní budovy. Letos v červnu uplyne 130 let od otevření Národního domu (1894 ), nejstaršího kulturního domu v 
Moravské Ostravě. Je místem, kde se přes různé jeho proměny 130 let hraje divadlo. Budova již sedm desetiletí nese jméno Divadlo Jiřího Myrona. Novou konstantou Národního divadla moravs
koslezského se stalo před 6 lety Divadlo ‚12‘, které vzniklo zásadní proměnou bývalých obchodních prostor v areálu Divadla Jiřího Myrona a nabízí jedinečné setkání diváka a herce téměř na do
tek. Naše ‚12‘ je stále novou výzvou pro tvorbu všech čtyř uměleckých souborů. V této sezóně tam máme první baletní premiéru a v té příští tam přibydou tři nové činoherní inscenace a jedna ko
morní operní pohádka pro celou rodinu,“ rozvádí motto nové sezóny Jiří Nekvasil.
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Už nyní je možné vybírat ze 16 předplatitelských skupin a jako vždy si může divák zvolit přesně dle své chuti: divadlo, den, místo v hledišti, žánr… Stávajícím předplatitelům divadlo drží jejich místa 
až do konce června a mohou tak pokračovat v další sezóně tak, jak jsou zvyklí. Kromě výhodné ceny předplatného má každý abonent po celou sezónu 20% slevu na vstupném na jakékoli představ
ení mimo svou skupinu a čekají ho i další výhody a speciální nabídky. Každý, kdo si předplatné koupí do 4. září, bude zařazen do losování o zájezd v hodnotě 35 000 Kč. Losovat se bude na prvním
zahajovacím slavnostním večeru sezóny 7. září 2024. Galavečery budou jako vždy dva a program bude opět výsledkem spolupráce všech souborů. Předplatné na novou sezónu začíná divadlo prá
vě prodávat.
Opera NDM nabídne od října do června pět nových titulů. „ Dílem Pavla Haase Šarlatán v režii Ondřeje Havelky završíme 10. října cyklus Opery terezínských skladatelů. Po tři roky jsme na
jevišti Divadla Antonína Dvořáka uváděli díla českých skladatelů, kteří prošli Terezínem a padli za oběť holocaustu, a Pavel Haas byl jedním z nich,“ přibližuje ředitel NDM Jiří Nekvasil s tím, že 
Haasovu operu a také Janáčkovy Příhody lišky Bystroušky (premiéra je letos v červnu) odehraje opera NDM v říjnu v Brně na festivalu Janáček Brno.
Slovinský tvůrce Rocc vytvoří scénu a bude režírovat klenot světové opery: Pucciniho Turandot (na repertoáru bude od 19. prosince a hudebně operu nastuduje Marek Šedivý ). Pro Rocca je to op
era vpravdě osudová: „Turandot jsem poprvé viděl v Lublani, když mi bylo 15 let a naprosto mne uhranula. Díky ní jsem se rozhodl stát se operním režisérem,“ říká a pokračuje: „Vždy se ptám, ja
ké místo a jakou funkci mají pohádky v dnešní době. Turandot je operní pohádka velmi krutá a plná krve, nad tou hrůzou ovšem v závěru vítězí čistá láska. Těším se do Ostravy, těším se na Tur
andot!“
Jiří Nekvasil bude v nové sezóně režírovat dvě operní díla. V české premiéře uvede 13. března 2025 spolu s hudebním ředitelem opery Markem Šedivým Florentský slaměný klobouk Nina Roty, hu
dební frašku z roku 1945.
V červnu 2025 zazní po mnoha letech v Ostravě velká barokní opera. Dílo Georga Friedricha Händela Julius Caesar v Egyptě  bude mít premiéru 19. června a ostravští diváci je uvidí pouze 5x, poté 
inscenace poputuje na Hudební festival Znojmo  – jde o koprodukci. Hudebně ho nastuduje zkušený Roman Válek. „Georg Friedrich Händel operu napsal pro anglickou Královskou hudební akad
emii v roce 1724 a úspěch měla hned při premiéře. Händel ji často obnovoval ve svých dalších operních sezónách a dodnes patří k nejčastěji uváděným barokním operám,“ říká Jiří Nekvasil.
Po krátké sezónní pauze opět v rámci Operní akademie Ostrava  nazkouší jedno dílo soubor se studenty Fakulty umění Ostravské univerzity, tentokráte pod režijním vedením Gabriely Petrákov
é. V Divadle „12“ uvedou komickou pohádkovou operu Popelka Pauline Viardotové z roku 1904. Podívaná pro celou rodinu se bude hrát od 6. února 2025.
Balet Národního divadla moravskoslezského chystá dvě premiéry  a už pro začátek sezóny (17. října) připraví opravdovou lahůdku: komponovaný večer s názvem ČISTÁ RADOSTance (pře
sně takto i píšeme). Na hudbu skladatelů od 18. století do současnosti nazkouší soubor pět rozdílných choreografií a představí pět různých stylů tance v běhu času – tedy přesně v duchu motta sezó
ny: Proměny a konstanty . „Mimo jiné v tomto večeru nabídneme divákům opět dílo nejvěhlasnějšího choreografa českého původu Jiřího Kyliána. Jeho Křídla z vosku byla už součástí
inscenace Vzlety a pády v roce 2018. Diváky potěší také Itzik Galili (Sofa), Marco Goecke (duet z Ptáka Ohniváka), Justin Peck (Heatscape) a Lea Bessoudo Greck (Šárka). Večer s láskou 
namícháme tak, aby se jednotlivé choreografie navzájem posilovaly a celek přitom zůstal v harmonii. V každé kapce naší směsi je energie záměru, se kterým byla vytvořena. Naše terapie tance
m ČISTÁ RADOSTance poslouží k probuzení radosti a zlepšení nálady diváků,“ zve šéfka baletu NDM  Lenka Dřímalová.

Ostravské obecenstvo se může těšit také na nového Peera Gynta na hudbu Edvarda Hagerupa Griega s libretem podle dramatu Henrika Ibsena. Divadlo oslovilo ke spolupráci belgického choreogr
afa působícího v Berlíně Jeroena Verbruggena, který se obdivem k dílu netají a pro soubor baletu NDM připraví novou choreografii. Přestože je Verbruggen v Evropě od roku 2012 velmi žádaným
a vyhledávaným choreografem, v českém divadle bude tvořit poprvé. S orchestrem opery baletní inscenaci nastuduje nizozemský dirigent Sander Teepen, který už s NDM spolupracoval před 10 l
ety například na inscenaci opery Andrea Chénier nebo v roce 2017 na Lady Macbeth Mcenského újezdu. Peer Gynt  se na ostravské jeviště vrací po 35 letech. Inscenace hostujícího lotyšského ch
oreografa Alexandra Lemberga, v níž v titulní roli alternovali Petr Koželuh a Richard Böhm, se stala senzací divadelní sezóny 1973/1974. Belgický choreograf nás tedy znovu zavede na cestu mladič
kého Peera, který opouští domov, aby hledal své štěstí. Premiéra bude 22. května 2025.
Národní divadlo moravskoslezské na sezónu opět chystá i řadu výstav – v Divadle Antonína Dvořáka si diváci mohou prohlédnout díla výrazných výtvarníků-malířů a bude tomu tak i v budoucnu. V 
Galerii Opera v Divadle Jiřího Myrona pak pořádáme výstavy především ve spolupráci s Institutem tvůrčí fotografie při Slezské univerzitě .
NDM bude v létě 2025 spolupořadatelem a hostitelem řady koncertů v rámci bienále hudby 20. a 21. století  Ostravské dny a v průběhu sezóny také hostitelem komorních koncertů agentury Presto, 
které zazní ve slavnostním sále Divadla Jiřího Myrona, v příští sezóně pojmenovaném po scénografu, malíři a ilustrátorovi Vladimíru Kristinovi (1894–1970).
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DUPLICITY (>70% SHODA): Národní divadlo moravskoslezské vstoupí do 106. sezóny s mottem Proměny a konstanty ( OperaPlus.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );
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„Proměny (a tedy i zázraky, zázraky proměny) jsou podstatou divadelního umění! A tou hlavní konstantou je samotné médium zvané DIVADLO! Funguje již několik tisíc let a přes mnohé vynález
y, které mu zejména v průběhu posledních dvou století chtěly a chtějí konkurovat, žije k naší vzájemné radosti stále dál. K radosti ze vzájemného živého setkání všech zúčastněných. Teď a tady
!“ říká ředitel divadla Jiří Nekvasil. Slova proměna a konstanta se samozřejmě dají přiřadit i k připravovaným novinkám všech čtyř souborů: v nabídce je světová klasika, po mnoha letech tak
é velká barokní opera, ale diváci zažijí i osobitou a novou interpretaci známých světových titulů. „Konstantou jsou naše divadelní budovy. Letos v červnu uplyne 130 let od otevření Národního do
mu (1894), nejstaršího kulturního domu v Moravské Ostravě. Je místem, kde se přes různé jeho proměny 130 let hraje divadlo. Budova již sedm desetiletí nese jméno Divadlo Jiřího Myrona. Nov
ou konstantou Národního divadla moravskoslezského se stalo před 6 lety Divadlo ‚12‘, které vzniklo zásadní proměnou bývalých obchodních prostor v areálu Divadla Jiřího Myrona a nabízí
jedinečné setkání diváka a herce téměř na dotek. Naše ‚12‘ je stále novou výzvou pro tvorbu všech čtyř uměleckých souborů. V této sezóně tam máme první baletní premiéru a v té příští tam při
budou tři nové činoherní inscenace a jedna komorní operní pohádka pro celou rodinu,“ rozvádí motto nové sezóny Jiří Nekvasil.

Už nyní je možné vybírat ze 16 předplatitelských skupin  a jako vždy si může divák zvolit přesně dle své chuti: divadlo, den, místo v hledišti, žánr… Stávajícím předplatitelům divadlo drží jejich 
místa až do konce června a mohou tak pokračovat v další sezóně tak, jak jsou zvyklí. Kromě výhodné ceny předplatného má každý abonent po celou sezónu 20% slevu na vstupném na jakékoli pře
dstavení mimo svou skupinu a čekají ho i další výhody a speciální nabídky. Každý, kdo si předplatné koupí do 4. září, bude zařazen do losování o zájezd od CK Radynacestu.cz v hodnotě 35 000 K
č. Losovat se bude na prvním zahajovacím slavnostním večeru sezóny 7. září 2024. Galavečery budou jako vždy dva a program bude opět výsledkem spolupráce všech souborů. Předplatné na nov
ou sezónu začíná divadlo právě prodávat.
Diváci v sezóně číslo 106 uvidí 16 novinek. Na repertoáru všech čtyř souborů zůstane 38 inscenací. Sezónu společně zahájí všechny soubory dvěma zářijovými galavečery v již 
osvědčeném modelu: v obou velkých divadlech (Antonína Dvořáka a Jiřího Myrona), tedy tam, kde jsou jednotlivé soubory nejvíc „doma“.

OPERA NDM nabídne od října do června pět nových titulů.  „Dílem Pavla Haase ŠARLATÁN v režii Ondřeje Havelky završíme 10. října cyklus Opery terezínských skladatelů. Po tři roky js
me na jevišti Divadla Antonína Dvořáka uváděli díla českých skladatelů, kteří prošli Terezínem a padli za oběť holocaustu, a Pavel Haas byl jedním z nich,“ přibližuje ředitel NDM Jiří Nekvasil s tí
m, že Haasovu operu a také Janáčkovy Příhody lišky Bystroušky (premiéra je letos v červnu) odehraje opera NDM v říjnu v Brně na festivalu Janáček Brno.
Slovinský tvůrce Rocc vytvoří scénu a bude režírovat klenot světové opery: Pucciniho TURANDOT (na repertoáru bude od 19. prosince a hudebně operu nastuduje Marek Šedivý). Pro Rocca je to 
opera vpravdě osudová: „Turandot jsem poprvé viděl v Lublani, když mi bylo 15 let a naprosto mne uhranula. Díky ní jsem se rozhodl stát se operním režisérem,“ říká a pokračuje: „Vždy se ptám,
jaké místo a jakou funkci mají pohádky v dnešní době. Turandot je operní pohádka velmi krutá a plná krve, nad tou hrůzou ovšem v závěru vítězí čistá láska. Těším se do Ostravy, těším se na T
urandot!“
Jiří Nekvasil bude v nové sezóně režírovat dvě operní díla. V české premiéře uvede 13. března 2025 spolu s hudebním ředitelem opery Markem Šedivým FLORENTSKÝ SLAMĚNÝ KLOBOUK  Ni
na Roty, hudební frašku z roku 1945. V červnu 2025 zazní po mnoha letech v Ostravě velká barokní opera.
Velká barokní opera se vrací! Dílo Georga Friedricha Händela JULIUS CAESAR V EGYPTĚ  bude mít premiéru 19. června a ostravští diváci je uvidí pouze 5x, poté inscenace poputuje na Hudební
festival Znojmo – jde o koprodukci. Hudebně ho nastuduje zkušený Roman Válek. „ Georg Friedrich Händel operu napsal pro anglickou Královskou hudební akademii v roce 1724 a úspěch měla 
hned při premiéře. Händel ji často obnovoval ve svých dalších operních sezónách a dodnes patří k nejčastěji uváděným barokním operám,“ říká Jiří Nekvasil.
Po krátké sezónní pauze opět v rámci Operní akademie Ostrava  nazkouší jedno dílo soubor se studenty Fakulty umění Ostravské univerzity, tentokráte pod režijním vedením Gabriely Petrákové. V 
Divadle „12“ uvedou komickou pohádkovou operu POPELKA Pauline Viardotové z roku 1904. Podívaná pro celou rodinu se bude hrát od 6. února 2025
BALET Národního divadla moravskoslezského chystá dvě premiéry  a už pro začátek sezóny (17. října) připraví opravdovou lahůdku: komponovaný večer s názvem ČISTÁ RADOSTance (
přesně takto i píšeme). Na hudbu skladatelů od 18. století do současnosti nazkouší soubor pět rozdílných choreografií a představí pět různých stylů tance v běhu času – tedy přesně v duchu motta s
ezóny: PROMĚNY A KONSTANTY. „Mimo jiné v tomto večeru nabídneme divákům opět dílo nejvěhlasnějšího choreografa českého původu Jiřího Kyliána. Jeho Křídla z vosku  byla už součástí i
nscenace Vzlety a pády v roce 2018. Diváky potěší také Itzik Galili ( Sofa), Marco Goecke (duet z Ptáka Ohniváka), Justin Peck (Heatscape) a Lea Bessoudo Greck ( Šárka). Večer s láskou namí
cháme tak, aby se jednotlivé choreografie navzájem posilovaly a celek přitom zůstal v harmonii. V každé kapce naší směsi je energie záměru, se kterým byla vytvořena. Naše terapie tancem ČI
STÁ RADOSTance poslouží k probuzení radosti a zlepšení nálady diváků,“ zve šéfka baletu NDM Lenka Dřímalová.

Ostravské obecenstvo se může těšit také na nového PEERA GYNTA na hudbu Edvarda Hagerupa Griega s libretem podle dramatu Henrika Ibsena. Divadlo oslovilo ke spolupráci belgického chore
ografa působícího v Berlíně Jeroena Verbruggena, který se obdivem k dílu netají a pro soubor baletu NDM připraví novou choreografii. Přestože je Verbruggen v Evropě od roku 2012 velmi žádaný
m a vyhledávaným choreografem, v českém divadle bude tvořit poprvé. S orchestrem opery baletní inscenaci nastuduje nizozemský dirigent Sander Teepen, který už s NDM spolupracoval před 10 
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lety například na inscenaci opery Andrea Chénier nebo v roce 2017 na Lady Macbeth Mcenského újezdu. Peer Gynt  se na ostravské jeviště vrací po 35 letech. Inscenace hostujícího lotyšského c
horeografa Alexandra Lemberga, v níž v titulní roli alternovali Petr Koželuh a Richard Böhm, se stala senzací divadelní sezóny 1973/1974. Belgický choreograf nás tedy znovu zavede na cestu mladi
čkého Peera, který opouští domov, aby hledal své štěstí. Premiéra bude 22. května 2025.
MUZIKÁL NDM přichází se dvěma velkými novinkami  pro Divadlo Jiřího Myrona a pokračuje tak v uvádění světových hitů v ostravských premiérách. Dne 12. prosince zazní další pecka dvojice
Michael Kunze a Sylvester Levay – ELISABETH. Rakouský muzikál měl premiéru v roce 1992 ve Vídni (v Česku v roce 2019) a započal éru moderního německy zpívaného muzikálu. „ Je to příběh
rakousko-uherské císařovny Alžběty Bavorské, manželky Františka Josefa I. Život její, i na císařském dvoře, je zobrazen skutečně originálním a dramatickým pohledem libretisty Michaela Kunze
ho a skvělou hudbou Sylvestera Levaye. Pozdější Rebecca stejných autorů ostatně patří k nejúspěšnějším titulům ostravského muzikálu vůbec. Opulentní scénu navrhuje Daniel Dvořák ,“ říká př
ekladatel a dramaturg Michael Prostějovský. V současnosti vedení muzikálu vybírá obsazení – to ještě projde schvalovacím procesem vlastníka licence. Režii má Jiří Nekvasil.
Šéfka muzikálového souboru Gabriela Petráková si pak pro režii vybrala muzikál MAMMA MIA! s melodiemi kultovní skupiny ABBA. „ Tenhle titul si doslova vysnil náš hudební ředitel Jakub 
Žídek, který bude autorem hudebního nastudování. A na roli Donny, majitelky hotýlku na řeckém ostrově, se už těší dvojnásobná držitelka Ceny Thálie Hana Fialová,“ prozradila Gabriela Petrák
ová. Muzikál měl premiéru v Londýně v roce 1999, o dva roky později v New Yorku a vidělo jej na 54 miliónů lidí po celém světě. Známá je i filmová verze z roku 2008 od režisérky Phyllidy Lloyd s M
eryl Streep, Piercem Brosnanem, Colinem Firthem nebo Amandou Seyfried. Ostravská premiéra bude 3. dubna 2025 a diváci uslyší texty v překladu Adama Nováka.
A jedna zajímavost: Ostravský muzikál si drží oficiální, v Londýně uznaný rekord. NDM je celosvětově jediné repertoárové divadlo, které nastudovalo a uvedlo šest titulů krále světového muzikálu – 
skladatele Andrewa Lloyda Webbera.
ČINOHRA NDM má v dramaturgickém plánu sedm premiér. „Připravili jsme tři české premiéry, čtyři komedie (na škále od bláznivá, satirická, temná až po voyeurskou) i světovou klasiku. D
ominantu dramaturgie příští sezóny tvoří ale současná dramatika,“ zve šéf činohry Vojtěch Štěpánek.
Tomáš Svoboda – režisér, scenárista a dramatik – je už v Ostravě jako doma; v příští sezóně nazkouší se souborem dvě novinky, obě lze zařadit do kategorie PROMĚNY. Pro komorní „Dvanáctku“
připraví hru DISCOTECA PARAISO  (26. října). „ V překladu Jany Sloukové má hra název Tuhle noc bude všechno jinak  a autor Roland Schimmelpfennig tu rozehrává příběhy návštěvníků
jednoho nočního mystického a přitom tolik známého prostoru v jediné noci. Repliky jednotlivých postav na sebe jen zdánlivě nenavazují, ale atmosféra graduje a houstne. V jedné (nebo
několika) z postav se určitě pozná každý divák,“ přibližuje dramaturg Norbert Závodský. Molièrův Tartuffe (od 12. dubna 2025 v Divadle Antonína Dvořáka pod Svobodovým názvem GURU TAR
TUFFE) bude mít novou neotřelou podobu a už podtitul „ Hodně budeš někde“ napoví dost. Tomáš Svoboda už takto pro NDM upravil Sluhu dvou pánů od Goldoniho a jeho verze uváděná pod náz
vem Goldoni po ostravsku je od premiéry v září 2021 trvale vyprodaná!
Jednou ze světových konstant je bezpochyby komedie ŤULULUM od Georgese Feydeaua, která baví publikum už více než 100 let, a stále k ní divadla s úspěchem sahají. Režijně ji se souborem p
ro premiéru 2. listopadu připraví umělecký šéf činohry Vojtěch Štěpánek. Ten bude podepsán také pod komorním SOUMRAKEM NAD KRAJINOU Mariuse von Mayerburga (od 17. dubna v Diva
dle „12“). Hra vypráví o nečekaném dědictví v podobě Hitlerova obrazu, s nímž si sourozenci – dědicové – nevědí zprvu rady. „Černá komedie je plná důvtipných dialogů, zvratů a palčivých otáze
k. Za kolik se dá koupit naše svědomí a jak si poradit s odkazem minulosti v podobě dědictví celospolečenské viny?“ napovídá dramaturg Pavel Gejguš.
Talentovaná absolventka divadelní a filmové vědy na UP v Olomouci a režie a dramaturgie na pražské DAMU Aminata Keita uvede v Divadle Antonína Dvořáka v české premiéře 1. února 2025 hru 
PTÁCI, kterou napsal oceňovaný libanonsko-kanadský dramatik Wajdi Mouawad. „ Na začátku příběhu je osudové setkání dvou mladých lidí. Pak ale v důsledku teroristického útoku v Jeruzalém
ě upadne izraelsko-německý biogenetik Eitan do kómatu, zatímco jeho přítelkyně Wahida – marocká historička – musí odhalit Eitanovo rodinné tajemství, které je přivedlo do Izraele,“ popisuje v
kostce děj hry, která má „rozměry antické tragédie“ a premiéru bude mít 1. února 2025, dramaturg Norbert Závodský. Publicista Pavel Klusák ve svém dokudramatu ABBA / Scény z manželské
ho života svléká donaha populární skupinu ABBA. „ My ale (na rozdíl od muzikálového souboru) budeme vyprávět o tom, jakou roli hraje v příběhu dvou usměvavých párů sovětská ropa ,“ říká k
titulu pro komorní Divadlo „12“ Vojtěch Štěpánek. Premiéra v režii Josefa Doležala bude 6. června 2025. V závěru sezóny (14. června 2025) se diváci mohou těšit na jednu z KONSTANT světové d
ramatiky:
KRVAVOU SVATBU Federica Garcíi Lorcy v režii Martina Františáka.
Národní divadlo moravskoslezské na sezónu opět chystá i řadu výstav – v Divadle Antonína Dvořáka si diváci mohou prohlédnout díla výrazných výtvarníků-malířů a bude tomu tak i v budoucnu. V 
Galerii Opera v Divadle Jiřího Myrona pak pořádáme výstavy především ve spolupráci s Institutem tvůrčí fotografie při Slezské univerzitě .
NDM bude v létě 2025 spolupořadatelem a hostitelem řady koncertů v rámci bienále hudby 20. a 21. století  Ostravské dny a v průběhu sezóny také hostitelem komorních koncertů agentury Presto, 
které zazní ve slavnostním sále Divadla Jiřího Myrona, v příští sezóně pojmenovaném po scénografu, malíři a ilustrátorovi Vladimíru Kristinovi (1894–1970).

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Národní divadlo moravskoslezské vstoupí v září do 106. sezóny s mottem Proměny a konstanty ( Divadlo.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

65. Studio ČT24 (automat)  
12:02 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 39x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Sledujete ČT 24, je deset hodin, přeji vám krásné dopoledne a nabízím přehled zpráv. Prezident Petr Pavel po poledni přijme na Pražském hradě kandidáta TOP 09 na ministra pro vědu a vý
zkum Marka Ženíška. Ve funkci by měl nahradit stranickou kolegyni

3
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Helenu Langšádlovou, která podle vedení strany nedostatečně prezentovala výsledky své práce. Na post měl nejprve nastoupit bývalý rektor  Slezské univerzity Pavel Tuleja , kandidaturu 
ale vzdal kvůli publikování odborných prací tzv. predátorských
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časopisech. Vladimir Putin bude ve čtvrtek a v pátek na návštěvě Číny. Jednat bude s tamním prezidentem Si Ťin-pchingem. Řešit budou mimo jiné vzájemný obchod. Moskva je na Pekingu 
od začátku války na Ukrajině
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ekonomicky závislejší. Půjde o Putinovu první zahraniční cestu od inaugurace, kterou začal pátý prezidentský mandát. Navštíví Peking a charbin. Na většině území Čech a
1
5

na západě Moravy hrozí ode dneška zvýšené riziko požárů. Meteorologové varování vydali kvůli suchému a větrnému počasí. Například Praha přistoupila k zákazu rozdělávání ohňů na riziko
vých místech jako parky nebo zahrady. Výstraha platí
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do noci ze středy na čtvrtek. Vysoké riziko požárů má podle předpovědi klesnout v sobotu díky dešti. V americkém Baltimoru kontrolovanou explozí odstranili nevratně poškozený úsek mostu, 
který se zřítil
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na konci března. Po nárazu nákladní lodi do pilíře spadla jeho velká část. Tamní úřady plánují znovu postavit. Teď se práce soustřeďují na odklízení neopravitelných částí. Na místě zůstává i 
havarované plavidlo.
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Investiční skupina PPF vykázala v loňském roce čistý zisk v přepočtu zhruba 30 miliard korun. O rok dřív byl přitom zisk devětkrát menší. Vyplývá to ze závěrů vedení firmy. Výsledku pomohly
telekomunikační
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společnosti, banky nebo televize. Pozitivně se na něm podepsaly mimo jiné i příjmy z prodeje filipínského a indonéského Home Creditu.
3
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První část americké vojenské pomoci schválené kongresem na konci dubna je už na Ukrajině. Řekl to poradce Bílého domu pro národní bezpečnost Jake Sullivan. Podle něj taky Washington 
udělá vše pro to, aby Kyjev v době sílící
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ruské ofenzivy dostal další podporu. V Kyjevě dnes jedná také americký ministr zahraničí Antony Blinken. Německý tank leopard ve službách ukrajinské armády. Výrazné zlepšení

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (2x), pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio ČT24 (automat) ( ČT24 - Studio ČT24 (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

66. Hlavní zprávy (automat)  
12:11 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Radiožurnál. ČEZ za první čtvrtletí vydělal 13,6 desetin miliardy korun čistého. Polostátní energetický podnik o tom informoval na svém webu. Provozní zisk před odpisy stoupl za první tři měs
íce oproti loňsku
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na více než 40 miliard. Meziročně stoupl provozní zisk o čtvrtinu, vysvětluje mluvčí skupiny ČEZ Ladislav Kříž. Nárůst je dán tím, že ten loňský rok byl zatížen ještě mimořádnými odvody z nad
měrných zisků z výroby.
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Výnosy ČEZu jsou přitom nižší. Na burze klesá například cena energií a tím i cena pro klienty. ČEZ tak letos podle Kříže už třikrát elektřinu zlevnila. Podle vývoje na trhu bude zřejmě ceny sni
žovat i dál. Od 1. července tak budou mít levnější
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elektřinu i ti zákazníci, kteří nemají fixaci, a to o devět procent. Od ledna už snížila ceny většina velkých distributorů v Česku, jako je E.ON nebo innogy. Eliška Balcárková, Radiožurnál. Prezid
ent Petr Pavel by měl ve čtvrtek
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jmenovat nového ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška z TOP 09. Nejdříve ale oba politiky čeká společné jednání. To začne za půl hodiny na Pražském hradě, kde je reportérka
Daniela Tolingerová. Petr Pavel nechce podle prezidentské kanceláře klást
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jmenování Marka Ženíška překážky. Dnešní schůzka má být hlavně seznamovací, protože prezident zatím neměl příležitost se s Markem Ženíškem potkat, na rozdíl od předchozího kandidáta
TOP 09 na ministra Pavla Tuleji, kterého prezident Pavel znala jmenovat ho tak plánoval
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bez předchozího setkání. Někdejší rektor  Slezské univerzity v Opavě Tuleja  se ale nakonec své kandidatury vzdal kvůli tomu, že jako akademik publikoval články v tzv. predátorských časo
pisech. Ty za úplatu vydávají vědecké texty bez ohledu na jejich kvalitu
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a přínos. Z Pražského hradu Daniela Tolingerová, radiožurnál. Politika, byznys, společnost, věda. ČRo Plus, když chcete vědět proč. Kolegové i diváci se v Divadle na Vinohradech
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rozloučili s herečkou Simonou Postlerovou. Zemřela minulou neděli, bylo jí 59 let. Od rána lidé nosili do sálu květiny a klaněli se u rakve. Obřad sledoval reportér Tomáš Maleček. Zvonivý smí
ch a velká krásná čistá duše,
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kterou všechny okolo obdarovávala. Právě to bude podle ředitele Divadla na Vinohradech Tomáše Töpfera po Simoně Postlerové nejvíc scházet před sálem plným diváků a přátel na herečku 
vzpomínal také herec Petr Vacek, její spolužák, hereččina dcera Jana a za kolegy
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promluvil její snad nejbližší divadelní přítel Jan Šťastný. Některé z hereček, které držely čestnou stráž u rakve, si do vlasů uvázali šátek, tak, jak ten svůj pověstný nosila Simona Postlerová. O
břad tady v divadle skončil několikaminutovým potleskem vestoje
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a za necelou hodinu se pak s herečkou její nejbližší rozloučí ještě na zádušní mši v protějším kostele svaté Ludmily. Tomáš Maleček, Radiožurnál. CERMAT odstranil chyby středních škol v h
odnocení uchazečů. Zítra zveřejní výsledky
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přijímacích zkoušek. Oznámil to ředitel instituce Miroslav Krejčí. Ujistil, že nikdo ze 157 000 žáků nebude poškozený. Špatné bodování uchazečů včera CERMATu nahlásilo deset středních š
kol. Všechny chyby, které nám školy nahlásily, tak jsou opravené.

1
5

Řekl ráno Krejčí. Na kterou ze tří škol se uchazeči dostali, CERMAT zveřejní mezi půlnocí a zítřejší čtvrtou ranní. V systému DiPSy podle státní organizace v prvním kole uspělo 90 procent de
váťáků. Jak mají postupovat
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ti neúspěšní, vysvětluje zástupkyně státního tajemníka ministerstva školství Martina Běťáková. Hned 20. května budou mít možnost se hlásit do kola druhého. Odvolat se proti výsledku je pod
le ní na místě pouze v případě, že uchazeč
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shledal nějaké pochybení při zkouškách, třeba kvůli špatně ohodnoceným testům nebo chybně sečteným bodům. Eva Mikulka Šelepová, radiožurnál. Ukrajinský prezident Volodymyr Zelensk
yj poděkoval Spojeným státům

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě ); Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat),
Vedení univerzity); Hlavní zprávy (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

67. Zprávy ve 12 (automat)  
12:22 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Zprávy ve 12 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 8x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

12:00
0
0

Prezident přijme kandidáta na ministra pro vědu Marka Ženíška. Post je neobsazený
1
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po rezignaci Heleny Langšádlové. Americký ministr zahraničí na Ukrajině. Kyjev převzal první část zbraní z nejnovějšího balíku pomoci. Ministři financí v Bruselu formálně schvalují migrační p
akt. Reforma
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počítá se solidaritou členských zemí. CERMAT napravil pochybení části středních škol. Výsledky přijímacích řízení zveřejní zítra. Na moravských polích začínají samo sběr jahod. Oproti loňsk
u
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většina farmářů zdražila. A tím už začínají polední zprávy ČT. Vítám vás u nich. Dobrý den.
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Kandidát na ministra pro vědu a výzkum Marek Ženíšek sejde představit prezidentovi Petru Pavlovi a seznámit ho se svými plány v ministerském angažmá. Dosavadního předsedu
sněmovního zahraničního výboru nominovala do funkce
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TOP 09. Nahradit má Helenu Langšádlovou, která podle strany nedokázala prezentovat výsledky své práce veřejnosti. Nahradit ji původně měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se nakon
ec vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval
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v tzv. predátorských časopisech. Víc podrobností už doplní z Pražského hradu Zuzana Smiešková. Zuzano, zdravím tě. Na co by se chtěl Marek Ženíšek jako ministr zaměřit? Ženíškovou pri
oritou v nové pozici
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by bylo pochopitelně navýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. Připomenu, že ten letošní počítá s částkou přes 40 miliard korun. No a vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace žádá navýšení na 
příští rok o 5 miliard korun. O
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jaké navýšení bude nakonec možná přece jen žádat přímo Marek Ženíšek, tak v tom zatím nemá jasno, respektive na tuto otázku, když se ho ptali novináři, tak nebyl příliš sdílný. Řekl, že
jasno má, ale v tom, kam by tady tyto peníze měly jít.
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Podle něj na podporu české vědy, ale především českých vědců. Těch špičkových, těch, kteří jsou nejlepší, tak aby neodcházeli do zahraničí. Sám řekl, že rozumí tomu, že velkým úkolem bu
de o tomto přesvědčit
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budoucí případné kolegy ve vládě. Také českou veřejnost, že se jedná o investici, nikoliv o lepení děr. Tedy priorita číslo jedna, peníze. Další prioritou podle Marka Ženíška je lidově řečeno do
tažení do konce započatých projektů teď už bývalou
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ministryní Helenou Langšádlovou, především tedy návrhu zákona o vědě. No a do třetice chce Marek Ženíšek ve světě dobře prezentovat výsledky českého, českých vědců a tady k tomuto c
hce využít svých
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zkušeností ze zahraničního výboru Marek Ženíšek. Už se potkali s premiérem Petrem Fialou. Podle českého premiéra je toto dobrá volba. Dle jeho slov je Marek Ženíšek zkušený politik. Připo
menu, že má zkušenosti i třeba exekutivy. V
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minulosti působil jako náměstek jak na ministerstvu zdravotnictví, tak na Ministerstvu spravedlnosti. Ať už je to právě oblast excelence nebo toho špičkového výzkumu. Ti, kteří jsou úspěšní a
dělají špičkový výzkum, musí být prioritně podpořeni. Stejně
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tak je to oblast lidských zdrojů nebo vědců obecně, abychom předcházeli odlivu těch nejlepších vědců třeba do zahraničí. Výměna ministra pro vědu, výzkum a inovace je osmou změnou ve v
ládě Petra Fialy. V některých případech
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se uvolněných funkcí ujali stávající členové kabinetu. Celkem vládu od roku 2021 opustilo pět ministrů. Jako první před dvěma lety Petr Gazdík, naposledy pak zmiňovaná Helena Langšádlov
á. Novými členy se naopak

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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68. Naše fakulta � dnes hostí další ročník Slezského…   
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SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných politik v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naše fakulta � dnes hostí další ročník Slezského dne sester. Na tomto kongresu se každoročně setkávají zástupci zdravotnických � profesí z celé České republiky, aby si prostřednictvím odbo
rných přednášek vzájemně vyměnili zkušenosti a nové poznatky z ošetřovatelské� praxe. Konference, o které se více dočtete ve zprávě na našem webu https://www.slu.cz/fvp/cz/aktuality/15/1882
, je samozřejmě určena i pro studenty a pedagogy Slezská  univerzita  v Opavě .

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Naše fakulta � dnes hostí další ročník Slezského… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik ); Naše fakulta � dnes hostí 26. ročník Slezského… ( Facebook -
Příspěvky, Fakulta veřejných politik); Naše fakulta � dnes hostí 26. ročník Slezského… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

69. Zprávy (automat)  
12:33 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: CNN Prima NEWS - Zprávy (automat)  AUTOR: CNN Prima NEWS SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 13x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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méně. Teploty už kolem 20 v pátek, v sobotu těch srážek bude víc. V pátek v jižní polovině území asi spíš déšť, na ostatním území přeháňky. No a v dalších dnech, v sobotu, v neděli opět spíš 
taková oblačná obloha s

1
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přeháňkami. Bouřky by se měly přidat asi v závěru týdne a možná na začátku toho příštího. O počasí vše. Martino, díky za počasí a dál už v našem vysílání k věci. Tomáš Vzorek už je vedle 
mě připravený, aby nás pozval. Dobré poledne. Krásné poledne.

3
0

Mým hostem dnes bude Miroslav Korecký, komentátor MF DNES a společně s ním tedy okomentujeme to aktuální dění na české politické scéně. A tam se pořád něco děje. Aktuálně třeba kol
em starosty Řeporyjí Pavla Novotného. Dnes mu před jeho úřad

4
5

přivezli hromadu hnoje zemědělci se vzkazem. Ale už před pár dny vlastně v médiích proběhla ta kauza kolem jeho, když to řeknu s nadsázkou, nevkusného vzkazu ohledně zdravotního stav
u Aničky Slováčkové a řada členů ODS už volá po tom,
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aby konečně bylo řečeno jeho případné vyloučení apod. Takže v ODS je živo, živo je i u dalších stran. Je tam potyčka mezi strana TOP 09 ohledně jejich kandidátů. Pavel Tuleja , který se 
měl stát ministrem, paní Nerudová, která je

1
5

lídryní kandidátky do Evropského parlamentu. U obou se ukázalo, že vlastně publikovali v těch predátorských časopisech, teď se navzájem osočují, proč Pavel Tuleja  odstoupil, zatímco Da
nuše Nerudová ne. Takže těch věcí probrání je celá řada. Není to všechno,
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určitě se dívejte. Ano, díky za pozvání. Dívat se budeme, jak jste slyšeli, už za chvíli. Tomáš Vzorek a k věci. Tak tady, dívejte se, dobré teď už odpoledne.
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Zásadní zprávy, okamžiky a příběhy, které vám nesmí uniknout. Data a komentáře expertů i duely politiků, které stojí za to slyšet. Prostě to nejdůležitější očima
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našich reportérů a moderátorů. Přehledně a v kontextu. Sledujte dopolední zpravodajský blok právě dnes, každý všední den od 9 hodin na CNN Prima News. Případy, které otřásly Českem.
1
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Pražské taxikáře obchází strach. Uvnitř objevují mrtvé tělo. Novináři Václav Janata a Jakub Kvasnička v jednom z nejsledovanějších a nejposlouchanějších video podcastů Česka. Nikdy neslí
bil, kdy ty peníze těm Čechům vyplatí. Šokující detaily a nečekané souvislosti

3
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známých případů. Jak to probíhalo? Můžete nám to. Neřeknu. Toto se prostě stát nemělo. Nové kauzy, o kterých jste zatím neslyšeli. To jsou hlasy zločinu v televizi, na webu i v podcastových
aplikacích.
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Najednou z toho opravdu lítají vysoký plameny. Lidí se rozeběhnou, běží i do kouře. To běží pro smrt. Novinář Matěj Rychlý se zkušeným vyšetřovatelem Martinem Kavkou odkrývají detaily ka
tastrofy
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zvláštních událostí. Maminka, ten jí zkolabovala dcera, ona ji dotáhla k oknu a použila ji jako schůdky, aby ona se dostala ke vzduchu. Řvali do vysílaček, pošlete prostě všechno. Detaily zása
hů a vyšetřování. To všechno přinese pořad spáleniště

1
5

každou sobotu ve čtrnáct třicet a dvacet jedna třicet a ve všech podcastových aplikací. Netaháte kabel? Ne. Doléváte. Benzina posekáte celou zahradu a
3
0

ku. Sekačky Feldman mají fakt výdrž. Šest poloh výšky sečení. Nastavitelná rukojeť pro prcky i čahounya ku sekačky Feldman už od 3699 korun. Zahradník Karel
4
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se svojí ženou gábinou sportovec Luděk a kamarádky Jitka a Linda. Žijí spokojeným životem, škoda, že občas podceňují rizika, která je obklopují. Myslí si totiž, že se jich netýkají. Omyl.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)

Zpět na seznam
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o jeho osudu. Nicméně v minulosti byl celkem blízko k tomu, aby se stal jedním z místopředsedů ODS, čili i ta podpora uvnitř strany asi není úplně malá. Čím si vlastně získal tu popularitu jak
o, jako takovou. Právě to je, tuším, že
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to bylo v roce 2020 nebo 21 na kongresu ODS. On skutečně kandidoval na prvního místopředsedu a dostal tuším, nějaký, nějaké desítky, 70 nebo kolik hlasů, což bylo málo na zvolení, ale jak
oby reálně tam hrozilo, že takový člověk

3
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se stane prvním místopředsedou strany a skutečně bude pronášet tato slova, která pronáší s tím titulem, že je druhým, druhým mužem nejsilnější vládní strany. Takže to už je skutečně nebez
pečí, pokud část ODS skutečně podporuje takový až
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jako brutální kurz politiky, tak pak je to na zvážení skutečně, jestli, jestli takové lidi tam chce nebo nechce. Možná poslední otázka, Pavla Novotného, volí ho typičtí voliči ODS nebo prostě to je
specifická skupina?
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0

Tak. Voliči ODS, část z nich skutečně jako inklinuje k nějakým, nějakému razantnějšímu stylu. Viděli jsme to právě, že tam působili i politici, jako byl pan Macek, ale i Václav Klaus byl
poměrně razantní

1
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v některých výrocích, byť ne jakoby směrem k vulgaritě, ale, ale. Jsi měl takovou tu distingovanost. No. Takže jako by ODS nebyla nikdy strana nějakých, nějakých jemných, jemných
3
0

mravů apod., ale toto skutečně, to už je jako kategorie sama pro sebe. Říká komentátor MF DNES Miroslav Korecký, který zůstává mým dnešním hostem.
4
5

Přesuňme se k dalšímu tématu a to je mediální bitva mezi stan a TOP 09. Je to především kvůli jejich kandidátům. Pavel Tuleja  se měl stát ministrem pro vědu, výzkum a inovace, paní
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Danuše Nerudová je lídryní kandidátky pro eurovolby. U obou se vlastně ukázalo, že si měli vylepšovat tu svou reputaci tím, že publikovali v těch tzv. predátorských časopisech. Ale jsou ty dv
a případy vlastně srovnatelné? Pavel Tuleja  rezignoval,

1
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a to ne, stal se ministrem. Nicméně Danuše Nerudová se k ničemu takovému zatím nechystá. Pokud jsem něco nepromeškala. Ty případy nejsou úplně srovnatelné, protože pan Tulej, a mysl
ím, že by zdaleka nebyl takový problém s tím, že publikoval v tzv.
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predátorských časopisech, kdyby nebyl aspirantem právě na ministra pro vědu, protože člověk, který dělá ministra pro vědu, výzkum a inovace, by měl mít velký respekt v té komunitě, které s
e pohybuje mezi rektory, mezi akademiky. Pokud
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o něm všichni budou vědět, že skutečně si vylepšil svůj jednak profil, jednak vzestup do vysokých funkcí tím, že si zaplatil články v nějakých pochybných časopisech, tak to určitě mu ten resp
ekt nepřidá. Paní Nerudová, pro
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ni platí to samé v pozici bývalé rektorky. Chtěl říct právě. Volili, omluvili ti? Akademici byli rektor. Takže to skutečně trošku jakoby podrývá nějaké její renomé jakoby vážené rektorky. Ale z hle
diska

1
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kandidátky do europarlamentu, tam si myslím, že zase to, že publikovala a jestli vůbec publikovala nějaké články, to myslím, že běžný volič neřeší. Viděli jsme tady, Andrej Babiš byl po celé fu
nkční období coby premiér trestně stíhaný

3
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a vadilo to jeho voličům, nedávali mu ty hlasy stejně. Volič, myslím, že takové jemné nuance úplně jako neregistruje. Mělo by to mít nějaký vliv nebo mohlo mít to mít nějaký vliv na to, že by se 
Danuše Nerudová případně stala eurokomisařkou. Tak ta bitva
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o paní Nerudovou coby eurokomisařku, myslím, že je velká, tvrdá, ale zase nějaké predátorské časopisy, myslím, že tam hrají jenom roli nějaké berličky nebo klacku, který si vezmou ti, kteří n
echtějí za euro eurokomisařku. Tam

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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Je 13 hodin a máme připravené další zprávy. Vítejte u nich. Prezident Petr Pavel v těchto chvílích jedná na Pražském hradě s kandidátem TOP 09 na ministra pro vědu, výzkum a inovace Ma
rkem Ženíškem. Dosavadní

3
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ministryně Helena Langšádlová na postu skončila 5. května kvůli tomu, že její strana byla nespokojená s tím, jak prezentuje veřejnosti výsledky své práce. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tulej
a . Kandidatury se ale vzdal kvůli
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informacím o tom, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Unijní ministři financí na zasedání v Bruselu formálně schválili nový pakt o azylu a migraci. Česko se zdrželo. Soubor
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jako celek odmítly Polsko a Maďarsko. Přijetí pravidel to ale neovlivnilo, protože stačil souhlas většiny zemí. Reforma počítá se solidaritou členských států. Místo převzetí žadatelů o azyl budo
u moci přispět i finančně nebo
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třeba poskytnutím techniky a personálu. Vzniká zároveň iniciativa, která při řešení migrace počítá se zapojením třetích zemí na uprchlických trasách. Tisíce lidí znovu protestují před gruzínský
m
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parlamentem kvůli závěrečnému čtení kontroverzního návrhu zákona o zahraničním vlivu. Ten prosazuje vládní strana gruzínský sen. Kvůli normě vychází demonstranti do ulic už několik týdn
ů. O zákonu jedná, místy velmi bouřlivě gruzínský
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parlament právě v těchto chvílích. Podle kritiků si navrhovatelé vzali za vzor podobný zákon z Ruska, který pomohl k potlačení opozice a umlčení nezávislých médií.

13:02
0
0

Spojené státy zvýší cla na dovoz elektromobilů z Číny z 20 na 100 procent.
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Oznámil to Bílý dům. Navýšení se dotkne i dovozu počítačových mikročipů, zdravotnických produktů nebo některých výrobků z oceli a hliníku. Cla na elektromobily začnou platit už letos, na d
alší typy zboží se začnou stahovat během příštích

3
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dvou let. Za první čtyři dny hokejového šampionátu policisté evidují tři stovky falešných nebo opakovaně prodaných vstupenek. Většina podvodů se týká Prahy, jen třicítka Ostravy. V jejím pří
padě jde
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hlavně o lístky na slovenská utkání. Podle policie jsou oběťmi většinou Češi a lidé, kteří kupují lístky na vícero zápasů. Škoda je v součtu zhruba 700 tisíc korun.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

72. Prezident ve čtvrtek jmenuje Ženíška ministrem pro vědu, oznámil Hrad  
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„Mám radost, že prezident vnímá vědu a inovace jako jednu z priorit,“ řekl po setkání s prezidentem Petrem Pavlem kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace Marek Ženíšek (TOP 09). Hl
ava státu ho do funkce jmenuje ve čtvrtek 16. května před polednem, oznámila vzápětí prezidentská kancelář. Předseda sněmovního zahraničního výboru s Pavlem hovořil o prioritách pro vědu 
a výzkum a rozpočtu kapitoly. Stejné téma řešil už v pátek i s premiérem Petrem Fialou (ODS), který obratem na Hrad poslal návrh na Ženíškovo jmenování.

S Pavlem hovořil o plánech a zvýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. „Prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála závazkům šetřit a mít rozpočet, jaký slíbila. Na druhou stra
nu s pochopením vnímá, že musí dojít k navýšení v oblastech, které si ve vědě vláda stanovila. To jsou oblasti, které už jsem zmiňoval – podpora špičkového výzkumu a vědců obecně, aby se zabr
ánilo jejich odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií a znalostí do praxe,“ vypočítal.
S hlavou státu probral Ženíšek také problém vztahů mezi výzkumem aplikovaným a základním. Prezident se podle něj dobře orientuje i v tématu roztříštěnosti výzkumu či zatěžující administrativy v
e vědě. Po jmenování členem kabinetu uvede ve čtvrtek premiér Fiala Ženíška ihned do úřadu, informovala také mluvčí vlády Lucie Ješátková.
Dosavadní ministryně Helena Langšádlová (TOP 09) na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl 
ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně 
minulý týden navrhlo na post právě Ženíška. Jak změnu TOP 09 provedla, podle Ženíška prezident nekomentoval. „Jsem první, který sem došel,“ konstatoval na dotaz ohledně rošády kandidátů.
Ženíškovou prioritou v nové pozici by bylo navýšení rozpočtu kapitoly vědy pro příští rok. Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako šéfa zahran
ičního výboru sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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73. Ženíšek bude ministrem. „Jsem první, kdo sem došel,“ setřásl otázku na rošády v TOP 09  
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Poslanec TOP 09 Marek Ženíšek by se měl stát novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace ve čtvrtek. Kandidát na vládní post to řekl po úterní schůzce s prezidentem Petrem Pavlem, Hrad pak 
obratem potvrdil konkrétní termín jmenování. Během debaty spolu oba politici rozebírali především Ženíškovy priority, které chce nový ministr do úřadu přinést, naopak se zcela vyhnuli zmatkům, kt
eré ke jmenování Ženíška vedly.
Poslanec vládní TOP 09 prohlásil, že ho potěšilo vnímání vědy, výzkumu a inovací prezidentem jako priority země. Předseda sněmovního zahraničního výboru už o svých prioritách v pátek hovořil s
premiérem Petrem Fialou (ODS), který obratem na Hrad poslal návrh na jmenování Ženíška ministrem. Ve funkci má vystřídat stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou. Termín se podle Ženíška ch
ystá Hrad zveřejnit v blízké době.
Prioritou je podle Ženíška vyřešit rozpočet resortu na příští rok. Pavel dle něj „velmi s pochopením“ vnímá situaci, že je třeba šetřit, ale současně musí dojít k navýšení v těch oblastech, kde si to ve 
vědě a výzkumu stanovil. To je například podpora transferů poznatků do praxe nebo zamezení odcházení perspektivních vědců do zahraničí, dodal
Ženíšek chce také posílit komunikaci o úspěších resortů, což bylo něco, co TOP 09 vytýkala jeho předchůdkyni Heleně Langšádlové, nebo zavést diskuzi na možné navýšení rozpočtu ministerstva. 
Ten pro letošek činí 40 miliard korun. „Bude záležet na politických jednáních, zejména s ministrem financím. Podle mě je prioritou, aby určitě došlo k navýšení u těch hlavních bodů, o nichž jsem hov
ořil,“ řekl.
Naopak vůbec nepadlo téma složité výměny na postu ministra pro vědu. „Nevedli jsme o tom vůbec debatu a jsem i prvním, kdo sem došel,“ uvedl Ženíšek na Pražském hradě.
Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti své mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatur
y se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně navrhlo na post poslance Ženíška.
Předsedkyně TOP 09 a Sněmovny Markéta Pekarová Adamová v sobotu uvedla, že strana chtěla jít v koalici rozhodnutím ohledně Langšádlové příkladem. Vládním stranám totiž bývá vyčítána špa
tná komunikace. Poznamenala také, že by podle ní ve vládě měl skončit ministr školství Mikuláš Bek (STAN), voliči podle Pekarové Adamové očekávají lepší výkon kabinetu v této oblasti.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

74. Pavel jmenuje Ženíška ministrem pro vědu a výzkum ve čtvrtek  
13:56 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Domácí  AUTOR: Jan Menšík SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel jmenuje ministrem pro vědu, výzkum a inovace Marka Ženíška (TOP 09) ve čtvrtek v 11:30 hodin. Nominant s prezidentem v úterý na Hradě řešili priority nového ministra a 
shodli se na tom, že je potřeba více, zejména rozpočtově, v příštím roce podpořit vědu a výzkum v Česku. „Je to investice do budoucna,“ řekl po schůzce Ženíšek.

„Mám radost, že pan prezident vnímá vědu, výzkum a inovace jako jednu z priorit pro Českou republiku. V závěru setkání jsem byl informován, že budu jmenován v nejbližších dnech do funkce min
istra,“ řekl po jednání na Hradě budoucí ministr Marek Ženíšek (TOP 09). Následně bude po čtvrtečním jmenování uveden do funkce.
Na zhruba hodinové schůzce Ženíšek s prezidentem Pavlem hovořili o prioritách nového šéfa resortu. Primárně šlo o rozpočet na příští rok.
„Pan prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála svých závazků šetřit a mít rozpočet na takové úrovni, jak slíbila. Na druhou stranu velmi s pochopením vnímá situaci, že 
musí dojít k navýšení v oblastech, které si vláda stanovila, tedy podpora špičkového výzkumu, podpora vědců obecně, aby se zabránilo odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií pozn
atků do praxe. Stejně tak strategických technologií, které jsou pro bezpečnost a další vývoj v Česku klíčové,“ přiblížil Ženíšek.
Ženíšek se resortu pro vědu, výzkum a inovace ujme poté, co před pár týdny rezignovala na svou funkci dosavadní ministryně Helena Langšádlová (TOP 09). Čelila kritice z vlastní strany, že dostat
ečně neprodává veřejně svou práci, ačkoliv se za ni postavila vědecká i akademická obec.
Původně měl Langšádlovou nahradit ekonom a emeritní rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja, ale kvůli publikacím článků v tzv. predátorských časopisech se nominace vzdal a na řad
u tak přišel právě Ženíšek. Jedním z jeho úkolů tak bude i více prezentovat důležitost vědy veřejnosti.
„Bude potřeba se zamyslet, jak více veřejnosti potvrdit základní myšlenku, a to je, že to je záležitost celé společnosti,“ řekl Ženíšek.

Ať naváže na Langšádlovou, slibují si od Ženíška akademici
Domácí

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pavel jmenuje Ženíška ministrem pro vědu a výzkum ve čtvrtek ( Novinky.cz - Domácí, Vedení univerzity);
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Prezident Petr Pavel jmenuje Marka Ženíška (TOP 09) ministrem pro vědu, výzkum a inovace ve čtvrtek 16. května 2024 v 11:30. Informoval o tom Hrad. Nynější poslanec po úterní schůzce s hl
avou státu uvedl, že s Pavlem hovořili o prioritách v resortu. Dodal, že ho potěšilo vnímání vědy prezidentem jako priority země.

Předseda sněmovního zahraničního výboru už o svých prioritách v pátek hovořil s premiérem Petrem Fialou (ODS), který obratem na Hrad poslal návrh na jmenování Ženíška ministrem. Ve funkci 
má vystřídat stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou. Mluvčí vlády Lucie Ješátková sdělila, že Fiala uvede Ženíška do úřadu ve čtvrtek po jeho jmenování členem kabinetu.
ČTĚTE TAKÉ: Hromada hnoje před Novotného úřadem v Řeporyjích. Máme nevyřízené účty, vzkazují aktivisté
S Pavlem v úterý hovořil o plánech a zvýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. „Prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála závazkům šetřit a mít rozpočet, jaký slíbila. Na dru
hou stranu s pochopením vnímá, že musí dojít k navýšení v oblastech, které si ve vědě vláda stanovila. To jsou oblasti, které už jsme zmiňovali, podpora špičkového výzkumu a vědců obecně, aby 
se zabránilo jejich odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií a znalostí do praxe,“ uvedl.
S hlavou státu Ženíšek probral také problém vztahů mezi aplikovaným výzkumem a základním. Prezident se podle něj dobře orientuje i v tématu roztříštěnosti výzkumu či zatěžující administrativy v
e vědě.
Dosavadní ministryně Langšádlová (TOP 09) na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom
Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně minulý týd
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en navrhlo na post poslance Ženíška. Jak změnu TOP 09 provedla, podle Ženíška prezident v úterý nekomentoval. „Jsem první, který sem došel,“ konstatoval expert TOP 09 na dotaz ohledně rošá
dy kandidátů.
Ženíškovou prioritou v nové pozici je navýšení rozpočtu kapitoly vědy pro příští rok. Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako šéfa
zahraničního výboru Sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Národní divadlo moravskoslezské vstoupí v září do 106. sezóny s mottem PROMĚNY A KONSTANTY.

Ostrava 14. května 2024 (PROTEXT) – Ve 106. sezóně uvidí diváci 16 novinek a předplatitelé mají na výběr ze 16 možností
„Proměny (a tedy i zázraky, zázraky proměny) jsou podstatou divadelního umění! A tou hlavní konstantou je samotné médium zvané DIVADLO! Funguje již několik tisíc let a přes mnohé vynález
y, které mu zejména v průběhu posledních dvou století chtěly a chtějí konkurovat, žije k naší vzájemné radosti stále dál. K radosti ze vzájemného živého setkání všech zúčastněných. Teď a tady
!“ říká ředitel divadla Jiří Nekvasil . Slova proměna a konstanta se samozřejmě dají přiřadit i k připravovaným novinkám všech čtyř souborů: v nabídce je světová klasika, po mnoha letech také ve
lká barokní opera, ale diváci zažijí i osobitou a novou interpretaci známých světových titulů. „Konstantou jsou naše divadelní budovy. Letos v červnu uplyne 130 let od otevření Národního domu (1
894), nejstaršího kulturního domu v Moravské Ostravě. Je místem, kde se přes různé jeho proměny 130 let hraje divadlo. Budova již sedm desetiletí nese jméno Divadlo Jiřího Myrona. Novou ko
nstantou Národního divadla moravskoslezského se stalo před 6 lety Divadlo ’12‘, které vzniklo zásadní proměnou bývalých obchodních prostor v areálu Divadla Jiřího Myrona a nabízí jedinečné
setkání diváka a herce téměř na dotek. Naše ’12‘ je stále novou výzvou pro tvorbu všech čtyř uměleckých souborů. V této sezóně tam máme první baletní premiéru a v té příští tam přibudou tři n
ové činoherní inscenace a jedna komorní operní pohádka pro celou rodinu,“ rozvádí motto nové sezóny Jiří Nekvasil.
Už nyní je možné vybírat z 16 předplatitelských skupin  a jako vždy si může divák zvolit přesně dle své chuti: divadlo, den, místo v hledišti, žánr… Stávajícím předplatitelům divadlo drží jejich 
místa až do konce června a mohou tak pokračovat v další sezóně tak, jak jsou zvyklí. Kromě výhodné ceny předplatného má každý abonent po celou sezónu 20% slevu na vstupném na jakékoli pře
dstavení mimo svou skupinu a čekají ho i další výhody a speciální nabídky. Každý, kdo si předplatné koupí do 4. září, bude zařazen do losování o zájezd od CK Radynacestu.cz v hodnotě 35.000 K
č. Losovat se bude na prvním zahajovacím slavnostním večeru sezóny 7. září 2024. Galavečery budou jako vždy dva a program bude opět výsledkem spolupráce všech souborů. Předplatné na nov
ou sezónu začíná divadlo právě prodávat.
Diváci v sezóně číslo 106 uvidí 16 novinek. Na repertoáru všech čtyř souborů zůstane 38 inscenací. Sezónu společně zahájí všechny soubory dvěma zářijovými galavečery v již 
osvědčeném modelu: v obou velkých divadlech (Antonína Dvořáka a Jiřího Myrona), tedy tam, kde jsou jednotlivé soubory nejvíc „doma“.

OPERA NDM nabídne od října do června pět nových titulů.  „Dílem Pavla Haase ŠARLATÁN v režii Ondřeje Havelky završíme 10. října cyklus Opery terezínských skladatelů. Po tři roky jsme 
na jevišti Divadla Antonína Dvořáka uváděli díla českých skladatelů, kteří prošli Terezínem a padli za oběť holocaustu, a Pavel Haas byl jedním z nich,“ přibližuje ředitel NDM Jiří Nekvasil s tím, že 
Haasovu operu a také Janáčkovy Příhody lišky Bystroušky (premiéra je letos v červnu) odehraje opera NDM v říjnu v Brně na festivalu Janáček Brno.
Slovinský tvůrce Rocc vytvoří scénu a bude režírovat klenot světové opery: Pucciniho TURANDOT (na repertoáru bude od 19. prosince a hudebně operu nastuduje Marek Šedivý). Pro Rocca je to 
opera vpravdě osudová: „Turandot jsem poprvé viděl v Lublani, když mi bylo 15 let a naprosto mne uhranula. Díky ní jsem se rozhodl stát se operním režisérem,“ říká a pokračuje: „Vždy se ptám, j
aké místo a jakou funkci mají pohádky v dnešní době. Turandot je operní pohádka velmi krutá a plná krve, nad tou hrůzou ovšem v závěru vítězí čistá láska. Těším se do Ostravy, těším se na Turan
dot!“
Jiří Nekvasil bude v nové sezóně režírovat dvě operní díla. V české premiéře uvede 13. března 2025 spolu s hudebním ředitelem opery Markem Šedivým FLORENTSKÝ SLAMĚNÝ KLOBOUK  Ni
na Roty, hudební frašku z roku 1945. V červnu 2025 zazní po mnoha letech v Ostravě velká barokní opera.
Velká barokní opera se vrací! Dílo Georga Friedricha Händela JULIUS CAESAR V EGYPTĚ  bude mít premiéru 19. června a ostravští diváci je uvidí pouze 5x, poté inscenace poputuje na Hudební
festival Znojmo – jde o koprodukci. Hudebně ho nastuduje zkušený Roman Válek. „Georg Friedrich Händel operu napsal pro anglickou Královskou hudební akademii v roce 1724 a úspěch měla hn
ed při premiéře. Händel ji často obnovoval ve svých dalších operních sezónách a dodnes patří k nejčastěji uváděným barokním operám,“ říká Jiří Nekvasil.
Po krátké sezónní pauze opět v rámci Operní akademie Ostrava nazkouší jedno dílo soubor se studenty Fakulty umění Ostravské univerzity, tentokráte pod režijním vedením Gabriely Petrákové. V 
Divadle „12“ uvedou komickou pohádkovou operu POPELKA Pauline Viardotové z roku 1904. Podívaná pro celou rodinu se bude hrát od 6. února 2025.
BALET Národního divadla moravskoslezského chystá dvě premiéry  a už pro začátek sezóny (17. října) připraví opravdovou lahůdku: komponovaný večer s názvem ČISTÁ RADOSTance (p
řesně takto i píšeme). Na hudbu skladatelů od 18. století do současnosti nazkouší soubor pět rozdílných choreografií a představí pět různých stylů tance v běhu času – tedy přesně v duchu motta se
zóny: PROMĚNY A KONSTANTY. „Mimo jiné v tomto večeru nabídneme divákům opět dílo nejvěhlasnějšího choreografa českého původu Jiřího Kyliána. Jeho Křídla z vosku byla už součástí in
scenace Vzlety a pády v roce 2018. Diváky potěší také Itzik Galili (Sofa), Marco Goecke (duet z Ptáka Ohniváka), Justin Peck (Heatscape) a Lea Bessoudo Greck (Šárka). Večer s láskou namíc
háme tak, aby se jednotlivé choreografie navzájem posilovaly a celek přitom zůstal v harmonii. V každé kapce naší směsi je energie záměru, se kterým byla vytvořena. Naše terapie tancem ČIS
TÁ RADOSTance poslouží k probuzení radosti a zlepšení nálady diváků,“  zve šéfka baletu NDM Lenka Dřímalová.
Ostravské obecenstvo se může těšit také na nového PEERA GYNTA na hudbu Edvarda Hagerupa Griega s libretem podle dramatu Henrika Ibsena. Divadlo oslovilo ke spolupráci belgického chore
ografa působícího v Berlíně Jeroena Verbruggena, který se obdivem k dílu netají a pro soubor baletu NDM připraví novou choreografii. Přestože je Verbruggen v Evropě od roku 2012 velmi žádaný
m a vyhledávaným choreografem, v českém divadle bude tvořit poprvé. S orchestrem opery baletní inscenaci nastuduje nizozemský dirigent Sander Teepen, který už s NDM spolupracoval před 10 
lety například na inscenaci opery Andrea Chénier nebo v roce 2017 na Lady Macbeth Mcenského újezdu. Peer Gynt se na ostravské jeviště vrací po 35 letech. Inscenace hostujícího lotyšského ch
oreografa Alexandra Lemberga, v níž v titulní roli alternovali Petr Koželuh a Richard Böhm, se stala senzací divadelní sezóny 1973/1974. Belgický choreograf nás tedy znovu zavede na cestu mladič
kého Peera, který opouští domov, aby hledal své štěstí. Premiéra bude 22. května 2025.
MUZIKÁL NDM přichází se dvěma velkými novinkami  pro Divadlo Jiřího Myrona a pokračuje tak v uvádění světových hitů v ostravských premiérách. Dne 12. prosince zazní další pecka dvojice
Michael Kunze a Sylvester Levay – ELISABETH. Rakouský muzikál měl premiéru v roce 1992 ve Vídni (v Česku v roce 2019) a započal éru moderního německy zpívaného muzikálu.  „Je to příběh
rakousko-uherské císařovny Alžběty Bavorské, manželky Františka Josefa I. Život její, i na císařském dvoře, je zobrazen skutečně originálním a dramatickým pohledem libretisty Michaela Kunze
ho a skvělou hudbou Sylvestera Levaye. Pozdější Rebecca stejných autorů ostatně patří k nejúspěšnějším titulům ostravského muzikálu vůbec. Opulentní scénu navrhuje Daniel Dvořák,“  říká př
ekladatel a dramaturg Michael Prostějovský. V současnosti vedení muzikálu vybírá obsazení – to ještě projde schvalovacím procesem vlastníka licence. Režii má Jiří Nekvasil.
Šéfka muzikálového souboru Gabriela Petráková si pak pro režii vybrala muzikál MAMMA MIA! s melodiemi kultovní skupiny ABBA. „Tenhle titul si doslova vysnil náš hudební ředitel Jakub 
Žídek, který bude autorem hudebního nastudování. A na roli Donny, majitelky hotýlku na řeckém ostrově, se už těší dvojnásobná držitelka Ceny Thálie Hana Fialová,“ prozradila Gabriela Petrák
ová. Muzikál měl premiéru v Londýně v roce 1999, o dva roky později v New Yorku a vidělo jej na 54 miliónů lidí po celém světě. Známá je i filmová verze z roku 2008 od režisérky Phyllidy Lloyd s M
eryl Streep, Piercem Brosnanem, Colinem Firthem nebo Amandou Seyfried. Ostravská premiéra bude 3. dubna 2025 a diváci uslyší texty v překladu Adama Nováka.
A jedna zajímavost: Ostravský muzikál si drží oficiální, v Londýně uznaný rekord. NDM je celosvětově jediné repertoárové divadlo, které nastudovalo a uvedlo šest titulů krále světového muzikálu – 
skladatele Andrewa Lloyda Webbera.
ČINOHRA NDM má v dramaturgickém plánu sedm premiér.  „Připravili jsme tři české premiéry, čtyři komedie (na škále od bláznivá, satirická, temná až po voyeurskou) i světovou klasiku. Dom
inantu dramaturgie příští sezóny tvoří ale současná dramatika,“ zve šéf činohry Vojtěch Štěpánek.
Tomáš Svoboda – režisér, scenárista a dramatik – je už v Ostravě jako doma; v příští sezóně nazkouší se souborem dvě novinky, obě lze zařadit do kategorie PROMĚNY. Pro komorní „Dvanáctku“
připraví hru DISCOTECA PARAISO (26. října). „V překladu Jany Sloukové má hra název Tuhle noc bude všechno jinak a autor Roland Schimmelpfennig tu rozehrává příběhy návštěvníků jednoho
nočního mystického a přitom tolik známého prostoru v jediné noci. Repliky jednotlivých postav na sebe jen zdánlivě nenavazují, ale atmosféra graduje a houstne. V jedné (nebo několika) z postav s
e určitě pozná každý divák,“ přibližuje dramaturg Norbert Závodský. Molièrův Tartuffe (od 12. dubna 2025 v Divadle Antonína Dvořáka pod Svobodovým názvem GURU TARTUFFE) bude mít no
vou neotřelou podobu a už podtitul „Hodně budeš někde“ napoví dost. Tomáš Svoboda už takto pro NDM upravil Sluhu dvou pánů od Goldoniho a jeho verze uváděná pod názvem Goldoni po ostra
vsku je od premiéry v září 2021 trvale vyprodaná!
Jednou ze světových konstant je bezpochyby komedie ŤULULUM od Georgese Feydeaua, která baví publikum už více než 100 let, a stále k ní divadla s úspěchem sahají. Režijně ji se souborem 
pro premiéru 2. listopadu připraví umělecký šéf činohry Vojtěch Štěpánek. Ten bude podepsán také pod komorním SOUMRAKEM NAD KRAJINOU Mariuse von Mayerburga (od 17. dubna v Div
adle „12“). Hra vypráví o nečekaném dědictví v podobě Hitlerova obrazu, s nímž si sourozenci – dědicové – nevědí zprvu rady. „Černá komedie je plná důvtipných dialogů, zvratů a palčivých otázek
. Za kolik se dá koupit naše svědomí a jak si poradit s odkazem minulosti v podobě dědictví celospolečenské viny?“ napovídá dramaturg Pavel Gejguš.
Talentovaná absolventka divadelní a filmové vědy na UP v Olomouci a režie a dramaturgie na pražské DAMU Aminata Keita uvede v Divadle Antonína Dvořáka v české premiéře 1. února 2025 hru 
PTÁCI, kterou napsal oceňovaný libanonsko-kanadský dramatik Wajdi Mouawad. „Na začátku příběhu je osudové setkání dvou mladých lidí. Pak ale v důsledku teroristického útoku v Jeruzalémě 
upadne izraelsko-německý biogenetik Eitan do kómatu, zatímco jeho přítelkyně Wahida – marocká historička – musí odhalit Eitanovo rodinné tajemství, které je přivedlo do Izraele,“ popisuje v kostc
e děj hry, která má „rozměry antické tragédie“ a premiéru bude mít 1. února 2025, dramaturg Norbert Závodský. Publicista Pavel Klusák ve svém dokudramatu ABBA / Scény z manželského živ
ota svléká donaha populární skupinu ABBA. „My ale (na rozdíl od muzikálového souboru) budeme vyprávět o tom, jakou roli hraje v příběhu dvou usměvavých párů sovětská ropa,“ říká k titulu pro 
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komorní Divadlo „12“ Vojtěch Štěpánek. Premiéra v režii Josefa Doležala bude 6. června 2025. V závěru sezóny (14. června 2025) se diváci mohou těšit na jednu z KONSTANT světové dramatiky:
KRVAVOU SVATBU Federica Garcíi Lorcy v režii Martina Františáka.
Národní divadlo moravskoslezské na sezónu opět chystá i řadu výstav – v Divadle Antonína Dvořáka si diváci mohou prohlédnout díla výrazných výtvarníků-malířů a bude tomu tak i v budoucnu. V 
Galerii Opera v Divadle Jiřího Myrona pak pořádáme výstavy především ve spolupráci s Institutem tvůrčí fotografie při Slezské univerzitě .
NDM bude v létě 2025 spolupořadatelem a hostitelem řady koncertů v rámci bienále hudby 20. a 21. století Ostravské dny a v průběhu sezóny také hostitelem komorních koncertů agentury Presto, 
které zazní ve slavnostním sále Divadla Jiřího Myrona, v příští sezóně pojmenovaném po scénografu, malíři a ilustrátorovi Vladimíru Kristinovi (1894–1970).
Kontakt:

Šárka Swiderová, mluvčí Národního divadla Moravskoslezského
e-mail: [email protected]
www.ndm.cz
ČTK Connect ke zprávě vydává obrazovou přílohu, která je k dispozici na adrese http://www.protext.cz.
Ostrava 14. května 2024 (PROTEXT) – Ve 106. sezóně uvidí diváci 16 novinek a předplatitelé mají na výběr ze 16 možností
„Proměny (a tedy i zázraky, zázraky proměny) jsou podstatou divadelního umění! A tou hlavní konstantou je samotné médium zvané DIVADLO! Funguje již několik tisíc let a přes mnohé vynález
y, které mu zejména v průběhu posledních dvou století chtěly a chtějí konkurovat, žije k naší vzájemné radosti stále dál. K radosti ze vzájemného živého setkání všech zúčastněných. Teď a tady
!“ říká ředitel divadla Jiří Nekvasil . Slova proměna a konstanta se samozřejmě dají přiřadit i k připravovaným novinkám všech čtyř souborů: v nabídce je světová klasika, po mnoha letech také ve
lká barokní opera, ale diváci zažijí i osobitou a novou interpretaci známých světových titulů. „Konstantou jsou naše divadelní budovy. Letos v červnu uplyne 130 let od otevření Národního domu (1
894), nejstaršího kulturního domu v Moravské Ostravě. Je místem, kde se přes různé jeho proměny 130 let hraje divadlo. Budova již sedm desetiletí nese jméno Divadlo Jiřího Myrona. Novou ko
nstantou Národního divadla moravskoslezského se stalo před 6 lety Divadlo ’12‘, které vzniklo zásadní proměnou bývalých obchodních prostor v areálu Divadla Jiřího Myrona a nabízí jedinečné
setkání diváka a herce téměř na dotek. Naše ’12‘ je stále novou výzvou pro tvorbu všech čtyř uměleckých souborů. V této sezóně tam máme první baletní premiéru a v té příští tam přibudou tři n
ové činoherní inscenace a jedna komorní operní pohádka pro celou rodinu,“ rozvádí motto nové sezóny Jiří Nekvasil.
Už nyní je možné vybírat z 16 předplatitelských skupin  a jako vždy si může divák zvolit přesně dle své chuti: divadlo, den, místo v hledišti, žánr… Stávajícím předplatitelům divadlo drží jejich 
místa až do konce června a mohou tak pokračovat v další sezóně tak, jak jsou zvyklí. Kromě výhodné ceny předplatného má každý abonent po celou sezónu 20% slevu na vstupném na jakékoli pře
dstavení mimo svou skupinu a čekají ho i další výhody a speciální nabídky. Každý, kdo si předplatné koupí do 4. září, bude zařazen do losování o zájezd od CK Radynacestu.cz v hodnotě 35.000 K
č. Losovat se bude na prvním zahajovacím slavnostním večeru sezóny 7. září 2024. Galavečery budou jako vždy dva a program bude opět výsledkem spolupráce všech souborů. Předplatné na nov
ou sezónu začíná divadlo právě prodávat.
Diváci v sezóně číslo 106 uvidí 16 novinek. Na repertoáru všech čtyř souborů zůstane 38 inscenací. Sezónu společně zahájí všechny soubory dvěma zářijovými galavečery v již 
osvědčeném modelu: v obou velkých divadlech (Antonína Dvořáka a Jiřího Myrona), tedy tam, kde jsou jednotlivé soubory nejvíc „doma“.

OPERA NDM nabídne od října do června pět nových titulů.  „Dílem Pavla Haase ŠARLATÁN v režii Ondřeje Havelky završíme 10. října cyklus Opery terezínských skladatelů. Po tři roky jsme 
na jevišti Divadla Antonína Dvořáka uváděli díla českých skladatelů, kteří prošli Terezínem a padli za oběť holocaustu, a Pavel Haas byl jedním z nich,“ přibližuje ředitel NDM Jiří Nekvasil s tím, že 
Haasovu operu a také Janáčkovy Příhody lišky Bystroušky (premiéra je letos v červnu) odehraje opera NDM v říjnu v Brně na festivalu Janáček Brno.
Slovinský tvůrce Rocc vytvoří scénu a bude režírovat klenot světové opery: Pucciniho TURANDOT (na repertoáru bude od 19. prosince a hudebně operu nastuduje Marek Šedivý). Pro Rocca je to 
opera vpravdě osudová: „Turandot jsem poprvé viděl v Lublani, když mi bylo 15 let a naprosto mne uhranula. Díky ní jsem se rozhodl stát se operním režisérem,“ říká a pokračuje: „Vždy se ptám, j
aké místo a jakou funkci mají pohádky v dnešní době. Turandot je operní pohádka velmi krutá a plná krve, nad tou hrůzou ovšem v závěru vítězí čistá láska. Těším se do Ostravy, těším se na Turan
dot!“
Jiří Nekvasil bude v nové sezóně režírovat dvě operní díla. V české premiéře uvede 13. března 2025 spolu s hudebním ředitelem opery Markem Šedivým FLORENTSKÝ SLAMĚNÝ KLOBOUK  Ni
na Roty, hudební frašku z roku 1945. V červnu 2025 zazní po mnoha letech v Ostravě velká barokní opera.
Velká barokní opera se vrací! Dílo Georga Friedricha Händela JULIUS CAESAR V EGYPTĚ  bude mít premiéru 19. června a ostravští diváci je uvidí pouze 5x, poté inscenace poputuje na Hudební
festival Znojmo – jde o koprodukci. Hudebně ho nastuduje zkušený Roman Válek. „Georg Friedrich Händel operu napsal pro anglickou Královskou hudební akademii v roce 1724 a úspěch měla hn
ed při premiéře. Händel ji často obnovoval ve svých dalších operních sezónách a dodnes patří k nejčastěji uváděným barokním operám,“ říká Jiří Nekvasil.
Po krátké sezónní pauze opět v rámci Operní akademie Ostrava nazkouší jedno dílo soubor se studenty Fakulty umění Ostravské univerzity, tentokráte pod režijním vedením Gabriely Petrákové. V 
Divadle „12“ uvedou komickou pohádkovou operu POPELKA Pauline Viardotové z roku 1904. Podívaná pro celou rodinu se bude hrát od 6. února 2025.
BALET Národního divadla moravskoslezského chystá dvě premiéry  a už pro začátek sezóny (17. října) připraví opravdovou lahůdku: komponovaný večer s názvem ČISTÁ RADOSTance (p
řesně takto i píšeme). Na hudbu skladatelů od 18. století do současnosti nazkouší soubor pět rozdílných choreografií a představí pět různých stylů tance v běhu času – tedy přesně v duchu motta se
zóny: PROMĚNY A KONSTANTY. „Mimo jiné v tomto večeru nabídneme divákům opět dílo nejvěhlasnějšího choreografa českého původu Jiřího Kyliána. Jeho Křídla z vosku byla už součástí in
scenace Vzlety a pády v roce 2018. Diváky potěší také Itzik Galili (Sofa), Marco Goecke (duet z Ptáka Ohniváka), Justin Peck (Heatscape) a Lea Bessoudo Greck (Šárka). Večer s láskou namíc
háme tak, aby se jednotlivé choreografie navzájem posilovaly a celek přitom zůstal v harmonii. V každé kapce naší směsi je energie záměru, se kterým byla vytvořena. Naše terapie tancem ČIS
TÁ RADOSTance poslouží k probuzení radosti a zlepšení nálady diváků,“  zve šéfka baletu NDM Lenka Dřímalová.
Ostravské obecenstvo se může těšit také na nového PEERA GYNTA na hudbu Edvarda Hagerupa Griega s libretem podle dramatu Henrika Ibsena. Divadlo oslovilo ke spolupráci belgického chore
ografa působícího v Berlíně Jeroena Verbruggena, který se obdivem k dílu netají a pro soubor baletu NDM připraví novou choreografii. Přestože je Verbruggen v Evropě od roku 2012 velmi žádaný
m a vyhledávaným choreografem, v českém divadle bude tvořit poprvé. S orchestrem opery baletní inscenaci nastuduje nizozemský dirigent Sander Teepen, který už s NDM spolupracoval před 10 
lety například na inscenaci opery Andrea Chénier nebo v roce 2017 na Lady Macbeth Mcenského újezdu. Peer Gynt se na ostravské jeviště vrací po 35 letech. Inscenace hostujícího lotyšského ch
oreografa Alexandra Lemberga, v níž v titulní roli alternovali Petr Koželuh a Richard Böhm, se stala senzací divadelní sezóny 1973/1974. Belgický choreograf nás tedy znovu zavede na cestu mladič
kého Peera, který opouští domov, aby hledal své štěstí. Premiéra bude 22. května 2025.
MUZIKÁL NDM přichází se dvěma velkými novinkami  pro Divadlo Jiřího Myrona a pokračuje tak v uvádění světových hitů v ostravských premiérách. Dne 12. prosince zazní další pecka dvojice
Michael Kunze a Sylvester Levay – ELISABETH. Rakouský muzikál měl premiéru v roce 1992 ve Vídni (v Česku v roce 2019) a započal éru moderního německy zpívaného muzikálu.  „Je to příběh
rakousko-uherské císařovny Alžběty Bavorské, manželky Františka Josefa I. Život její, i na císařském dvoře, je zobrazen skutečně originálním a dramatickým pohledem libretisty Michaela Kunze
ho a skvělou hudbou Sylvestera Levaye. Pozdější Rebecca stejných autorů ostatně patří k nejúspěšnějším titulům ostravského muzikálu vůbec. Opulentní scénu navrhuje Daniel Dvořák,“  říká př
ekladatel a dramaturg Michael Prostějovský. V současnosti vedení muzikálu vybírá obsazení – to ještě projde schvalovacím procesem vlastníka licence. Režii má Jiří Nekvasil.
Šéfka muzikálového souboru Gabriela Petráková si pak pro režii vybrala muzikál MAMMA MIA! s melodiemi kultovní skupiny ABBA. „Tenhle titul si doslova vysnil náš hudební ředitel Jakub 
Žídek, který bude autorem hudebního nastudování. A na roli Donny, majitelky hotýlku na řeckém ostrově, se už těší dvojnásobná držitelka Ceny Thálie Hana Fialová,“ prozradila Gabriela Petrák
ová. Muzikál měl premiéru v Londýně v roce 1999, o dva roky později v New Yorku a vidělo jej na 54 miliónů lidí po celém světě. Známá je i filmová verze z roku 2008 od režisérky Phyllidy Lloyd s M
eryl Streep, Piercem Brosnanem, Colinem Firthem nebo Amandou Seyfried. Ostravská premiéra bude 3. dubna 2025 a diváci uslyší texty v překladu Adama Nováka.
A jedna zajímavost: Ostravský muzikál si drží oficiální, v Londýně uznaný rekord. NDM je celosvětově jediné repertoárové divadlo, které nastudovalo a uvedlo šest titulů krále světového muzikálu – 
skladatele Andrewa Lloyda Webbera.
ČINOHRA NDM má v dramaturgickém plánu sedm premiér.  „Připravili jsme tři české premiéry, čtyři komedie (na škále od bláznivá, satirická, temná až po voyeurskou) i světovou klasiku. Dom
inantu dramaturgie příští sezóny tvoří ale současná dramatika,“ zve šéf činohry Vojtěch Štěpánek.
Tomáš Svoboda – režisér, scenárista a dramatik – je už v Ostravě jako doma; v příští sezóně nazkouší se souborem dvě novinky, obě lze zařadit do kategorie PROMĚNY. Pro komorní „Dvanáctku“
připraví hru DISCOTECA PARAISO (26. října). „V překladu Jany Sloukové má hra název Tuhle noc bude všechno jinak a autor Roland Schimmelpfennig tu rozehrává příběhy návštěvníků jednoho
nočního mystického a přitom tolik známého prostoru v jediné noci. Repliky jednotlivých postav na sebe jen zdánlivě nenavazují, ale atmosféra graduje a houstne. V jedné (nebo několika) z postav s
e určitě pozná každý divák,“ přibližuje dramaturg Norbert Závodský. Molièrův Tartuffe (od 12. dubna 2025 v Divadle Antonína Dvořáka pod Svobodovým názvem GURU TARTUFFE) bude mít no
vou neotřelou podobu a už podtitul „Hodně budeš někde“ napoví dost. Tomáš Svoboda už takto pro NDM upravil Sluhu dvou pánů od Goldoniho a jeho verze uváděná pod názvem Goldoni po ostra
vsku je od premiéry v září 2021 trvale vyprodaná!
Jednou ze světových konstant je bezpochyby komedie ŤULULUM od Georgese Feydeaua, která baví publikum už více než 100 let, a stále k ní divadla s úspěchem sahají. Režijně ji se souborem 
pro premiéru 2. listopadu připraví umělecký šéf činohry Vojtěch Štěpánek. Ten bude podepsán také pod komorním SOUMRAKEM NAD KRAJINOU Mariuse von Mayerburga (od 17. dubna v Div
adle „12“). Hra vypráví o nečekaném dědictví v podobě Hitlerova obrazu, s nímž si sourozenci – dědicové – nevědí zprvu rady. „Černá komedie je plná důvtipných dialogů, zvratů a palčivých otázek
. Za kolik se dá koupit naše svědomí a jak si poradit s odkazem minulosti v podobě dědictví celospolečenské viny?“ napovídá dramaturg Pavel Gejguš.
Talentovaná absolventka divadelní a filmové vědy na UP v Olomouci a režie a dramaturgie na pražské DAMU Aminata Keita uvede v Divadle Antonína Dvořáka v české premiéře 1. února 2025 hru 
PTÁCI, kterou napsal oceňovaný libanonsko-kanadský dramatik Wajdi Mouawad. „Na začátku příběhu je osudové setkání dvou mladých lidí. Pak ale v důsledku teroristického útoku v Jeruzalémě 
upadne izraelsko-německý biogenetik Eitan do kómatu, zatímco jeho přítelkyně Wahida – marocká historička – musí odhalit Eitanovo rodinné tajemství, které je přivedlo do Izraele,“ popisuje v kostc
e děj hry, která má „rozměry antické tragédie“ a premiéru bude mít 1. února 2025, dramaturg Norbert Závodský. Publicista Pavel Klusák ve svém dokudramatu ABBA / Scény z manželského živ
ota svléká donaha populární skupinu ABBA. „My ale (na rozdíl od muzikálového souboru) budeme vyprávět o tom, jakou roli hraje v příběhu dvou usměvavých párů sovětská ropa,“ říká k titulu pro 
komorní Divadlo „12“ Vojtěch Štěpánek. Premiéra v režii Josefa Doležala bude 6. června 2025. V závěru sezóny (14. června 2025) se diváci mohou těšit na jednu z KONSTANT světové dramatiky:
KRVAVOU SVATBU Federica Garcíi Lorcy v režii Martina Františáka.
Národní divadlo moravskoslezské na sezónu opět chystá i řadu výstav – v Divadle Antonína Dvořáka si diváci mohou prohlédnout díla výrazných výtvarníků-malířů a bude tomu tak i v budoucnu. V 
Galerii Opera v Divadle Jiřího Myrona pak pořádáme výstavy především ve spolupráci s Institutem tvůrčí fotografie při Slezské univerzitě .
NDM bude v létě 2025 spolupořadatelem a hostitelem řady koncertů v rámci bienále hudby 20. a 21. století Ostravské dny a v průběhu sezóny také hostitelem komorních koncertů agentury Presto, 
které zazní ve slavnostním sále Divadla Jiřího Myrona, v příští sezóně pojmenovaném po scénografu, malíři a ilustrátorovi Vladimíru Kristinovi (1894–1970).

40/82



Kontakt:

Šárka Swiderová, mluvčí Národního divadla Moravskoslezského
e-mail: [email protected]
www.ndm.cz
ČTK Connect ke zprávě vydává obrazovou přílohu, která je k dispozici na adrese http://www.protext.cz.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzitě (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Wn24.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo moravskoslezské sází na
PROMĚNY A KONSTANTY (Svethospodarstvi.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Svethospodarstvi.cz - Články,
Institut tvůrčí fotografie); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Positiv.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské sází na
PROMĚNY A KONSTANTY (Positiv.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Ceskenoviny.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );
Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY (Ceskenoviny.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY
(Protext.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Protext.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo
moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY (Protext.sk - Tiskové zprávy, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Protext.sk -
Tiskové zprávy, Institut tvůrčí fotografie); Národní divadlo Moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Metro.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo Moravskoslezské
sází na PROMĚNY A KONSTANTY (Metro.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Barrandov.tv - Protext, Slezská univerzita v
Opavě); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Barrandov.tv - Protext, Institut tvůrčí fotografie ); NDM v sezoně 2024/25 ( I-divadlo.cz - Zprávy, Slezská univerzita v
Opavě); NDM v sezoně 2024/25 ( I-divadlo.cz - Zprávy, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Allnews.cz - Tiskovky, Slezská univerzita v
Opavě); Národní divadlo moravskoslezské sází na PROMĚNY A KONSTANTY ( Allnews.cz - Tiskovky, Institut tvůrčí fotografie ); Národní divadlo moravskoslezské v Ostravě chystá pro 106. sezonu
16 premiér (Ostravan.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Národní divadlo moravskoslezské v Ostravě chystá pro 106. sezonu 16 premiér ( Ostravan.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

77. Náprava fiaska Topky s ministrem pro vědu? Pavel jmenuje Ženíška ve čtvrtek  
14:21 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Blesk.cz - Články  AUTOR: ČTK, dak - SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Po dvou týdnech intezivních jednání je jasno - novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace bude dosavadní předseda sněmovního zahraničního výboru za TOP 09 Marek Ženíšek. Hrad po dne
šním setkání Ženíška s prezidentem Petrem Pavlem oznámil, že poslance hlava státu jmenuje do úřadu ve čtvrtek v 11:30. Sám Ženíšek odcházel z jednání v dobré náladě, prezident dle něj po
važuje vědu za prioritu.

Ženíšek dle svých slov s prezidentem Pavlem hovořil o prioritách pro vědu a výzkum a rozpočtu kapitoly, což podle něj hlava státu pokládá za velice důležité. Prozradil, že by ho Pavel měl 
jmenovat do několika dnů. Kancelář prezidenta vzápětí oznámila, že prezident Ženíška jmenuje ministrem ve čtvrtek 16. května 2024 v 11:30.

S Pavlem budoucí člen kabinetu hovořil o plánech a zvýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. „Prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála závazkům šetřit a mít roz
počet, jaký slíbila. Na druhou stranu s pochopením vnímá, že musí dojít k navýšení v oblastech, které si ve vědě vláda stanovila. To jsou oblasti, které už jsme zmiňoval, podpora
špičkového výzkumu a vědců obecně, aby se zabránilo jejich odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií a znalostí do praxe,“ uvedl.
S hlavou státu probral Ženíšek také problém vztahů mezi aplikovaným výzkumem a základním. Prezident se podle něj dobře orientuje i v tématu roztříštěnosti výzkumu či zatěžující administrativy v
e vědě.
Dosavadní předseda sněmovního zahraničního výboru už o svých prioritách v pátek hovořil s premiérem Petrem Fialou (ODS) , který obratem na Hrad poslal návrh na jmenování Ženíška ministr
em.

Vystřídá Langšádlovou
Ve funkci má vystřídat stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou. Dosavadní ministryně Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s p
rezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech,
a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně minulý týden navrhlo na post poslance Ženíška.
Ženíškovou prioritou v nové pozici by bylo navýšení rozpočtu kapitoly vědy pro příští rok.  Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako 
šéfa zahraničního výboru Sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

78. Ženíšek prošel i u Pavla, prezident ho jmenuje ministrem pro vědu a výzkum  
14:50 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Lidovky.cz - Články  AUTOR: Josef Kopecký SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Marek Ženíšek se stane ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Prezident Petr Pavel ho jmenuje členem vlády ve čtvrtek 16. května půl hodiny před polednem. Hnec poté ho premuér Petr Fiala 
uvede do úřadu. Dosavadní šéf zahraničního výboru Sněmovny Ženíšek ve vládě nahradí Helenu Langšádlovou.

Podle předsedkyně TOP 09 a Sněmovny Markéty Pekarové Adamové sice věnovala úsilí obsahové části práce, ale nezvládla zcela její prezentaci navenek.
U prezidenta Pavla byl Ženíšek asi hodinu a po jednání potvrdil své priority, o nichž hovořil poté, co ho jako kandidáta do vlády schválilo nejprve předsednictvo a pak i výkonný výbor TOP 09.
S Pavlem hovořil o svých plánech a o zvýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. „Prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála závazkům šetřit a mít rozpočet, jaký slíbila. Na dr
uhou stranu s pochopením vnímá, že musí dojít k navýšení v oblastech, které si ve vědě vláda stanovila. To jsou oblasti, které už jsme zmiňoval, podpora špičkového výzkumu a vědců obecně, aby
se zabránilo jejich odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií a znalostí do praxe,“ řekl Ženíšek.
V rozhovoru pro iDNES.cz Ženíšek řekl, že musí dojít k navýšení rozpočtu pro vědu, výzkum a inovace, pokud to má vláda jako svoji prioritu a pokud má vláda peníze na to, aby kompenzovala zmrz
lé borůvky nebo rajčata.
„Nic proti sadařům, ale podstata je, že právě výzkum se v mnoha ohledech zaměřuje na různé inovace nebo technologie, které by do budoucna mohly pomoci při těchto excesech, které se asi vzhle
dem ke změně klimatu budou odehrávat,“ prohlásil Ženíšek.
Původně měl Langšádlovou ve vládě nahradit prorektor Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal po zveřejnění informací, že publikoval v takzvaných predátorských časo
pisech, čelil také kritice kvality své odborné práce.

SEKCE: Deníky
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https://www.maximusweb.cz/public/original/63327341
https://www.maximusweb.cz/public/original/63326278
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzMjQ3NDUsInRodW1icyI6MX0=


KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ženíšek prošel i u Pavla, prezident ho jmenuje ministrem pro vědu a výzkum ( Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ženíšek prošel i u Pavla, prezident ho
jmenuje ministrem pro vědu a výzkum (Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ženíšek prošel i u Pavla, prezident ho jmenuje ministrem pro vědu a výzkum ( Idnes.cz - Články, Vedení
univerzity);

Zpět na seznam
 

79. Dnes jsem měl tu čest být na zahájení 26. ročníku…  
14:55 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Tomáš Navrátil SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Dnes jsem měl tu čest být na zahájení 26. ročníku odborného Kongresu “Slezský den sester”, který probíhá za spolupráce Fakulta veřejných  politik  v Opavě  a Slezská nemocnice Opava. V pr
ůběhu celého dne bude možnost slyšet zajímavé a velmi přínosné přednášky, které mohou sestrám a zdravotníkům pomáhat při jejich každodenní nelehké práci. Přednášejícím moc děkuji za jejich 
odborný přínos a pomoc zdravotním sestrám a zdravotníkům a všem ostatním chci poděkovat za přípravu a průběh konference.

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

80. Nerudová má problém: Pekarová ji nepodpoří, Konečná na ni podá žalobu  
14:57 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Minutovezpravy.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Hnutí STAN by chtělo Danuši Nerudovou dosadit do Evropské komise, což se však nelíbí vedení TOP 09. Navíc jí hrozí i žaloba ze strany předsedkyně KSČM a koalice STAČILO! Kateřiny Kone
čné.

Současná jednička hnutí STAN pro volby do Evropské parlamentu a bývalá neúspěšná kandidátka na hlavu České republiky Danuše Nerudová nemá v současné kampani před eurovolbami příliš 
mnoho štěstí. Poté, co vyšlo najevo, že stejně jako původní aspirant na ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja  (TOP 09), publikovala v takzvaných predátorských časopisech, tedy per
iodikách nevalné úrovně, ji hází klacky pod nohy i předsedkyně TOP 09 Markéta Pekarová Adamová.
Pekarová nechce, aby vláda nominovala do Evropské komise Nerudovou. Nemá zkušenosti, říká
Šéfka Top09 @market_a si ten hrob ostudy prostě vykope až do dna. Jo, Nerudová je blbuše, co prostě nechce jít makat, o tom žádná. Proč ji ale sama MPA chtěla jako lídryni Top09?
— PetrHolec (@PetrHolec) May 13, 2024
Ta prohlásila, že na post členky Evropské komise Nerudovou nepodpoří, ačkoliv chápe, že STAN a Piráti mají přednostní právo navrhnout vlastního kandidáta. Ten by podle Pekarové Adamové m
ěl mít větší politické zkušenosti než Nerudová. „Pokud se neschováme za tvrzení, že rektorka univerzity dělá svého druhu politiku,“  uvedla předsedkyně TOP 09 a narazila na působení Nerudové v
čele Mendelovy univerzity v Brně, které však nebylo zcela šťastné, protože za dob jejího vedení se ve škole čile kšeftovalo s tituly.
Přijde Vám to @P_Fiala, představitelé @ODScz, @SpoluKoalice, @AlexandrVondra, @vrecionova, @prezidentpavel, @eva_decroix, @danusenerudova a vy všichni, co se za tímto pánem - před
stavitelem ODS - jezdíte nadšeně fotit, jako slušná hodnotová politika❓ Ptám se jen, až o ní budete… pic.twitter.com/elMUKqNp25
— Kateřina Konečná (@Konecna_K) May 1, 2024
Ještě větší pifku na jedničku Starostů a nezávislých má předsedkyně KSČM a koalice STAČILO! Kateřina Konečná. Nerudová byla jednou z mála političek, která se v současné kauze neomalenéh
o útoku Pavla Novotného na Felixe Slováčka a jeho nemocnou dceru Aničku, řeporyjského starosty zastala. Ve svém příspěvku na sociální síti X napsala: „Komunisté jsou zločinci a košťata“ . Kone
čná kvůli tomu zvažuje žalobu na Nerudovou, protože je podle svých slov zodpovědná za 18 tisíc členů KSČM, kterých se vyjádření neúspěšné prezidentské kandidátky dotklo.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

81. Naši studenti soutěžili na mezinárodním semináři…  
15:03 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naši studenti soutěžili na mezinárodním semináři o nejlepší prezentaci. ��� A byli úspěšní! Obsadili totiž krásné druhé a třetí místo! �A co že je hlavní naplní semináře? �Smysluplně předs
tavit své myšlenky v angličtině. � Tématy, která letošní rok dominovala, byla ekologická udržitelnost, inovativní marketingová strategie a správa podniků, stejně jako různé studentské iniciativy vč
etně seminární a diplomových prací. �Půjdeš nasbírat v dalším kole na podzim zkušenosti i ty? �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Naši studenti soutěžili na mezinárodním semináři… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

82. �| Pavel Tuleja se kvůli publikování v…  
15:14 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: DVTV SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�| Pavel Tuleja  se kvůli publikování v predátorských časopisech vzdal ministerské nominace, Danuše Nerudová čelí výzvám k odstoupení z čela kandidátky do eurovoleb.�| „Neřekl bych, že kdy
ž má někdo nějaký takový škraloup, je automaticky podvodník. Česká debata k tomu ale někdy sklouzává.“�| Jak predátorské časopisy fungují a mělo by publikování v nich automaticky znamenat 
stopku pro politické ambice akademiků? Rozhovor s Ladislavem Krištoufkem, prorektorem Univerzity Karlovy a jedním z nejcitovanějších českých vědců, si pusťte ZDE: https://dvtv.ink/ladislav_kri
stoufek

SEKCE: Zpravodajství
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83. Školy v roli Otesánka  
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Internet  ZDROJ: Epshark.cz - Články  AUTOR: MARIAN KECHLIBAR SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

(Jestlipak ještě mladší generace ví, kdo byl Otesánek?)

Pavel Tuleja  se nestane ministrem proto, že publikoval v bezcenných, tzv. predátorských časopisech. Stejně tak činila i Danuše Nerudová, která se roztomile omluvila a bohužel se obá
vám, že stopku pro její politickou kariéru to znamenat nebude; neublížila jí ani skutečnost, že se za její vlády na Mendelově univerzitě udělovaly pofiderní rychlodoktoráty. Vytrvalý STAN by ji pořád 
ještě chtěl vidět na pozici eurokomisařky, což je opravdu hrůzným způsobem fascinující.
A v jiném koutě akademické sféry mezitím nezvolili nového děkana Národohospodářské fakulty VŠE (po Ševčíkovi). Jeden ze dvou možných kandidátů, Pavel Řežábek, totiž publikoval v predátors
kých časopisech, a po tomto odhalení svoji kandidaturu stáhnul. Začíná se to nějak opakovat, že?
Ech, čo to terazky táram.  Ono se to děje už dlouho. Celý jev se “jenom” začíná dostávat do povědomí širší veřejnosti. Odbornější sféra o něm ví už dávno.
“Koukněte na čínské paper mills. To je podvod od A do Z a redakce to svízelně odhalují,” psal mi letos v březnu jeden prof. MUDr., který se s tím ve svém oboru taky potýká.
No dobře, tak se na ten problém trochu koukneme, i když z větší dálky.
Kořen celého jevu není v Číně, ta jenom využívá příležitosti. Kořen je zcela jinde.
Akademická sféra je přebujelá, a navíc se snaží mísit výuku a výzkum způsobem, který není zrovna šťastný.

Už jenom ta první čtyři slova by mohla běžného zaměstnance v nějaké mainstreamově-liberální instituci dostat do problémů, aspoň pokud by je vyslovil nahlas. Potichu si to totiž říká kdekdo, a pova
žuji za dost pravděpodobné, že i v redakci Deníku N sedí lidé, kteří se dívají na ten zástup rekreologů či aplikovaných etiků vylézajících z našich také-vysokých-škol, a uvědomují si, že je to ekvival
ent klasické peněžní inflace, a v delším časovém horizontu i podobně destruktivní.
Jenže akademická sféra, včetně té její početné pofidérní složky, si na obranu svého statu quo vymyslela poměrně geniální konstrukci. Ten, kdo ji kritizuje, je určitě hnusný populista, který by chtěl 
mít nevzdělané a snadno manipulovatelné lidi, aby si s nimi dělal, co chce. No a komu by se chtělo do této škatulky, že? V dnešním polarizovaném světě funguje skvěle. Máš námitky? Jsi Babišův / 
Trumpův / Putinův člověk. Tím spíš, že současný český premiér je taky akademik, takže v podstatě tou kritikou podvracíš demokratické základy našeho těžce vybudovaného státu, šmejde jeden.
Je to samozřejmě pitomost, zejména proto, že vysokoškoláci žádnou imunitu vůči stádnímu chování nemají. Podívejte se na nedávné Velké Grétino Pouliční Tažení, nebo na ty současné pr
o-palestinské demonstrace, které na amerických kampusech rozhání policie. Mezi úmyslně zapomenuté a raději nepřipomínané kusy dějin patří i skutečnost, že nacistické hnutí mělo ve 30. letech n
a německých univerzitách velmi solidní základnu, a to jak mezi radikálními studenty, tak mezi těmi učiteli, kteří se těšili na profesorská místa po vyhozených Židech.
Stádní chování je hluboko zapsané dědictví po našich dávných předcích z doby kamenné, a pár tisíc let civilizace je rozhodně z naší psychiky nevymazalo. Je tam a čeká na příležitost se projevit, v 
chytrých i hloupých hlavách.
Nu, zpátky k tématu.
Vzdělání v bohaté části světa dávno podlehlo témuž jevu jako stravování nebo medicína . Z dříve chronického nedostatku, na který jsme byli zvyklí od od hluboké prehistorie až do půlky dv
acátého století, se během posledních pár generací stal masivní přebytek, a ten přebytek způsobuje podobně závažné problémy jako dříve ten nedostatek, jenom v jiné podobě.
Standardním životním průvodcem běžného člověka býval hlad. Dnes je to obezita, pustošící naše těla chorobami, které dřív lidstvo ani neznalo (takové nealkoholické ztučnění jater bylo určeno jako 
diagnostická jednotka teprve roku 1980, a dnes je bohužel rozšířené i u dětí). Co se medicíny týče, chudší lidé nešli k lékaři po celý život, nebo jen těsně před smrtí – kdežto dnes je běžné, že starý 
člověk pojídá třeba deset léčiv denně, kterážto spolu všelijak divoce interagují. Zvykli jsme si na to natolik, že jen velmi občas se ozve nějaký kritický hlas, připomínající např. skutečnost, že takoví 
Amiši, novokřtěnecká sekta rozšířená v Americe, chodí k modernímu lékaři jen ve skutečné nouzi, ale ve stáří bývají v lepším fyzickém stavu než průměrný Američan, který mezitím spotřeboval zdr
avotní péče za pár set tisíc dolarů. O příčinách se diskutuje, asi tam bude hrát roli i jejich specifická genetika, ale nelze přehlédnout, že se prostě více hýbou, míň kouří a daleko zdravěji jedí.
(Nestor české sci-fi Josef Nesvadba prý ke konci života komentoval svůj objemný zásobník na léky slovy “stal se ze mě chemický kyborg”. Četl jsem to tuším v Ikarii blahé paměti.)
To samé platí o vzdělání. Existuje slavný citát z knihy Stephena Jaye Goulda “The Panda’s Thumb“, kde autor říká, že jej “méně trápí závity Einsteinova mozku než skutečnost, že stejně schopní li
dé se udřeli kdesi v polích a továrnách”.
Historicky vzato měl sice Gould pravdu, ale v době, kdy ta kniha vyšla (1980), už začínalo civilizační kyvadlo překmitávat na opačnou stranu, a silně nabobtnalý vzdělávací sektor, včetně toho vys
okoškolského, se vydával na smělou misi – vstřebat do svých útrob i jedince, kteří nemají pro vzdělání zrovna silné předpoklady.
V současné době by se Gouldův citát dal totálně přepólovat – hlavním problémem dnešního školství ve vyspělém světě je zákonem předepsaná povinnost nějak se postarat o celé zástupy lidí, kteří 
by patřili spíš na to pole, a možná by jim tam bylo i líp . Ono je to zemědělství koneckonců produktivní práce, jejíž výsledky živí celé národy, kdežto sedět zbytečně do 16 či 18 let nad knihami, když
sotva umíte číst, musí být pro takového člověka extrémně frustrující.
(Představím-li si to sám na sobě, mám naprosto nulový talent pro tanec a vůbec cokoliv pohybového. Kdyby mě české úřady systematicky nutily tančit celé dětství a dospívání, protože zákon tvrdí, ž
e musím, asi bych se z toho … zradikalizoval.)
Jak čas běží, z mizerných studentů se stávají mizerní pedagogové,  kteří pak na mizerných školách připravují na mizernou kariéru další generace mizerných studentů, zatímco píší do mizerný
ch časopisů mizerné články, aby nějak prokázali svoji mizernou, ale na papíře dostačující, kvalifikaci.
Jedním z nejdůležitějších zákonů v ekonomii je takzvaný zákon klesajících výnosů, známější pod svým anglickým názvem law of diminishing returns. Víceméně jde o princip říkající, že jak “rvete” č
ím dál víc času, peněz a úsilí do nějaké aktivity, dodatečné zisky z tohoto úsilí jsou čím dál chabější. Je velký rozdíl přestěhovat se z garsonky do bytu 3+1, ale kdybyste získali byt 30+1, bylo by to s
píš k vzteku (už jen ten úklid…), proto se taky běžně nestavějí. Nebo co se dopravy týče – je lepší jezdit mercedesem než babetou, ale za žádné peníze si nepořídíte auto, které by dokázalo jezdit 4
000 km/h. A tak dále, a tak dále: prostě od určité chvíle už je další tlačení na pilu spíše kontraproduktivní.
Vzdělávací sektor ve vyspělém světě dávno dosáhl této meze a už se nachází bezpečně za ní. “Nízko visící ovoce” bylo sesbíráno už v minulých generacích a zejména vysokoškolský svět by dávno
potřeboval spíš redukční dietu než další růst. Kdyby se přes noc počet našich vysokých škol a jejich posluchačů smrskl o třetinu, zejména pak ale v těch divných oborech, nic negativního by se n
aší ekonomice ani společnosti nestalo, možná dokonce naopak; ta “živá síla”, vázaná na různých třetiřadých institucích, přece jen na běžném pracovním trhu schází.
Celková kulturní i vzdělanostní úroveň národa je poměrně tvrdě zastropována množstvím talentu, který se v něm vyskytuje. Inteligenci zatím nijak uměle “augmentovat” neumíme (kdežto svaly, oči n
ebo uši ano), stejně tak neumíme příliš posílit naturální umělecké talenty. Existuje tedy nějaké maximum, za kterým už další expanze školského systému nic nepřinese.
Pochybujete-li, zkuste se na chvíli zamyslet třeba nad tím, kolik vašich spolužáků v dětství chodilo na “lidušku”, a kolik z nich se stalo aspoň dobrými amatérskými hudebníky. V mém okolí tam
zejména ty zazobané rodiny naháněly každého svého potomka, někdy i na sedm-osm let výuky, a to z prestižních až snobských důvodů: naše Hanička hraje na klavír! Ale na všechny ty klavíry nak
oupené v 90. letech za sto tisíc korun českých dávno sedá prach. Jediným dobrým muzikantem z celé téhle množiny žáků se stal klučina ze zcela nezazobané rodiny, jehož máma uklízela ve školce
, ale který měl na rozdíl od všech těch Haniček a Lucinek opravdový talent. (Ahoj Petře, tímto tě zdravím.) Ne, že bych pohrdal sektorem ZUŠek, ale je celkem dobře vidět, že ty “výnosy” z jejich ex
istence nejsou u běžné populace nijak oslnivé. Skutečný život měnící význam mají jen pro pár procent svých žáků.
A v terciárním sektoru platí to samé.
“Predátorské časopisy”, které publikují naprosto cokoliv za peníze, jsou pak jen důsledkem té současné poptávky po umělém akademickém pozlátku.  Samotný princip, že vysokoš
kolský učitel by měl být zároveň badatel, je trochu absurdní. Nejlepší badatelé bývají často lidé zažraní až autisticky do svého úzkého oboru, a ti zase nebývají dobří v učení nějakých trivialit pro ba
kalářský stupeň, kdežto někdo, kdo má opravdu schopnost naučit znuděné prváky, jak se násobí matice, nemusí být zrovna vědecký talent. Učení a výzkum se překrývají jen dost omezeně a vyža
dují poněkud jiné vlohy.
Nicméně EU ve své nekonečné moudrosti chce, aby 40 procent třicátníků dosáhlo terciárního vzdělání (odkaz přímo na stránkách Evropské komise), a takových čísel lze dosáhnout jen drastickým 
poklesem požadavků na kvalitu – studentů i učitelů, dokonce bych řekl zejména učitelů.
Ach, jedna drobnost. Ten pojem “predátorské časopisy” je trochu zavádějící. Působí totiž na laika dojmem, že ti akademici, kteří v nich publikují, jsou jejich obětmi. Kdeže, ti vědí zcela přesně, co d
ělají. Tou skutečnou kořistí a obětí je kolektivní duševní úroveň lidstva, degradovaná přívalem makulatury z prodejných tiskařských strojů.
MARIAN.KECHLIBAR
Článek vyšel na svobodny-svet.cz

SEKCE: Ostatní
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Hostem třetího Hyde Parku informačních profesionálů v letním semestru 2024 bude Hasan Zahirović z ÚBK FPF SU, mimo jiné odborník na život a dílo Karla Čapka. Věděli jste, že v životě
slavného spisovatele existovalo několik lásek? Že žil na ostří nože, zároveň měl dva vztahy a nemohl se rozhodnout, který si vybrat? Víte, že skoro každá z jeho lásek se stala předobrazem postavy
v jeho díle? Kdo byla jeho Princezna z Krakatitu, Helena ze stejnojmenné povídky a další zajímavé ženské hrdinky? „Pořád tak mimoděk čekám, že babička za mnou zašoulá bačkorami a řekne: ‚T
ak, komupak to píšeš, Karlíčku?‚ A pak řekne: ‚Svýmu ďoučeti, viď?‚ A dá mi – jako obyčejně – dobrou radu: ‚Jen si ji tuze neber do hlavy, blázinku, a nezamiluj se do ní; pak by ses trápil, a na to 
seš mladej – –.‚ Blázinku Karle! Blázinku Karle!“ /Karel Čapek, 1905/
host: Hasan Zahirović, moderuje: Marek Timko, Michaela Dombrovská
termín: středa 15/5/2024 v 16.30 h online v MS Teams (ID: 373 565 220 273/passcode: AWNRBz)

SEKCE: Kultura a vzdělávání
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Prezident jmenuje
1
5

Marka Ženíška ministrem pro vědu ve čtvrtek. Posty neobsazený od 5. května. Nejnovější americká vojenská pomoc se už dostává na Ukrajinu, další podpora je podle USA na cestě. EU
3
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definitivně přijala migrační pakt. Česko se při hlasování zdrželo. Gruzínský parlament schválil zákon o zahraničním vlivu. Demonstranti mu vyčítají inspiraci v Rusku.
4
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Alena Vitásková má šanci na vyšší odškodné. Ústavní soud to dosavadní označil za nepřiměřeně nízké. Začínají zprávy v 16 hodin.
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Vítám vás u nich. Dobrý den. Marek Ženíšek bude do funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace jmenován pozítří. Po společné schůzce s prezidentem to oznámil Pražský hrad. Ženíšek na p
ostu nahradí svou stranickou
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kolegyni z TOP 09 Helenu Langšádlovou. Ta rezignovala k 5. květnu. Její strana byla nespokojená s tím, jak prezentuje výsledky své práce. Funkce se po ní měl původně ujmout ekonom Pa
vel  Tuleja , kandidatury se ale nakonec
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vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Chci využít ty své zkušenosti. Toto bude nová oblast. Bude potřebovat se zamyslet, jak více veřejnosti potvrdit tu z
ákladní myšlenku,
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a to je, že stejně jako u jiných oblastí není záležitost třeba obrany státu záležitost pouze armády, ale je to záležitost celé společnosti, tak stejně tak i věda, výzkum a inovace je něco, co je inve
sticí
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do budoucna a mělo by to být bráno jako společenské téma číslo jedna. Prioritou Marka Ženíška je dotáhnout projekty své předchůdkyně Heleny Langšádlové. Zároveň s tím plánuje taky pre
zentovat výsledky české vědy ve světě.
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Využít k tomu chce své kontakty, které získal jako šéf sněmovního zahraničního výboru. Oba muži se na schůzce bavili i o rozpočtu na vědu a výzkum na příští rok. Kandidát na ministra chce 
podpořit úspěšné vědce, kteří dělají špičkový výzkum, tak, aby
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zabránil jejich odlivu do zahraničí. Pan prezident vnímá tu situaci, kdy je velká tendence na to, aby vláda dostála svých závazků v tom šetřit a mít
4
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rozpočet na takové úrovni, jako slíbila. Na druhou stranu velmi s pochopením vnímá tu situaci, že musí být nebo dojít k navýšení v těch oblastech, které si právě ve vědě, výzkumu a inovacích

16:03
0
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vláda stanovila. Výměna ministra pro vědu, výzkum a inovace je osmou změnou ve vládě Petra Fialy. V některých případech se uvolněných funkcí ujali stávající členové kabinetu. Celkem vlá
du od roku 2021

1
5

opustilo pět ministrů. Jako první před dvěma lety Petr Gazdík, naposledy pak zmiňovaná Helena Langšádlová. Novými členy se naopak stali Petr Hladík a Martin Dvořák. Podle premiéra se n
yní další změny nechystají.

3
0

Kdybych viděl nutnost výměny některých ministrů, tak to určitě veřejnosti řeknu. Nic takového jsem neudělal a všechny ostatní věci ve vládě řeším uvnitř vlády. Nevidím teď
4
5

důvod k výměně žádného ministra. A téma probereme také v interview ČT 24. Hostem bude předseda vlády Petr Fiala. Ptá se ale budeme třeba i na to, co podle něj rozhodne evropské volby. 
Začínáme krátce před půl sedmou.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

86. Karviná má v plánu koupit Karvinské moře  
17:24 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Polar.cz - Karvinsko  AUTOR: Monika Danková SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pondělí 13. května se konalo v sále Obchodně podnikatelské  fakulty . 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné . Doplňujícím bodem programu byl plán města koupit lokalitu Karvinské 
moře.

Na 12. zasedání zastupitelstva města se schvalovalo několik bodů programu, od účetní závěrky sestavené k 31. prosinci loňského roku, přes vyhodnocení bezpečnostnostní situace ve městě městs
kou policií až po například návrh na poskytnutí účelových dotací z fondu primátora nebo územní studii lokality Karviná-Hranice. Doplňujícím bodem programu bylo také nabytí pozemku Asentalu a pl
án města koupit lokalitu Karvinské moře.
Smlouva ke koupi lokality Karvinské moře je připravena k podpisu.

SEKCE: Kraje, Města a obce
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KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)

Zpět na seznam
 

87. V pondělí 13. května se konalo v sále Obchodně…  
17:46 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Televize POLAR SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V pondělí 13. května se konalo v sále Obchodně  podnikatelské  fakulty. 12. zasedání Zastupitelstva města Karviné . Doplňujícím bodem programu byl plán města koupit lokalitu Karvinské moř
e. ⤵

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)

Zpět na seznam
 

88. Prezident ve čtvrtek jmenuje Ženíška ministrem pro vědu. Ten chce zabránit odchodu vědců do
zahraničí  

17:55 | 14.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: IRozhlas.cz - Zprávy z domova  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel jmenuje ve čtvrtek před polednem poslance Marka Ženíška (TOP 09) ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Hrad o tom informoval na svém webu krátce po úterní schůzce
hlavy státu se zmíněným kandidátem TOP 09. Ženíšek novinářům řekl, že s prezidentem hovořil o prioritách a rozpočtu pro vědu a výzkum. Zmínil také, že ho potěšilo prezidentovo vnímání této 
oblasti jako priority země.

Předseda sněmovního zahraničního výboru Ženíšek o svých prioritách v pátek hovořil s premiérem Petrem Fialou (ODS), který poté obratem na Hrad poslal návrh na jeho jmenování ministrem. Ve f
unkci má vystřídat stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou. Mluvčí vlády Lucie Ješátková sdělila, že Fiala uvede Ženíška do úřadu ve čtvrtek po jeho jmenování členem kabinetu.
Definitivní a správná volba, říká místopředseda TOP 09 ke kandidátu na post ministra pro vědu Ženíškovi
S Pavlem v úterý hovořil o plánech a zvýšení rozpočtu pro vědu a výzkum. „Prezident vnímá i tu situaci, kdy je velká tendence, aby vláda dostála závazkům šetřit a mít rozpočet, jaký slíbila. Na dru
hou stranu s pochopením vnímá, že musí dojít k navýšení v oblastech, které si ve vědě vláda stanovila. To jsou oblasti, které už jsem zmiňoval, podpora špičkového výzkumu a vědců obecně, aby s
e zabránilo jejich odchodu do zahraničí, a podpora transferu technologií a znalostí do praxe,“ řekl.
S hlavou státu v úterý probral Ženíšek také problém vztahů mezi aplikovaným výzkumem a základním. Prezident se podle něj dobře orientuje i v tématu roztříštěnosti výzkumu či zatěžující administr
ativy ve vědě.
Dosavadní ministryně Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel T
uleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
Více lajků než Langšádlová? Sto dní hájení Ženíškovi nikdo z TOP 09 nedá, soudí politolog Just
Vedení TOP 09 následně minulý týden navrhlo na post poslance Ženíška. Tuto změnu podle něj prezident nekomentoval. „Jsem první, který sem došel,“ konstatoval na dotaz ohledně rošády kandi
dátů.
Ženíškovou prioritou v nové pozici je navýšení rozpočtu vědy pro příští rok. Plánuje také prezentovat české výsledky v této oblasti ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako šéfa
zahraničního výboru Sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Prezident jmenuje Ženíška novým ministrem pro vědu a výzkum ve čtvrtek ( Denik.cz - Česko, Vedení univerzity ); AktualizovánoPavel jmenuje Ženíška ministrem ve
čtvrtek, oznámil Hrad po společné schůzce (E15.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

89. ��� V rámci Mezinárodního dne muzeí pořádáme s…   
18:00 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezské zemské muzeum SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

��� V rámci Mezinárodního dne muzeí pořádáme s naší partnerskou Slezskou  univerzitou  v Katovicích klavírní recitál, který provede Dr. Alaksandra Hałat a který doprovodí houslista Dr.
Marcin Hałat. Zazní mimo jiné skladby J. Fitelberga, R. Ryterbanda a J. I. Paderewskiego.VSTUP je ZDARMA po celý den jak do stálých expozic, na výstavy, tak na večerní kulturní program!Srdeč
ně zveme a těšíme se na vás! ❤

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitou (1x)

Zpět na seznam
 

90. Hlavní zprávy (automat)  
18:11 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 4x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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když chcete vědět proč. Členské státy EU definitivně schválily migrační balíček. Nová pravidla pro vyřizování žádostí o azyl a umísťování běženců by měla platit za dva roky. Proti paktu
1
5

se ozývá kritika. Máme konečně pravidla. Ministr vnitra Vít Rakušan z hnutí STAN dnešní rozhodnutí ministrů financí unijních zemí v Bruselu v podstatě přivítal, přestože Česko se podle něj př
i hlasování oprávněně zdrželo, pak prý obsahuje pozitivní prvky,

3
0

jako je zpřísnění bezpečnostní procedury a zlepšení evidence žadatelů o azyl. Že nejsme aktivně proti. Poslanec Patrik Nacher z hnutí ANO naopak lituje, že vláda nezamítla nová migrační pr
avidla po vzoru ostatních zemí Visegrádské čtyřky nebo Rakouska, protože
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4
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v balíčku se podle něj neřeší dostatečně návratová politika a zůstává naopak otevřená otázka přerozdělování migrantů. Humanitární organizace varují, že nový unijní pakt může zhoršit životní 
podmínky žadatelů o azyl a vést také k legalizaci nezákonné

18:02
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praxe vytlačování migrantů z unijního území bez zohlednění práva na azyl. Tomáš Havlín, Radiožurnál. Prezident Petr Pavel ve čtvrtek jmenuje Marka Ženíška z TOP 09 novým ministrem pro 
vědu

1
5

a výzkum. Informovala o tom prezidentská kancelář. Oba politici se dnes setkali na Pražském hradě. Schůzka byla podle prezidentské kanceláře seznamovací, Marek Ženíšek po jejím skonče
ní uvedl, že s ním prezident v řadě věcí souhlasí. My jsme se bavili

3
0

o tom, co je možné dotáhnout do konce volebního období, to znamená prioritou vyřešit rozpočet na příští rok. Pan prezident velmi s pochopením vnímá tu situaci, že musí dojít k navýšení.
4
5

Současný předseda zahraničního výboru sněmovny ve čtvrtek zaujme místo po Heleně Langšádlové z TOP 09, která rezignovala. Vystřídat ji původně měl ekonom Pavel Tuleja , své nomin
ace se ale vzdal hned po jmenování, které má být těsně před polednem, Ženíška
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do funkce na Úřadu vlády uvede premiér Petr Fiala z ODS. Daniela Tolingerová, radiožurnál. CERMAT nad ránem zveřejní výsledky přijímacího řízení na střední školy. Všech 157 000 uchaze
čů se k nim dostane v systému DiPSy

1
5

po zadání registračního čísla z přihlášky. Chyby, které nesprávným hodnocením způsobili. Školy jsou opravené, ujistil šéf CERMATu Miroslav Krejčí. Ranní nápor podle něj DiPSy zvládne. Tí
m, že je to přístupný bez autentizace, tak by tam neměl být

3
0

žádný problém. Výsledky taky hned zítra zveřejní školy na webu a na vývěskách. Ani na jednu ze tří škol se podle CERMATu nedostalo deset procent deváťáků, to je kolem deseti tisíc žáků. 
Jak mají postupovat, říká zástupkyně státního tajemníka ministerstva

4
5

školství Martina Běťáková. Hned 20. května budou mít možnost se hlásit do kola druhého. Čas na to budou mít do 20. května. DiPSy nabídne seznam oborů s volnými místy. Eva Mikulka Šele
pová, radiožurnál.
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Politika, byznys, společnost, věda. ČRo Plus, když chcete vědět proč. V Gruzii prošel parlamentem i přes protesty odpůrců kritizovaný zákon o zahraničním vlivu.
1
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Poslanci ho schválili v závěrečném čtení. V metropoli Tbilisi už několik týdnů protestují desítky tisíc lidí. Demonstranti se v gruzínské metropoli sešli i dnes. Asi tisícovka jich přišlo přímo před 
parlament. Rušno ale bylo i v budově parlamentu.

3
0

Poslanci se tam před hlasováním zuřivě pohádali a poprali. Organizace placené z více než 20 procent ze zahraničí se podle nového zákona budou muset registrovat jako agenti zahraničního 
vlivu. Jinak jim hrozí tvrdé pokuty. Vláda tak chce
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vnést jasno do financování firem a organizací. Zákon ale kritizují Brusel i Washington a staví se proti němu i mnoho Gruzínců. Podle nich ohrozí svobodu a zničí šance země na přijetí do EU. K
ritici vládě vytýkají, že se příliš snaží přiblížit Rusku. Tam už podobná legislativa

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

91. Studio ČT24 (automat)  
18:30 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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by měla být věda hodnocena. A to je jedna z těch věcí, které by měly právě podpořit nebo směřovat tu vědu správným způsobem. Takže toto je také jedna z těch klíčových oblastí, kterou je p
otřeba velmi rychle dokončit. Kandidát na ministra

1
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chce podporou vědců zabránit jejich odchodu do zahraničí. Co je ten hlavní důvod, kvůli kterému nadaní věci z Česka odchází? Může to být finálních případech různé, ale určitě jsou společné,
společné věci,

3
0

jako je to podfinancování a tím odpovídající nebo adekvátní hodnocení finanční. Potom jsou to mnohdy i určité podmínky z hlediska, z hlediska jaksi možnosti rozvíjet tu vědu na
4
5

špičkové úrovni. Tady mám na mysli zázemí atd. A samozřejmě jsou tam možná ještě i věci, které se týkají kolem administrativy, která je někdy mnohdy natolik složitá, že může ty vědce od to
ho odrazovat. A toto možná je další
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oblast, která by stálo zato, aby se v ní určitým způsobem pokročilo, byť je to velmi, velmi v těch detailech obtížné. Ale myslím si, že je to také věc, která je velmi důležitá. Jak hodnotíte ty posle
dní události?

1
5

Co se týká výměny ministra pro vědu a výzkum, tedy Helena Langšádlová, Pavel Tuleja , teď Marek Ženíšek. Jaký dopad to na vědu reálně může mít, na tu oblast, kterou má ministr spravo
vat?

3
0

Nechci hodnotit, jaký to může mít dopad. Určitě to bylo nešťastné, to samozřejmě všichni viděli. Na druhou stranu já si myslím, že teď je potřeba se soustředit na to, aby ten nástup nového pa
na ministra byl co možná nejrychlejší a hlavně aby už
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se neztrácel zbytečně zase čas nějakými diskusemi, tak jak jsme to byli svědky teď, teď minulém a předminulém týdnu. Proto si myslím, že je teď důležité. A to, že se ministrem stane právě 
Marek Ženíšek, to hodnotíte jak?
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Víte co, já už jsem říkal někde, že já osobně nového pana ministra neznám, ale myslím si, že by mohlo být důležité, že to je zkušený politik a řada těch věcí, o které jsem, o kterých jsem mluvil
, tak jsou nebo mají tu rovinu samozřejmě
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odbornou, ale je tam pro její dotažení, prosazení velmi důležitá i ta rovina politická. A tady možná by právě on se svými zkušenostmi mohl být určitě přínosem. Děkuji vám za rozhovor. Petr Dv
ořák, místopředseda

3
0

České konference rektorů pro záležitosti ekonomické a sociální, rektor vaše v Praze. Hezký zbytek dne. Děkuji za pozvání. Gruzínská policie vyzývá protestující,
4
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aby ukončili demonstraci před tamním parlamentem. Ministerstvo vnitra tvrdí, že účastníci porušili zákon o shromažďování. Lidé v centru Tbilisi scházejí už se scházejí už několik týdnů. Nelíbí
se jim zákon o zahraničním vlivu, který

18:09
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odpoledne poslanci schválili v závěrečném třetím čtení. Norma podobná ruským předpisům nařizuje nevládním organizacím, které dostávají víc než pětinu svého rozpočtu ze zahraničí, aby se
registrovaly jako organizace nesoucí zájmy cizí moci.

1
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Prezidentka země už dřív prohlásila, že použije veto. To ale vládní strana gruzínský sen může přehlasovat.
3
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Chceme říct, že nesouhlasím s tímto zákonem. Není dobrý pro naši evropskou budoucnost,
4
5

což je náš sen. A to je vše, co k tomu chceme říct. Přišel jsem sem se svými kolegy z univerzity. Petra Procházková, redaktorka Deníku N je teď s námi ve spojení. Hezký den. Hezký den i

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

92. Interview ČT24 (automat)  
18:57 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Interview ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 10x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

18:29
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vlastně nemožné dál pokračovat. Jednoduché. Ona neztratila podporu vás ani v nejmenším, ale ztratila podporu vlastní strany. Ale takto v politice je a myslím, že to je principy demokratické
1
5

politiky, která stojí, a je to i v naší ústavě, na konkurenci politických stran. A prostě pokud politická strana, která ji vyslala do vlády, z nějakého důvodu má dojem, že to tak nemá být, no tak pa
k je potřeba přistoupit
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3
0

k nějakým krokům. Helena Langšádlová z toho vyvodila tu odpovědnost nebo to rozhodnutí, že rezignovala a na základě toho jsme potom začali dělat ty další kroky. Jenom mě vlastně zajímá,
jestli neměl, jestli jste měl chuť si v ten okamžik dupnout, když za vámi, za vámi přišli

4
5

lidé z TOP 09 a řekli, Helena Langšádlová z naší vůle tu vládu. Já jsem o tom mluvil s Helenou Langšádlovou, mluvil jsem o tom s Markétou Pekarovou Adamovou. Ty věci se neodehrávají ně
kde, někde mimo mě. Takové bylo rozhodnutí TOP 09,

18:30
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já ho respektuji, nic jiného ani není možné, nebylo by ani správné. A teď jsme byli v situaci, že bylo potřeba vybrat nového člena vlády. No a pardon, že se tam zeptám osobně, nejste tak troc
hu

1
5

naštvaný na předsedkyni TOP 09 za to, že ta výměna vyšla až napodruhé, že na celou vládu vlastně dopadl tento reputační škraloup? Šťastné to nebylo. Já z toho, já z toho nemám žádnou ra
dost na druhé straně. Pavel

3
0

Tuleja  velmi rychle odvodil odpovědnost vlastně ještě v pozici kandidáta na pozici ve vládě, na funkci ve vládě a sám řekl, že s určitými pochybnosti
4
5

o etice jeho publikační činnosti, to by bylo těžko možné vykonat právě tuto funkci a rezignoval. Když se zase vrátíme zpátky, ono se to všechno odehrálo vlastně velmi rychle, v řádu hodin, tak
že i ta reakce.

18:31
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Tak konkrétně přesně to bylo za vámi vlastně první přišel a řekl, Helena Langšádlová končí, hledáme nového člena vašeho kabinetu. Já nejsem zvyklý interní věci, debaty nějak interpretovat. 
Všechno, co je potřeba vědět, tak víme. To znamená,

1
5

prostě Helena Langšádlová se rozhodla skončit a TOP 09 nominovala nejprve emeritního rektora Pavla Tuleju, se ukázaly určité problémy, které on sám vyhodnotil jako takové,
3
0

že by mu překáželi ve víku té funkce a velmi rychle zase jsme dospěli k rozhodnutí, že to má být Marek Ženíšek, což je opravdu člověk zkušený nejenom v politice, ale zkušený i ve státní
4
5

správě. A to si myslím, že bude nepochybně výhoda. No a chápu to správně, že Marek Ženíšek od vás dostal slíbeno více peněz pro tuto oblast? Ne, to ne. Chápete správně, protože to ani n
ení možné. Já peníze nerozdáváme.

18:32
0
0

Více peněz na byt u. Žádné peníze nemám, ale budeme, až budeme sestavovat rozpočet, tak se samozřejmě budeme bavit o tom, kolik která kapitola může mít v rámci těch možností, které 
máme v rámci rozpočtu, což

1
5

není vůbec jednoduché, není jednoduché rozhodování, protože jak všichni víme, taky velmi oprávněné požadavky na výdaje jsou zdaleka převyšující příjmy a možnosti státního rozpočtu. Tak
že budeme se o tom bavit. Věda, inovace,

3
0

podpora výzkumu nepochybně patří k prioritám vlády. Toto tak je a to se projevilo i v tom letošním roce, v letošním rozpočtu, kdy toto je kapitola, která rozhodně nepatří k těm, které klesaly v 
důsledku nutných úsporných opatření.

4
5

Ale já jsem ještě možná bych tomu měl dodat, já jsem hrdý na to, že naše vláda přistupuje k sestavování rozpočtu jinak, než to bylo v minulosti. Žádné ponižující jednání jednotlivých ministrů s
ministrem financí. My o rozpočtu jednáme

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

93. Unisféra — Tajemný oceán 3D  
19:07 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fyzikální ústav v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prodej vstupenek.
Prodej

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Zpět na seznam
 

94. Televizní noviny (automat)  
20:23 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 19x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

19:44
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Nekomunikuje ústně, ale dává to najevo úsměvem, nějakou silnou emocí. A to je pro nás velmi dobrá zpětná vazba. Každý asistent má na starosti jen jedno dítě, kterému se naplno věnuje. C
ož je

1
5

ohromné plus. Ten asistent dokáže zhodnotit její zdravotní stav. Vím, že se tady nic nestane. Malují, procvičuje ručičky, jdou ven, jezdí na výlety. Je to jako úžasný pro ní. Školní lavice tady ne
najdeme, ale děti

3
0

mají o zábavu postaráno. Máme 3 mld. I centrální místnosti, kde jsou různé světelné efekty, různé zvukové efekty, čichové efekty. Hudba je strašně důležitá pro vzdělávání
4
5

a vývoj nejenom postižených dětí. Podporuje jednak komunikaci, ale jednak i třeba pomáhá při nežádoucích projevech chování, při relaxaci, odpočinku. Potřebujeme, aby byly nějak samostat
ný. Snažíme se, aby

19:45
0
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měly sebeobsluhu, aby to ulehčilo život jim, vlastně rodičům. Učíme je i smyslovým a vjemem a. Dotek zvířata. Děti uklidňuje slepice Head vábnička přímo vybízí k pohlazení a děti si tak procv
ičují jemnou motoriku.

1
5

Vysokou kvalitu péče škola dokáže zajistit i díky podpoře hlavního města Prahy. Loni město přispělo přes 3 miliony a obdobnou podporu plánuje i letos. S pomocí pražského magistrátu plánuj
e škola založit dětský hospic, kde by nemocné děti mohly zůstat

3
0

i přes noc nebo o víkendech. Justýna Stoklasová, TV Nova. Prezident Petr Pavel jmenuje ve čtvrtek ministrem pro vědu, výzkum a inovace Marka Ženíška z TOP 09. Hned poté ho chce prem
iér uvést do úřadu. Ženíšek se ujme resortu poté,

4
5

co před pár týdny rezignovala na svou funkci ministryně Helena Langšádlová. Původně ji měl nahradit ekonom a emeritní rektor  Slezské univerzity v Opavě Pavel Tuleja . Ten se nakonec 
kvůli kritice svého vědeckého působení nominace vzdal.

19:46
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Hvězda seriálu TV Nova Patricie Pagáčová oznámila krach manželství. Co za rozchodem stojí, čtěte na tn. CZ. Včelaři letos stáčí med i o měsíc dříve než obvykle. Medu
1
5

prý ale bude nejspíš o něco méně než vloni. Záleží na jednotlivých místech. Třeba na Zlínsku a na Olomoucku si včelaři nestěžují a cenu medu zvyšovat nebudou. Vlivem teplého počasí letos 
vylétly včely dříve.

3
0

Někteří včelaři tak už stáčejí sladké zlato do sklenic. Zkraje jara vykvetlo vše najednou a včely létaly z květu na květ. A místo jednodruhových medúz si tak do čaje budeme dávat medovou s
měsici. Nebudou bohužel

4
5

jednodruhové medy, protože tam máme všechno v jedné hromadě. Ale med zatím vypadá dobře, i chuťově je taky dobrý. Na výše položených místech květy pomrzly a medu bude méně. Včel
ám neprospívá ani střídavé počasí.

19:47
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Pokud nemohou z úlu, pojídají to, co už tam přinesly. Jednou je den jako korálek, jednou padají trakaře a musí si prostě do těch zásob sáhnout. Ubírá nám to pak na těm, na tom výsledném 
medu. Včelaři, kteří momentálně ne stáží žádný nebo

1
5

ještě mají čas, tak rozšiřují především včelstva. Cenu medu letos včelaři zvyšovat nebudou. Ti námi oslovení budou kilo medu prodávat za 200 až 250 korun. Med dnes stáčeli také ve
včelařském kroužku v Sazovicích a pro děti to byla velká

3
0

událost. Máš nás, včelky. Ano. A med já. Na co používáš? A jídlo. Nesli jsme rámečky s medem. Máme ten včelařský kroužek, protože
4
5

bychom chtěli jako tu populaci těch čelařů ně jak omladit. Oddělávat tyto výšky. Důležité je mít kladný vztah k samotnému produktu. To jde pak práce sama od ruky. Dodge na chleba, nebo
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektor (1x), pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Televizní noviny (automat) ( TV Nova - Televizní noviny (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

95. Týden podle Jaromíra Soukupa (automat)  
22:12 | 14.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Barrandov - Týden podle Jaromíra Soukupa (automat)  AUTOR: TV Barrandov SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 13x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Vedle toho máme Radu vlády pro vědu a výzkum, pak máme ty příjemce, příjemce těch dotací, Grantovou agenturu Akademie věd a tak. A do toho byl zřízen post ministra, ministryně pro věd
u, výzkum a inovace. Já se

1
5

přiznám, že tomu od začátku přijde, nerozumím, jaký to může mít jako vliv na tu vědu a výzkum. A mě zajímá teď vaše hodnocení lékařské, politické. Já tomu taky nerozumím. Já nerozumím t
omu jako nebo ne, nerozumím, já

3
0

tomu vlastně rozumím. Máme tady pětikoalici, máme tady de facto pět stran, které musely uspokojit svoji ambici ministrů, proto byly, proto dneska tato vláda má nejvíc ministrů v historii za po
sledních 30 let. Proč to ta vláda udělala?

4
5

Proč to nemohlo být pod ministerstvem školství? To je otázka ne na mě, ale myslím si, že na tu vládu. Já nechci hodnotit jakoby současného, bývalou paní ministryni za pro vědu a ani ne, ono
to ani
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nechci, ale ten systém, protože vy jste opoziční politik. Ten systém, já jsem to tady jako popsal jako zřetelné, že to ministerstvo bylo zřízeno jako doplnění počtu nebo jako nějaký koordinátor t
ěch institucí, které jsem vyjmenoval. Otázka, jestli mohlo někdy jako uspět

1
5

nebo ne, tak to záleží na tom, jak je, jak je to ministerstvo řízeno. Jako dříve může, jako bylo historicky, že padala věda a výzkum, potřeba vicepremiéra, když tady byla reforma duševního zdr
aví, tak ji řídil premiér. Takže

3
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je to spíš jako nastavení té vlády nebo té vládní koalice. Já si myslím, že těch ministerstev je zbytečně moc a myslím si, že by stálo za to, aby tady prostě vůbec nebyly. Vidíte i ten problém, ž
e TOP 09 má obrovský problém vůbec najít člověka, který to řídil. Dneska tam

4
5

teda samozřejmě přišel pan Ženíšek. Ale váš kolega. Ale Nets. Ale do té doby jako vlastně ten problém byl. Neměli ani nikoho, když vyměnili paní ministryni. No, jako měli, ale ukázalo se, že t
en pán z té Slezské univerzity
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něco jako zvoral v těch predátorských časopisech. Já se přiznávám, že jsem, když jsme u tohoto, já jsem kdysi před 16 lety byl krátce náměstkem na ministerstvu školství a už tehdy se tam t
y časopisy a ty citace jako řešily. Nikdy se

1
5

nic nedořešilo, zcela evidentně až do dnešních dnů, protože ta kvantitativní požadavek na počet různých citací a publikací byl prostě nemilosrdný u těch různých grantů. Logicky ty žadatele o
ty granty a ti, kteří se chtěli stát doc.

3
0

nebo profesor, i tak využívali každé možnosti k publikování. Pak se teprve později vyrobil nějaký seznam těch jako predátorských, to znamená ty, kteří publikují bez ohledu na nějakou oponen
turu, a těch jako normálních,

4
5

ale to až jako později. A teď na to dojel pan Tuleja, byla to politická Hrádka, kdy byl prostě odstřelen ne z důvodů, který jakoby asi potkaly skoro každého akademika, nebo nebyly tak vážný, 
anebo to bylo,
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bylo, bylo tak vážné. Já si myslím, že. Rozumíte? Já si myslím, že člověk, který jako den a ministra, tak je vždycky, řeknu, terčem pro ty novináře, pro tu veřejnost a hledá se cokoliv. Já nejse
m z akademické sféry, abych

1
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hodnotil publikační činnost akademiků. Na druhou stranu, pokud tam ty predátorské časopisy byly, tak určitě nich věděl jako nebo měl, měl by o nich ten akademik vědět a měl by na ně upoz
ornit

3
0

dopředu. Já si myslím, že kdyby to vyřadil v nějakých svých činnostech, tak jako, jako dřív, ano. My jsme nevěděli, že tento časopis. Přesně tak. Tak si myslím, že, tak si myslím, že to jako Je
anne, zařadil by to do té své vědecké kariéry, tak si myslím, že to

4
5

jako smysl dává. Ale vlastně i paní Markéta Pekarová Adamová to zlehčovala tím, že říkala, že nemáme dělat z komára velblouda. Takže ono je to úhel pohledu, řeknu, předsedkyně parlame
ntu, která vidí, že toto

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Zpět na seznam
 

96. Katedra financí a účetnictví uspořádala letos již…  
08:05 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-
podnikatelská fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Katedra financí a účetnictví uspořádala letos již šestnáctý ročník soutěže o nejlepší esej � z oblasti finanční gramotnosti pro studenty středních škol. Studenti měli letos za úkol napsat poutavou e
sej na téma “Možnosti a hrozby využití umělé inteligence ve financích.” ��� Hodnotící porota byla složená ze zástupců katedry financí a účetnictví, ČNB a Magistrátu města Karviné. Na krásné
m prvním místě se umístil Daniel Semotan, na druhém Michal Szarowski a třetí místo obsadil Martin Kylar. �Klukům k tomuto úspěchu moc gratulujeme! � � Více informací naleznete pod tím
to odkazem: go.slu.cz/soutezfinancePORG Libeň, Střední školy Dakol, Obchodní akademie Heroldovy sady, Česká národní banka, Karviná - oficiální stránka města,

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Katedra financí a účetnictví uspořádala letos již… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

97. Kdy skončí Nerudová? Ptají se už i ve vládní koalici  
09:16 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Epshark.cz - Články  AUTOR: PZ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Jednička kandidátky Starostů a nezávislých (STAN) do Evropského parlamentu Danuše Nerudová čelí kritice  kvůli tomu, že v minulosti publikovala v tzv. predátorských časopisech. Padne stejn
ě jako ministerský kandidát Tuleja?
Přestože se Starostové za Nerudovou postavili, i z vládní koalice se už ozývají hlasy zpochybňující její kandidaturu. Např. podle lidoveckého europoslance Tomáše Zdechovského by se Ner
udová neměla ucházet o post české eurokomisařky.
Zveřejňování textů v časopisech označovaných za predátorské bylo jedním z důvodů, proč se minulý týden vzdal nominace na ministra pro vědu bývalý rektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel 
Tuleja (TOP 09).
Predátorské časopisy zveřejňují články bez ohledu na jejich kvalitu, akademické prostředí zaplavují texty, které nesplňují základní náležitosti odborných materiálů. Nerudová podle Seznam Zpráv v 
zahraničních časopisech zařazených mezi predátorské publikovala devětkrát v letech 2009 až 2015, kdy byla na brněnské vysoké škole proděkankou a následně prorektorkou. Na Nerudovou nyní s
ílí tlak, aby vyvodila osobní zodpovědnost.
„Při studiu doktorátu studenti zadarmo dělají několik vědeckých článků a snaží se o publikační činnost, kde mohou. Nikoliv však vybraná skupina pedagogů, která publikuje v tzv. predátorských ča

48/82

https://www.maximusweb.cz/public/original/63335020
https://www.maximusweb.cz/public/original/63336475
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63336475
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzMzY0NzUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzMzY0NzUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzMzY0NzUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63345295
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63345295
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUyOTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUyOTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUyOTUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63345294
https://www.maximusweb.cz/public/original/63345045
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63345045
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUwNDUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUwNDUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNDUwNDUsInRodW1icyI6MX0=


sopisech a vykazuje to jako svou vědeckou činnost. Za mě je to minimálně neetické chování,“ napsal např. na sociální síti X europoslanec lidovců Tomáš Zdechovský s tím, že kdo vědomě psal do 
predátorských časopisů, neměl by usilovat o post eurokomisařky.
Podle bývalého ministra zahraničí Lubomíra Zaorálka (SOCDEM) by měla Nerudová z kandidátky odstoupit podobně jako Pavel Tuleja.
„Je to podvod a nepoctivě vydělané peníze, protože dobře věděla, že tím obchází recenzní řízení.  Je neuvěřitelně pokrytecké teď říkat, že si ani nepamatuje, jestli za publikování článků p
latila, a nechápat, že se podílela na destrukci akademického prostředí,“ uvedl na sociální síti X Zaorálek.
Do Nerudové si na facebooku rýpl i bývalý hejtman Jihomoravského kraje a nynější dvojka na kandidátce do Evropského parlamentu za koalici PRO – Jindřicha Rajchla Michal Hašek.
„Rád bych nechal zahrát písničku “S naší partou rozehranou nashledanou” Markétě Pekarové Adamové za spuštění domina – Langšádlová, Tuleja, Nerudová,” napsal Hašek.
K vyvození politické odpovědnosti přišla výzva i od opozičního hnutí ANO.
„Co stálo funkci pana Tuleju, STAN jistojistě bez povšimnutí přejde. Ostatně jako vždy,“  poznamenal poslanec hnutí ANO Radek Vondráček.
Shovívavý nebyl ani poslanec TOP 09 Michal Kučera, který by si přál, aby Nerudová skončila.
„Kdy bude končit Nerudová víme?“  napsal na X také poslanec TOP 09 Michal Kučera v narážce na “osud“ kandidáta na ministra Pavla Tuleji.
prvnizpravy.cz
Článek vyšel na svobodny-svet.cz

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Kdy skončí Nerudová? Ptají se už i ve vládní koalici ( Epshark.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

98. � Nové zážitky a zkušenosti si přivezly studentky…   
09:33 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

� Nové zážitky a zkušenosti si přivezly studentky z Ústavu speciální pedagogiky, � které absolvovaly dvouměsíční praktickou stáž v rámci programu Erasmus+ v italské provincii Verona. ��„
Je to obrovská příležitost. Pokud zvažujete výjezd, určitě do toho běžte! Je to to nejlepší, co můžete za svá studentská léta zažít“, vzkazuje ostatním Terezie Durchánková. � Více si přečtěte ve z
právě https://www.slu.cz/fvp /cz/aktuality/32/1883

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Zpět na seznam
 

99. Prezident jmenuje ve čtvrtek nového ministra pro vědu, výzkum a inovace  
10:06 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: MoneyMAG.cz - Aktuality  AUTOR: Jan Hrabě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Česko bude mít nového ministra pro vědu, výzkum a inovace, který nahradí poslankyni Helenu Langšádlovou (TOP 09). Prezident Petr Pavel se chystá jmenovat Marka Ženíška (TOP 09) ve čtv
rtek dopoledne, informoval Pražský hrad na webu.

"S panem premiérem jsme se shodli na prioritách v oblasti vědy i na tom, které oblasti by měly být posíleny. Pan premiér mě zároveň informoval, že odešle návrh na mé jmenování prezidentovi ještě
dnes. Velmi si této podpory vážím a těším se na setkání s panem prezidentem," uvedl Ženíšek v pátek po jednání s premiérem Petrem Fialou (ODS).

Ženíšek je momentálně předsedou sněmovního zahraničního výboru. Poslancem se stal opět po posledních volbách v roce 2021, byl jím už mezi lety 2013 až 2017. V minulosti byl také náměstkem 
ministra spravedlnosti či zdravotnictví.
Ekonomika Komentář

Češi nečekaně silně utrácí. Konsolidační balíček ani drahé energie je neodrazují

Ženíšek studoval Fakultu humanitních studií Západočeské univerzity v Plzni a Fakultu sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze. Je držitelem doktorského titulu z politologie.
Zmíněný vládní post je momentálně neobsazený. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová skončila ve funkci v neděli, její demisi během minulého týdne přijal prezident Petr Pavel. TOP 09 původ
ně navrhla na ministra Pavla Tuleju, ekonoma, pedagoga a někdejšího rektora Slezské univerzity v Opavě. Tuleja  se minulý týden v pátek nominace vzdal.

SEKCE: Ekonomika a Finance

KLÍČOVÁ SLOVA:  rektora (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Prezident jmenuje ve čtvrtek nového ministra pro vědu, výzkum a inovace ( MoneyMAG.cz - Aktuality, Slezská univerzita v Opavě ); Ženíšek bude od čtvrtka novým
ministrem pro vědu (Eurozpravy.cz - Domaci, Vedení univerzity ); Ženíšek bude od čtvrtka novým ministrem pro vědu ( Eurozpravy.cz - Domaci, Slezská univerzita v Opavě ); Pavel ve čtvrtek jmenuje
Ženíška novým ministrem pro vědu (Globe24.cz - Domov, Vedení univerzity ); Pavel ve čtvrtek jmenuje Ženíška novým ministrem pro vědu ( Globe24.cz - Domov, Slezská univerzita v Opavě ); Česko
bude mít nového ministra. Pavel ho jmenuje ve čtvrtek (Stars24.cz - Články, Vedení univerzity ); Česko bude mít nového ministra. Pavel ho jmenuje ve čtvrtek ( Stars24.cz - Články, Slezská univerzita
v Opavě);

Zpět na seznam
 

100. Interview ČT24: Abolici pro Mynáře jsem neslíbil, z okolností výměny ministryně radost nemám, řekl
Petr Fiala  

11:32 | 15.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Pfiala.cz - Aktuality  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

ČT24: Česká vláda se do několika dnů sejde v novém složení. Prezident Petr Pavel slíbil ve čtvrtek jmenovat nového ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška (TOP 09). Premiér Petr Fiala (O
DS) z vládní rošády, kterou zkomplikovaly pochybnosti o publikační činnosti původního nominanta Pavla Tuleji (TOP 09), „nemá žádnou radost“. Koalice je však přes drobné neshody pevná, řek
l v Interview ČT24. Hovořil také o boji s opozicí, migračním paktu nebo žádosti o abolici pro Vratislava Mynáře.
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Celý rozhovor s Petrem Fialou můžete zhlédnout na ČT24.

Minulý týden rezignovala na post ve vládě ministryně pro vědu a výzkum Helena Langšádlová (TOP 09), která svůj odchod zdůvodnila ztrátou podpory vlastní strany. Ve funkci ji měl nahradit
stranický kolega Pavel Tuleja , který se však nominace kvůli publikaci vědeckých článků v predátorských časopisech vzdal. Ministrem se proto stane Ženíšek.
Fiala práci Langšádlové ocenil. „Věnovala se s obrovským entusiasmem své svěřené agendě. Vedla velmi širokou komunikaci a debatu s vědeckými institucemi, aktéry vědní politiky, což není jed
noduché. Připravovala řadu změn, které potřebujeme,“ zhodnotil premiér Petr Fiala.
Ve chvíli, kdy ztratila podporu vlastní strany, však podle něj bylo její pokračování ve funkci nemožné. „Pokud politická strana, která ji vyslala do vlády, z nějakého důvodu má dojem, že to tak nem
á být, pak je potřeba přistoupit k nějakým krokům,“ konstatoval Fiala. Rozhodnutí exministryně i její strany proto dle svých slov musel respektovat.  „Nic jiného ani není možné.“

Že se výměna podařila až napodruhé, Petra Fialu netěší. „Šťastné to nebylo a nemám z toho žádnou radost. Na druhou stranu, Pavel  Tuleja  velmi rychle vyvodil odpovědnost ještě v pozici ka
ndidáta na funkci ve vládě. Sám řekl, že s určitými pochybnostmi o etice jeho publikační činnosti by bylo těžko možné vykonávat právě tuto funkci, a rezignoval.“

Premiér ocenil, že se rozhodnutí odehrálo „velmi rychle, v řádu hodin“. Ženíšek je podle něj zkušený jak v politice, tak ve státní správě, což „bude nepochybně výhoda“.
„Žádné další změny nepřipravuji,“ řekl Fiala

Odmítl spekulace, podle kterých by měl Ženíšek dostat pro svou oblast více přislíbených peněz než Langšádlová.  „To ani není možné. Já peníze nerozdávám. (...) Ale až budeme sestavovat rozp
očet, tak se samozřejmě budeme bavit o tom, kolik která kapitola může mít,“ uvedl Petr Fiala. „Věda, inovace, podpora výzkumu nepochybně patří k prioritám vlády,“ doplnil Fiala. Podotkl však,
že i „velmi oprávněné požadavky na výdaje“ převyšují možnosti státního rozpočtu.
Odchod Langšádlové podle předsedkyně TOP 09 Markéty Pekarové Adamové měl být pouze začátkem změn ve vládě. Pekarová Adamová jmenovala konkrétně ministra školství Mikuláše Beka (
STAN) a tvrdí, že v koalici jedná o dalších personálních změnách.
„Já žádné další změny nepřipravuji,“ reagoval premiér Fiala. „Vždycky, když mám k někomu výhrady, tak mu to řeknu, a veřejnosti pak sdělím v tu pravou chvíli, že ke změně dochází,“  uvedl Pe
tr Fiala. Odchodů zažila vláda pět. „To je spíš menší počet výměn,“  zhodnotil premiér Fiala.
Odmítl, že by byla vládní koalice křehká. „Naše pětikoalice není křehký projekt, byť obecně koalice pěti stran křehký projekt jsou. Proto většina komentátorů předvídala, že to nezvládneme, nevyd
ržíme, rozpadneme se. Nic takového se neděje,“ podotkl Petr Fiala.
Má proto ambici prolomit historickou zkušenost českých pravo-středových stran, z nichž se konce volebního období dočkala pouze první vláda Václava Klause. Je podle něj přirozené, že každá str
ana má jiné zájmy a dojde mezi nimi občas „ke drobnému konfliktu“, ale „nic z toho neohrožuje existenci vlády“.
Spory v koalici i s opozicí o výpovědi či důchody

Stejně tak se dívá na otázku možných výpovědí z pracovního poměru bez udání důvodu. Lidovci avizovali, že pokud bude toto opatření přijato, z vlády vystoupí. „Ale je to téma, o kterém je potřeba 
se bavit,“ sdělil Fiala.
„Demokracie je střet. (...) Zvykněme si na to, že určitý typ konfliktu, který není nenávistný, osobní, ale je věcný, k demokracii patří. Debata o tom, zda mít výpověď bez udání důvodu, nebo nemít
, (...) je podle mě namístě,“ uvedl premiér Petr Fiala.
Upozornil, že podle expertů i zaměstnavatelů má být pracovní trh flexibilní. Respektuje však zároveň, že někteří vládní kolegové opatření přijímat nechtějí. „Vedeme debatu o tom, zda z toho nenaj
deme dobré východisko,“ nastínil Petr Fiala.

Výrazněji problematičtější než spory v koalici jsou podle něj konflikty mezi vládou a opozicí. „To už je opravdu vážné. To není standardní souboj,“  uvedl Petr Fiala s odkazem na velmi časté obstru
kce v Poslanecké sněmovně. Opozice zase tvrdí, že ze strany koalice dochází k oklešťování možnosti vyjádřit se. Odmítla také jednat o důchodové reformě poté, co Fiala na kongresu ODS řekl, že
opatření prosadí za každou cenu.
Penzijní systém je podle něj v současné podobě „neufinancovatelný“. „Jsem si jist, že teď už není za pět minut dvanáct, je pět minut po dvanácté,“  upozornil Petr Fiala. Předpokládá proto, že kaž
dá další vláda se bude držet parametrů, které chce současná koalice prosadit.
S migrací se chce Fiala inspirovat Velkou Británií

Neshody ve Sněmovně panují i v dalších tématech, například migračním paktu. Fiala zdůraznil, že tato dohoda neobsahuje povinné kvóty, o kterých hovoří opozice.  „Je to dezinterpretace toho, co 
pakt obsahuje. Obsahuje povinnou solidaritu, kterou chtěly předcházející vlády, kterou jsme chtěli my v opozici, a která přirozeně probíhá,“ dodal Petr Fiala.

Přiznal, že sám s podobou paktu zcela spokojený není. Požaduje důslednější azylové řízení ještě před vstupem na území Evropské unie. „Musíme jít dál. Ve finále jsme nepodpořili migrační pakt pr
ávě proto, že došlo ke změkčením ze strany Evropského parlamentu,“ uvedl Petr Fiala.
Nutné je podle něj zlepšit návratovou politiku, ale i navázat spolupráci s dalšími státy, na jejichž území by mohl azyl probíhat – podobně jako v případu dohody mezi Velkou Británií a Rwandou.  „Je p
otřeba se domlouvat se státy severní Afriky, je potřeba hledat partnery,“ dodal předseda vlády Petr Fiala.

„Problém nelegální migrace není jenom problém ekonomický, sociální, kulturní. Je to problém i etický. Lidé jsou vystaveni slibům, které překupníci nedodrží, obchoduje se s jejich neštěstím neb
o nadějí. Je to věc, kterou skutečně musíme zastavit. Nemůžeme ji zastavit ve chvíli, kdy jsou nelegální migranti už na území Evropské unie, to už je pozdě. Musíme to řešit dřív, než sem přijdou
,“ dodal Fiala.
Abolice pro Mynáře

V závěru Interview ČT24 premiér popřel, že by slíbil bývalému prezidentu Miloši Zemanovi, že jeho tehdejšímu hradnímu kancléři Vratislavu Mynáři udělí abolici. „Pravda je, že o tom se mnou Miloš
Zeman mluvil opakovaně, mnohokrát. Že mě dvakrát víceméně formálně (...) o abolici požádal. Pravda je, že jsem o této žádosti informoval vládu a že jsem nevyhověl,“ sdělil Fiala.
Zeman podle něj od začátku Fialova nástupu do čela vlády vyjadřoval obavy, že Mynář bude „politicky pronásledován“, aby se exprezidentovi někdo pomstil. „To jsem řekl, pane prezidente, to je n
aprosto vyloučené. Něco takového není možné a nikdy bych to nepřipustil,“ doplnil premiér Petr Fiala.

„Ale abolice jako taková je přece něco jiného. Jsem přesvědčen, že se mají vyšetřit věci, které souvisejí třeba s finančními záležitostmi. Nikdy žádnou abolici moje vláda neudělila, respektive já j
sem ji nespolupodepsal,“ zakončil premiér Petr Fiala.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Abolici pro Mynáře jsem neslíbil, z okolností výměny ministryně radost nemám, řekl Fiala ( ČT24 web - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

101. Poklad pod hřištěm. V Opavě našli archeologové sto zlatých a stříbrných mincí  
13:06 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Metro.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Za nejcennější mincovní objev v rámci Moravskoslezského kraje za posledních sto let označují památkáři nález více než stovky středověkých zlatých a stříbrných mincí v prostoru mezi ulicemi P
raskova a Komenského v Opavě. Poklad ležel pod povrchem v areálu školního hřiště, našel se při archeologických pracích.

Opavský poklad obsahuje třicet uherských dukátů, třiašedesát pražských a devět míšeňských grošů.
„Na základě datace nejmladší složky reprezentované pražskými groši krále Vladislava II. Jagellonského lze konstatovat, že byl do země uložen někdy po roce 1479,“ uvedla Ilona Matejko-Peterka,
proděkanka Přírodovědecko-filozofické fakulty Slezské univerzity  v Opavě  a kurátorka mincovních sbírek opavského Slezského zemského muzea. Nejstarší mince pochází z dob krále Jana Lu
cemburského.

10 fotografií

Mince nalezené v závěru loňského roku už prozkoumala i ocenila. „Předběžně lze říci, že tržní hodnota nálezu se pohybuje na úrovni 1,2 milionu korun, kulturně-historická hodnota představuje asi t
rojnásobek tržní hodnoty,“ doplnila kurátorka.
Podle odborníků jde o nález hodnotný zvláště počtem třiceti zlatých mincí, jejich zachovalostí i vzácností některých exemplářů. Poslední známý nález obdobné hodnoty se v regionu datuje až do rok
u 1908 v obci Košatka, nyní části Staré Vsi nad Ondřejnicí nedaleko Ostravy.
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„Stav některých mincí nebyl dobrý, prošly náročnou konzervací a posléze jsme nález rovněž digitalizovali,“ uvedl ředitel Národního památkového ústavu v Ostravě Michal Zezula.

Na místě nálezu stával opavský hrad

Za nalezené mince by se v 15. století dalo koupit šest koní nebo šestadvacet sudů piva. Uložení mincí datují odborníci do neklidných dob po česko-uherských válkách, kdy do Opavy zasahovala vlá
da uherského krále Matyáše Korvína. V čele vévodství ho pak v roce 1501 vystřídal český král Vladislav II. Jagellonský.
Kdo si peníze do keramické nádoby, v jejímž torzu byl poklad objeven, uložil, odborníci nevědí. Avšak určitě to nebyl chudý člověk. „Vodítkem může být uložení depotu a jeho ojedinělá skladba. Byl 
nalezen v blízkosti opavského hradu a sídlo opavských knížat bylo místem velkého oběhu vzácného zboží a mincí,“ nastínila kurátorka Matejko-Peterka.
Se zlatými uherskými dukáty běžný člověk v 15. století vůbec nepřišel do styku. V nalezeném pokladu jich byly tři desítky,
Zlaté uherské dukáty navíc nebyly jen tak ledajakými mincemi. „Byly obchodní měnou ve smyslu dnešního eura, používanou zejména při velkých transakcích, jako byl třeba prodej šlechtických pan
ství. Běžný člověk neměl možnost s touto mincí přijít do styku,“ dodala s tím, že se mohlo jednat o majetek ukrytý do bezpečí někým místním nebo například o výplatu žoldu po návratu z vojenského t
ažení.
Poklad se našel na hřišti mezi Mendelovým gymnáziem a Základní školou pro výuku zrakově postižených žáků, žáků s vadami řeči a žáků s kombinovanými vadami a zdravotním a sociálním postiž
ením. V době zakopání mincí tam stával opavský hrad, který byl později přestavěn na zámek a na konci 19. století definitivně zbořen.
Lidé si mohou opavský poklad prohlédnout v Galerii Eisler v Obecním domě v Ostrožné ulici v Opavě, a to dnes 15. května od 15:00 do 18:00 hodin a poté i od čtvrtka 16. května do neděle 19. květ
na od 10 do 18 hodin.

Cenné mince se našly v prostoru školního hřiště v Praskově ulici v centru Opavy.

Mapy poskytuje © SHOCart a přispěvatelé OpenStreetMap. Společnost SHOCart je tradiční vydavatel turistických a cykloturistických map a atlasů. Více na www.shocart.cz

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Poklad pod hřištěm. V Opavě našli archeologové sto zlatých a stříbrných mincí ( Impuls - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Poklad pod hřištěm. V Opavě našli
archeologové sto zlatých a stříbrných mincí (Lidovky.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Poklad pod hřištěm. V Opavě našli archeologové sto zlatých a stříbrných mincí ( Idnes.cz - Články,
Slezská univerzita v Opavě);

Zpět na seznam
 

102. Památkáři vystavili v Opavě poklad nalezený na místě bývalého hradu  
13:41 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Ceskenoviny.cz - Články  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Opava - Památkáři vystavili v Opavě zlatý a stříbrný poklad. Archeologové ho našli loni při průzkumu v prostoru školního hřiště v ulici Praskov. Soubor obsahuje hlavně uherské dukáty a pražsk
é groše. Jsou výjimečně zachovalé. Na místě hřiště stál v 15. století opavský hrad, který byl později přestavěn na zámek a ještě později zbořen. Novinářům to dnes řekl ředitel Národního památ
kového ústavu v Ostravě Michal Zezula. Poklad čítá 102 mincí. K vidění bude v prostorách Galerie Eisler v Obecním domě Opava do 19. května.

"Nález je z numizmatického hlediska nejvýznamnějším mincovním pokladem na území dnešního Moravskoslezského kraje za posledních 100 let. Jedinečné je zejména množství nalezených zlatých 
mincí. Jde o 30 kusů uherských dukátů. Výjimečný je i stav dochování a vzácnost některých exemplářů," uvedla proděkanka Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě  a 
kurátorka numizmatické sbírky Slezského zemského muzea Ilona Matejko-Peterka, která mince analyzovala.
Celkem se na jednom místě našlo 30 zlatých a 72 stříbrných mincí. Mince částečně pokrývala zemina a korozní produkty, některé stříbrné mince byly slepeny do svazků o několika kusech. Jejich u
rčení umožnil náročný konzervační zásah a digitalizace.
Podle stáří minci je zřejmé, že poklad byl do země uložen po roce 1479. Obsahuje 30 zlatých uherských dukátů, 63 pražských a devět míšeňských grošů. "Předběžně lze říci, že se tržní hodnota ná
lezu pohybuje okolo částky 1,2 milionu korun. Kulturně-historická hodnota představuje zhruba trojnásobek tržní hodnoty, může se tak pohybovat kolem 3,5 milionu korun," řekl Matejko-Peterka.
Dodala, že na základě hodnotového poměru nalezených mincí stanoveného reformou Jiřího z Poděbrad v roce 1469 a po jejich následném přepočtu na tehdy nejčastěji používané pražské groše se 
dostala na celkovou hodnotu 13 kop pražských grošů, kdy jedna kopa je 60 grošů. Za tuto částku se dalo pořídit například šest koní nebo 26 sudů piva.
"Běžný řemeslník, například lamač kamene nebo tesař, si v dané době denně vydělal přibližně tři groše, nádeník či ponocný jeden až dva groše," řekla. Dodala, že uložení mincí do země pravděpod
obně souvisí s neklidnou dobou po česko-uherských válkách, kdy na Opavsku vládl Jan Korvín, jehož v čele vévodství v roce 1501 vystřídal český král Vladislav II. Jagellonský.
Archeologové dělali záchranný výzkum v místě kvůli rekonstrukci krajského školského zařízení. "Nález mincí i odkrytí středověkých hradeb považuji za důležitou kulturně-historickou událost. Dokon
ce se zvažuje, že část hradeb bude na dvoře školy ošetřena a zachována jako prezentace historie tohoto místa. Nalezené mince, které jsou ve vlastnictví státu, budou teď několik dní k vidění v Obe
cním domě v Opavě, pak budou uloženy v ostravském archeologickém depozitáři. Budeme s památkáři jednat o výpůjčkách," řekl náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pro kulturu a pamá
tkovou péči Lukáš Curylo (KDU-ČSL).
Opavský hrad na počátku 15. století vybudoval opavský vévoda Přemysl I. mimo území města. V souvislosti s výstavbou byla rozebrána přilehlá část městské hradby a na jejím místě vzniklo předhr
adí vsunuté do městského intravilánu. Hrad od předhradí odděloval obezděný příkop, předhradí vůči městu vymezil další příkop a pravděpodobně val s palisádou či jiné lehčí ohrazení.
Na přelomu 16. a 17. století byl hrad přestavěn na renesanční zámek, který sloužil potřebám hospodářské správy opavské knížecí komory. V letech 1891 až 1892 byl zámek zbořen a na jeho místě 
vznikly budovy vzdělávacích institucí, jejichž nástupci jsou dnes Základní škola Praskova a Mendelovo gymnázium.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Památkáři vystavili v Opavě poklad nalezený na místě bývalého hradu ( Ceskenoviny.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Památkáři vystavili v Opavě poklad
nalezený loni na místě bývalého hradu (Cesky.radio.cz - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Památkáři vystavili v Opavě poklad nalezený loni na místě bývalého hradu ( Cesky.radio.cz -
Články, Slezská univerzita v Opavě); Památkáři vystavili uherské dukáty či pražské groše z unikátního nálezu ( ČT24 web - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Památkáři vystavili uherské dukáty či
pražské groše z unikátního nálezu (ČT24 web - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Na školním hřišti našli archeologové poklad ( Nasregion.cz - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );
Na školním hřišti našli archeologové poklad (Nasregion.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

103. Výsledky překladatelské soutěže CENA SUSANNY ROTH 2024 | Dny Bohemistů  
14:18 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Czechcentres.cz - Warsaw  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

S radostí Vám oznamujeme jméno vítězky letošního 10. ročníku Ceny Susanny Roth 2024 | Dny Bohemistů! Odborná porota vybrala překlad Szymona Juraszka

Do soutěže bylo zasláno celkem 32 prací.
Zasedání odborné poroty ve složení : Olga Czernikow, Anna Radwan a Julia Różewicz (předsedkyně) proběhlo online 9. května 2024.
Výsledky:
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1. místo: Szymon Juraszek
2. místo ex aequo: Barbara Szot a Paulina Zając
3. místo ex aequo: Paweł Młynarski a Ewa Piankowska
Vyznamenání: Anna Podolecka
Gratulujeme vítězům a děkujeme všem účastníkům a porotě za obdivuhodné nasazení.
Jsme vděční za podporu ve Varšavě a Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy České republiky, díky kterému můžeme i tento rok odměnit vítěze pobyty na 
Letní škole českého jazyka v Praze.

Cenou za první místo je také několikadenní návštěva ČR spojená s aktivní účastí na odborném semináři s doprovodným programem.

O překladateli:

Szymon Juraszek je původem z obce Cięcina, jež se nachází v Żywieckých Beskydech. Před několika lety se přestěhoval do katovické konurbace a aktuálně žije ve Slezských Siemianowicích. Stu
dium bohemistiky absolvoval v roce 2019 na Slezské univerzitě  v Katovicích. Během studia se zabýval zejména tvorbou českých dekadentů a vlivem klasického gotického románu na současnou
českou literaturu. K jeho oblíbeným autorům patří Jiří Karásek ze Lvovic, jehož díla překládá do šuplíku. Pracuje v oddělení správy smluv v německé společnosti, přesto se snaží být s češtinou ve st
álém kontaktu a pořád rozšiřovat své jazykové kompetence. V roce 2023 absolvoval na Právnické fakultě Masarykovy univerzity program vzdělávání pro soudní překladatele a tlumočníky. Je milov
ník koček, počítačových her a vaření.

SEKCE: Zahraniční

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x)

Zpět na seznam
 

104. Výstava Ovdovění ve stáří, jejímiž autorkami jsou…  
14:38 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Výstava Ovdovění ve stáří, jejímiž autorkami jsou pedagožky naší fakulty � Naděžda Špatenková a Jana Kočí, je až do konce května k vidění na Krajském úřadě v Brně. Stala se součástí progra
mu Týdne pro rodinu Jihomoravského kraje. Více informací najdete ve zprávě �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

105. První opavský rektor dostane svou planetku  
15:42 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Denik.cz - Opavský a hlučínský deník  AUTOR: Jitka Hrušková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Spolek Opava technická pořádá v úterý 21. května v 11.15 hodin slavnostní odhalení modelu planetky Černohorský a její vznik finančně podpořil Moravskoslezský kraj.

Model planetky bude umístěný na Bezručově náměstí v úrovni hlavního vchodu do budovy Fyzikálního ústavu Slezské univerzity  na Bezručově náměstí 13. Její umístění v opavském Modelu Slun
eční soustavy neboli opavské Planetárni stezce je poctou historicky prvnímu rektorovi Slezské univerzity , profesoru Martinu Černohorskému.
Planetku objevil 26.října 1971 Luboš Kohoutek a pojmenoval ji po svém učiteli na Masarykově univerzitě a prvním rektorovi Slezské univerzity , profesorovi Martinu Černohorském. Planetka Čern
ohorský (5268) je nepatrnou nepravidelnou planetkou Hlavního pásu o maximálním průměru devět kilometrů. Vzdálenost od Slunce se pohybuje od 293 644 000 do 498 160 000 kilometrů a oběžná 
doba planetky je 1572,5 dní. Město Opava se pyšní názornou pomůckou –modelem sluneční soustavy na Planetární stezce, která slouží jako venkovní naučná stezka. Představuje ji jedenáct model
ů těles Sluneční soustavy v měřítku 1: 626 576 000.
Prvky jsou umístěny po městě a jeho blízkém okolí přesně tak, jako v reálu na obloze. Na planetární stezce je každá planeta v podobě menší nebo větší kuličky s plaketou, na níž je stručný popis a s
eznam umístění všech objektů. Díky modelu zájemci poznají nejen významné pamětihodnosti Opavy, ale zároveň získají věrnou představu o rozlehlosti i "prázdnotě" vesmíru, ve kterém žijeme. Pří
má vzdálenost mezi Sluncem a nejodlehlejším Plutem je devět kilometrů. V Česku představuje jeden ze čtyř takových modelů, obdobné modely jsou v Praze, Hradci Králové a Proseči.Středem sou
stavy je Slunce, které představuje 230 centimetrů velká koule v kašně na Horním náměstí před budovou Hlásky. Jen pár metrů od Slunce se nachází Merkur, který je poblíž Slezského divadla, Venu
ši znázorňuje dvoucentimetrová kulička poblíž kaple sv. Alžběty na Rybím trhu poblíž Matiční ulice.
Od Slunce jsou modely Země a Měsíce vzdáleny asi 240 metrů. Země je umístěna pod kaštany před arkádami ve Dvořákových sadech, Mars stojí před budovou Rektorátu Slezské univerzity  a J
upiter se nachází v Městských sadech před sportovní halou. Saturn stojí na úpatí pahorku pod jaktařským kostelem sv. Petra a Pavla, Uran je přímo na Památníku čs. opevnění a armády v Milostovi
cích a Neptun zdobí park mezi kostelem a kulturním domem ve Stěbořicích. Nejvzdálenějším objektem soustavy je Pluto, postaveným před vstupem do arboreta v Novém Dvoře, vzdáleném asi 9,5 
kilometru od centra Opavy. Kromě osmi planet obsahuje Planetární stezka i Pluto a dvě planetky hlavního pásu Oppavia a Silesia. Tyto planetky objevil opavský rodák Johann Palisa, jehož jméno 
nese Hvězdárna a planetárium v Ostravě.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (4x), univerzity (4x)

Zpět na seznam
 

106. Pod školním hřištěm v Opavě našli poklad, středověké mince patřily zřejmě žoldákovi  
18:09 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Domácí  AUTOR: Pavel Karban SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Třicet zlatých uherských dukátů, 63 pražských a devět míšeňských grošů objevili památkáři při záchranném archeologickém výzkumu školního hřiště ZŠ Praskova v Opavě. Podle památkářů jde 
o největší numismatický poklad za posledních 100 let nalezený na severní Moravě a ve Slezsku.

„Nález byl učiněn v areálu opavského hradu, později přestavěného na zámek, který byl na konci 19. století zbořen,“ poznamenal ředitel ostravského pracoviště Národního památkového ústavu Mich
al Zezula s tím, že poklad byl objeven loni na podzim.
„Stav některých mincí nebyl dobrý, musely být podrobeny velmi náročnému konzervátorskému zásahu, posléze byly digitalizovány, aby mohlo proběhnout jejich numismatické určení,“ uvedl při stře
dečním představení pokladu.
„Nejstarší mincí je pražský groš z doby vlády Jana Lucemburského, čili 14. století, naopak nejmladší jsou pražské groše z doby vlády krále Vladislava II. Jagellonského, konkrétně ze 70. let 15. stol
etí. Na základě datace nejmladší mince lze konstatovat, že depot byl uložen po roce 1479,“ sdělila Ilona Matejko-Peterka, proděkanka Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v
Opavě  a kurátorka numismatické podsbírky Slezského zemského muzea, která mince analyzovala.
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Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Muž s detektorem kovů našel na Rakovnicku zlatý poklad
Domácí
Mince obsahují ražby pěti panovníků a byly vyraženy ve čtyřech nejvýznamnějších uherských mincovnách.
„Celková tehdejší hodnota mincí je 13 kop pražských grošů, za to se dalo v té době pořídit například šest koní nebo 26 sudů piva,“ prozradila a dodala, že současná tržní hodnota nálezu se pohybu
je okolo částky 1,2 milionu korun. Kulturně-historická hodnota je však zhruba trojnásobně vyšší – může se pohybovat kolem 3,5 milionu.

Mince byly možná žoldem
Komu středověký poklad patřil a kdo ho zakopal, se odborníci jen dohadují.
„Vodítkem ale může být uložení toho depotu a také jeho ojedinělá skladba. Poloha v blízkosti opavského hradu odpovídá předpokladu, že sídlo opavských knížat bylo místem velkého oběhu vzácné
ho zboží, a tedy i mincí. Mohlo se proto jednat o majetek ukrytý do bezpečí někým místním nebo například o výplatu žoldu po návratu z vojenského tažení,“ nastínila Matejko-Peterka.
Potvrdila, že majitelem mincí nebyl žádný chudák. „Protože uherské dukáty, které jsou součástí tohoto depotu, byly obchodními mincemi, něco ve smyslu dnešního eura, které se používaly zejména
u velkých transakcí. Běžný poddaný neměl možnost s touto mincí přijít od styku,“ přiblížila.
Také šéf ostravských památkářů Zezula si myslí, že pravděpodobným majitelem pokladu mohl být voják. „Poklad byl nalezen na opevněném předhradí a na něm se pohybovali lidé, kteří k tomu hra
du patřili, ale ne přímo do něj. Byli to lidé, kteří obsluhovali hospodářské provozy, a příslušníci vojenské posádky. A někdy se o depotech tohoto složení uvažuje, že to mohla být právě hotovost nebo
nastřádaný žold někým, kdo byl ve vojenských službách,“ nastínil.
Podle Zezuly je štěstí, že se mince nenašly dřív. Byly totiž uloženy poměrně mělce, zhruba pod metrovým násypem novodobých vrstev. „Chybělo málo, mohly být objeveny už v minulosti. Protože s
e i nádoba, v níž byly, dochovala v torzu, chybí její horní část, domníváme se, že byla odstraněna při stavbě toho hřiště. Tehdy asi archeologický dohled nebyl prováděn, takže se na ten vlastní pokla
d nepřišlo,“ uzavřel Zezula.
Mince se po nalezení staly majetkem státu a budou uloženy v ostravském archeologickém depozitáři. Ojedinělou možnost je vidět mají až do neděle lidé v prostorách Galerie Eisler v Obecním dom
ě Opava.
Foto: Pavel Karban
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pod školním hřištěm v Opavě našli poklad, středověké mince patřily zřejmě žoldákovi ( Novinky.cz - Domácí, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

107. Opavský Robocup 2024  
19:05 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Soutěž pořádají Ústav informatiky a Výzkumný ústav Centra excelence IT4 Innovation, Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě , Slezská univerzita.
Více informací a registrace: http://opavsky-robocup.slu.cz
Registrace: do 15. 5. 2024, nebo do vyčerpání kapacit

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Opavský Robocup 2024 ( Slu.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

108. �V Opavě našli poklad!��„Na základě datace…   
19:55 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Filozoficko -přírodovědecká fakulta  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Filozoficko-přírodovědecká
fakulta

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

�V Opavě našli poklad!��„Na základě datace nejmladší složky nálezu reprezentované pražskými groši krále Vladislava II. Jagellonského lze konstatovat, že byl depot uložen do země po roce 14
79.” říká ���Ilona Matejko-Peterka, proděkanka Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě  a kurátorka numizmatické podsbírky Slezského zemského muzea, která 
mince analyzovala.Ústav historických věd - Slezská univerzita v OpavěSlezská univerzita v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (2x), opavě (2x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): �V Opavě našli poklad!��„Na základě datace… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

109. JUBILEJNÍ 10. ROČNÍK BĚHU S DĚKANEM SE VYDAŘIL,…  
21:31 | 15.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Karviná ŽIJE SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

JUBILEJNÍ 10. ROČNÍK BĚHU S DĚKANEM SE VYDAŘIL, POČASÍ PŘÁLODesítky běžců se dnes zúčastnily jubilejního 10. ročníku sportovní akce Vyběhněte s děkanem Obchodně  podnikate
lské  fakulty v Karviné . Na Univerzitním náměstí proběhla registrace, rozcvička s instruktorkou Irenou Tomášikovou a samotný start. Trasa vedla lázeňským parkem v Darkově, poté podél Olše p
o cyklostezce do parku Boženy Němcové, kde následoval další okruh parkem až na Lodičky. Každý účastník dostal medaili, nejlepší běžci pak i upomínkové předměty a ceny. Na Lodičkách se nen
udily ani děti, které měly určeny svůj běh podél areálu. Byl pro ně připraven i zajímavý program plný her a aktivit. Aktivní den v přírodě za doprovodu krásného počasí si tak všichni přítomní užili.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x), karviné (1x)
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Zpět na seznam
 

110. Hlavní zprávy (automat)  
06:10 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 3x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

06:01
0
0

činné v trestném konání budu konat a ani jeden z těch skutků, které navázala, schvaluji. Tento nenávistný čin neustane nepotrestaný. Robert Fico je po operaci a podle vicepremiéra Tomáše 
Taraby mimo ohrožení života.

1
5

Dění na Slovensku shrneme v Ranním Radiožurnálu už za chvíli po zprávách. V Česku začíná ústní část maturitních zkoušek. Žáci je budou skládat postupně až do 10. června. Jednotlivé ter
míny si stanovili ředitelé středních

3
0

škol sami. Studenty čeká povinná ústní zkouška z českého jazyka a literatury. Žáci, kteří si vybrali státní maturitu z cizího jazyka, z něj budou skládat zkoušku i v této části. Kromě toho škola s
tanoví další dvě až tři zkoušky, pokračuje Renata

4
5

Schejbalová z Asociace ředitelů gymnázií. Maturuji z českého jazyka a z cizího jazyka a potom si volí předměty v rámci toho profilu. U nás si volí tři, protože u nás mají možnost nechat nahrad
it

06:02
0
0

cizí jazyk mezinárodním certifikátem, takže v profilu si volí tři. V některých případech středoškoláci místo klasických maturit obhajují své absolventské práce. Prezident Petr Pavel dnes na Pra
žském hradě jmenuje Marka Ženíška z TOP 09

1
5

ministrem pro vědu a výzkum. Ženíšek je přitom už druhým kandidátem na uvolněnou funkci. Ten předchozí, ekonom Pavel Tuleja , se nominace vzdal kvůli pochybnostem o kvalitě jeho aka
demické práce. Ženíšek v křesle ministra vystřídá svou stranickou kolegyni

3
0

Helenu Langšádlovou, která na konci dubna rezignoval a. Radiožurnál. Hlavní zprávy. Přesné, rychlé, užitečné. Radiožurnál,
4
5

víme, co se děje. Prodej želatinových bonbonů z musím Ollem prověřuje Státní zemědělská a potravinářská inspekce. Musím Olli je látka, která je v přírodě obsažená v muchomůrkách. Po ko
nzumaci volně prodejných bonbonů zkolabovala

06:03
0
0

žákyně ZŠ v Hradci Králové. Bomb on je prodejce uvádí jako výrobek pro technické nebo zahradnické účely. Inspekce už zkoumá jejich přesné složení, říká její mluvčí Pavel Kopřiva. V souča
snosti probíhá širokospektrální analýza na přítomnost deklarované

1
5

látky musím Ola, dalších látek ty kupsilosibina háhcé apod. V případě zjištění nadlimitní přítomnosti hodnocených látek nebo v případě vyhodnocení potraviny jako škodlivé pro zdraví nařídí po
travinářská inspekce stažení potraviny z tržní

3
0

sítě a zahájit správní řízení o uložení pokuty. Sport. Čeští hokejisté porazili na domácím MS dány 7, 4 a udělali tak důležitý krok na cestě do čtvrtfinále. Další zápasy čeká zítra, kdy vyzvou Ra
kousko.

4
5

Fotbalisté Slavie zůstávají v lize čtyři body za vedoucí Spartou a o titulu tak ještě není rozhodnuto. Tým z pražských Vršovic porazil na závěr 3. kola elitní nadstavbové skupiny Plzeň tři 0. Pok
račuje trenér Slavie Jindřich Trpišovský. V současnosti

06:04
0
0

probíhá širokospektrální analýza na přítomnost deklarované látky musím mola, dalších látek ybupsilosibinháhácé apod. v případě zjištění nadlimitní přítomnosti hodnocených látek nebo v příp
adě vyhodnocení potraviny jako škodlivé pro zdraví

1
5

nařídí potravinářská inspekce stažení potraviny z tržní sítě a zahájit správní řízení o uložení pokuty. Do konce nadstavbové skupiny o titul zbývají ve fotbalové lize dvě kola. Zelená vlna.
Známe lepší cestu? Kolona

3
0

na D1 u Brna. Omezení u Prostějova. Na D1 se prodlužuje kolona na příjezdu do Brna ve směru z Prahy. Kamiony postávají v pravém pruhu už od sjezdu na Ostrovačice 178. km. Osobní aut
a jedou v levém pruhu rychleji

4
5

a je to až do Brna k omezení. Taky na dálnici 46 ve směru z Vyškova do Olomouce. Čekejte kolony. Popojíždět budete chvilku v Prostějově před omezením na 27. km. Teď je tam kolona asi n
a pět minut.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

111. Hlavní zprávy (automat)  
07:09 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Radiožurnál SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
 AKTUALIZOVÁNO: 2x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

07:01
0
0

zaměstnanci a pacienti. Po jejím areálu si můžou stejně jako já všimnout několika policejních aut a u vstupu na urgentní příjem hlídkuje skupinka policistů v uniformách. Po stranách mají zapa
rkovaná označená auta. Další policista mě pak zastavil před vstupem

1
5

přímo do lůžkové části nemocnice. Stejně tak jako další zhruba dvacítka novinářů, kteří tady od rána situaci sledují a jsou jak ze Slovenska, tak třeba i z Česka nebo z Polska. Slovenský minis
tr životního prostředí Tomáš Taraba večer řekl, že premiér

3
0

není po operaci v ohrožení života. Zatím ale není jasné, jestli Fico zůstane tady v Rooseveltově nemocnici, nebo se přesune například do bratislavské nemocnice. Policie údajného střelce před
kulturním domem ve městě Handlová včera odpoledne zadržela.

4
5

Z Banské Bystrice Alena Hesová, Radiožurnál. A jaké jsou politické reakce na Slovensku, to shrneme v Ranním Radiožurnálu už za chvíli. Prezident Petr Pavel dnes na Pražském hradě jmen
uje Marka Ženíška z TOP 09

07:02
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ministrem pro vědu a výzkum. Ženíšek je už druhým kandidátem na uvolněnou funkci. Ten předchozí, ekonom Pavel Tuleja , se nominace vzdal kvůli pochybnostem o kvalitě jeho akademic
ké práce. Ženíšek vystřídá ve funkci Helenu Langšádlovou, která rezignovala.

1
5

Jsme domluveni, že samozřejmě budeme spolupracovat nadále a já se na ně budu obracet, pokud budu potřebovat. Ministři odcházejí, ministři přicházejí. Myslím si, že TOP 09 není první str
ana, kde odešel ministr, nastoupil skoro někdo

3
0

jiný a třeba se to nepodařilo. Pro mě je to uzavřený příběh a věřím, že to pomůže k uklidnění v rámci TOP 09. V ní správy. Víme, co se děje v ČR. Víme,
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co se děje ve světě. Dva zranění jsou po nočním raketovém útoku na centrum východ do ukrajinského Charkova. Rusko na město vystřelilo asi pět raket, které poškodily obytné domy. Série e
xplozí se v Charkově ozvala o půlnoci. Charkovský
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starosta Ihor Terechov na sociálních sítích uvedl, že střely zasáhly ubytovnu a vysokopodlažní dům v centru města. Ulicemi se nesl zápach kouře. Výbuchy byly slyšet také na anektovaném Kr
ymu. Ukrajinští partyzáni organizace
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a též oznámili, že na vojenském letišti Belbek u Sevastopolu explodoval hlavní sklad raket, které ruské letectvo používalo k útokům na Ukrajinu. Poškozená byla údajně i letadla. Moskva zatí
m útok nekomentovala.
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Z Charkova Martin Dorazín, Radiožurnál. Sport. Čeští hokejisté vyhráli třetí zápas ve skupině domácího MS. Dánsko porazili 7, 4. Svůj první gól na turnaji vstřelil Dominik Kubalík. Rád
4
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za to byli David Tomášek, který Kubalíkovi připravil puk před prázdnou branku, pokračuje Tomášek. Těžkej týden pro ně. Nějaký lehčí zranění, narození dcerky, spoustu šancí. Už ty zápasy 
předtím, naše lajna. Jsem strašně rád, protože on je střelec,
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že jo, a všichni od něho ty góly čekají samozřejmě. Takže jsem strašně rád, že to tam spadlo a trošku ten kámen ze srdce pro naši pětku. A nakonec to byly důležitý góly všechno, no. Češi jso
u po vítězství nad Dány v neúplné tabulce pražské skupiny druzí za Švýcarskem. Finsko a Kanada mají jedno utkání
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k dobru. V dalším duelu se národní tým utká v pátek s Rakouskem. Fotbalisté Slavie vyhráli v ligové nadstavbě ve skupině o titul nad Plzní tři nula a stáhli tak ztrátu na vedoucí Spartu dvě kol
a před koncem na čtyři body. Zelená vlna.
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Známe lepší cestu? Kolona na D1 u Brna a taky u Prostějova. Na dálnici D1 na příjezdu do Brna z Prahy čekejte kolony. Je silný provoz. Navíc na 100 osmdesátém 3. km u Kývalky překážela 
nehoda. Ta
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už je, zdá se, pryč. Kolona se tak přesunuje dále do Brna před omezení. Kamiony před Brnem zastavují u devíti křížů na 166. km, osobní až před Ostrovačicemi. Kolony čekejte na dálnici 46 v
Prostějově
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chyb i premiérova ochranka a přítomní policisté. Tam by měl být ostřelovače, měl by tam být lidi, který budou kontrolovat ten dav, protože se předpokládá, že mám lidového premiéra, který se
pravděpodobně anebo někdo z politiků bude chtít

1
5

pozdravit s těma lidmi. Takže jak to, že nikdo nezkontroloval, co mají u sebe? Podle slovenského ministra vnitra atentát povede například k tomu, že slovenské úřady posilují ochranu
vládních i opozičních politiků nebo médií. Vláda bude
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ode dneška znovu kompletní. Prezident Petr Pavel jmenuje poslance TOP 09 Marka Ženíška ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Ve funkci vystřídá stranickou kolegyni Helenu Langšádlov
ou. Ta rezignovala kvůli nedostatečné podpoře ve své straně. Premiér Petr
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Fiala následně uvede Ženíška do úřadu. Hledání ministra pro vědu začalo 25. dubna, když se Helena Langšádlová rozhodla podat demisi. Odůvodnila to tím, že ztratila podporu ve své straně
. Vedení TOP 09 vadilo, že neumí veřejně
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prodat svou práci a byla málo vidět. Já jsem opravdu podcenila komunikaci. Mě to mrzí. Ona vědní politika není úplně jednoduchá disciplína. Já jsem se zúčastnil asi sto deseti vědeckých kon
ferencí atd., ale nemá smysl se k tomu vracet. Vedení strany se pak snažilo
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najít nástupce. Pět dní po rezignaci Langšádlové získal podporu bývalý rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ze strany akademické obce se ale objevily výhrady ke kvalitě jeho odborných
prací a k tomu, že publikoval v tzv. predátorských
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časopisech. Chtěl bych se za to veřejně omluvit. A to je asi všechno, co bych k tomu v této chvíli chtěl říct. Premiér Petr Fiala už poslal na Hrad návrh na Tulejo o jmenování. Ten se ale 3. květ
na nominace vzdal. TOP 09 znovu začala hledat.
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Bude se to řešit, ale je možné také, že to nerozhodneme a možná, že to rozhodneme. Já spíš čekám, že ano, že rozhodneme. A dostal už nabídku někdo? Třeba pan Ženíšek? Já nebudu spe
kulovat o jménech. Předsednictvo nakonec 7. května na svém pravidelném zasedání navrhlo šéfa sněmovního zahraničního
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výboru Marka Ženíška. Jako svůj hlavní úkol vidí zvýšení rozpočtu. Vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace žádá na příští rok přes 45 miliard korun, o pět víc než letos. Ti, kteří jsou úspěšní 
a dělají špičkový výzkum,
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musí být prioritně podpořeni. Stejně tak je to oblast lidských zdrojů nebo vědců obecně, abychom předcházeli odlivu těch nejlepších vědců třeba do zahraničí. Finance pro vědu jsou jedním z
ústředních témat i podle opozice. Zabezpečit
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dostatek zdrojů, finančních zdrojů, to znamená zvýšit financování vědy a výzkumu vůči hrubému domácímu produktu alespoň na úroveň, která byla za nás. Zároveň ale obě opoziční hnutí o p
ostu ministra pro vědu a výzkum mluví jako
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o nadbytečném. I na základě platného zákona spadá věda pod ministerstvo školství, kde by to měl řídit skutečně odborník. Ženíšek plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě. Ch
ce k tomu využít své kontakty jako šéfa zahraničního
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výboru sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě. Dobré ráno.
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Čeští hokejisté udělali důležitý krok k postupu do čtvrtfinále domácího světového šampionátu. V utkání s Dánskem získali další další tři body do tabulky základní skupiny A za vítězství 7, 4. Če
ští hokejisté
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museli ve svém čtvrtém vystoupení na světovém šampionátu dotahovat zdáli ztrátu poté, co přesilovkovou kombinaci hostů zakončil Christian Weisse. Osm sekund před úvodní přestávkou ale
vyrovnal Jan Ruta. Jak Češi zakončili první, tak vstoupili do druhé třetiny. Jakub Flek ujel obraně
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a národní tým šel poprvé v utkání do vedení. Náskok navíc o chvíli později po chytrém zpětném pasu Kašeho navýšil Lukáš Sedlák. Divoké třetí části sice seveřané rychle vyrovnali na tři 3, vít
ězství si však domácí hokejisté vzít nenechali. Kundrátek dal vítězný gól, po něm
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Znáte ty komické divadelní kusy, v nichž si hlavní postava sama způsobí veškeré problémy a pak se po celou hru horečně zaměstnává jejich řešením? Jaké to je být v kůži takové postavy, nyní 
zakouší předsedkyně TOP 09. Právem...

Možná se to na první dobrou mohlo jevit jako správný nápad. Preference řadí vaši stranu někam do mimoparlamentního křoví a vy sami zaujímáte přední příčky v průzkumech politické nepopularity. 
Je tedy potřeba předvést se jako lídr a udělat nějaké zázračné „něco“, co vás a vaši partaj znovu dostane do povědomí.
ČTĚTE TAKÉ: Sporů v koalici Spolu se nebojím. Neudělali jsme to blbě jako Piráti se STAN, říká Vondra
Jenže když ve skutečnosti žádný lídr nejste, tak to něco, co vymyslíte, bude patrně ještě horší, než kdybyste nevymýšleli vůbec nic. Jistě, natlačit Helenu Langšádlovou k tomu, aby se dobrovolně p
oroučela z ministerstva, šlo ještě celkem snadno. Ještě v těchto chvílích si mohla Markéta Pekarová myslet, že hraje hlavní roli v povedeném představení, na jehož konci by snad mohl být i nějaký t
en aplaus.
Jenže pak se ústřední postavě vymkl děj zcela z rukou a začala ryzí komedie. Na tu nás připravilo už první dějství, kde se odchod Langšádlové zdůvodňoval tím, že má málo lajků na sociálních sítíc
h. Hahaha. U druhého dějství, v němž na scénu vstoupil Pavel Tuleja , vypadalo všechno na happy end. Ale byla to doslova otázka hodin a vše bylo jinak.
Namísto aby se divák dočkal jednoduchého rozuzlení, přišla nečekaná zápletka – ten, který měl po Langšádlové vylepšit pověst TOP 09, nevylepší nic. Naopak celou situaci zhorší, protože má sám
máslo na hlavě, jelikož publikoval v tzv. predátorských časopisech. Nový ministr se nekoná. Pozitivní publicita se nekoná. Odchod Langšádlové ztrácí smysl, z hlediště se tu a tam ozývá bučení a mí
sto potlesku letí na jeviště zmuchlaný pytlík od burských oříšků.
Třetí dějství se pak nese v typicky českém duchu – dobře se díváme kolem sebe, kdo další má ještě podobný problém, abychom na něj ukázali prstem a nebyli v tom maléru sami. Drama se nám ta
k rozrůstá o nečekané vedlejší postavy, jako třeba Danuši Nerudovou nebo Karla Havlíčka. Díky tomu si hlavní hrdinka Pekarová může na chvíli oddechnout.
VIDEO: TOP 09 klesají preference. Soustředíme se na volby, říká Pekarová
Ovšem skutečně jen na chvíli. Přesně do okamžiku, než se rozhodne spásný nápad s výměnou ministra přebít jiným spásným nápadem – pokusí se způsobit trable někomu dalšímu. Třeba ministru 
školství Mikuláši Bekovi, protože ten se po průšvizích s Cermatem dokonale hodí na divácky oblíbenou roli obětního beránka. A tak se Pekarová v médiích rozpovídá o tom, že chtěla s výměnou min
istryně jít příkladem, aby se za nos chytili i její koaliční partneři, a také někoho ku prospěchu věci vyměnili.

Kapesníček od Černochové nepomohl
Tak určitě, chytání se za nos, to je doslova královská disciplína našich politiků, to víme. Proto nepřekvapí, že místo kýžené sebereflexe přijde jen další studená sprcha pro hlavní hrdinku, jejíž
nenadálý výpad proti koaličním partnerům se nesetká s pochopením, nýbrž s kritikou.
Ba co hůř, protože se málokterý skutečně dobrý divadelní kus obejde bez zákeřného zlosyna, vstupuje nám na scénu staronová postava. Otec zakladatel Miroslav Kalousek se za nečekaný útok od
Pekarové veřejně omluví na sociálních sítích a tím uštědří hlavní hrdince rozhodující úder, po němž skončí ostudně ležet u cesty (zhruba v místech, kam divák hodil pytlík od oříšků).
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Epizodní roli si v dramatu střihne ještě ministryně obrany Jana Černochová. Ta cítí potřebu podat v prachu ležící Pekarové kapesník a pofoukat jí bebíčko, pročež napíše tklivý příspěvek o tom, jak t
o mají holky v politice těžké. (Aniž by si uvědomovala, že těžké to má vždycky každý, kdo se objeví na místě, na němž neměl a nemá co dělat).
Poslední dějství potom končí obrazem, v němž zaprášená Pekarová stojí na jevišti úplně sama a jediné, co jí zbylo, je kapesník od Černochové a oči pro pláč. Světla zhasnou, opona jde dolů a uklá
nět se není třeba. Nikdo totiž netleská. Ke zmuchlanému pytlíku od buráků z druhého dějství přibylo ještě pár dalších. Někdo dokonce hodil i botu.
Vidíte, vidíte... velcí dramatici potřebovali ve svých kusech kostýmy, převleky či divoké záměny osob. Markéta Pekarová je všechny strčila do kapsy, když vytvořila velké drama jen sama se sebou (
sama sobě). Vlastně to celé byla taková velká absurdní divadelní one woman show. Otázkou je, co na to divák, pochopil to vůbec? TOP 09 už diváků beztak moc nemá a po tomhle představení hro
zí, že i těch pár posledních platících návštěvníků bude chtít vrátit vstupné. Některé divadelní kusy totiž fakt vidět nepotřebujete.
Nehraj divadlo, když neumíš hrát. Nerozjížděj politické hry, když neumíš dělat politiku...
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progresivního Slovenska Michal Šimečka řekl pro televizi Markíza, že pevně doufá, že se Robert Fico brzy vrátí do práce. Z Bratislavy Ladislav Novák, ČRo. Ministr vnitra žutaj eštoc také ozn
ámil, že bude posílena ochrana ústavních činitelů,
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členů opozice a několika médií. Chystá se požádat o svolání Bezpečnostní rady státu. Dnes začaly ústní zkoušky z matematiky z maturity hatoro potrvají až do 10. června. Přesný termín určují
ředitelé jednotlivých škol. Všichni
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studenti musí v profilové části maturit povinně složit zkoušku z českého jazyka a literatury. Kromě toho se přihlašují také k dalším dvěma nebo třem povinným profilovým zkouškám, které jim j
ejich škola nabízí. Zahrnuje to taky praktické
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a odborné zkoušky, říká předseda asociace středních průmyslových škol Jiří Zajíček. Je tam možnost dlouhodobé práce s obhajobou. To jedna alternativa. A pak je druhá alternativa, že to je 
teda vlastně nějaká kombinace třeba praktická, písemné zkoušky nebo
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jenom písemná zkouška? Nebo jenom praktická zkouška, podle toho, jak si to která škola vlastně se zase nastaví s ohledem na ten obor vzdělávání, ve kterém se maturuje. Když chcete vědět
, proč prezident
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Petr Pavel dnes na Pražském hradě jmenuje Marka Ženíška z TOP 09 ministrem pro vědu a výzkum. Současný předseda zahraničního výboru sněmovny je už druhým kandidátem na uvolně
nou funkci. Ten předchozí, ekonom Pavel Tuleja , se
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své nominace kvůli pochybnostem o kvalitě jeho akademické práce vzdal. Ženíšek jako ministr vystřídá svou stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou, která na post rezignovala. Jsme domlu
veni, že samozřejmě budeme spolupracovat nadále a já se na ni budu obracet,
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pokud budu potřebovat. Ministři odcházejí, ministři přicházejí. Myslím si, že TOP 09 není první strana, kde odešel ministr, nastoupil skoro někdo jiný a třeba se to nepodařilo. Pro mě je to uza
vřený příběh a věřím,
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že to pomůže k uklidnění v rámci TOP 09. Po jmenování ministrem Ženíška do funkce na Úřadu vlády uvede premiér Petr Fiala z ODS. Vyléčení onkologičtí pacienti se dostanou k životním po
jistkám za standardních podmínek. Některé pojišťovny
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je totiž začaly brát po určité době jako zdravé, což dřív nedělaly. Lidem, kteří prodělali rakovinu, se kvůli tomu prodražovaly i hypotéky. Lucie Vancová je jednou z prvních, koho pojišťovny po 
prodělané rakovině pojistily za standardních podmínek. Pojišťovnami.
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Tam potom nabídla vlastně třeba i vyšší u těch jednotlivých částí pojištění. Pojistku si chtěla sjednat už loni, ale kvůli diagnóze ji pojišťovny odmítly. Až od letoška některé uplatňují tzv. právo 
být zapomenut. Na samoregulaci se dohodly
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loni na podzim s ministerstvem zdravotnictví. Podle ředitele České asociace pojišťoven Jana Matouška se jich přidala většina. Jestli je tam nějaká, která se nepřipojila, tak předpokládám, že s
e připojí během roku. V Česku žilo v roce 2022 přes 700 tisíc léčených nebo
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vyléčených pacientů s rakovinou. Patrik salát, ČRo. Posloucháte zprávy ČRo Plus. V Estonsku začíná 17. ročník třídenní bezpečnostní konference Lenerta Murrayho. Věnovat
1
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se bude nejen různým pohledům na válku na Ukrajině a v Gaze, ale třeba také ochraně ekonomik států před hybridními hrozbami. Na konferenci Lenárta Meryho v estonském Talinu vystoupí 
mezi řečníky i předsedkyně PS Markéta Pekarová Adamová z TOP 09.

3
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Panel se týká Indo-Pacifiku ohrožení tajbanu a obecně vztahů, které panují Indo-Pacifiku. ČR má svoji strategii, která se právě této oblasti týká. Události v regionu totiž podle Pekarové Adam
ové ovlivňují Česko, třeba
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i výrobní linky továren v něm. Na konferenci ale vystoupí třeba i historik a spisovatel Timothy Snyder, bývalý velitel amerických vojsk v Evropě Ben Hodges, estonská premiérka Kaja Kallasov
á nebo další představitelé, diplomaté, analytici a vojenští velitelé

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Zprávy (automat) (ČRo - Plus - Zprávy (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
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SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezské zemské muzeum SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Mezinárodní rada muzeí (ICOM) ustanovila Mezinárodní den muzeí v roce 1977 s cílem upozorňovat širokou veřejnost na roli muzeí v rozvoji celé společnosti.18. května 2024 můžete využít možnost
zdarma navštívit opavské expoziční areály:Historickou výstavní budovu a Památník Petra Bezruče.___Historická výstavní budova:Stálé expozice a výstavy budou veřejnosti přístupné od 9 do 12 a 
od 13 do 17 hodin.V 17 hodin začne kulturní program uspořádaný ve spolupráci se Slezskou  univerzitou  v Katovicích.Těšit se můžete na klavírní recitál, který provede Dr. Alaksandra Hałat a kt
erý doprovodí houslista Dr. Marcin Hałat. Zazní mimo jiné skladby J. Fitelberga, R. Ryterbanda a J. I. Paderewskiego.Poté proběhne představení a komentovaná prohlídka výstavy moderního umění
"Motýli, květiny a čtverce". Na výstavě prezentují svou tvorbu etablované polské umělkyně Dr. Hab. Kája Renkas a Dr. Anna Osadnik.___Památník Petra Bezruče:Volný vstup na komentované proh
lídky památníku od 14 do 17 hodin.Srdečně zveme a těšíme se na vás!Odkaz na událost:https://www.facebook.com/events/906043934544239/

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitou (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Mezinárodní rada muzeí (ICOM) ustanovila… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

116. Ranní Plus (automat)  
09:01 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Ranní Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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stavu. My situaci budeme dál sledovat. Toto byl Jiří Kordík ze zahraniční redakce. Díky za to. Díky. V osm hodin a 10 minut se na Plusu vracíme do Česka. Česká vláda bude po dnešku opět 
kompletní. Prezident Petr Pavel jmenuje poslance
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TOP 09 Marka Ženíška a ministrem pro vědu, výzkum, inovace nahradí spolu straničku Helenu Langšádlovou, která skončila začátkem měsíce kvůli nespokojenosti TOP 09 s tím, jak prezent
ovala výsledky svojí práce. Právě prezentaci celého
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resortu by měl Ženíšek zlepšit. Kromě toho si taky předsevzal, že dosáhne navýšení rozpočtu kapitoly vědy pro příští rok. Samozřejmě na skoků do rozjetého vlaku. Je to rok a půl do voleb, c
ož může být zase výhoda, protože mohou střízlivě a

4
5

s nějakým nadhledem rozhodnout, jaké ty priority ještě je nutné dokončit a jaké naopak necháme třeba na příští volební období. Naráží Marek Ženíšek na fakt, že se ministrem stává narychlo 
i kvůli tomu, že předchozí nominant Pavel Tuleja  kandidaturu těsně před jmenováním
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kvůli kritice své akademické práce vzdal. To bylo v řádu hodin, ale takto jako pro mě ty oblasti nejsou úplně nové, protože samozřejmě jsme probírali řadu těch témat už na poslaneckém klub
u se mu to od počátku.

1
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Vím, jak se to vyvíjí. Podle Petra Hartmana, komentátora ČRo, vlastně musel Marek Ženíšek nabídku na ministra přijmout. Myslím si, že kdyby měl takovou nabídku, co se týká ministra
zahraničí, tak by o to stál velmi. A toto si myslím, že bylo

3
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spíše vnímáno z jeho strany tak, jako že dlouholetý straník musí straně pomoci a že to vzal jako stranický úkol, který musí splnit. Marek Ženíšek TOP 09 spoluzakládal, deset let byl jejím míst
opředsedou a v roce 2015 se
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na stranickém sněmu stal jejím prvním místopředsedou s následujícím projevem. Otevřenost, důvěryhodnost, zdravé sebevědomí, stejně tak funkční a akceschopné předsednictvo a předevší
m pak jednota.
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To jsou všechno atributy, o kterých jsem přesvědčen, že nám umožňují přežít na politické scéně. Teď už vysoké stranické funkce Ženíšek nezastává. Poslancem byl zatím zvolený dvakrát. J
ako vystudovaný politolog se věnuje

1
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hlavně zahraniční politice. Už před osmi lety ve svém spotu například prosazoval korespondenční volbu pro Čechy zahraničí. Pokud samozřejmě žijí například v Texasu nebo v nějaké odlehlé
oblasti ve Spojených státech amerických, tak je to pro takového studenta velká
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komplikace dostavit se právě ten den voleb na zastupitelský úřad. Proto jsem se rozhodl, že předložím novelu zákona o korespondenční volbě. V současné sněmovně je Ženíšek předsedou z
ahraničního výboru. Jako ministr ale musí funkci opustit. Aktivní
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je taky v komunální politice a dříve působil i jako náměstek na ministerstvech spravedlnosti a zdravotnictví. Daniela Tolingerová, ČRo. Hostem ranního Plusu je bývalý místopředseda vlády pr
o vědu, výzkum a inovace, někdejší

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

117. Studio 6 (automat)  
09:02 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 31x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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dubna, že končí ve funkci. Krok překvapil nejen koaliční partnery, ale i zástupce vědecké komunity. Podle nich se bývalá ministryně své agendě věnovala dobře. Úřad vedla do neděle 5. květn
a.

1
5

Vedle vedení TOP 09 Heleně Langšádlové vyčítalo nedostatečnou komunikaci výsledků své práce. Svůj konec Helena Langšádlová komentovala i těmito slovy. Já pracovala s velmi malým tý
mem. Já se

3
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k tomu ale také nechci vracet. Já jsem opravdu podcenila komunikaci. Mě to mrzí. Ona vědní politika není úplně jednoduchá disciplína. Já jsem se zúčastnil asi sto deseti vědeckých
konferencí atd., ale nemá smysl se k tomu vracet, opravdu nemá. Toto je moje rozhodnutí. Je

4
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to tak. Já se nechci ohlížet, já chci jít dopředu. Nového kandidáta na post vybralo předsednictvo TOP 09 posledního dubna. Nominaci ještě ten den stvrdilo také tvrdil také výkonný výbor TOP
09.
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Jenže tři dny nato ekonom a kandidát na ministra pro vědu, výzkum a inovace Pavel Tuleja  oznámil, že se vzdává nominace. A to v reakci na kritiku, že publikoval své práce v tzv. predátors
kých časopisech, které
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nesplňují vědecké standardy. Jeho krok ocenili představitelé koalice včetně premiéra Petra Fialy. Podle něj by pochybnosti mohly vládu zatěžovat. V posledních dnech vyšlo najevo několik mý
ch selhání, kterých jsem si sice nebyl vědom, ale která nechci
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a nemohu relativizovat. Politická kultura v naší zemi je pro mě nesmírně důležitá a považuji za samozřejmé vyvodit z toho politickou odpovědnost. Vedení strany tak začalo s hledáním dalšího 
kandidáta v úterý 7. května
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předsednictvo strany. Po jednání předsednictva strany oznámila šéfka sněmovny a předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová, že novým kandidátem bude poslanec Marek Ženíšek. Dv
a dny nato nominaci potvrdil i výkonný výbor strany. Poté
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se Marek Ženíšek sešel s premiérem Petrem Fialou na Úřadu vlády a s prezidentem Petrem Pavlem na Hradě. S oběma politiky Marek Ženíšek řešil své vize a hlavní priority do konce volební
ho
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období. Petr Fiala mluvil o tom, že jde o zkušeného politika. Ocenili jeho orientaci v zahraniční politice. Opoziční SPD má ke jménu výhrady. Marek Ženíšek je velmi zkušeným politikem, souč
asným poslancem, předsedou zahraničního
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výboru, ale také člověkem ze zkušeností právě z exekutivní sféry, protože byl náměstkem dvou ministrů a má tedy velmi bohaté zkušenosti, které jsou teď pro řízení tohoto postu velmi důležit
é. Vzhledem k profesnímu zaměření pana Ženíška,
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doktora z politologie, mezinárodní vztahy, nejsem si úplně jistý, že zrovna toto, tyto znalosti, toto směřování bude přínosem pro aplikované vědy. Tam, kde nás nejvíc pálí pata, co se týká věd
eckého výzkumu. Mně to přijde, že TOP 09 tahá už takové
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jako králíky z klobouku. Adept na nového ministra byl poprvé zvolen poslancem v roce 2013. V roce 2021 se po čtyřleté přestávce do poslaneckých lavic vrátil. Čtyřicetiletý Marek Marek Ženíš
ek teď ve sněmovně zastává

1
5

post předsedy šéfa zahraničního výboru. Vedle toho působí i v tom pro obranu. Plzeňský rodák je zároveň zastupitelem kraje. Zkušenosti má Ženíšek ale i z ministerstev. V minulosti působil ja
ko náměstek na resortech spravedlnosti
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a zdravotnictví. Někdejší lidovec je členem TOP 09 od roku 2009 působil jako první místopředseda strany. A jaké budou jeho hlavní priority ve funkci? Podle Ženíška tou jednou z hlavních bu
de lepší komunikace.
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Soustředit se chce ale také na nový zákon o výzkumu, vývoji a inovacích. Ten je předložena čeká se u něj na vypořádání připomínek. Ženíšek trvá na tom, ten novela má zlepšit převádění výs
ledků vědecké

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x), rektor (1x)

Zpět na seznam
 

118. Zprávy (automat)  
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Rádio  ZDROJ: ČRo - Vysočina - Zprávy (automat)  AUTOR: ČRo - Vysočina SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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na výlety v 9:00 Český
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rozhlas Vysočina právě Marek Ženíšek se dnes stane ministrem pro vědu a výzkum v Jihlavě se poběží charitativní Běh pro světlušku Peking je připravený posílit vztahy s Moskvou
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Dnes bude oblačno lokálně s přeháňkami teploty do 19 stupňů u poslechu z práce vás vítá Monika Chmelová prezident Petr Pavel dnes na Pražském hradě jmenuje Marka ženíška
4
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s Top09 ministrem pro vědu a výzkum současný předseda zahraničního výboru sněmovny je už druhým kandidátem na uvolněnou funkci ten předchozí ekonom Pavel tuleja se své
nominace vzdal kvůli pochybnostem o kvalitě jeho akademické práce Ženíšek jako
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ministr vystřídá soustředit svou kolegyni Helenu sádlovou která na Post rezignoval a jsme domluveni že samozřejmě budeme spolupracovat nadále Já já se na ní budu vracet pokud budu potř
ebovat ministři odcházejí vynesli přicházejí Myslím
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si že má devět není první strana kde odešel minestra nastoupil skoro někdo jiný a třeba se to nepodařilo pro mě to uzavřený příběh a věřím že to pomůže K uklidnění pro jmenování ministrem
ženíška do funkce na
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úřadu vlády uvedl premiér Petr Fiala z ODS Česko začaly ústní části maturitních zkoušek potrvají až do 10:00 června jednotlivé si stanovili ředitelé středních škol se mi studenty čeká povinná
Ústní zkouška z českého jazyka a literatury žáci
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kteří si vybrali státní maturitu z cizího jazyka z nich budou skládat zkoušku i v této části kromě toho škola stanoví dvě až tři zkoušky pokračuje Renata šibalová z asociace ředitelů gymnázií če
ského jazyka a z
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cizího jazyka a potom si volí předměty v rámci toho profilu u nás si volí tři protože ona paní možnost nechat nahradit cizí jazyk a mezinárodním certifikátem Takže v profilu si volí tři povinné zk
oušky
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mohou Zahrnovat praktickou a odbornou část v některých případech středoškoláci místo klasických maturit obalují své absolventské práce jihlavským hailo jsem se dnes večer poběží pro sv
ětlušku charitativní běh nadačního fondu Českého rozhlasu má upozornit na
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problematiku zrakového postižení do letošního ročníku je současné chvíli přihlášeno více než 700 běžců a další se mohou registrovat ještě přímo Dvě hodiny před startem který je v 9:00 večer 
připraveny jsou dvě trasy jedna má dva a druhá necelých
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5 km Jihlavský běh je letos poslední na předchozích šesti zastávkách se pro světlušku vybrala více než tři miliony 600kč Týna je připravená posílit vztahy s Ruskem prezident si ťin-pching to 
řekl v Pekingu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
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Upozornil že nenávistné projevy bude prošetřovat policie tento ní navíc Nečín mě Ostatně potrestaný
1
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operace slovenského premiéra Roberta Fica dopadla dobře řekla v noci vicepremiér Tomáš taraba britské stanice BBC Robert Fico už podle něj není v ohrožení života žačka druhého
3
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stupně jedné ze základních škol v Hradci Králové zkolabovala Poté co snědla dva želatinové bonbóny s musím Dají se volně koupit v internetovém obchodě musím olej a psychotropní alkaloid
obsažený v muchomůrkách podle údajů
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prodejce není jedovatý s tím ale nesouhlasí mykoložka Tereza tejklová samozřejmě i při požití většího množství toho musí molu může nastat Prudká otrava končící právě až komatózní Mista d
ívka
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je po lékařském ošetření v pořádku bonbóny prověřuje Státní zemědělská a potravinářská inspekce Královéhradecké biskupství dnes pořádá konferenci o nemocničním kaplanem je určená p
ro zástupce nemocnic

1
5

sociálních zařízení a dobrovolníky v duchovní péče zasedání začne ve 14:00 v novém adalbertinu v Hradci Králové vystoupí mimo jiné diecézní biskup Jan Vokál biskupství o tom informuje na
svém webu prezident

3
0

Petr Pavel Dnes se jmenuje na Pražském hradě Marka ženíška s Top09 ministrem pro vědu výzkum a inovace jde o druhého kandidáta předchozí ekonom Pavel tuleja se nominace vzdal 
Marek Ženíšek vystřídal

4
5

ve funkci Helenu langšádlovou která rezignovala jsme domluveni že samozřejmě budeme spolupracovat nadále Já já se na ní budu vracet pokud budu potřebovat ministři odcházejí Ministry p
řicházejí Myslím si že Top09 není první strana odešel

09:03
0
0

ministra nastoupil skoro někdo jiný a třeba se to nepodařilo pro mě to uzavřené příběh a věřím že to pomůže K uklidnění v rámci Top09 spoj Česká hokejová reprezentace se vrátila
1
5

na vítěznou vlnu na mistrovství světa porazila Dánsko 7466 v neúplné tabulce 2 švýcary Kanada a Finsko zápas méně V dalším duelu čeká národní tým zítra utkání s Rakouskem počasí
3
0

bude jasno odpoledne oblačno až zataženo ojedinělé přeháňky teploty na východě Čech v 19:00 až 22 stupňů na horách kolem 15:00 vítr
4
5

fouká čerstvý Jihovýchodní biozátěž je dnes na jedničce Český rozhlas Hradec Králové rádio vašeho kraje

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

120. Dobré dopoledne (automat)  
09:14 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Ostrava - Dobré dopoledne (automat)  AUTOR: ČRo - Ostrava SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:00
0
0

v 9:00 Český rozhlas Ostrava Praha dopoledne
1
5

na Slovensku zasedne bezpečnostní ráda státu ve Frenštátě pod Radhoštěm začíná rozsáhlá revize přechodu pro chodce bude
3
0

polojasno až oblačno teploty do 24 stupňů zprávy má Tereza Hájková Vítejte prezident Petr Pavel dnes na Pražském hradě jmenuje Marka ženíška 100 09 ministrem pro vědu a výzkum sou
časný

4
5

předseda zahraničního výboru sněmovny je už druhým kandidátem na uvolněnou funkci ten předchozí ekonom Pavel tuleja ze své nominace kvůli pochybnostem o kvalitě jeho akademické 
práce vzdal Ženíšek jako ministr vystřídá

09:01
0
0

svou stranickou kolegyně Helenu Lang sádlovou která na Post rezignoval a jsme domluveni Samozřejmě budeme spolupracovat nadále já se na ní budu obracet pokud budu potřebovat minist
ři odcházejí vymysli přicházejí Myslím si že na to má devět není

1
5

první strana kde odešel minestra nastoupil skoro někdo jiný a třeba se to nepodařilo pro mě to uzavřené příběh a věřím že to pomůže K uklidnění v rámci Top09 pojmenování ministrem ženíšk
a do funkce na úřadu vlády uvedl

3
0

premiér Petr Fiala z ODS na Slovensku dnes dopoledne mimořádně zasedne bezpečnostní ráda státu v reakci na včerejší atentát na premiéra Roberta Fica se také sejde vláda slovenského p
remiéra postřelil 71

4
5

letý muž po výjezdním zasedání vlády ve městě Handlová včera Fico podstoupil několikahodinovou operaci jeho stav je teď stabilizovaný ale zůstává velmi vážný oznámil to ministr obrany Ro
bert Kaliňák který také poděkoval zdravotníkům za

09:02

58/82

https://www.maximusweb.cz/public/original/63368936
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63368936
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjg5MzYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjg5MzYsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjg5MzYsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/63369229
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/63369229
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjkyMjksInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjkyMjksInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NjMzNjkyMjksInRodW1icyI6MX0=


0
0

péči o premiéra ve Frenštátě pod Radhoštěm dnes Technické služby začínají s opravou zhruba 40 přechodu pro chodce údržba potrvá až do konce května pracovníci tam by lepší nástřiky na 
cestách a ve městě vymění

1
5

také tři desítky dopravních značek upřesňuje Petr koblovský z technických služeb je takový nejfrektovanější v místě ulice Františka Palackého Kde se nachází zhruba na stole nějaké 6 přecho
du pro chodce které už

3
0

jsou ve velmi špatném stavu jsou vybledlé a některé přechody Dokonce jsou bez nějakého označení přechodu pro chodce Opavská Základní umělecká škola zahájí největší výstavu výtvarnýc
h prací ve

4
5

své historii v opavském domě umění budou ode dneška k vidění díla více než 40 žáků výstava ukazuje život ve městě v různých pohledech a zpracování a to včetně velkoprostorových instala
cí a nebo digitálního umění výstava nazvaná

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

121. Studio 6 II (automat)  
10:02 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio 6 II (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 21x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

09:08
0
0

samozřejmě neuvěřitelná věc, kterou člověk těžko, těžce chápe. Vláda bude ode dneška znovu kompletní. Prezident Petr Pavel jmenuje poslance TOP 09 Marka Ženíška
1
5

ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Ve funkci vystřídá stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou. Ta rezignovala kvůli nedostatečné podpoře ve své straně. Premiér Petr Fiala následně uv
ede Ženíška do úřadu. Hledání ministra pro vědu

3
0

začalo 25. dubna, když se Helena Langšádlová rozhodla podat demisi. Odůvodnila to tím, že ztratila podporu ve své straně. Vedení TOP 09 vadilo, že neumí veřejně prodat svou práci a byla 
málo vidět. Já jsem opravdu podcenila komunikaci.

4
5

Mě to mrzí. Ona vědní politika není úplně jednoduchá disciplína. Já jsem se zúčastnila se sto deseti vědeckých konferencí atd., ale nemá smysl se k tomu vracet. Vedení strany se pak
snažilo najít nástupce. Pět dní po rezignaci Langšádlové získal podporu bývalý

09:09
0
0

rektor Slezské univerzity  Pavel Tuleja. Ze strany akademické obce se ale objevily výhrady ke kvalitě jeho odborných prací a k tomu, že publikoval v tzv. predátorských časopisech. Chtěl by
ch se za to veřejně omluvit. A to je asi všechno, co bych k tomu

1
5

v této chvíli chtěl říci. Premiér Petr Fiala už poslal na Hrad návrh na Tulejo o jmenování, ten se ale 3. května nominace vzdal. TOP 09 znovu začala hledat. Bude se to řešit. Ale je možné také,
že to nerozhodneme a možná, že to rozhodneme. Spíš čekám, že ano, že rozhodneme.

3
0

A dostal už nabídku někdo? Třeba pan Ženíšek? Já nebudu spekulovat o jménech. Předsednictvo nakonec 7. května na svém pravidelném zasedání navrhlo šéfa sněmovního zahraničního v
ýboru Marka Ženíška. Jako svůj hlavní úkol vidí zvýšení rozpočtu

4
5

vládní Rada pro výzkum, vývoj a inovace žádá na příští rok přes 45 miliard korun, o pět víc než letos. Ti, kteří jsou úspěšní a dělají špičkový výzkum, musí být prioritně podpořeni. Stejně tak j
e to oblast lidských

09:10
0
0

zdrojů nebo vědců obecně, abychom předcházeli odlivu těch nejlepších vědců třeba do zahraničí. Finance pro vědu jsou jedním z ústředních témat i podle opozice. Zabezpečit dostatek zdroj
ů, finančních zdrojů, to znamená zvýšit

1
5

financování vědy a výzkumu vůči hrubému domácímu produktu alespoň na úroveň, která byla za nás. Zároveň ale obě opoziční hnutí o postu ministra pro vědu a výzkum mluví jako o nadbyte
čném. I na základě platného zákona spadá věda pod ministerstvo

3
0

školství, kde by to měl řídit skutečně odborník. Ženíšek. Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě. Chce k tomu využít své kontakty jako šéfa zahraničního výboru sněmovny. Dal
ším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou,

4
5

zejména návrhu zákona o vědě. Prezidenti Číny a Ruska v Pekingu podepsali dohodu o prohloubení strategického partnerství. Vladimir Putin dorazil do země na první státní návštěvu v novém
funkčním období v noci středoevropského

09:11
0
0

času. První den návštěvy se věnuje právě jednání se Si Ťin-pchingem. Z čínské metropole pak zamíří do města Charbinu. Peking je nejvýznamnějším spojencem Kremlu od začátku války na 
Ukrajině. Putin teď Čínu žádá

1
5

o ještě větší pomoc. Usiluje o několik věcí. Jednak o dohodu o stavbě plynovodu Síla Sibiře dvě. To je projekt, který je zatím u ledu. Vladimir Putin
3
0

o tom jednal v Číně už loni, ale tehdy čínská strana tu dohodu nepodepsala. Nejsou žádné indicie, že by se tento projekt nějak dále vyvíjel. Může to být jeden z důsledků toho, že si
4
5

Čína uvědomuje, že nepotřebuje, aby se dále zhoršovaly její vztahy se západem, se Spojenými státy, s EU. Dále bude Vladimir Putin žádat o přístup na čínské finanční trhy a možnost

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Studio 6 II (automat) ( ČT24 - Studio 6 II (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

122. Prezident Pavel jmenoval poslance TOP 09 Marka Ženíška ministrem pro vědu  
10:08 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cesky.radio.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 2x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel na Pražském hradě jmenoval členem vlády poslance Marka Ženíška (TOP 09). Pětačtyřicetiletý politik je nástupcem ve funkci ministra pro vědu, výzkum a inovace po
stranické kolegyni Heleně Langšádlové, která na pozici skončila 5. května kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tule
ja. Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně minulý týden navrhlo n
a post poslance Ženíška. Výměna ministra pro vědu je osmou změnou ve vládě. Premiér Petr Fiala (ODS) očekává, že ministr Ženíšek bude v nové funkci pracovat na posílení transferů znalostí do 
praxe, spolupráci vědy a byznysu či revizi priorit orientovaného výzkumu. Novinářům po uvedení Ženíška do funkce ve Strakově akademii řekl, že je třeba dokončit revizi priorit orientovaného výzku
mu. ČR by podle něj měla investovat do toho, v čem čeští vědci mají úspěch. Ženíšek uvedl, že plánuje motivovat soukromý sektor k vyšším investicím do výzkumu a vývoje tak, aby se zvedl objem
financí v oboru. Zopakoval, že jeho prioritou je zvýšení rozpočtu kapitoly vědy a výzkumu, a to postupné.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

123. Prezident jmenoval Ženíška ministrem. Vláda je konečně kompletní  
10:53 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Tnbiz.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Vláda Petra Fialy (ODS) má konečně znovu ministra pro vědu, výzkum a inovace. Prezident Petr Pavel totiž ve čtvrtek do této funkce jmenoval poslance TOP 09 Marka Ženíška, který nahradil H
elenu Langšádlovou.
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Novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace se ve čtvrtek stal poslanec TOP 09 Marek Ženíšek. Krátce po půl 12. složil slib do rukou prezidenta Petra Pavla. Prezident Ženíškovi i celé vládě popř
ál hodně úspěchů. "Jsem přesvědčen, že Marek Ženíšek se s náročnou agendou dokáže poprat. V rámci času, který zbývá, a s kapacitou lidí, co máte k dispozici, to nebude lehká práce," řekl prezi
dent směrem k novému ministrovi.
"Kromě toho jste dostal do vínku ještě jednu složitou oblast, a to je strategická komunikace a boj s dezinformacemi. I když vím, že je to složité, tak je to téma, kterému musíme věnovat pozornost. A
já jsem přesvědčen, že události, ke kterým dnes dochází v našem okolí, svědčí jasně o tom, jak zhoubnou moc mohou dezinformace mít na veřejné mínění i na nálady ve společnosti. I proto věřím, 
že i v této oblasti budete schopen i přes to krátké období alespoň zahájit proces, který povede k tomu, že v této oblasti budeme schopni čelit výzvám,“ dodal Pavel.
Následovalo Ženíškovo uvedení do funkce premiérem Petrem Fialou (ODS). "Marek Ženíšek je zkušený politik, který bude pro celou vládu posilou," řekl Fiala po jeho uvedení. "Výzkum, vývoj a vzd
ělávání jsou pro naši vládu prioritou," dodal premiér. Ženíšek chce dle svých slov pokračovat v práci Heleny Langšádlové. "Prvním cílem jsou výdaje na příští rok," sdělil nový ministr.
Ženíšek nahradil ve funkci Helenu Langšádlovou, která na konci dubna nečekaně oznámila svou rezignaci. Důvodem pro její odstoupení byla podle jejích slov malá viditelnost ministerstva. Ve funkci
skončila 5. května. Od té doby byl úřad bez šéfa.
Původně ji měl totiž nahradit Pavel Tuleja , který se ale nominace dobrovolně vzdal kvůli aféře kolem publikování v predátorských časopisech a kvalitě jeho odborných prací. TOP 09 nakonec přiš
la s návrhem na jmenování Marka Ženíška.
Na tiskovou konferenci se můžete podívat zde:

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Prezident jmenoval Ženíška ministrem. Vláda je konečně kompletní ( TN.nova.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

124. Využijte příležitost a navštivte OKO - Opavská…  
10:57 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Využijte příležitost a navštivte OKO - Opavská kulturní organizace!!!

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

125. OKO - Opavská kulturní organizaceFilozoficko…  
10:58 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská
univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

OKO - Opavská kulturní organizaceFilozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě#opava#ÚHV

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): OKO - Opavská kulturní organizaceFilozoficko… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

126. Majáles Karviná  
11:05 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Slu.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Obchodně-podnikatelská fakulta
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Hlavní stage

ATMO music, Paulie Garand, Kali & Peter Pann, REDZED a další

Druhá Stage

Switch (tech house set), Petelin & Vlacho, Sadluck, Malcuth & Facutum, Drop Database b2b Gexan, Patrick Watson, GiA, Subgate, SLWDWN b2b Switch

Předprodej:

Prvních 200 lístků za zvýhodněnou cenu! https://goout.net/cs/listky/karvinsky-majales-2024/dcuw/

Akci pořádá Iniciativa Dokořán a Obchodně  podnikatelská fakulta  v Karviné , Slezská univerzita ve spolupráci s Moravskoslezským krajem, Karviná - oficiální stránka města a Nadace OKD, 
kterým děkujeme za podporu.

Pro více informací sledujte facebookovou událost

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Majáles Karviná (Slu.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Zpět na seznam
 

127. Štreitova fotosérie Lidé Přerova míří do Kroměříže  
11:10 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Tisk  ZDROJ: Český Domov s.r.o. - Přerovské listy  AUTOR: (red) SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Štreitův unikátní cyklus Lidé Přerova, který měl svou výstavní premiéru v srpnu 2022 v Galerii města Přerova, úspěšně putuje po České republice dál. Aktuálně se výstava stěhuje do nedaleké Krom
ěříže. „Čtyři desítky velkoformátových fotografií světově uznávaný fotodokumentarista Jindřich  Štreit  pořídil při realizaci kolekce snímků s názvem Ze života Přerovanů, určených pro kalendář vy
daný městem Přerov na rok 2023. Snímky z něj nyní budou od 3. května k vidění v galerii Domu kultury v Kroměříži,“ informovala kurátorka Štreitova fotografického souboru Lada Galová. Tím však 
putování snímků nekončí. Už teď je jisté, že v listopadu a v prosinci oživí fotocyklus výstavní prostory zámku v severočeském Děčíně.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Přerov
PDF STRANA: 8

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Zpět na seznam
 

128. Naši studenti pomáhají na školách s edukací v…  
11:47 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
 AKTUALIZOVÁNO: 1x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Naši studenti pomáhají na školách s edukací v oblasti dentální � hygieny. Děti učí správné technice čištění zubů a v rámci přednášek je seznamují s osvětou v péči o dutinu ústní. Za to jim určitě 
patří velký�. Více si přečtěte ve zprávě na našem webu ⬇️

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

129. Prezident jmenoval Ženíška ministrem pro vědu  
11:50 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: ČT24 web - Články  AUTOR: ČTK, ktr SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel na Pražském hradě jmenoval ministrem pro vědu, výzkum a inovace poslance Marka Ženíška (TOP 09). Pětačtyřicetiletý politik ve funkci nahradil stranickou kolegyni Helen
u Langšádlovou. Premiér Petr Fiala (ODS) si od něj slibuje, že pomůže k většímu převádění výsledků bádání do praxe a posílí spolupráci vědy a byznysu. Ženíšek končí ve funkci šéfa sněmovní
ho zahraničního výboru a dalších sněmovních postech. Místo v zahraničním výboru bude podle dosavadních dohod zřejmě nově obsazeno po evropských volbách.

Prezident při ceremoniálu ocenil, že funkce nezůstala prázdná dlouho. „Jsem přesvědčen, že Marek Ženíšek se s touto náročnou agendou dokáže poprat,“ uvedl Pavel. Připustil, že vzhledem k blíž
ícímu se konci volebního období a personální kapacitě, kterou bude mít Ženíšek na Úřadu vlády k dispozici, ho nečeká lehký úkol. „Věda, výzkum, inovace a vzdělání jsou prioritami vlády a jsou mi
mořádně důležité pro to, aby naše ekonomika uspěla ve výrazně konkurenčním prostředí,“ dodal prezident.
Ženíšek se má podle Pavla soustředit i na strategickou komunikaci a boj s dezinformacemi. „Jsem přesvědčen, že události, ke kterým dochází v našem okolí, svědčí o tom, jak zhoubnou moc moho
u mít dezinformace na veřejné mínění i nálady ve společnosti,“ podotkl prezident. Narážel pravděpodobně mimo jiné na středeční atentát na slovenského premiéra Roberta Fica.
Nový ministr bude podle premiéra Fialy posilou pro celou vládu. Premiér zdůraznil, že bez toho, že Česká republika bude silná ve vědě, nemůže být úspěšnou zemí. „Je důležité posílit
konkurenceschopnost, posílit firmy a soukromý kapitál,“ prohlásil po uvedení Ženíška do funkce. Premiér také poděkoval za přínos vědě a výzkumu Heleně Langšádlové.
Ženíšek sdělil, že plánuje motivovat soukromý sektor k vyšším investicím do výzkumu a vývoje tak, aby se zvedl objem financí v oboru. Peníze, kterými chce navýšit rozpočet vědy a výzkumu, mají jí
t podle něj například do excelentního výzkumu. Neřekl přesnou částku, poukázal na teprve nadcházející jednání s ministrem financí Zbyňkem Stanjurou (ODS) .
„Žádné dramatické změny pro letošní rok nikdo očekávat nemůže,“ uvedl na stejnou otázku premiér. Co se týká příštího roku, bude podle něj kabinet projednávat plán hospodaření státu na společn
ých jednáních, prioritou nicméně věda je, dodal.
Nový ministr také připomenul, že v oboru pracuje na sto tisíc lidí a jeho význam je vyšší, než je vidět. Letos mají výdaje na vědu v výzkum dosáhnout zhruba čtyřicet miliard korun. Pro příští rok Rad
a pro výzkum, vývoj a inovace navrhuje rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun.
Poměr mezi institucionální podporou a financemi na jednotlivé projekty by podle Ženíška měl v budoucnu činit šedesát procent ku čtyřiceti procentům tak, aby se mohly rozvíjet vědecké instituce a z
ároveň ve vědě byl prostor pro konkurenci.
Ženíšek, který s přijetím ministerské funkce skončil v čele zahraničního výboru sněmovny, plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě. Dalším jeho cílem je dotažení projektů započatých
Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.
Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se 
ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně minulý týden navrhlo na post poslance Že
níška.
Výměna ministra pro vědu je osmou změnou ve vládě. Fiala podle výroků z posledních dnů aktuálně nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra koaliční vlády SPOLU (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) a Pi
rátů se STAN. „Nikdy se nedají vyloučit změny ve vládě, některé byly třeba způsobeny osobními nebo zdravotními záležitostmi. Život je pestrý a složitý, ale já jsem spíš stoupenec dohody než přetl
ačování, stability než neustálých změn,“ řekl Fiala.

SEKCE: Zpravodajství
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Prezident Pavel dnes na Hradě jmenuje poslance Marka Ženíška ministrem pro vědu, výzkum a inovace ( Tyden.cz - Články, Vedení univerzity ); Prezident Pavel dnes
na Hradě jmenuje poslance Marka Ženíška ministrem pro vědu, výzkum a inovace (Barrandov.tv - Články, Vedení univerzity ); Prezident Pavel dnes jmenuje poslance TOP 09 Marka Ženíška
ministrem pro vědu (Ournet.cz - Články, Vedení univerzity ); Marek Ženíšek byl jmenován ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Do funkce ho uvedl Fiala ( Forum24.cz - Články, Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

130. Studio ČT24 (automat)  
12:02 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT24 - Studio ČT24 (automat)  AUTOR: ČT24 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 38x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

11:11
0
0

toho činu, které přišlo doslova a do písmene ze všech stran, slyšeli jsme vyjádření podpory. Čekáte něco dalšího, že v diplomatických kruzích se ještě udá? No, my to samozřejmě diskutujeme
. Já jsem, teďka jsem přicházel sem k vám, jsem podepisoval právě notu, kterou jsme, diplomatickou, kterou jsme odeslali

1
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na ministerstvo zahraničních věcí právě s vyjádřením té formální kondolence a formální nabídky právě pomoci slovenské straně. Já si myslím, že ty projevy solidarity jsou také důležité i z toho
diplomatického hlediska, že ty země se potom necítí jako samostatně

3
0

izolovány a že jsou, že jsou samo samotné v tomto té těžké situaci. A navíc je potřeba říct, že Slovensko je členem EU, je členem NATO, takže i v té rodině těch demokratických států by se 
měli držet pohromadě. Popisuje Rudolf Jindrák, velvyslanec ČR na

4
5

Slovensku. Děkuji vám za rozhovor. Děkuji za pozvání. V tuto chvíli je 11 hodin 11 minut, to znamená, že už začalo jednání bezpečnostní rady Slovenska. Za méně než 20 minut by měla vyst
oupit slovenská prezidentka Zuzana Čaputová a také její nástupce Peter Pellegrini. Tu
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tiskovou konferenci vám na ČT 24 nabídneme, abyste měli dobrý přehled o tom, co se na Slovensku aktuálně děje. Mezitím ale dění v Praze. Prezident Petr Pavel jmenuje Marka Ženíška min
istrem pro vědu

1
5

a výzkum. Ten obsadí post, který zastával a Helena Langšádlová. Před polednem ho pak do funkce uvede premiér Petr Fiala. Další informace přidají naši redaktoři. Z Pražského hradu
Izabela Šroubková, z Úřadu vlády Filip Šusta. Nejprve míříme na Hrad i

3
0

zabilo. Připomeň, jak složité bylo pro TOP 09 hledání kandidáta na ministra pro vědu? Hezké dopoledne. Poměrně složité. Helena Langšádlová rezignovala k neděli 5. května kvůli nespokoje
nosti TOP 09

4
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s prezentací její práce veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Ten se ale následně vzdal své kandidatury, a to poté, co se objevily informace o tom, že publikoval v tzv. predátorský
ch časopisech a také po kritice
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kvality jeho odborné práce. No a hledání v rámci TOP 09 začalo nanovo. Nakonec strana rozhodla, že novým ministrem pro vědu a výzkum se má stát poslanec a také šéf sněmovního
zahraničního výboru Marek Ženíšek. Ten se tento

1
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týden setkal s prezidentem Petrem Pavlem. To konkrétně v úterý. Po této schůzce řekl, že má radost, že prezident podle něj vnímá vědu, výzkum a inovace jako jednu z priorit. Společně podl
e Marka Ženíška mluvili právě o hlavních úkolech

3
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a prioritách v rámci tohoto resortu a také o rozpočtu této kapitoly. O tom samém Marek Ženíšek mluvil už minulý týden s premiérem Petrem Fialou. Ten po této schůzce obratem poslal návrh n
a jeho jmenování na Pražský hrad.

4
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No a k tomu dojde už za několik málo minut, v 11 hodin 30 minut odsud z Pražského hradu Marek Ženíšek zamíří na Úřad vlády, kde ho do funkce uvede premiér Petr Fiala. Už teď je tam ale
můj kolega Filip Šusta. Filipe,
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zdravím tě, tak přidej prosím další podrobnosti. Ano, navážu na to, co jsi říkala, Marek Ženíšek tady pravděpodobně bude s premiérem mluvit o těch zmíněných prioritách jako jednou z těch hl
avních. On už předtím mluvil o tom, že si bude

1
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stanovovat nebo že pro něj jednou z těch hlavních priorit bude lepší komunikace. Právě ta byla tím důvodem, proč skončila jeho předchůdkyně Helena Langšádlová. On mluvil o tom, že chce 
více společnosti prezentovat výsledky, které se

3
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daří dosahovat českým vědcům. A to nejen české společnosti, ale chce ty výsledky prezentovat také v zahraničí a využít k tomu chce právě kontakty, které získal jako šéf poslaneckého výbor
u pro zahraniční věci. Dále

4
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chce také Marek Ženíšek, a to v neposlední řadě samozřejmě zvyšovat rozpočty ministerstva nebo rozpočet ministerstva pro vědu a výzkum nebo v tomto roce resort ministerstva ministra pr
o vědu a výzkum

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

131. Televizní noviny (automat)  
12:28 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: TV Nova - Televizní noviny (automat)  AUTOR: TV Nova SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
 AKTUALIZOVÁNO: 11x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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návštěvníky a zejména dětmi, které v okolí pobíhají. Místo je často vyhledávaným cílem výletů. Parkování tam tak často bývá problém. Auta obvykle zaplní nejen celé vyhrazené lesní parkovišt
ě, ale lemují i asfaltovou cestu podél nového

1
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centra. I to by mělo nové parkoviště vyřešit. Cena za parkování se bude lišit podle doby pobytu. Pro návštěvníky, kteří stráví na parkovišti méně než šest hodin, bude cena deset korun za hodi
nu, při delším pobytu bude účtováno 500 korun.

3
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Přímo do areálu Svatý Linhart budou auta moci nově vyjíždět pouze s povolením ředitelství lázeňských lesů a parků. Nové parkoviště by se mělo otevírat 1. července. Problémy s dodavateli en
ergií. Obyvatelé Lubů se proto rozhodli proti vysokým

4
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cenám energií protestovat. Týrání zvířat nebo zrušení bezbariérové pošty. Všechno má řešení a já jsem tu, abych vám pomohla. Problémy lidí z Karlovarského kraje mě totiž zajímají. Můžete s
e na mě spolehnout, když se chcete podělit o své starosti,
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ale i úspěchy. Jsem Alexandra Zvárová a jsem tu pro vás. Prezident Petr Pavel jmenoval před chvílí nového ministra pro vědu a výzkum Marka Ženíška z TOP 09. Uvedení Marka Ženíška do 
úřadu sleduje kolegyně Lucie Hlubučková.

1
5

Prezident nového ministra do funkce jmenoval v jedenáct třicet. Nebylo to ale poprvé, co se Marek Ženíšek s hlavou státu coby nastupující ministr setkal. S Petrem Pavlem totiž jednal už v úte
rý. Během zhruba hodinové schůzky hovořili o prioritách pro vědu a výzkum.

3
0

To hlavní je pro Ženíška podpora špičkového technologického výzkumu. Po jmenování na Pražském hradě pak Marek Ženíšek má zamířit na úřad vlády, kde ho do úřadu uvede premiér. Žení
šek je poslanec za TOP 09 a v tuto chvíli ještě stále předseda

4
5

sněmovního zahraničního výboru. Ještě doplním, že ale není prvním nominantem na převzetí funkce po Heleně Langšádlové. Původně ji měl totiž ve funkci nahradit Pavel Tuleja, prorektor na 
Slezské univerzitě  v Opavě . Nominace se ale vzdal kvůli svým problematickým
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publikacím, tzv. predátorských časopisech. Rychlou jízdou ulicemi Ostravy na sebe upoutal pozornost dvacetiletý muž. Policie proto chtěla auto zastavit a zkontrolovat. Řidič ale najednou sá
m zastavil a zapnul výstražná světla.

1
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Policisté následně zjistili, že je místo řidiče prázdné. Na straně spolujezdce seděl muž, který se policistům snažil namluvit, že řidič právě utekl z auta. Policisté mu ale neuvěřili. Auto několik mi
nut pronásledovali a měli ho pod kontrolou.

3
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Jelikož z něj nikoho neviděli vystoupit, bylo jim jasné, že mladý muž šiml, že řidič si podle policistů přesedl na sedadlo spolujezdce ještě předtím, než auto osobně zkontrolovali. Podezřelý ale 
policistům neustále opakoval, že za volantem neseděl. Vzápětí policisté

4
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zjistili, proč to podle nich udělal. Šlo o recidivistu, který nemá řidičák. Alkohol u něj nezjistili, test na drogy a lékařské vyšetření ale zadržení odmítl. Podezřelého převezli k výslechu na policejní
stanici. Policisté tvrdí, že proti němu mají

12:12
0
0

dostatek důkazů. Ve zkráceném řízení. Policisté podezírají recidivistu z maření úředního rozhodnutí. Hrozí mu až tři roky vězení. U policie skončil muž, který měl v pražském baru napadnout ně
kolik lidí. Přítelkyni policisty, která z rvačky také
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účastnila a je sama policistkou, zprostili nadřízení výkonu služby. Další informace má kolega Ondřej Špalek. Tento krok se od vedení pražské policie všeobecně očekával. Dnes ráno ho pak n
a své sociální síti potvrdila. Tomáše už

3
0

policistou není, byl před několika dny propuštěn ze služebního poměru bez nároku na výsluhy. Jeho přítelkyně u policie zatím zůstává, ale do práce nechodí. Oba si nedávno převzali na Gener
ální inspekci bezpečnostních sborů obvinění. Muž z výtržnictví a těžkého ublížení na zdraví,
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5

žena z výtržnictví. Dopustit se toho měli v únoru, když se po slavnostním plesu krajského policejního ředitelství ještě ve slavnostních uniformách vydali do baru na Smíchově, kde se konala akc
e pro LG BT komunitu. Z několika účastnicemi se podnapilý

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzitě (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Televizní noviny (automat) ( TV Nova - Televizní noviny (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

132. V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended…  
12:28 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended Intensive Program (BIP) na téma Pedagogical Innovation. ��� Jedná se o hybridní výukový formát, kde první část probíhala online a druhá, int
enzivnější část, se koná offline na naší fakultě. BIPu se účastní kolegové v rámci univerzit sdružených aliancí STARS EU, konkrétně z Francie, Německa a Portugalska, spolu se zástupci tří fakult 
Slezské univerzity . �Cílem celého programu je sdílení dobré praxe v rámci moderní didaktiky, abychom byli schopni zajistit efektivní rozvoj praktických dovedností našich studentů. �STARS
EU HSB Hochschule Bremen Instituto Politécnico de Bragança Slezská  univerzita  v Opavě  Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě Fakulta veřejných politik v Opavě Université de
Franche-Comté

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), karviné (1x), slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta ); V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended…
(Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); V týdnu od 13. 5. probíhá na naší OPFce Blended… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Zpět na seznam
 

133. Prezident jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Zaměřit by se měl i na boj s dezinformacemi  
12:41 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Cnn.iprima.cz - Články  AUTOR: Ladislav Šustr SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 1x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel jmenoval Marka Ženíška z TOP 09 ministrem pro vědu a výzkum. Politik se ujme funkce po své stranické kolegyni Heleně Langšádlové. Ženíšek zároveň skončí jako předse
da sněmovního zahraničního výboru a v dalších sněmovních funkcích. Zaměřit se chce na strategickou komunikaci a boj s dezinformacemi.

Ženíšek nastupuje do funkce ministra po Langšádlové, která skončila 5. května. Důvodem byla nespokojenost TOP 09 s prezentací výsledků v jejím resortu. Strana následně chtěla, aby se funkce u
jal ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal poté, co nedokázal vysvětlit své publikace v predátorských časopisech. Další volbou byl právě Ženíšek.
ČTĚTE TAKÉ: Vzal zbraň a šel spáchat atentát na Roberta Fica. Kdo střílel na slovenského premiéra?
Nový ministr už dříve uvedl, že ve funkci chce prosadit navýšení rozpočtu v kapitole vědy pro příští rok. Plánuje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty ja
ko šéfa zahraničního výboru Poslanecké sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých jeho předchůdkyní a stranickou kolegyní Helenou Langšádlovou, zejména návrhu zákona o vědě, v
ývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.
Po svém jmenování Ženíšek řekl, že se chce zaměřit na strategickou komunikaci a boj s dezinformacemi. „Jsem přesvědčen, že události, ke kterým dochází v našem okolí, svědčí o tom, jak zhoub
nou moc mohou mít dezinformace na veřejné mínění i nálady ve společnosti,“ uvedl prezident. Narážel pravděpodobně mimo jiné na středeční atentát na slovenského premiéra Roberta Fica.
Premiér Petr Fiala (ODS) očekává, že Ženíšek bude pracovat na posílení transferů znalostí do praxe, spolupráci vědy a byznysu či revizi priorit orientovaného výzkumu. „Je důležité posílit konkuren
ceschopnost, posílit firmy a soukromý kapitál,“ řekl.
Předseda vlády ale zároveň odmítl, že by se speciálně do kapitoly vědy a výzkumu přelilo více peněz. „Žádné dramatické změny pro letošní rok nikdo očekávat nemůže,“ uvedl. Co se týká příštího r
oku, bude podle něj kabinet projednávat plán hospodaření státu na společných jednáních, prioritou nicméně věda je, dodal.

Ženíšek je osmou vládní změnou
Ženíšek má bohatou politickou minulost. Dříve byl členem KDU-ČSL. V roce 2009 vstoupil do TOP 09 a hned se stal místopředsedou strany. Po šesti letech se dokonce stal prvním místopředsedou
.
Od ledna 2012 do července 2013 působil jako první náměstek ministra zdravotnictví, na starosti měl mimo jiné projekt reformy psychiatrické péče. Od ledna 2018 do února 2019 byl proděkanem Fa
kulty zdravotnických studií v Plzni.
V letech 2020 až 2022 zastával funkci náměstka hejtmanky Plzeňského kraje pro kulturu a památkovou péči. V současnosti je výkonným ředitelem politického institutu TOPAZ.
Výměna ministra pro vědu je osmou změnou ve vládě. Fiala podle výroků z posledních dnů aktuálně nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra koaliční vlády Spolu (ODS, KDU-ČSL, TOP 09) a Pirá
tů se STAN.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

134. Petr Pavel jmenoval Ženíška ministrem. Fiala ho uvedl do kanceláře ve Strakovce  
13:24 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Blesk.cz - Články  AUTOR: ČTK, man - SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 3x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel dnes na Pražském hradě jmenoval členem vlády poslance Marka Ženíška (TOP 09). Pětačtyřicetiletý politik se ujme funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace po stranick
é kolegyni Heleně Langšádlové. Premiér Petr Fiala (ODS) nového člena kabinetu uvedl do funkce v kancelářích Úřadu vlády ČR.

„Jsem přesvědčen, že Marek Ženíšek se s touto náročnou agendou dokáže poprat," řekl dnes Petr Pavel na Pražském hradě během slavnostního ceremoniálu. „Věda, výzkum, inovace a 
vzdělání jsou prioritami vlády a jsou mimořádně důležité pro to, aby naše ekonomika uspěla ve výrazně konkurenčním prostředí," dodal Pavel.
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Ženíšek se má podle Pavla soustředit i na strategickou komunikaci a boj s dezinformacemi. „ Jsem přesvědčen, že události, ke kterým dochází v našem okolí, svědčí o tom, jak zhoubnou 
moc mohou mít dezinformace na veřejné mínění i nálady ve společnosti," uvedl prezident.

Poděkování Langšádlové
Premiér Petr Fiala (ODS) pak uvedl Ženíška do jeho nové kanceláře na Úřadě vlády. Nejdřív ale poděkoval bývalé ministryni pro vědu Heleně Langšádlové. „Za její práci, obrovské nasazení, př
esvědčivost a obrovskou motivaci, se kterou se práci věnovala," řekl Fiala.
Pak už ale premiér stočil pozornost na Ženíška. Vyzdvihl u něj, že je zkušený politik a má zkušenosti z exekutivy. „ Neříkám nic nového, ale výzkum je pro naši vládu prioritou.  Pokud bude Če
sko silnou zemí v inovacích, bude umět výzkum převádět do praxe, tak bez toho nebudeme silnou zemí. A musíme dělat vše proto, abychom se zlepšili,"  uvedl Fiala.

Česko mezi vyspělé země?
Premiér doufá, aby se věda propojila ještě víc se soukromými firmami a dostala se mezi nejvyspělejší země světa.  To by měl být taky jeden z hlavních úkolů nového ministra Ženíška. „
Nastupuji do rozjetého vlaku ještě navíc rok a půl před volbami... mým prvním cílem, který je velmi aktuální jsou výdaje na příští rok, který souvisí s výzkumem a inovacemi," uvedl Ženíšek.
„Chtěl bych v v nadcházejících měsících motivovat soukromý sektor, aby víc investoval do výzkumu a vývoje,"  dodal nový ministr. Ten by chtěl taky zabránit tomu, aby vědci
neodcházeli z Česka do zahraničí a finančně je motivovat tu zůstat. Zároveň stejně jako Fiala zmínil, že chce převádět výsledky výzkumů převádět do praxe a víc propojit vědu s průmyslem.

Zmatky se jmenováním
Současně dnes Ženíšek skončil ve funkci šéfa sněmovního zahraničního výboru a dalších sněmovních postech.  Místo v zahraničním výboru bude podle dosavadních dohod zřejmě nov
ě obsazeno po evropských volbách.
Helena Langšádlová na pozici skončila k neděli 5. května, a to kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků v jejím resortu veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandid
atury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce. Vedení TOP 09 následně minulý týden navrhlo na post posl
ance Ženíška.
Výměna ministra pro vědu je osmou změnou ve vládě. Fiala podle výroků z posledních dnů aktuálně nevidí důvod pro výměnu dalšího ministra  koaliční vlády Spolu (ODS, KDU-ČS
L, TOP 09) a Pirátů se STAN.
„Nikdy se nedají vyloučit změny ve vládě, některé byly třeba způsobeny osobními nebo zdravotními záležitostmi. Život je pestrý a složitý , ale já jsem spíš stoupenec dohody než přetl
ačování, stability než neustálých změn,“ řekl premiér v rozhovoru s ČTK.
Ženíškovou prioritou v nové pozici je navýšení rozpočtu kapitoly vědy pro příští rok,  po svém jmenování se na toto téma chystá jednat s ministrem financí Zbyňkem Stanjurou (ODS). Plán
uje také prezentovat výsledky české vědy ve světě, k čemuž hodlá využít své kontakty jako šéfa zahraničního výboru Sněmovny. Dalším cílem je dotažení projektů započatých Langšádlovou
, zejména návrhu zákona o vědě, vývoji a inovacích a reformy přenesení poznatků z vědy do praxe.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

135. Jindřich Štreit. Ruku v ruce - Touha je zázrak  
14:24 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Psp.cz (Poslanecká sněmovna parlamentu ČR) - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Vernisáž proběhne ve středu 22. května od 16:00 ve Dvoraně.  

Výstavu připravila obecně prospěšná společnost Ruka pro život, která poskytuje sociální služby lidem s mentálním a kombinovaným postižením včetně lidí s poruchami autistického spektra a
seniorům. Pomáhá uživatelům služeb začlenit se do společnosti, žít co nejsamostatněji a podle vlastních představ. Provozuje denní stacionáře v Praze, Brně a Litomyšli. Mezi klienty převažují lidé v
yžadující vysokou míru pomoci a specializované podpory.
V roce 2016 navázala Ruka pro život spolupráci s významným fotografem Jindřichem Štreitem. Ten v průběhu let fotografoval uživatele sociálních služeb. Výsledkem tohoto projektu je putovní výst
ava fotografií s názvem Ruku v ruce - Touha je zázrak, která byla poprvé představena v únoru 2017 v Janáčkově divadle v Brně.
Společným cílem Ruky pro život a Jindřicha Štreita bylo prezentovat výstavu ve veřejném prostoru a otevřít tak celospolečenský dialog o životě lidí s mentálním a kombinovaným postižením a poruc
hou autistického spektra. Jde o lidi, které projevy jejich jinakosti odsunuly na okraj společnosti. Často tak se svými nejbližšími žijí v sociální izolaci nebo pro nedostatek specializovaných sociálních sl
užeb byli dlouhodobě hospitalizováni v psychiatrických nemocnicích.
Ruku v ruce – Touha je zázrak je výstava uměleckých fotografií, které zachycují obyčejný život neobyčejných lidí.
Záštitu nad výstavou převzala paní Věra Kovářová.
Výstava je k vidění do 12. června.

ruku v ruce.pdf (Dokument PDF, 83 KB)

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Jindřich Štreit. Ruku v ruce - Touha je zázrak ( Psp.cz (Poslanecká sněmovna parlamentu ČR) - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

136. Pavel jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Popřál mu v boji s dezinformacemi  
14:25 | 16.05.24     Originál  Stáhnout
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SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel jmenoval Marka Ženíška z TOP 09 novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. „Jsem přesvědčen, že se Marek Ženíšek s tou náročnou agendou dokáže poprat,“ řekl Pa
vel. Ženíšek zaujal místo ve vládě po stranické kolegyni Heleně Langšádlové.“ Jde už o osmou změnu ve vládě Petra Fialy.

„Vím, že věda, výzkum, inovace společně se vzděláním jsou prioritami, které si vytyčila celá vláda a které jsou mimořádně důležité proto, aby naše ekonomika v tom výrazně konkurenčním prostře
dí do budoucna uspěla,“ řekl prezident.
„Je důležité posílit naši konkurenceschopnost,“ uvedl premiér Petr Fiala, který Ženíška hned po poledni uvedl do úřadu. Výzkum a věda podle něj patří spolu se vzděláním k prioritám vlády a projeví
se to i na rozpočtu.
Od nového ministra Fiala čeká, že bude pracovat na posílení transferů znalostí do praxe, spolupráci vědy a byznysu či revizi priorit orientovaného výzkumu. „Investice, které dáváme do výzkumu, kt
eré dáváme do vědy, se nám bohatě vrátí,“ řekl předseda vlády.
Prezident Pavel po jmenování Ženíška do pozice ministra pro vědu a výzkum překvapil jednou informací.„Kromě toho jste dostal do vínku ještě jednu složitou oblast, a to je strategická komunikace 
a boj s dezinformacemi. I když vím, že je to složité, tak je to téma, kterému musíme věnovat pozornost. A já jsem přesvědčen, že události, ke kterým dnes dochází v našem okolí, svědčí jasně o tom
, jak zhoubnou moc mohou dezinformace mít na veřejné mínění i na nálady ve společnosti. I proto věřím, že i v této oblasti budete schopen i přes to krátké období alespoň zahájit proces, který pove
de k tomu, že v této oblasti budeme schopni čelit výzvám,“ uvedl Pavel.
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Získá nový ministr pro vědu o 5 miliard víc?

Ženíškovou prioritou v nové pozici je navýšení rozpočet pro vědu na příští rok, po svém jmenování se na toto téma chystá jednat s ministrem financí Zbyňkem Stanjurou. „Abychom se dostali na úro
veň těch nejvyspělejších zemí,“ vyjádřil přání nový ministr.
Nový ministr připomenul, že v oboru pracuje na 100 tisíc lidí a jeho význam je vyšší, než je vidět. Letos mají výdaje na vědu v výzkum dosáhnout zhruba 40 miliard korun. Pro příští rok Rada pro výz
kum, vývoj a inovace navrhuje rozpočet na vědu 45,2 miliardy korun.
Ženíšek chce dotáhnout i projekty, které započala jeho předchůdkyně Langšádlová; zejména jde o návrh zákona o vědě, vývoji a inovacích a o reformu přenášení poznatků z vědy do praxe.
Langšádlová ve vládě skončila k neděli 5. května kvůli nespokojenosti její strany s prezentací výsledků její práce. Nahradit ji původně měl prorektor Slezské univerzity  v Opavě  Pavel Tuleja. Ka
ndidatury se ale vzdal, když média upozornila, že publikoval v takzvaných predátorských časopisech a začala se veřejně diskutovat i kvalita jeho odborných prací.
Premiér Petr Fiala nevidí důvod pro výměnu nikoho dalšího ve vládě. „Nevidím teď důvod k výměně žádného ministra,“ řekl Fiala. Reagoval na slova šéfky TOP 09 Markéty Pekarové Adamové, že 
výměnou ve vládě chtěla jít strana příkladem ostatním.
„Kdybych viděl nutnost výměny některých ministrů, tak to určitě veřejnosti řeknu. Nic takového jsem neudělal,“ řekl Fiala v pondělí před odletem do Itálie. „Všechny ostatní věci ve vládě řeším uvnitř
vlády,“ prohlásil premiér.
Ženíšek končí ve funkci šéfa zahraničního výboru Sněmovny. Místo v zahraničním výboru bude zřejmě nově obsazeno po evropských volbách. Jednou z variant je, že by TOP 09 do výboru vyslala 
Langšádlovou, která má také nyní působit v komisi pro hybridní hrozby, jejíž vznik iniciovala.

SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Pavel jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Popřál mu v boji s dezinformacemi ( Lidovky.cz - Články, Vedení univerzity ); Pavel jmenoval Ženíška ministrem pro vědu.
Popřál mu v boji s dezinformacemi (Idnes.cz - Články, Vedení univerzity ); Pavel jmenoval Ženíška ministrem pro vědu. Popřál mu v boji s dezinformacemi ( Idnes.cz - Články, Slezská univerzita v
Opavě);
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České univerzity mají problém: Jejich vysoká autonomie způsobila, že se některé staly izolovaným světem, který slouží jen k produkci titulů. Dílčí změna nestačí, je potřeba jejich generální oprav
a.

Následuje obsah vložený z jiného webu. Zde jej můžete přeskočit.
Přejít před obsah vložený z jiného webu.
Komentář si také můžete poslechnout v audioverzi.
Karel Havlíček, Pavel Tuleja  či Miroslav Ševčík nejsou příčinami špatného fungování českých univerzit. Jsou to symptomy jejich institucionálního zakotvení z porevolučních let, které bylo vedeno 
dobrou motivací mít univerzity svobodné a autonomní – výsledkem je však nezřídka jejich uzamčení v režimu, který vykazuje extrémní setrvačnost a averzi vůči změnám.
Hlavní příčinou aktuálního stavu jsou pravidla vnitřní politiky akademických institucí.
Zdrojem moci na univerzitách jsou jednak studenti a jednak akademická obec, podobným dílem. Ti společně volí akademický senát, který je hlavním rozhodovacím orgánem univerzit a fakult. Sená
t pak volí děkana, který pak jmenuje další členy vedení fakulty a vědeckou radu. Univerzity jsou tedy fakticky „vlastněny“ svými zaměstnanci a klienty. Na rozdíl od jiných veřejných institucí zde ale 
daňový poplatník nemá téměř žádný hlas.
Jako u jiných demokratických voleb i při univerzitních volbách hraje zásadní roli středový volič, zde tedy fakticky průměrný akademik a průměrný student. Kdo chce ve volbách uspět, musí oslovit pr
ávě je. Složení a politika akademických senátů a vedení fakulty pak odráží zejména jejich preference, motivace a kompetence. A zde se nachází jádro pudla.
Preference průměrného studenta jsou nejednoznačné. Na první dobrou by se mohlo zdát, že jej bude zajímat nenáročné a zábavné studium. Studium je ale též přípravou na budoucí pracovní život, 
což studentům dává motivaci získat dobrou přípravu pro pracovní trh a právě to chtít i po své univerzitě. Na druhou stranu studenti vědí jen velmi málo o tom, jak mají akademické instituce správně
fungovat a jak má studium vypadat, a současně vidí univerzity zejména jako vzdělávací instituce.
Druhá zásadní role univerzit, tedy rozvoj lidského poznání vědou a výzkumem a to, jak ji plní, bývá studentům v zásadě skryta, nebo přinejmenším není předmětem jejich přímého zájmu.
Motivace průměrného akademika mohou být ještě méně jednoznačné a budou se mezi jednotlivými institucemi významně lišit. Tam, kde se daří držet vysoký standard vědy a výzkumu, budou i prů
měrný akademik či akademička zapojeni do výzkumu mezinárodní kvality. Tato práce pro ně bude jediným zaměstnáním – jinak by ji nešlo vykonávat –, a budou tedy po své instituci chtít, aby pro ni
vytvářela adekvátní podmínky.

Učitelé za Ševčíka, studenti proti. Volby potvrdily dva jiné světy na VŠE
13. 5. 2024 20:00
Naopak na institucích, kde je akademický standard slabý, bude důležitou motivací akademického pracovníka, aby se to příliš neměnilo. Výrazné zlepšení akademického standardu by totiž jednak o
hrožovalo jeho pozici – z průměrného by se stával podprůměrný – a také by zvyšovalo pracovní náročnost dané pozice a limitovalo jeho schopnost přivydělat si. Na akademicky slabších institucích j
sou totiž typicky nižší platy a mnoho akademiků si musí zajistit živobytí dodatečnou výukou, prací v soukromém sektoru či podnikáním.
Začarovaný kruh dále dotváří u nás velice široce rozšířená praxe inbreedingu, tedy personální politiky, kdy jsou na akademické pozice přijímáni prakticky pouze jen absolventi dané instituce. Na mn
oha akademických institucích tak naprostá většina akademických pracovníků působí už od maturity. A to samé pak logicky platí pro střední a vysoký management těchto institucí. Znalost fungování
a kultury jiných akademických institucí, zejména těch dobrých v zahraničí, tedy často zcela chybí.
Inbreeding má vícero příčin a ne vždy fatální následky, typicky jde však o způsob, jakým se daná instituce brání změně a působení vnějších vlivů. V těch nejhorších případech jsou pak výsledkem a
kademické instituce, které jsou uzavřené samy do sebe, intelektuálně do značné míry izolované od zbytku světa. Tomu odpovídá kvalita jejich odborných výstupů, o níž se nyní hodně mluví a píše.
Takto mohou i Havlíčkové, Tulejové či Ševčíkové získávat vysoké akademické a administrativní pozice. Takoví lidé (a jejich kolegové) pak v doktorských programech vychovávají nové akademiky a
akademičky, kteří jsou podobně intelektuálně izolováni od zbytku světa, jsou však v nejlepší pozici získat v té stejné instituci zaměstnání. Tím se kruh uzavírá.
Popsané aspekty fungování našich univerzit se obzvláště negativně projevují právě ve fungování společenskovědních fakult českých univerzit. Na rozdíl od technických a přírodovědných oborů ty s
polečenskovědní ztratily v období komunismu kontakt se světem. Po sametové revoluci sice došlo k výrazné obměně jejich akademické obce, ta nová však do značné míry kontakt se světem mezin
árodní vědy i nadále postrádala. A ačkoliv existují světlé výjimky, síla průměrnosti – právě prostřednictvím inbreedingu – od té doby naše společenskovědní instituce dusí.
Je zřejmé, že v tomto kontextu nelze očekávat, že by se situace na našich vysokých školách změnila sama od sebe, ani spoléhat na nějaké dílčí korekce. Je třeba začít vážnou debatu o generální o
pravě institucionálního rámce českých univerzit. Ta vůbec nebude jednoduchá, neboť pravděpodobně bude muset být otevřena i otázka současné podoby autonomie univerzit. Bez změny pravidel, 
kterými se řídí politika akademických institucí a dělba zdejší moci, to ale, dle mého názoru, nepůjde.
Hotové řešení v tuto chvíli asi nikdo nemá. Prvním krokem by ale mohlo být utvoření odborné komise s cílem najít lepší model institucionálního rámce pro české vysoké školy, nejlépe inspirovaný ús
pěšným modelem jinde ve světě, například v Holandsku, Skandinávii či Irsku. V České republice nepochybně jsou lidé, kteří by se takového nelehkého úkolu byli schopni zhostit.

Komentář: Bída (a trochu lesku) českého ekonomického výzkumu
13. 5. 2024 14:20
Jeden konkrétní návrh ale přece jen mám. Míra, do jaké se dané instituci daří redukovat inbreeding, by měla být významně zohledněna v jejím financování. Také by se měla stát součástí akreditační
ch kritérií pro doktorské programy, habilitační a profesorská řízení. To by dalo institucím nemalé podněty inbreeding řešit a pomohlo jim alespoň narušit začarovaný kruh, v němž se dusí.
A nemusí to být nutně jen běh na dlouhou trať. Relativně snadno by šlo změnit složení vědeckých rad tak, aby byly více diverzifikované, zejména participací zahraničních akademiků a větším zasto
upením těch domácích s doložitelnou mezinárodní reputací. Vědecké rady totiž nastavují standardy pro kariérní postup akademiků a hrají zásadní roli v rozhodování o tom, kdo bude povýšen do po
zic docentů a profesorů. V jejich řadách nyní ale často dominují spíše insideři než vědci. I docentury Ševčíka, Tuleji a Havlíčka musely schvalovat příslušné vědecké rady. Zřejmě se to ale obešlo be
z vědců, což u nás bohužel není výjimečné.
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Potřebná obměna vědeckých rad by nemusela být ani nijak neúnosně nákladná, zejména pokud by se významně snížila jejich nyní často nadměrná velikost. Měla by však potenciál lépe filtrovat kar
iérní postup u podprůměrných akademiků, a tím tak vytvářet větší prostor a podněty pro nové akademiky s mezinárodním vzděláním a potenciálem. To by mohlo naše fakulty a univerzity
personálně „okysličit“ a možná i rozdýchat.
Redukce inbreedingu v širší akademické obci by ale institucím jistě vytvořila nemalé náklady, neboť ty by již nemohly plně spoléhat na „samovýrobu“ a nově by musely hledat zaměstnance mezi abs
olventy jiných, nejlépe zahraničních univerzit. To by bylo zejména těžké pro akademicky zanedbané instituce, protože ty zpočátku nebudou představovat velmi atraktivní zaměstnavatele pro mladé 
ambiciózní akademiky a akademičky.
Podpora těchto snah z veřejných zdrojů by ovšem byla dobrou investicí do budoucnosti našich univerzit, a tedy i celé naší země. To dokazují příklady těch českých institucí, kde se, navzdory všemu
, daří měnit věci k lepšímu.
Dodatek autora: Josef Montag je průměrný akademik s mezinárodními publikacemi a zkušenostmi z několika českých a zahraničních univerzit. Nyní pracuje jako docent na Katedře ekonomie a em
pirických právních studií na Právnické fakultě Univerzity Karlovy. Text nijak nevyjadřuje pozici PF UK.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

Zpět na seznam
 

138. Odpolední Plus (automat)  
16:01 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Odpolední Plus (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 17x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

15:20
0
0

Tolingerová, která je teď ve studiu. Dobrý den. Dobré odpoledne. Jak vypadaly první chvíle Marka Ženíška v nové funkci? Po tom, co přijel od prezidenta z Pražského hradu, se na Úřadu vlád
y seznámil s týmem svých kolegů a poděkoval taky své předchůdkyni za její dosavadní práci. Přiznal,
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že rok a půl do voleb už nemá moc prostoru pro větší změny a chce se tak soustředit jen na několik vybraných priorit. Tou hlavní je podle něj postupné navyšování peněz pro vědu, které mají j
ít hlavně na fungování veřejných vědeckých institucí. My se musíme dívat,
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jaké podmínky jsou nabízeny v zahraničí a umět na ně reagovat. Jinak dojde k tomu nejhoršímu a budou naši vědci, ty špičkový, odcházet. Proto je plán, že cca 60 % těch prostředků by mělo
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jít na tu institucionální podporu a těch zbylých 40 procent na tu účelovou podporu, tedy na ty jednotlivé granty. Kromě toho chce Ženíšek pracovat taky třeba na posílení aplikace znalostí do pr
axe. Teď vědě v rozpočtu připadá 40 miliard
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korun. Kolik přesně by chtěl ministr přidat, zatím neřekl. Premiér Petr Fiala přitom uvádění Ženíška do funkce řekl, že bude posilou pro celou vládu. V čem přesně? Podle premiéra hlavně v to
m, že má řadu zkušeností s fungováním státní správy. Výzkum,
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věda, inovace, to není jeden resort, ale je to především koordinační práce, tak Marek Ženíšek má k tomu ty nejlepší předpoklady. Je to politik, který opakovaně uspěl ve volbách,
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má zkušenost s parlamentní práce, má zkušenost z práce v samosprávě, ale je to taky člověk, který má zkušenosti s exekutivou. Tady premiér narážel na to, že Ženíšek pracovali jako náměs
tek na ministerstvech. Kolem nového ministra byl v poslední době poměrně humbuk.
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Původní kandidát, ekonom Pavel Tuleja , se totiž těsně před jmenováním své nominace vzdal a TOP 09 tak narychlo hledala náhradníka. Přišla dnes nějak řeči na toto téma? Částečně ano
, protože v souvislosti s hledáním nového ministra se
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mluvilo i o tom, že by post mohl zaniknout. Říkala to hlavně opozice, no a dnes při jmenování to zmínil i prezident Petr Pavel, akorát v opačném smyslu. Jsem zastáncem toho, že ministerstva
, pokud už bylo rozhodnuto o jejich portfoliích,
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by měla být obsazena, protože mají svoji agendu, která nemůže čekat. A já jsem přesvědčen, že Marek Ženíšek se s tou náročnou agendou dokáže poprat. Ženíšek. Tím, že se stal
ministrem, musel dnes skončit
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ve své dosavadní funkci předsedy zahraničního výboru sněmovny. Kdo ho tam nahradí, o tom bude dolní komora parlamentu jednat až po evropských volbách, protože výbor zřejmě opustí i d
alší poslanci, pokud budou tedy zvolení. O tom, že se poslanec TOP 09 Marek Ženíšek
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stal novým ministrem kabinetu Petra Fialy z ODS, mluvila v odpoledním plusu Daniela Tolingerová. Děkuji, na slyšenou. Taky děkuji. Daniela připravila pro odpolední + taky Ženíškův portrét. 
Pro spoluzakladatele TOP 09 to je zatím nejvyšší dosažený politický post.
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Samozřejmě na skoků do rozjetého vlaku. Je to rok a půl do voleb, což může být zase výhoda, protože mohou střízlivě a s nějakým nadhledem rozhodnout, jaké ty priority ještě je nutné doko
nčit a jaké naopak necháme třeba na příští volební období. Naráží
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Marek Ženíšek na fakt, že se ministrem stává narychlo i kvůli tomu, že předchozí nominant Pavel Tuleja  kandidaturu těsně před jmenováním kvůli kritice své akademické práce vzdal. To byl
o v řádu hodin, ale takto jako pro mě ty oblasti
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nejsou úplně nové, protože samozřejmě jsme probírali řadu těch témat už na poslaneckém klubu se mu to od počátku. Vím, jak se to vyvíjí. Podle Petra Hartmana, komentátora ČRo, vlastně 
musel Marek Ženíšek nabídku na ministra přijmout. Myslím
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si, že kdyby měl takovou nabídku, co se týká ministra zahraničí, tak by o to stál velmi a toto si myslím, že bylo spíše vnímáno z jeho strany tak, jako že dlouholetý straník musí straně pomoci a
že to vzal jako stranický úkol,

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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139. Ženíšek je novým ministrem pro vědu ve Fialově vládě  
16:32 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Newsbox.cz - Články  AUTOR: / newsbox.cz SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Prezident Petr Pavel ve čtvrtek na Pražském hradě jmenoval poslance Marka Ženíška (TOP 09) novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Ženíšek ve vládě premiéra Petra Fialy (ODS) nah
razuje stranickou kolegyni Helenu Langšádlovou.

Pavel v krátkém projevu uvedl, že je přesvědčen, že se Ženíšek s agendou dokáže poprat. Podle prezidenta ho nečeká lehká práce. "Také ale vím, že věda, výzkum a inovace společně se vzdělání
m jsou prioritami, které si vytyčila celá vláda a které jsou mimořádně důležité pro to, aby naše ekonomika v tom výrazně konkurenčním prostředí do budoucna uspěla," řekl.
Pavel zmínil i složitou oblast strategické komunikace a boje s dezinformacemi. "I když vím, že je to složité, tak je to téma, kterému musíme věnovat pozornost. Jsem přesvědčen, že události, ke kter
ým dnes dochází v našem okolí, svědčí jasně o tom, jak zhoubnou moc mohou dezinformace mít na veřejné mínění i na nálady ve společnosti. Proto věřím, že i v této oblasti budete schopen, i přes t
o krátké období, alespoň zahájit proces, který povede k tomu, že v této oblasti budeme schopni čelit výzvám," dodala hlava státu.
Ženíšek je momentálně předsedou sněmovního zahraničního výboru. Poslancem se stal opět po posledních volbách v roce 2021, byl jím už mezi lety 2013 až 2017. V minulosti byl také náměstkem 
ministra spravedlnosti či zdravotnictví.
Ženíšek studoval Fakultu humanitních studií Západočeské univerzity v Plzni a Fakultu sociálních věd Univerzity Karlovy v Praze. Je držitelem doktorského titulu z politologie.
Zmíněný vládní post byl v posledních dnech neobsazený. Dosavadní ministryně Helena Langšádlová skončila na začátku května, její demisi přijal prezident Petr Pavel. TOP 09 původně navrhla na 
ministra Pavla Tuleju, ekonoma, pedagoga a někdejšího rektora Slezské univerzity v Opavě. Tuleja  se nominace vzdal.

SEKCE: Ostatní
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KLÍČOVÁ SLOVA:  rektora (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ženíšek je novým ministrem pro vědu ve Fialově vládě ( Newsbox.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Ženíšek je novým ministrem. Pavel ho jmenoval na
Pražském hradě (Globe24.cz - Domov, Vedení univerzity ); Ženíšek je novým ministrem. Pavel ho jmenoval na Pražském hradě ( Globe24.cz - Domov, Slezská univerzita v Opavě ); Česko má nového
ministra pro vědu. Pavel na Hradě jmenoval Ženíška (Eurozpravy.cz - Domaci, Vedení univerzity ); Česko má nového ministra pro vědu. Pavel na Hradě jmenoval Ženíška ( Eurozpravy.cz - Domaci,
Slezská univerzita v Opavě); FOTO z Hradu: Novým ministrem Fialovy vlády je Marek Ženíšek! ( Stars24.cz - Články, Vedení univerzity ); FOTO z Hradu: Novým ministrem Fialovy vlády je Marek
Ženíšek! (Stars24.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

140. Slavíme!Mezinárodní den muzeí se bude…  
18:00 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Slezské zemské muzeum SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Slavíme!Mezinárodní den muzeí se bude celosvětově slavit právě tuto sobotu 18. 5. 2024.A proto jsme pro vás přichystali VOLNÝ VSTUP do našich opavských expozičních areálů - Historické výst
avní budovy a Památníku Petra Bezruče.___� Historická výstavní budova:Stálé expozice a výstavy budou veřejnosti přístupné od 9 do 12 a od 13 do 17 hodin.V 17 hodin začne kulturní program u
spořádaný ve spolupráci se Slezskou  univerzitou  v Katovicích.Těšit se můžete na klavírní recitál, který provede Dr. Alaksandra Hałat a který doprovodí houslista Dr. Marcin Hałat. Zazní mimo
jiné skladby J. Fitelberga, R. Ryterbanda a J. I. Paderewskiego.Poté proběhne představení a komentovaná prohlídka výstavy moderního umění "Motýli, květiny a čtverce". Na výstavě prezentují svo
u tvorbu etablované polské umělkyně Dr. Hab. Kája Renkas a Dr. Anna Osadnik.___� Památník Petra Bezruče:Volný vstup na komentované prohlídky památníku od 14 do 17 hodin.Srdečně zvem
e a těšíme se na vás! ❤️ ➡️  Odkaz na událost:https://www.facebook.com/events/906043934544239/

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitou (1x)

Zpět na seznam
 

141. Události v regionech (Brno) (automat)  
18:31 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 JM - Události v regionech (Brno) (automat)  AUTOR: ČT1 JM SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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nebyla spokojená s její prezentací výsledků podle hlavy státu by se měl nový ministr zaměřit na boj proti dezinformacím Marek Ženíšek dosud působil v zahraničním výboru senecké sněmovn
y policisté

1
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zadrželi a obvinili muže který podle nich padělal vstupenky na hokejovém mistrovství světa vyšetřovatelé uvedli že čtyřiatřicetiletý muž z pelhřimovska prodal pěti lidem falešné lístky za 600kč
všechny měly

3
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stejný QR kód čárový kód podvedených Ale podle policie bude ještě mnohem víc největší Lesní požár v historii Česka u Krajského soudu v Ústí nad Labem obžalovaný Jiří lobotka se doznal 
u malých požáru
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zapálení českého Švýcarska odmítl soudce si vyžádal lékařskou zprávu o zdravotním stavu 37letého muže a jednání přerušil případem se budou zabývat dnešní události tak se dívejte sedm v
ečer na jedničce
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a 24 přírodní a kulturní bohatství Amazonie představuje nová výstava v brněnském pavilonu Anthropos tentokrát ne očima vědců a Badatelů
1
5

ale pohledem domorodých obyvatel že se sami rozhodli o jaké informace z vlastního života se s evropskými návštěvníky výstavy podělí Moravské zemské muzeum Masarykova univerzita a a
Slezská  univerzita  v

3
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Ekvádoru tyto tři instituce spojili síly aby vytvořili expozici která návštěvníkům co nejvěrněji představí amazonii Díky Mezinárodnímu projektu mezi univerzitami se podařilo natočit zástupce do
morodých etnik kteří na videích mluví o tom jak přemýšlejí
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o světě jak vnímají své místo v něm nebo jakým mýtům Věříte anexi fešanda v to a s máti spousty Fordem
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zaznívá to ale napříč od obyčejných lidí jak si nesmírně vážím toho zájmu a jak jsou hrdí na to že o jejich kultuře o jejich jazyce o jejich tradicích se budou moci dozvědět návštěvníci
1
5

výstavy tak vzdálené zemi vydá doplňuje řada exponátů z muzejních sbírek ale taky předměty dovezené tento týden přímo z Ekvádoru amazonskou reprezentují jak vycpaniny tak pár živých e
xemplářů výstavou si užij
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a Návštěvníci se zrakovým handicapem některé exponáty se můžou očichat nebo osahat to není jenom stolička ale zároveň to slouží jako perkusní nástroj například ze semen jsou různá
chřestidla
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nebo tady tohle to chřestidlo které je vyrobené z tykve dále tady mají děti možnost si vyzkoušet dešťovou texty k jednotlivým tématům je možné si skrze q r
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kódy přehrát i v audiopodobě pro neslyšící návštěvníky je k dispozici zase videoprůvodce ve znakovém jazyce Zuzana Petrů Česká televize Brno opilého řidiče zastavili o víkendu brněnští Str
ážnici v centru města 28letý muž

1
5

nejdřív vedle svého auta po pivo pak usedl za volant od začátku ho sledovali pracovníci dohledového centra na kamerách to proto nedojel kolik nadýchal na Facebooku připomínáme tam tak
y výročí
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je to 115 let od narození spisovatele a scenáristy Františka kožíka rodák z Uherského Brodu a doktor práv se proslavil romány Největší z Pierotů jeho život připomínáme na sociálních sítích a 
jsou
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tam i fotografie květinové výzdoby v centru Vyškova Masarykovo náměstí a přilehlé ulice zdobí truhlíky závěsné květináče i květinové pyramidy podívejte se Události v regionech Jsme tu

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x)

Zpět na seznam
 

142. Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  
18:34 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

Rádio  ZDROJ: ČRo - Plus - Hlavní zprávy - rozhovory, komentáře (automat)  AUTOR: ČRo - Plus SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v
Opavě  AKTUALIZOVÁNO: 8x

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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umístila přesně na tom nejvyšším městě Chile. Je to něco, o čem jednoduché ten dopad bych povídal toho obyvatele je velmi vysoký. A potom je tam ta otázka, ta odpověď, dal bych třetího m
ěsta. V minulosti právě to třetí místo bylo sil neatakovaný problémem korupce,

1
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která ale do jisté míry jako kdyby ustoupila minimálně vlastně v tom mentálním světě těch voličů. Nemyslím si, že v této oblasti se zase věci vyřešily, takže to by začalo, přestalo trápit, ale práv
ě tu korupci do jisté míry nahradilo to, co jsem

3
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už vzpomínal, to znamená, že lidé chápou a vnímají to, že se zvýšilo to napětí, že ti politici se oči sebe nespávají tak jakoby z Mali. Mají pocit, že jednoduché ty demokratické instituty se ji svý
m způsobem porušují a toto se porovnání

4
5

povedeme 10. 8 roky dozadu umístěny na podstatně vyšších Pečkách. Říká analytik výzkumné společnosti agentury Focus Martin Slosiarik. Děkuji vám. Na slyšenou. Top, oči. Děkuji. Dalo

18:19
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to práci, ale. Česko má znovu ministra pro vědu a výzkum. Po odvolání Heleny Langšádlové a problémech kolem bývalého rektora Slezské univerzity  Pavla Tuleji dnes prezident Petr Pave
l jmenoval členem vlády poslance TOP 09 Marka Ženíška. Ten uvedl, že se chce nejprve zaměřit na výdaje

1
5

pro příští rok. Mým cílem je navýšit rozpočet na takovou úroveň, aby odpovídal nejenom programovému prohlášení, ale aby mohl uspokojit objektivní potřeby ve vědě a výzkumu a abychom s
e
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0

postupnými kroky dostali na úroveň těch nejvyspělejších zemí. A mým hostem je teď ředitel Biologického centra Akademie věd a předseda Učené společnosti Libor Grubhoffer. Dobrý den. Do
brý den vám přeji a také posluchačům.
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Tak kolik peněz by bylo do vědy a výzkumu potřeba investovat, abychom se tedy slovy nového ministra dostali na úroveň nejvyspělejších zemí? A je to jenom o penězích? No, určitě to není je
nom o penězích, to rozhodně ne. A
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jsou názory, které říkají, že vlastně do české vědy jde v současné době dostatek peněz, akorát že lidi je neumíme dost patřičným způsobem využijí. To neumíme správně rozdělit atd.,
1
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správně s nimi pracovat a naložit. Já si to nemyslím. Česká věda potřebuje výrazně posílit. Ten rozpočet potřebuje posílit také nebo zavést strategické
3
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plánování, řekněme mezi těmi tzv. institucionálními prostředky a účelovými prostředky, protože tam rovněž docházíme k velkým obtížím vůbec
4
5

uspokojit ten běžný vědecký provoz, který je samozřejmě mimořádně náročný. Ale abych neutekl z té otázky, tak nepochybně to, že spadl ten poměr k HDP na nějakých 0,63, tak to je
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určitě velmi neuspokojivé a potřebujeme se dostat někam výrazně víc alespoň k tomu jednomu procentu, abychom to, abychom to posílili spíše více. Jsme země tradičně
1
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se silnou vzdělávací základnou a s vědeckou základnou a možná se může dokonce občas zdát, že jsme měli velké oči a že jsme do té vědy, že jsme ji
3
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příliš nechali hpertrofovat že máme dneska příliš těch tzv. velkých výzkumných infrastruktur atd. A to bude klást samozřejmě veliké nároky v příštích letech a už docela blízko na udržitelnost
4
5

všech těch velkých infrastruktur a jiných dalších zařízení finančně extrémně náročný. Musíme si uvědomit, že vlastně jsme na konci, na konci toho příznivého

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat) ( ČRo - Radiožurnál - Hlavní zprávy - rozhovory a komentáře (automat), Slezská univerzita v Opavě );

Zpět na seznam
 

143. Události (automat)  
19:57 | 16.05.24     Originál  Stáhnout

TV  ZDROJ: ČT1 - Události (automat)  AUTOR: ČT1 SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Vedení univerzity  AKTUALIZOVÁNO: 20x
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní
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Tuzemští odboráři zrušili demonstraci plánovanou na příští úterý v Praze. Uvedli, že chtějí přispět ke zklidnění situace po událostech na Slovensku. Atmosféru v Česku považují za rozjitřenou.
Předsedu vlády Petra Fialu vyzvali
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k jednání. Ten jejich krok ocenil a dodal, že i on je připraven k diskusi. Vdova po Nikolaj Šapošnikovovi před kamerou reportérů ČT. Byla spojkou mezi ruskou
3
0

tajnou službou a vrbětickými sklady munice. Její příběh za pár minut. Před soudem stanul muž, kterého obžaloba viní ze založení několika požárů v Národním parku České Švýcarsko, včetně 
toho nejhoršího.

4
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Detaily kolem půl osmé. Kabinet je kompletní. Prezident Petr Pavel jmenoval Marka Ženíška novým ministrem pro vědu, výzkum a inovace. Premiér si od něj slibuje, že pomůže k většímu pře
vádění
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výsledků bádání do praxe a posílí spolupráci vědy a byznysu. Trůnní sál na Pražském hradě. Přichází sem řadoví politici a odchází jako ministři. Minulé pondělí měl právě tady skládat slib Pav
el  Tuleja . Po
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kritice za publikování v některých časopisech se ale nominace vzdal. Ve slavnostních deskách tak dnes bylo jméno jeho kolegy Marka Ženíška. Podle prezidenta čeká nového ministra nelehk
ý úkol i kvůli počtu úředníků,

3
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které bude mít k dispozici. Já jsem přesvědčen, že Marek Ženíšek se s tou náročnou agendou dokáže poprat. Jste dostal, pane ministře, do vínku ještě jednu složitou oblast, a to je strategick
á komunikace a

4
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boj s dezinformacemi. Na Pražském hradě strávil Marek Ženíšek zhruba hodinu a půl. Poté odjel s premiérem na úřad vlády, kde ho Petr Fiala uvedl do funkce. Tady už na svého nástupce če
kala i Helena Langšádlová. Agendu
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si předali během 20 minut. Právě na práci exministryně chce Ženíšek navázat a pro vědu vyjednat vyšší rozpočet. Já bych odpovídal nejenom programovému prohlášení, ale obecně, aby moh
l uspokojit

1
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objektivní potřeby ve vědě a výzkumu, i když jsem toho názoru, že by to nemělo mít samostatného ministra, tak pokud už to dneska takto chybně namíchané, tak jde jenom o to, aby ho měl d
ostatečně silný výtlak, aby přesvědčil

3
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kolegy ve vládě. Bude prioritou vlády i nadále a bude patřit k těm prioritám, ke kterým budeme při sestavování rozpočtu na příští rok přihlížet. Úřadovat začal
4
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Marek Ženíšek. Hned. Je to teď poprvé, co vchází oficiálně do té místnosti. A odkládám si tady i dekret od pana prezidenta. Přesunout si sem věci musí ze sněmovny, kde dodneška vedl zahr
aniční výbor. O
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tom, kdo ho ve funkci nahradí, teď TOP 09 jedná. Já se osobně netajím tím, že bych v tomto případě počkala po evropských volbách. To je čistě procesní otázka, kterou vyřešíme na jednom 
z příštích jednání PS. Opoziční
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ano chce při té příležitosti obsadit i pozici předsedy školského výboru, která hnutí na základě povolebních dohod náleží. Vítězslav Komenda a Kristýna Jelínková, ČT. A nový ministr, teď v det
ailu, vystudoval fakultu
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sociálních věd Univerzity Karlovy a fakultu humanitních studií Západočeské univerzity. Tam získal v roce 2006 i doktorát z politologie. Tři roky nato se stal jedním ze zakladatelů TOP 09. Do s
trany nastoupil v době, kdy zastával funkci náměstka
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ministra spravedlnosti. Zkušenosti má i z resortu zdravotnictví. Deset let byl v nejužším vedení strany jako řadový anebo první místopředseda. Do sněmovny byl poprvé zvolen v roce 2013. Po
čtyřleté přestávce se do poslaneckých lavic vrátil. Vedl

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Nebývá běžné, aby tady u slovenské ambasády v Dejvicích stála policejní auta. Teď tady ale policie hlídkuje a podle mých informací tady ještě několik jediný stát bude. Jinak tady žádné větší 
manévry nekonají. Ostatně i sama policie uváděla, že jde hlavně o prevenci,
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že žádné akutní nebezpečí v tuto chvíli nehrozí. Jak už zaznělo, zvýšená bezpečnostní opatření se také týkají některých lidí. O koho konkrétně jde, takto policie nechce říkat. Předpokládejme 
ale, že půjde o vrcholné politiky a jejich program. Někteří z těch politiků,

3
0

například včetně prezidenta či premiéra, také měli dostávat jakési bezpečnostní školení k té aktuální situaci. Pokud jde o nějaké akce, tak v Praze se také měla například příští týden konat vel
ká demonstrace
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odborářů, kteří chtěli protestovat proti některým chystaným krokům vlády s návazností na to, co se stalo na Slovensku. Ale dnes odboráři oznámili, že tu demonstraci zruší. Chtějí tak přispět k
e zklidnění té politické situace, která je i u nás je v poslední době poměrně
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vyhrocená. Vláda má za sebou šestou výměnu ministra. Na křeslo ministra pro vědu, výzkum a inovace dnes oficiálně usedl dnes už bývalý předseda poslaneckého zahraničního
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výboru Marek Ženíšek. Post převzal po Heleně Langšádlové. Původně ji měl vystřídat Pavel Tuleja ze Slezské univerzity , nominace se ale vzdal kvůli svým problematickým publikacím v pr
edátorských časopisech. Vládní TOP 09
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si po dnešku může finálně oddechnout. Na druhý pokus straně totiž podařilo dotáhnout nominaci nového ministra pro vědu a výzkum až na Hrad. Po jmenování prezidentem Marka Ženíška d
o úřadu, konkrétně do kanceláře ve Strakově akademii,
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uvedl premiér. Čekala tam na něj i jeho předchůdkyně. Marek Ženíšek do funkce nastupuje s jasným zadáním od své strany neviditelný post ministra pro vědu a výzkum zviditelnit. Právě kvůl
i tomu, že se to nedařilo,
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skončila ve funkci Helena Langšádlová. Využiji těch svých zkušeností z těch předchozích pozic. Myslím si, že zahraniční politiku jsem prezentoval dostatečně. Důležitým Ženíškovým úkolem
1
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bude také zajistit pro vědu a výzkum v rozpočtu dostatečné finance. O tom, jaké konkrétně to jsou, se ale čerstvému ministrovi dnes mluvit nechtělo. Já kdybych tady teď řekl na první tiskovc
e hodinu, pojmenování, nějakou částku, tak
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pokud bych byl já ministrem financí, tak přesně vím, co bych řekla. Pro toho nově jmenovaného ministra, aby to nedopadlo dobře. Marek Ženíšek ale už o konkrétní částce mluvil po úterním je
dnání s prezidentem. Za své ambice pro rozpočet
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pro vědu a výzkum na příští rok označil částku 40 miliard korun, tedy o zhruba pět miliard víc, než je pro letošní rok. Jestli ale tato částka najde v kabinetu, který vědu a výzkum opakovaně oz
načuje za svou prioritu, podporu, zatím prý
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není jasné. Ta rozpočtová situace není jednoduchá. Těch požadavků na výdaje státu včetně mandatorních a kvazimandatorních výdajů je opravdu hodně. Na sestavení rozpočtu pro
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příští rok má vláda čas do září. Lucie Hlubučková, TV Nova. Asi 2150 stříbrných mincí obsahuje poklad, který se podařilo úplnou náhodou objevit na Kutnohorsku. Mince z období raného střed
ověku teď čeká rok v péči odborníků.
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Poté budou vystaveny v Českém muzeu stříbra v Kutné Hoře. Je to jeden z největších nálezů mincí v Česku. Přes 2000 stříbrných mincí se od přelomu jedenáctého a 12. století skrývalo pod z
emí až do letošního dubna. Ten
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nález vlastně byl učiněn v podstatě náhodou při procházce na poli. Paní Vyčítalová šla se svým partnerem na poli a objevila se tam mince. Vykopávky trvaly

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Televizní noviny (automat) ( TV Nova - Televizní noviny (automat), Vedení univerzity );
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- Dětský den budete moci oslavit v úterý 28. května v Kavárně pro Radost v prostorách UniPointu Slezské univerzity v opavském obchodním centru Breda&Weinstein. Akce proběhne od 9.30 d
o 11.30 hodin ve spolupráci s klubem Bambino a její součástí bude také ochutnávka dětské výživy Hipp.

Z důvodu omezení kapacity je potřebná rezervace u M. Marákové na tel. čísle 602 535 477 nebo u L. Šafarčíkové na tel. čísle 603 588 549.
Kavárnu pro Radost provozují v opavském obchodním centru Breda&Weinstein každé úterý klienti sociálně terapeutické dílny Radost společně s Fakultou  veřejných  politik  Slezské univerzity. 
“Těšíme na všechny maminky, tatínky a děti,“  vzkazují pořadatelé.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakultou (1x), veřejných (1x), politik (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): V Kavárně pro Radost můžete oslavit Den dětí ( Charitaopava.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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Je v pořadí třetím starostou toho příjmení v Dolních Studénkách na Šumpersku. Radim Sršeň (STAN) je ale zároveň znalcem evropské politiky a bruselských dotací s důrazem na regiony. Tuto age
ndu má na starost i jako náměstek ministra pro místní rozvoj. A na prvním místě je srdcař. To je hlavní důvod, proč kandiduje do Evropského parlamentu. 

Proč se chce úspěšný starosta stát europoslancem?  

Jsem sice starostou, ale Evropskou unií se zabývám během celé své studijní a profesní dráhy. Po revoluci jako náctiletý kluk jsem byl nadšený z toho, že se staneme součástí Evropy. 

To jste si opravdu jako teenager řekl, že to bude krása, až budete nejen Čech, Moravan, ale i Evropan?  

Přesně tak. Můj děda bojoval ve druhé světové válce s československými jednotkami a popisoval mi válečné hrůzy, on sám byl raněn na Dukle. Já si vážím míru a v něm vidím největší přínos evrop
ského projektu. Ve škole se moderní dějiny, které mám rád, moc neučily, ale já jsem chodil na úžasné bilingvní česko-anglické gymnázium v Olomouci, kde nás učili mít svůj vlastní názor a nebát se
postojů proti proudu. Pak moje cesta vedla na diplomatická studia na Vysoké škole ekonomické, byla to divoká, ale hodně dynamická 90. léta. Následně jsem studoval v Dánsku a byl i na stáži v Br
uselu. A v roce 2004, kdy jsme vstoupili do Unie, jsem spolupracoval s tehdejším europoslancem a skvělým člověkem Janem Březinou, který byl i starostou Uničova a hejtmanem Olomouckého kra
je. Bruselské prostředí mě uchvátilo. 

V čem? 

V tom, že lidé, kteří zastupovali tehdy patnáct, dnes sedmadvacet zemí, se snaží najít společný cíl. Řekl jsem si, že jednou bych právě tam chtěl využít všechno, co jsem se naučil, a zkušenosti, jež j
sem nabyl. 

Mrzí vás jako velkého příznivce unijní myšlenky, že Evropská unie či lépe řečeno Brusel teď nemá mezi Čechy příliš dobré jméno?  

Obecně na všech debatách mi vadí černobílé vidění. V 90. letech, kdy se o všem vášnivě diskutovalo, nebyly názory tak vyhraněné a lidé byli paradoxně schopni spolu víc komunikovat. Dnes mají č
astokrát utkvělý názor, černý, nebo bílý, a nechtějí naslouchat jiným argumentům či úhlům pohledu. Netvrdím, že Evropská unie je ráj na světě, nic není dokonalé. 

Co vás rozčiluje? 

Alibismus Evropské komise, která se všeho bojí a nechce řešit důležité věci, jež jsou podle ní politicky citlivé. Na to jsem alergický už od roku 2011, kdy do Bruselu pravidelně jezdím. Přesto tvrdím,
že pozitiva evropského společenství daleko převažují nad negativy. Své studenty na univerzitě rád beru do Bruselu, navštěvuji s nimi evropské instituce, snažím se je seznamovat s inspirativními lid
mi, ukazovat jim, že Unie je jiná, než jak se o ní někdy referuje v médiích. Budoucnost Evropy je v mladých lidech, kteří jsou přirozeně proevropští. Ale to neznamená, že o jejích přínosech nemáme
mluvit se starší generací. Já proto chodím do naší hospody v obci a s lidmi o tom mluvím. A když se obyvatel Dolních Studének zeptáte, je-li EU pozitivní projekt, věřím, že byste slyšela kladnou odp
ověď. 
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Takového starostu ale nemají všude. Jak byste přesvědčoval třeba voliče SPD, která požaduje referendum o vystoupení Česka z Unie?  

Mně vadí ty neustálé dohady o tom, kolik stovek miliard k nám přiteklo z Bruselu a kolik dáváme do společné pokladny my. Přesto chci zdůraznit, že každá rodina, ač si to třeba neuvědomuje, díky 
členství v Unii, liberalizaci obchodu, snazšímu cestování a možnostem dobrého pracovního uplatnění ročně ušetří zhruba pět tisíc eur. Nemluvě o bohaté podpoře sportu nebo o dotacích na dobré v
ěci. U nás jsme i díky nim mohli zrekonstruovat zámek Třemešek a vybudovat cyklostezky. To vše zásadně změnilo kvalitu života lidí v ČR. 

Vnímáte kritiku, že v Unii se všechno točí jenom kolem dotací, které vlastně křiví tržní prostředí, a navíc mají korupční potenciál?  

Dotace jsou často zmiňovány asi i proto, že pro politiky jde o nejsnazší cestu, jak propagovat evropskou myšlenku. Pro mě je nejjednodušším argumentem studijní výměna. Když mladý člověk z Če
ska vyjede na Erasmus, automaticky se vrátí jako Evropan. Dotační skandály jsou zkrátka hodně vidět, ale není jich zase tolik. A opakuji, že Unie není o penězích. Proč by v ní Němci byli, když už j
sou dlouhá léta čistými dárci? 

A co argument, že Unie je dnes socialistické společenství s jednou pokladnou, do které někdo dává, jiný z ní bere a Brusel rozhoduje, komu co přidělí?  

Není žádný ten Brusel, protože to jsme my. Češi jsou zastoupeni na všech unijních úrovních, ve volených i jmenovaných pozicích. Trochu mi vadí, že my nejsme tak aktivní u přípravy různých proje
ktů, ale o to jsme aktivnější u jejich kritiky. Jinak však idea, že bohatší dávají a chudší berou, je spravedlivá. Na principu solidarity a soudržnosti je myšlenka evropské integrace založena. I když v b
udoucnu Česká republika už nebude čistým příjemcem, regiony typu Ústeckého nebo Karlovarského kraje pořád budou dostávat příspěvky na důležité rozvojové programy. Podobně by měla uvažo
vat i česká vláda. My se o to na ministerstvu pro místní rozvoj snažíme, ale vždycky narazíme na rozpočet a ministra financí, který řekne, že kohezní politika není potřeba, protože regionální rozdíly 
nejsou hlavním tématem. Je dobře, že aspoň EU nás nutí uvažovat soudržně a podporovat méně rozvinuté oblasti. Není přece cílem, aby se všichni přestěhovali do Prahy, nebo snad pak v pohrani
čí zhasneme a zavřeme krám? Máme k dispozici studii o tom, na kolik by český rozpočet vyšlo, kdyby Unie neinvestovala do politiky rozvoje venkova. Udržet toto území životaschopné by bylo pětkr
át dražší. 

Šéf ANO Andrej Babiš si stěžuje, že Evropská komise měla fungovat jako servisní orgán, který zúřaduje pokyny z Evropské rady nebo europarlamentu. Podle něj se to obrátilo a
trumfy drží právě nevolení eurokomisaři. Jak to je? 

Já to zažívám v první linii, když zastupuji pana ministra Bartoše na radách ke kohezní politice. A můžu prohlásit, že jednotlivé státy a jejich hlavy nebo ministři pořád mají hlavní slovo. Když se volil p
ředseda Evropské komise, někteří premiéři jako Orbán nebo Babiš chtěli, aby tam nebyl nikdo kompetentní a šikovný, aby neměli zdatného protivníka. Naštěstí Ursula von der Leyen ukázala, že se 
nebojí a má talent na leadership. 

Bude i po volbách šéfovat Komisi?  

Pokud bych si měl vsadit, řekl bych, že bude. Na summitu Evropské lidové strany jsme ji podpořili. Ona sama už ale pochopila, že v některých věcech je třeba zpomalit, třeba při prosazování Green 
Dealu. Zvolené tempo bylo přepálené a nerealistické. Do celé evropské politiky je třeba dostat selský rozum. Což neznamená, že pominuly velké výzvy, třeba v otázce klimatu. Musíme to ale řešit ra
cionálně a získávat i lidi, kteří se necítí být na palubě společné unijní lodi. Také Ursula von der Leyen vidí, že se musí změnit a už nemůže fungovat jako dřív. A v tom vidím také svou roli. Žiji a fungu
ji na venkově, nikdy bych se nepřestěhoval a vážím si názoru svých spoluobčanů. 

Vy možná, ale Bruselem si tak jistá nejsem. Zemědělci museli sáhnout k celoevropským protestům, aby mu dali najevo, že nesmyslné příkazy a zbytečnou byrokracii odmítají. B
ude nejen jim příští Evropský parlament víc naslouchat? 

V Evropském výboru regionů mám jako první místopředseda na starost zemědělství, životní prostředí, cestovní ruch, rozvoj venkova a zdravotnictví. Když jsme jednali v budově Evropského
parlamentu, venku na náměstí hořely pneumatiky, ale v sále to nikdo nevnímal. Nevydržel jsem to a řekl jim, že tam sedíme, děláme, že se nic neděje, ale před budovou jsou zoufalí farmáři, a takov
ých lidí na venkově je daleko víc, akorát nemají traktory, aby blokovaly silnice. Myslím, že tyto věci se už mění a po volbách se ještě posunou dál. Byrokracie je opravdu hydra. Na ministerstvu jsem j
akýmsi ombudsmanem samospráv a těžko svým kolegům vysvětluji, proč je kolem evropských programů tolik papírování. Až tady jsem pochopil pojem mlýnské kameny, mezi nimiž jsem se ocitl. Po
řád se bavíme o zjednodušování a pořád je to složitější. Ale můžou za to všichni, jak na evropské úrovni, kdy se někdy auditní dvůr chová jako inkvizice, tak na národní s přepečlivým úřednictvem, 
které ještě přibalí další požadavky 

Při debatě s občany v Uherském Hradišti prezident Pavel uvedl, že třeba v otázce dvojí kvality
potravin si spoustu problémů  děláme sami a pak to svádíme na Brusel.  

A já bych dodal, že si to do značné míry způsobují i sami spotřebitelé, kteří například nakupují zahraniční ovoce a zeleninu, která jsou méně kvalitní než naše. Asi před třemi lety jsem zjistil, že na je
dné šumperské škole vaří pro děti ze zmraženého masa z dovozu a jen učitelský sbor a cizí strávníci mají kvalitní místní maso. Proto jsme rozjeli projekt Od vidlí po vidličku, v němž se snažíme o to,
aby školní jídelny odebíraly suroviny od místních producentů. Chcete absurdní příklad? V Zábřehu se vyrábějí jogurty Olma, a oni dodnes nenašli způsob, jak je převézt rovnou do Šumperka, ale vo
zí je do Prahy, kde se kamion otočí a veze je zpátky do Šumperka. To nikdo nedokáže pochopit. My se snažíme děti odmala vést k poznávání zemědělské problematiky, vozíme je na farmy nebo do
kulinářského institutu, aby se naučily vařit z místních surovin. A vysvětlujeme jim, jak jsou věci složité, byť by mohly fungovat jednoduše. Bývalý ministr zemědělství Jiří Milek má farmu Úsovsko, kte
rá prodává jablka do řetězců za dvanáct korun. V řetězcích je koupíte za čtyřicet. Tak proč by je rovnou nemohl prodat za dvacet do školy?

Pro producenty je neuvěřitelně složité najít odbytiště přímo, a proto chceme, aby se do našeho projektu zapojilo co nejvíc škol, které by mohly odebírat produkty rovnou od farmářů. Zákony spotřebit
elské chování lidí neovlivníme, ale můžeme naučit nejmladší generaci nakupovat kvalitní domácí suroviny. 

Předseda hnutí STAN Vít Rakušan vyjednal migrační pakt, který ale nakonec česká vláda nepodpořila, neboť se změnily jeho parametry. Je to podle vás přesto v dané oblasti p
okrok, nebo totální průšvih, jak tvrdí opozice? 

Každý v tom textu vidí něco jiného. Flexibilita při vnímání migračního tlaku, konkrétně u nás počtu ukrajinských uprchlíků, tam zakomponovaná je a Brusel to bude zohledňovat. Migrace je pochopite
lně velký problém, konkrétně ve Švédsku úplně zamávala životem v zemi. Byla to jedna z nejbezpečnějších destinací na světě a dneska v Malmö nemůže člověk pomalu vyjít na ulici. Na druhou stra
nu se málo píše o tom, že řada uprchlíků se dobrovolně vrací domů, protože jejich sny se nenaplnily. Podle mě by bylo správné uprchlíky, včetně ukrajinských u nás, více motivovat k životu na venk
ově. Sociální dávky bych klidně svázal s místem pobytu, alespoň v dočasném režimu. Pochopitelně když o dávku nepožádají, mohli by žít kdekoliv. Ale chápu, že je to asi příliš revoluční myšlenka. 
Do budoucna tady bude hlavně klimatická migrace, kdy se Afrika stane neobyvatelnou, z Itálie bude Afrika a z Česka Itálie, tomu se nevyhneme. Jiné než celoevropské řešení neexistuje. A opravdu 
musíme maximálně pomáhat v zemích původu, bohužel česká rozvojová pomoc je zatím na zanedbatelné úrovni a ještě není využívána efektivně. Těm lidem nemáme ryby vozit, ale naučit je rybařit. 

Pomohlo by české ekonomice přijetí eura, což je velké téma hnutí STAN?  

Jsem o tom bytostně přesvědčen. Z akademické, evropské, národní a hlavně lokální roviny svého působení si dokážu všechny argumenty spojit a z nich mi vychází, že euro je ekonomicky výhodné 
a navíc je to určitý průkaz příslušnosti k jádru evropské integrace. A ať se nám to líbí, nebo ne, je tu dvourychlostní Evropa, a my v té rychlejší nejsme. A v ní se neřeší jen záležitosti eura, ale také ho
spodářská politika. Prezident Petr Pavel výstižně řekl, že všichni, kteří euro mají, jsou s ním spokojeni. A nadávají na ně jen ti, kteří ho nezavedli. Jsem rád, že se debata kolem eura rozproudila, ale
samozřejmě společnost na ně musí být připravená, nic nejde dělat lidem navzdory. Argumenty by měly být věcné, ne iracionální. 

Vy kandidujete do europarlamentu na čtvrtém místě, lídryní je Danuše Nerudová, která aspiruje i na post eurokomisařky. Ukázalo se, že má ovšem podobný problém jako Pavel
Tuleja , tedy publikace v predátorských časopisech. Někteří koaliční partneři to vnímají jako diskvalifikaci. Měla by zasednout v Komisi?  

Měla. Její situace se od pana Tuleji liší v tom, že před rokem 2015 pojem predátorských časopisů vlastně neexistoval. 

A co názor, že v Komisi může obstát jen člověk, který je v politice ostřílený, nejlépe bývalý premiér či ministr, což paní Nerudová není?  

Ze své třináctileté zkušenosti s bruselskou politikou musím říct, že to takhle jednoduše nefunguje. V Komisi platí jiná logika než v národní vládě, kde má ministr svůj rozpočet a úředníky. Komisař za
-štiťuje nějaké politické směřování, ale nemá pod sebou velký aparát, ba dokonce ani jedno euro, o němž by rozhodoval. Daleko důležitější je, aby uměl prosazovat své myšlenky a zároveň měl vyj
ednávací schopnosti. Z mého pohledu je úžasná třeba irská eurokomisařka Mairead McGuinnessová, která je pozitivní a skvěle moderovala třeba debaty v Evropském parlamentu, jehož byla místo
předsedkyní. Žije s manželem na farmě v Irsku, ale v Bruselu se chová jako doma a umí vystřihnout parádní projev bez papíru. Přitom řeší finanční záležitosti, tedy poměrně náročnou agendu. Vybu
dovala si respekt, aniž by kdy byla členkou vlády. Naopak bývalý ministr, který byl doma úspěšný, může v Bruselu propadnout. Evropa se dívá po nových neokoukaných tvářích a ženy mají ještě vý
hodu navíc a mohou získat zajímavé portfolio. Kandidátem musí být člověk, který je schopen nové výzvy vnímat trochu s nadhledem a zároveň jako vizionář. Taková Danuše Nerudová je. 

Kdo je Radim Sršeň 

Narodil se 1. května 1980 v Zábřehu. 

Vystudoval obor mezinárodní a evropská studia na Fakultě mezinárodních studií VŠE v Praze. Tamtéž získal i doktorát. 

Od roku 2010 je starostou obce Dolní Studénky, v roce 2013 se stal 1. místopředsedou Sdružení místních samospráv ČR. Je zástupcem ČR v Evropském výboru regionů. V letech 2016 – 2022 byl 
zastupitelem Olomouckého kraje a neuvolněným radním. Na tyto funkce rezignoval poté, co se v lednu 2022 stal náměstkem ministra pro místní rozvoj. 

Je členem STAN, jehož byl v letech 2014 – 2021 místopředsedou. Nyní kandiduje do Evropského parlamentu na čtvrtém místě.
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Praha – Prezident Petr Pavel včera na Pražském hradě jmenoval členem vlády poslance Marka Ženíška (TOP 09). Pětačtyřicetiletý politik se ujme funkce ministra pro vědu, výzkum a inovace po s
tranické kolegyni Heleně Langšádlové. Ženíšek končí nástupem do vlády ve funkci šéfa sněmovního zahraničního výboru a na dalších postech v dolní komoře parlamentu. Langšádlová rezignovala 
kvůli nespokojenosti mateřské strany s prezentací výsledků veřejnosti. Nahradit ji měl ekonom Pavel Tuleja . Kandidatury se ale vzdal kvůli informacím o tom, že publikoval v takzvaných predátor
ských časopisech, a kvůli kritice kvality své odborné práce.
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KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Ministrem pro vědu se stal Ženíšek ( VLTAVA LABE MEDIA a.s - Moravskoslezský deník, Vedení univerzity, Ostrava-město ); Ministrem pro vědu se stal Ženíšek
(VLTAVA LABE MEDIA a.s - Karvinský deník, Vedení univerzity, Karviná ); Prezident Pavel jmenoval ministrem pro vědu poslance Ženíška ( Top09.cz - Komentáře, Vedení univerzity); Prezident
Pavel jmenoval ministrem pro vědu poslance Ženíška (Ceskenoviny.cz - Články, Vedení univerzity ); Pavel jmenoval Marka Ženíška ministrem pro vědu, výzkum a inovace ( E15.cz - Články, Vedení
univerzity); Prezident Pavel jmenoval ministrem pro vědu poslance Ženíška ( Epoch Times - Články, Vedení univerzity ); Prezident Pavel jmenoval Marka Ženíška ministrem pro vědu ( Echo24.cz -
Články, Vedení univerzity); Prezident Pavel jmenoval nového ministra pro vědu. Stal se jím poslanec Ženíšek ( Zpravy.aktualne.cz - Domácí, Vedení univerzity ); Prezident Pavel jmenoval Marka
Ženíška ministrem pro vědu (Denik.cz - Česko, Vedení univerzity ); Prezident Petr Pavel jmenoval ministrem pro vědu poslance Marka Ženíška (TOP 09) z Plzně ( Plzenskadrbna.cz - Články, Vedení
univerzity); Prezident Pavel jmenoval poslance Ženíška ministrem pro vědu, výzkum a inovace, nahradí Langšádlovou ( IRozhlas.cz - Zprávy z domova, Vedení univerzity );
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odtajníme vždycky jedno písmeno v tajence a samozřejmě vaším úkolem bude uhádnout naši tajenku a správnou odpověď. Správnou tajenku nám poslat na snídaně @ nova cz a rovnou už t
eď vám připomínám, nezapomeňte tam připsat vaše kontaktní
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údaje, protože vítěze budeme losovat v sobotu 25. května. Jestli už teďka víte správnou odpověď, tak nám můžete napsat. Jako třeba to někdo trefil, jako vyžaduje to jasno vědecké
slavnosti, ale třeba to někdo ví. To byste byli hlavičky teda. Od pondělí

3
0

budeme přidávat písmena, tak sledujte. Určitě snídaní. Může se to vyplatit. Tady prší na kanárech, tam bude určitě hezky, takže to by se mohlo hodit. No, k tomu Téma dne, Barchov rychlost
i. Téma dnes jsou dnes ohrožené druhy. Celé dnešní ráno se tomuto
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tématu budeme věnovat, samozřejmě si budeme ukazovat i vaše fotografie, protože jsme vás vyzvali, abyste nám posílali fotky třeba s o. A teď už pojďme na zprávy. Co vy na to? Jdeme zjis
tit, co se děje nového. Bude šest hodin, hezké ráno.
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Vaše vstávání teď obohatíme o přehled dění. Dobrý den. Česká vláda
1
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má za sebou šestou personální výměnu. Do křesla ministra pro vědu, výzkum a inovace včera oficiálně usedl dnes už bývalý předseda poslaneckého zahraničního výboru Marek Ženíšek. Po
st převzal po Heleně Langšádlové. Původně ji měl vystřídat Pavel Tuleja

3
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ze Slezské univerzity . Nominace se ale vzdal kvůli svým problematickým publikacím v predátorských časopisech. Důležitým Ženíškovým úkolem bude mimo jiné zajistit pro vědu a výzkum 
v rozpočtu dostatečné finance. O konkrétní částce už mluvil, a to po úterním jednání
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s prezidentem. Za svou ambici označil částku 45 miliard korun. Za největší byrokratický nesmysl Češi letos považují registrování dohod o provedení práce. Veřejnost o tom rozhodla on-line hl
asování v anketě absurdita roku.
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Ta se vyhlašuje každoročně v rámci podnikatelských soutěží firma roku a živnostník roku. Naopak za nejpřínosnější lidé považují zákonné postihování přesunů zisků do daňových rájů. Česke
m se šíří nebezpečná infekce,
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legionářská nemoc. Ta se nejčastěji projevuje těžkým zápalem plic. Původcem bakterie legionelav neumofila která žije ve vodě a dokáže zabíjet. Od ledna onemocnělo přes 150 lidí, z nichž 2
3 zemřelo. Nakažených i obětí může
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být ale víc, ne vždy lékaři příčinu obtíží odhalí. Stav slovenského premiéra Roberta Fica zůstává vážný. Při středečním útoku střelcem údajně jedna kulka zasáhla žaludek, další kyčelní kloub 
a třetí mu poradila rameno. Atentátník
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je obviněný z pokusu o úkladnou vraždu. Pro aktuální informaci si teď voláme přímo na Slovensko. S námi je reportér Mark ízi lubo fronko dobré ráno. Do jaké míry se změnil zdravotní stav R
oberta Fica, pokud vůbec nějak?
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Dobré ráno z Banské Bystrice před rozetové nemocnice. Tak my jsme se snažili zjistit ten zdravotní postup po čas noci ze všech možných relevantních informačních kanálů. Žilina citlivost úda
jů na to,
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jakého pacienta se jedná. V této chvíli nebudeme povídat nic více okrem toho, co víme ze včera, a sice, že Robert Fico je hospitalizovaný na oddělení ARO, bezprostředně po atentátu se podr
obil náročné pětihodinové operaci. Za operačním
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stolem se naráz střídaly dva operační týmy, 1 chirurgové, 2. traumatologové. Včera ho přímo přeložku přišel navštívit nově zvolený prezident Peter Pellegrini. Potom dneska na brífinku povídal
, že měl umožněný
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střetnutí Ledecké rozsahu jen pár minut. S Robertem Ficem se rozprava lyže. Z toho vyplývá, že premiér může hovořit, ale na zelena úrovni. Pár vět dál. Lékaři se vyjádřil i s takovou tezí,
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Pražské zoo. Tak teďka to, že. Vyžehlila. Tak se jdeme podívat, co dalšího nás čeká ve snídani. Navštíví nás herečka Barbara Lukešová společně se scénáristou Petrem Koubkem. Pozvou n
ás na sledování třetí série seriálu odznak Vysočina.
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S naší reportérkou navštívíme gorily nížinné. Ti jsou největší a nejmohutnější z lidoopů. A celé dnešní ráno také vaříme s Romanem Stašou. Tentokrát si pro nás přichystal recept na salát
3
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z červené řepy se sýrem Rak let. Čeká nás toho ještě hodně. Teď se rychle pojďme podívat, jak je venku. Jen oblačno deště. Určitě dnes do práce vyražte s deštníkem nebo pláštěnkou, teplo
ty do 20 °C.
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A teď už zprávy společně s Tomášem. Hezké ráno. Pěkné ráno.
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Naše redakce pro vás připravila další přehled dění a tady je dobrý den. Česká vláda má za sebou šestou personální
1
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výměnu. Do křesla ministra pro vědu, výzkum a inovace včera oficiálně usedl dnes už bývalý předseda poslaneckého zahraničního výboru Marek Ženíšek. Post převzal po Heleně Langšádlov
é. Původně ji měl vystřídat Pavel Tuleja ze Slezské univerzity .
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Nominace se ale vzdal kvůli svým problematickým publikacím v predátorských časopisech. Důležitým Ženíškovým úkolem bude mimo jiné zajistit pro vědu a výzkum v rozpočtu dostatečné fin
ance. O konkrétní částce už mluvil, a to po úterním jednání s prezidentem. Za
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svou ambici označil částku 45 miliard korun. Za největší byrokratický nesmysl Češi letos považují registrování dohod o provedení práce. Veřejnost o tom rozhodla on-line hlasování v anketě a
bsurdita roku. Ta se vyhlašuje
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každoročně v rámci podnikatelských soutěží firma roku a živnostník roku. Naopak za nejpřínosnější lidé považují zákonné postihování přesunů zisků do daňových rájů. Českem se šíří nebezp
ečná infekce, legionářská nemoc.
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Ta se nejčastěji projevuje těžkým zápalem plic. Původcem bakterie leionelav neumofila která žije ve vodě a dokáže zabíjet. Od ledna onemocnělo přes 150 lidí, z nichž 23 zemřelo. Nakažený
ch i obětí může být ale víc, ne vždy

3
0

lékaři příčinu obtíží odhalí. Premiér Petr Fiala bude dál chodit mezi lidi. Po středečním útoku na slovenského premiéra Roberta Fica tak nebude měnit své návyky a způsob práce. Politik se po
dle něj má s občany potkávat a diskutovat s nimi. Řekl
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to poté, co uvedl do funkce nového ministra pro vědu Marka Ženíška. Český premiér ještě dodal, že událost na Slovensku je příležitostí pro všechny, kteří oslovují veřejnost, aby přemýšleli na
d svými kroky a odpovědností za to, jaká je společenská atmosféra. Slova mířila
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hlavně k opozici, která prý často útočí i na rodiny politiků. Přísnější bezpečnostní opatření Fiala nechystá, naše bezpečnostní složky podle něj fungují dobře. Nejdřív odboráři OS kov opak i sa
motná odborová centrála zrušila plánovanou pražskou demonstraci, která se
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měla uskutečnit 25. května. Učinila tak po útoku atentátníka na slovenského premiéra Roberta Fica a chce tím přispět ke zklidnění situace. Odbory protestní akci zrušily po konzultacích se sv
ými slovenskými kolegy. Vládní představitelé pak jejich rozhodnutí ocenili.
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Silničáři letos nestihnou dokončit opravu pražského Barrandovského mostu v původně avizovaném termínu do konce letních prázdnin. Důvodem je horší kvalita původní betonové konstrukce 
na okraji Mostu, jehož nosnost je menší, než stavbaři původně předpokládali. Tzv. konzoly
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na severním kraji musí dělníci vyztužit. Dopravní omezení se nezmění. Rusko prý nemá dostatek vojáků pro průlomu Charkova. Alespoň to na včerejším jednání generálních štábů

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Snídaně s Novou (automat) ( TV Nova - Snídaně s Novou (automat), Vedení univerzity );

Zpět na seznam
 

150. Technická univerzita v Liberci získala institucionální akreditaci  
10:04 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Novinky.cz - Věda a školy  AUTOR: ČTK SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Technická univerzita v Liberci (TUL) získala institucionální akreditaci pro ekonomické obory, informatiku, strojírenství, technologie a materiály. O jejím udělení rozhodla ve čtvrtek Rada Národního
akreditačního úřadu (NAÚ). Na síti X o tom informoval její předseda Robert Plaga.
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TUL byla jednou z mála veřejných vysokých škol v Česku, která institucionální akreditaci neměla, jak sdělil ČTK tajemník Národního akreditačního úřadu Jiří Smrčka.
„Sedm veřejných vysokých škol ji nemá (institucionální akreditaci), všechny ostatní mají, včetně Liberce,“ řekl Smrčka. Institucionální akreditaci získávají školy ze zákona na deset let, uvedl.
V Česku je 26 veřejných vysokých škol. Institucionální akreditaci nemá pražská Akademie výtvarných umění, Vysoká škola uměleckoprůmyslová, Janáčkova akademie výtvarných umění, Univerzit
a Hradec Králové, Slezská  univerzita  v Opavě , Vysoká škola polytechnická v Jihlavě a Vysoká škola technická a ekonomická v Českých Budějovicích, vyjmenoval Smrčka.

Policisté v Liberci trénovali zásah proti střelci, figuranty sehráli profesoři
Domácí
„Rada Národního akreditačního úřadu pro VŠ dnes rozhodla o udělení institucionální akreditace Technické univerzitě v Liberci, a to pro ekonomické obory, informatiku, strojírenství, technologie a 
materiály,“ napsal ve čtvrtek Plaga.

První univerzity získaly tuto akreditaci v roce 2018
Vysoké školy, které mají takzvanou institucionální akreditaci, si mohou samy rozhodovat o vzniku, zrušení a úpravách studijních programů. Tuto akreditaci zavedla novela vysokoškolského zákona 
schválená v roce 2016. První univerzity ji získaly v roce 2018.
Vysoké školy, které tento typ akreditace nemají, žádají o rozhodnutí o studijních programech Národní akreditační úřad. Vysoká škola, která má institucionální akreditaci, může pro přijetí ke studiu uz
návat středoškolské vzdělání získané v zahraničí.
K udělení institucionální akreditace musí vysoká škola splňovat řadu podmínek. Vedle kvalitního akademického sboru a významných výsledků vědy a výzkumu je to také nejméně deset let trvání vý
uky příslušného oborového zaměření.
Škola musí mít také funkční systém zajišťování kvality vzdělávací, tvůrčí a dalších s nimi souvisejících činností a také systém vnitřního hodnocení kvality.

Plaga: Odebrání akreditace k profesurám jako na NF VŠE je neobvyklé
Domácí

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

151. STARTUJÍ CENY HEJTMANA SPOLEČENSKÁ ODPOVĚDNOST, DOBROVOLNICTVÍ A OSOBNOST
KRAJE  

10:55 | 17.05.24     Originál  Stáhnout
Tisk  ZDROJ: Magazín PATRIOT s.r.o. - Patriot program  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Moravskoslezský kraj vyhlásil Ceny hejtmana kraje za společenskou odpovědnost. Součástí soutěže je i Anketa Osobnost Moravskoslezského kraje a ocenění Dobrovolník BoS
mePartyja. Přihlášky a nominace přijímá hejtmanství do 31. 5. 2024, slavnostní vyhlašování je naplánováno na letošní září.  

„Ceny za společenskou odpovědnost mohou získat firmy, živnostníci, neziskové organizace a obce. Subjekty mají své kategorie, firmy a neziskovky mají navíc podkategorie podle počtu zaměstnan
ců. Obce jsme rozdělili na ty s rozšířenou působností a ostatní obce. Cenou za společenskou odpovědnost chceme poděkovat za přístup k celé naší společnosti a za aktivity, které jsou pro náš kraj,
jeho obyvatele, životní prostředí nebo třeba sociální oblast přínosné. Slavnostní oceňování je příležitost setkat se a všem oceněným i nominovaným poděkovat,“ uvedl hejtman Moravskoslezského 
kraje Josef Bělica s tím, že subjekty mohou přihlášky do soutěže posílat podle pokynů na krajském webu, kde jsou potřebné formuláře, dotazníky a další informace. 

Cenu hejtmana kraje za společenskou odpovědnost vyhlašuje Moravskoslezský kraj ve spolupráci s Radou kvality České republiky, letos se koná 15. ročník. Anketa Osobnost Moravskoslezského 
má letos už 7. ročník. 

„Osobností Moravskoslezského kraje se může stát kdokoliv z našeho regionu, kdo se nějakým způsobem zasloužil o jeho rozvoj, významně na něj upozornil nebo je pro nás svými činy vzorem a ins
pirací. Stačí si připomenout předchozí laureáty, kterými byli například fotograf Jindřich  Štreit , politický vězeň Zdeněk Eliáš nebo zakladatelka studia Permoník Eva Šeinerová,“ vyjmenoval hejtma
n kraje Josef Bělica a dodal, že nominace mohou lidé zasílat prostřednictvím elektronického formuláře na krajském webu, nebo vyplnit anketní lístek, který bude v dispozici v regionálním tisku. Ten 
mohou odeslat elektronicky na e-mail osobnost@msk.cz nebo poštou na adresu krajského úřadu. 

„Už počtvrté taky oceníme výjimečného dobrovolníka. Projekt BoSme Partyja, který podporuje dobrovolnictví, přirozeně vzniknul v době covidu. Dobrovolnictví je v rámci společenské odpovědnosti 
nepostradatelný fenomén, který dělá celou naši společnost lepší a vnímavější. Děkuji každému, kdo se k dobrovolnictví odhodlal,“ doplnil hejtman kraje Josef Bělica. Toto ocenění Moravskoslezský
kraj vyhlašuje společně s Regionálním dobrovolnickým centrem. Nominace mohou zasílat organizace, ve kterých dobrovolníci působí, a ADRA.

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Celá ČR
PDF STRANA: 10

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Nominujte osobnost ( Město Krnov - Krnovské listy, Institut tvůrčí fotografie, Bruntál );
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152. Barvy byly v dokumentární fotografii tabu. Vladimír Birgus ho zlomil už v 80. letech  
11:07 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Magazin.aktualne.cz - Foto  AUTOR: Tomáš Vocelka SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Použití barev v dokumentární fotografii nebylo v osmdesátých letech v Československu běžné ani doporučované. Na pražské FAMU před ním někteří vyučující studenty dokonce varovali. Právě 
v té době začal s barevnou dokumentární fotografií velmi invenčně pracovat Vladimír Birgus. V podcastu Za závěrku vypráví nejen o tom, ale také o svém působení v roli historika fotografie a ped
agoga.

Frýdecko-místecký rodák Vladimír Birgus do značné míry utváří současnou českou fotografii, a to dokonce v několika rolích: samozřejmě jako fotograf, ale také jako historik, pedagog a autor mnoh
a knih. Své sedmdesátiny, které připadly na 5. května, oslavil dvěma velkými výstavami. Ta první s názvem Černá a bílá představila jeho tvorbu ze 70. až 90. let. Druhá nese název Červená a modr
á a v pražské Leica Gallery je k vidění do 9. června.
"Je takovým kontrastem k té první výstavě. Zahrnuje pouze barevné fotografie a navíc zaměřené jen na červenou a modrou barvu. Je to proto, že Leica Gallery není příliš velká a s kurátorem Marti
nem Dostálem jsme se rozhodli, že se soustředíme raději na dvě výrazné barvy, než abychom tam vystavili příliš mnoho fotografií," vysvětluje fotograf, který patří k průkopníkům české barevné dok
umentární fotografie.

Barvy ho okouzlily už v osmdesátých letech
Barevná fotografie už v té době byla samozřejmě relativně rozšířená, ale byla především doménou výtvarné fotografie nebo třeba aktu, vysvětluje Birgus. "V té době už jsem vyučoval na FAMU a v r
ámci dokumentární fotografie tehdy Pavel Štecha přímo varoval před barevnou fotografií," dodává.
V Americe už tehdy ovšem existoval výborný barevný dokument a byl na vzestupu třeba i v blízkém Německu. "U nás tehdy barevně fotil například Jan Ságl," podotýká Birgus. Byl to podle něj
jeden z fotografů, který uměl barvy v dokumentu opravdu zajímavě využít.

Co potřebuje skvělý fotograf? Talent a vášeň
Jako historik fotografie i jako učitel potkal Vladimír Birgus mnoho fenomenálních fotografů. Všichni mají podle něj dvě věci společné: Talent a obrovské zapálení pro věc. "Opravdu dobří
dokumentaristé tomu věnují maximum," říká. Existují však pode něj dva typy.
Příkladem prvního může být Josef Koudelka, který fotografii věnuje všechno a obětuje pro ni svůj osobní život. "A pak je zase typ třeba jako Jindřích  Štreit , který není jen skvělý fotograf, ale také
pomáhá lidem na okraji společnosti upozornit na jejich problémy a především je výborný pedagog, který se věnuje studentům od rána do večera a zapaluje mladé lidi pro dokumentární fotografii."
Vladimír Birgus v podcastovém studiu Aktuálně.cz. | Foto: Tomáš Vocelka

První soutěž v jedenácti letech, první samostatná výstava v sedmnácti
První fotografické soutěže se Vladimír Birgus zúčastnil už jako školák, bylo mu tehdy jedenáct let. Co tehdy fotografoval? "Určitě to byly nějaké inscenované fotografie," vzpomíná. Jeho velkým vzor
em byl tehdy třeba Taras Kučynskyj.
První samostatná výstava přišla, když mu bylo sedmnáct. "To ještě byly také inscenované snímky. Byly tam různé sekvence, fotografoval jsem taky třeba detaily aktu černého muže a bílé ženy. Ale 
už v té době jsem se intenzivně zabýval dokumentární fotografií a moje druhá výstava (v olomoucké Galerii V Podloubí) byla zaměřená na ni," dodává Birgus.

Literatura, divadlo, film a k tomu ještě fotografie
Přestože je Vladimír Birgus jedním z nejznámějších českých pedagogů, zaměřujících se na fotografii, on sám původně začal studovat něco jiného. "Byl to obor Literatura, divadlo a film na Filozofick
é fakultě v Olomouci," říká. Na škole tehdy podle něj panovala mnohem uvolněnější atmosféra, než třeba na Filozofické fakultě v Praze. "Vyučující se tam nebáli mluvit i o zakázaných autorech, pouš
těli nám zakázané filmy," vypráví.
Protože ho však lákala také fotografie, navštěvoval nejprve takzvanou školičku Jána Šmoka. Nakonec se přihlásil na FAMU a přijali ho. "Nechtěl jsem vzdát už rozběhnuté studium v Olomouci, tak
že jsem zároveň studoval obě školy," říká a považuje to za výhodu. "Jsem rád, že když dnes píšu o něčem z dějin fotografie, tak mám zároveň přehled, co se dělo v literatuře a ve filmu," vysvětluje.
Vladimír Birgus: Coney Island, 2019 | Foto: Vladimír Birgus

Fotografy začal učit hned po dokončení studia
"Hned poté, co jsem v roce 1978 ukončil FAMU, mi profesor profesor Šmok nabídl, abych nastoupil na místo pedagoga. Dodneška jsem vděčný, že můžu většinu svého života učit," říká Birgus, kter
ý dnes vede Institut  tvůrčí  fotografie  na Filozoficko-přírodovědecké fakultě Slezské univerzity v Opavě.
Institut si vydobyl výborné renomé, láká zahraniční studenty i pedagogy a jeho absolventi se uplatňují v praxi i na nejrůznějších fotografických soutěžích. "Právě složení pedagogického sboru je mys
lím to hlavní, co láká studenty do naší školy, " vysvětluje Birgus.
"Nemáme ateliérový systém, kde by studenti pod jedním pedagogem studovali pět nebo šest let. Mohou si na klauzury nebo na vedení diplomových prací vybrat každého z jedenadvaceti pedagogů,
" dodává. Na škole působí i několik polských vyučujících (Jan Brykczyński, Arkadiusz Gola, Michał Szalast).
Vladimir Birgus: Málaga, 2024 | Foto: Vladimír Birgus

Desítky knih a řada světových výstav
Vladimír Birgus je autorem nebo spoluautorem dlouhé řady publikací. V reakci na otázku, kolik knih napsal, krčí rameny. "Z hlavy to přesně nevím, ale určitě je jich přes sedmdesát," konstatuje. Hod
ně při jejich psaní spolupracoval třeba s Janem Mlčochem nebo s Pavlem Scheuflerem. Většina z nich vyšla také v angličtině a mnohé díky tomu sehrály důležitou roli při propagaci české fotografie 
v cizině.
Z mnoha velkých výstav slavných českých fotografů, které Vladimír Birgus připravoval po celém světě, ho asi nejvíce těšila ta zaměřená na dílo Josefa Sudka. Byla k vidění v kanadské Národní gale
rii a v Paříži. "Na té jsme měli možnost pracovat tři roky a navštěvovat Sudkovy sbírky v různých zemích," vypráví.
Se Sudkem měl sám možnost se potkat. "Ale byla to spíše taková náhodná setkání na ulici a jednou jsme seděli v hospodě spolu u stolu," říká.
V podcastu za Závěrkou dojde řeč i na výstavu Akt v české fotografii 1960-2000, jejímž byl kurátorem a která měla ohromně vysokou návštěvnost. "Jestli se nepletu, tak v Praze na Hradě na ni přišl
o 47 tisíc lidí, ale to nebylo nic proti tomu, když nám ji zařadili na festival fotografie v Moskvě. Uskutečnila se v tamní Manéži společně s výstavou Annie Leibowitz," vypráví Birgus. Přišlo tam během 
dvou měsíců 360 tisíc lidí a stály se dlouhé fronty. "Ale nedělám si iluze, bylo to hlavně kvůli Annie Liebowitz," podotýká.
Frýdecko-místecký rodák Vladimír Birgus do značné míry utváří současnou českou fotografii, a to dokonce v několika rolích: samozřejmě jako fotograf, ale také jako historik, pedagog a autor mnoh
a knih. Své sedmdesátiny, které připadly na 5. května, oslavil dvěma velkými výstavami. Ta první s názvem Černá a bílá představila jeho tvorbu ze 70. až 90. let. Druhá nese název Červená a modr
á a v pražské Leica Gallery je k vidění do 9. června.
"Je takovým kontrastem k té první výstavě. Zahrnuje pouze barevné fotografie a navíc zaměřené jen na červenou a modrou barvu. Je to proto, že Leica Gallery není příliš velká a s kurátorem Marti
nem Dostálem jsme se rozhodli, že se soustředíme raději na dvě výrazné barvy, než abychom tam vystavili příliš mnoho fotografií," vysvětluje fotograf, který patří k průkopníkům české barevné dok
umentární fotografie.
Barevná fotografie už v té době byla samozřejmě relativně rozšířená, ale byla především doménou výtvarné fotografie nebo třeba aktu, vysvětluje Birgus. "V té době už jsem vyučoval na FAMU a v r
ámci dokumentární fotografie tehdy Pavel Štecha přímo varoval před barevnou fotografií," dodává.
V Americe už tehdy ovšem existoval výborný barevný dokument a byl na vzestupu třeba i v blízkém Německu. "U nás tehdy barevně fotil například Jan Ságl," podotýká Birgus. Byl to podle něj
jeden z fotografů, který uměl barvy v dokumentu opravdu zajímavě využít.
Jako historik fotografie i jako učitel potkal Vladimír Birgus mnoho fenomenálních fotografů. Všichni mají podle něj dvě věci společné: Talent a obrovské zapálení pro věc. "Opravdu dobří
dokumentaristé tomu věnují maximum," říká. Existují však pode něj dva typy.
Příkladem prvního může být Josef Koudelka, který fotografii věnuje všechno a obětuje pro ni svůj osobní život. "A pak je zase typ třeba jako Jindřích  Štreit , který není jen skvělý fotograf, ale také
pomáhá lidem na okraji společnosti upozornit na jejich problémy a především je výborný pedagog, který se věnuje studentům od rána do večera a zapaluje mladé lidi pro dokumentární fotografii."
První fotografické soutěže se Vladimír Birgus zúčastnil už jako školák, bylo mu tehdy jedenáct let. Co tehdy fotografoval? "Určitě to byly nějaké inscenované fotografie," vzpomíná. Jeho velkým vzor
em byl tehdy třeba Taras Kučynskyj.
První samostatná výstava přišla, když mu bylo sedmnáct. "To ještě byly také inscenované snímky. Byly tam různé sekvence, fotografoval jsem taky třeba detaily aktu černého muže a bílé ženy. Ale 
už v té době jsem se intenzivně zabýval dokumentární fotografií a moje druhá výstava (v olomoucké Galerii V Podloubí) byla zaměřená na ni," dodává Birgus.
Přestože je Vladimír Birgus jedním z nejznámějších českých pedagogů, zaměřujících se na fotografii, on sám původně začal studovat něco jiného. "Byl to obor Literatura, divadlo a film na Filozofick
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é fakultě v Olomouci," říká. Na škole tehdy podle něj panovala mnohem uvolněnější atmosféra, než třeba na Filozofické fakultě v Praze. "Vyučující se tam nebáli mluvit i o zakázaných autorech, pouš
těli nám zakázané filmy," vypráví.
Protože ho však lákala také fotografie, navštěvoval nejprve takzvanou školičku Jána Šmoka. Nakonec se přihlásil na FAMU a přijali ho. "Nechtěl jsem vzdát už rozběhnuté studium v Olomouci, tak
že jsem zároveň studoval obě školy," říká a považuje to za výhodu. "Jsem rád, že když dnes píšu o něčem z dějin fotografie, tak mám zároveň přehled, co se dělo v literatuře a ve filmu," vysvětluje.
"Hned poté, co jsem v roce 1978 ukončil FAMU, mi profesor profesor Šmok nabídl, abych nastoupil na místo pedagoga. Dodneška jsem vděčný, že můžu většinu svého života učit," říká Birgus, kter
ý dnes vede Institut  tvůrčí  fotografie  na Filozoficko-přírodovědecké fakultě Slezské univerzity v Opavě.
Institut si vydobyl výborné renomé, láká zahraniční studenty i pedagogy a jeho absolventi se uplatňují v praxi i na nejrůznějších fotografických soutěžích. "Právě složení pedagogického sboru je mys
lím to hlavní, co láká studenty do naší školy, " vysvětluje Birgus.
"Nemáme ateliérový systém, kde by studenti pod jedním pedagogem studovali pět nebo šest let. Mohou si na klauzury nebo na vedení diplomových prací vybrat každého z jedenadvaceti pedagogů,
" dodává. Na škole působí i několik polských vyučujících (Jan Brykczyński, Arkadiusz Gola, Michał Szalast).
Vladimír Birgus je autorem nebo spoluautorem dlouhé řady publikací. V reakci na otázku, kolik knih napsal, krčí rameny. "Z hlavy to přesně nevím, ale určitě je jich přes sedmdesát," konstatuje. Hod
ně při jejich psaní spolupracoval třeba s Janem Mlčochem nebo s Pavlem Scheuflerem. Většina z nich vyšla také v angličtině a mnohé díky tomu sehrály důležitou roli při propagaci české fotografie 
v cizině.
Z mnoha velkých výstav slavných českých fotografů, které Vladimír Birgus připravoval po celém světě, ho asi nejvíce těšila ta zaměřená na dílo Josefa Sudka. Byla k vidění v kanadské Národní gale
rii a v Paříži. "Na té jsme měli možnost pracovat tři roky a navštěvovat Sudkovy sbírky v různých zemích," vypráví.
Se Sudkem měl sám možnost se potkat. "Ale byla to spíše taková náhodná setkání na ulici a jednou jsme seděli v hospodě spolu u stolu," říká.
V podcastu za Závěrkou dojde řeč i na výstavu Akt v české fotografii 1960-2000, jejímž byl kurátorem a která měla ohromně vysokou návštěvnost. "Jestli se nepletu, tak v Praze na Hradě na ni přišl
o 47 tisíc lidí, ale to nebylo nic proti tomu, když nám ji zařadili na festival fotografie v Moskvě. Uskutečnila se v tamní Manéži společně s výstavou Annie Leibowitz," vypráví Birgus. Přišlo tam během 
dvou měsíců 360 tisíc lidí a stály se dlouhé fronty. "Ale nedělám si iluze, bylo to hlavně kvůli Annie Liebowitz," podotýká.

SEKCE: Hobby

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřích (2x), štreit (2x), institut (2x), tvůrčí (2x), fotografie (2x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Barvy byly v dokumentární fotografii tabu. Vladimír Birgus ho zlomil už v 80. letech ( Magazin.aktualne.cz - Foto, Slezská univerzita v Opavě ); Barvy byly v dokumentární
fotografii tabu. Vladimír Birgus ho zlomil už v 80. letech (Magazin.aktualne.cz - Foto, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Zpět na seznam
 

153. V rámci mezinárodní mobility navštívili zástupci…  
11:33 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

V rámci mezinárodní mobility navštívili zástupci Ústavu pedagogických a psychologických věd naší fakulty � kolegy z polské Univerzity Mikuláše Koperníka v Toruni na Fakultě filozofie a společe
nských věd. Jednali o budoucí spolupráci obou institucí a přípravě projektového záměru. � https://www.pedagogika.umk.pl/?id=34147

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

154. Brno trápí dlouhé procesy a málo bytů, říká šéf Komerční banky Juchelka  
12:06 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Metro.cz - Články  AUTOR: NEZNÁMÝ SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Stopy Komerční banky jsou na jižní Moravě viditelné nejen ve formě jejích poboček. Společnost poskytuje miliardy korun na nákup nových vlaků, úpravy čističky odpadních vod nebo přeměnu b
ývalé brněnské továrny Vlněna. Generální ředitel banky Jan Juchelka považuje Brno za jedno z klíčových míst pro svoji instituci, například pro početné zastoupení vysokých škol.

„Brno a Jihomoravský kraj jsou pro nás významnými klienty,“ říká bohumínský rodák Jan Juchelka, jenž je zároveň prezidentem České bankovní asociace.
Brno trápí nedostupné bydlení, ceny hlavně u novostaveb se pohybují okolo 130 tisíc za metr čtvereční. Co s tímto problémem zmůžete?
Jako banky – mluvím teď za Českou bankovní asociaci – máme dostupnost bydlení a jeho financování jako jeden z pilířů, o kterém se bavíme i se státem. Vymýšlíme schéma, ve kterém se bude dá
t kombinovat pozemek města nebo obce s financováním ze strany banky a s kooperací třeba s developerem. Druhá věc je případná pomoc mladým lidem se získáním prvního bydlení. V tomhle
jsou banky aktivní a zrovna na půdě hypotečního financování si velmi zuřivě konkurují. V Komerční bance jsme se podívali na cestu našeho klienta k vlastnímu bydlení. Vzali jsme naši produkci hyp
otečních úvěrů a produkci úvěrů na bydlení ze strany Modré pyramidy stavební spořitelny (která je členem finanční skupiny Komerční banky – pozn. red.)  a dali je pod jednu střechu. Klientovi nabí
zíme jedno řešení, což nám přijde rozumnější, přehlednější, transparentnější a samozřejmě i efektivnější.

Sektorová daň by podtrhla nohy rozvoji Česka, říká šéf Komerční banky

Jak můžete pomoct, aby se dostupné bydlení dostalo k co nejširšímu spektru zájemců?
Oba asi víme, že hlavním neuralgickým bodem nedostupnosti bydlení jsou dlouhé schvalovací procesy a jakási zabrzděná nabídka na straně nových bytů. To je primárně bolest velkých měst jako B
rno. Tato otázka má víc směřovat na orgány, které rozhodují o povoleních ke stavbám. Co se týče dostupnosti financování nového bydlení, tady trh netrpělivě čeká na další potenciální snižování cen
y peněz a řekněme regulatorní pravidla, která ale – musíme říct férově – Česká národní banka v poslední době rozvolnila. Doufáme, že pro klienty bude úroková sazba pomalu klesat.

Jan Juchelka
Absolvent Slezské univerzity  v Opavě . Od roku 1995 působil ve Fondu národního majetku, v letech 2002 až 2005 byl předsedou výkonného výboru. V letech 1999 až 2006 byl členem dozorčí r
ady Komerční banky.
Do KB nastoupil roku 2006 jako ředitel pražské Obchodní divize korporátního bankovnictví a v tomtéž roce na pozici člena představenstva zodpovědného za řízení úseků Top Corporations a Inves
tičního bankovnictví.
Od roku 2012 pracoval v centrále Société Générale v oblasti Korporátního a Investičního bankovnictví. Od 3. srpna 2017 je šéfem představenstva a generálním ředitelem Komerční banky.
V červnu 2023 byl zvolen prezidentem České bankovní asociace.

Nakolik je reálné, že půjdou dolů i ceny bytů?
Museli bychom se podívat do křišťálové koule. Nedovolím si jakkoliv spekulovat. To, co se dá reálně očekávat, je snížená cena financování, což neznamená automaticky sníženou cenu nemovitosti
, ale nějakým způsobem to hraje pozitivní roli. Druhá věc je zmíněná kooperace s městy, obcemi, kraji a poskytování nájemního bydlení. Pro Brno, stejně jako pro každé jiné velké město, by byly po
zitivní i změny v oblasti povolování staveb.
Je pro vás Brno lákavé i kvůli velkému množství vysokoškoláků, kteří v něm často zůstávají a uvažují o koupi vlastní nemovitosti?
Brno je pro nás klíčové místo. Obchodně je velmi aktivní, vyskytují se tady výroby a služby, které jsou mohutně zastoupeny napříč různými sektory. Financujeme tady různé rozvojové programy a inv
estujeme do zlepšení života Brňanů a jejich okolí. Jsme jedním z největších financiérů nákupů elektrických vlaků krajem, což je obrovská transakce za 3,3 miliardy korun. Máme velmi čilou spoluprá
ci s Brněnskými vodárnami a kanalizacemi, jimž poskytujeme úvěr přes 700 milionů korun na investici do čističky odpadních vod. A mohl bych pokračovat dál.
A ti vysokoškoláci?
Brno má velmi exkluzivní zázemí vysokých škol napříč různými obory včetně Vysokého učení technického. To je důležité i pro nás, protože na vyprahlém pracovním trhu bojujeme o talenty právě i z t
echnických oborů s ostatními firmami. Snažíme se, aby se i těmto Brňanům dobře žilo a současně měli kvalitní zaměstnání, ideálně v Komerční bance.
Nové brněnské hlavní nádraží a vysokorychlostní tratě se možná budou stavět pomocí PPP projektů, tedy za spolupráce soukromého a veřejného sektoru. Je to cesta k rychlejší realizaci?
Určitě ano. Máme velmi živý dialog s ministerstvem dopravy, který se týká výstavby silnic a železnic. Nechci se hřát na strategii ministerstva, nicméně víme, že jedním z jeho strategických úkolů je v
ystavět vysokorychlostní tratě. Co je však urgentnější, důležitější a Brňané to velmi dobře cítí, je dostavba dálnic a rychlostních silnic.
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Vodní nádrž Nové Mlýny by měla dálnice D52 z Brna do Vídně překročit pomocí estakády.
U jakých projektů má taková spolupráce na jihu Moravy smysl? Například při dostavbě dálnice D52 na Vídeň?
Dnes se staví dálnice D4 z Prahy do jižních Čech, a to ve stanoveném čase a rozpočtu. Je to svým způsobem unikátní, velmi očekávané potvrzení toho, že jde o efektivní způsob výstavby. Jsme př
esvědčeni, že se dá replikovat na další úseky jak dálnic, tak jiných silnic a případně i železnic. Na tohle téma se velmi intenzivně bavíme s ministerstvem.
Jaké specifické problémy podle vás trápí jižní Moravu mimo nedostupné bydlení?
Jižní Morava v širším kontextu je například součástí velmi mohutného dialogu o budoucnosti zemědělství v Evropě. Také jí krutě chybí dopravní spojení, a to jak trasa na Vídeň, tak zprůchodnění dál
nice D1. Region a Brno potřebují být jednoduše dostupné a průjezdné, v tomhle smyslu je to hlavní strategický záměr. Vidíme, že místní politická reprezentace se hodně stará o to, aby lokální infrast
ruktura vzkvétala, ať už je to čistička odpadních vod, nebo další investice, které jako banky velmi podporujeme.
Zároveň ale nejen od developerů neustále slýcháme, že se v Brně málo staví. Souhlasíte?
Všude se málo staví, v tom není Brno specifické. To je naše sdílená bolest od Aše až po Třinec.
Jaké faktory za to mohou? Hlavně zdlouhavé procesy?
Definuji několik oblastí. První je příprava pozemků, územní rozhodování měst, uvědomění si celistvosti, organizace města a jeho architektury. Sekundárně povolovací řízení ke konkrétní stavbě. Ter
ciárně dostupnost financování. Ta přitom paradoxně problém není.

25. května 2023

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

155. Stejně jako v loňském roce poskytla naše fakulta…  
13:04 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Fakulta veřejných  politik  v Opavě SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Fakulta veřejných politik
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Stejně jako v loňském roce poskytla naše fakulta � zázemí Meziregionálnímu semináři histologických laborantek a laborantů. ��Slezská nemocnice Opava

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Zpět na seznam
 

156. Tento rok se sportovní akce Vyběhněte s děkanem…  
15:51 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

SoMe  ZDROJ: Facebook - Příspěvky  AUTOR: Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné , Slezská  univerzita SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA:
Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Tento rok se sportovní akce Vyběhněte s děkanem zúčastnilo téměř 100 běžců! ��� Běželo se ve třech kategoriích: jednotlivci, štafety a dětský běh. �� � Závodníci ukázali skvělou formu, 
nejrychlejšími běžci byli David Flaša (18:27), Marek Škapa (19:20) a David Hartig (19:27). Mezi ženami zvítězila Iveta Vaclaviková (23:48), za ní následovala Inge Galiová (25:17) a třetí místo obsa
dila naše absolventka Veronika Lintnerová (26:41). �♀️ Děkujeme všem účastníkům za skvělou atmosféru a všem, kdo přispěli k organizaci akce. �� Fotografie naleznete zde: go.slu.cz/beh
ej

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Tento rok se sportovní akce Vyběhněte s děkanem… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Zpět na seznam
 

157. Rýmařovská knihovna zve na novou výstavu  
16:50 | 17.05.24     Originál  Stáhnout

Internet  ZDROJ: Stabruntalsko.cz - Novinky  AUTOR: REDAKCE STA SUPERTÉMA: Fakulty a ústavy  TÉMA: Institut tvůrčí fotografie
SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

RÝMAŘOV | Městská knihovna Rýmařov zve příznivce černobílé fotografie na novou výstavu ve své Galerii Čítárna. V úterý 21. května v 17:00 se na vernisáži můžete osobně set
kat s fotografem Martinem Studeným, autora a jeho cyklus Krajiny představí Jiří Siostrzonek z Institutu tvůrčí fotografie  Slezské univerzity v Opavě.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jiří (1x), siostrzonek (1x), institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Rýmařovská knihovna zve na novou výstavu ( Stabruntalsko.cz - Novinky, Slezská univerzita v Opavě ); Městská knihovna Rýmařov zve příznivce černobílé… ( Facebook
- Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě); Městská knihovna Rýmařov zve příznivce černobílé… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie ); Městská knihovna Rýmařov zve příznivce černobílé…
(Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); Městská knihovna Rýmařov zve příznivce černobílé… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );

Zpět na seznam
 

158. Apolena Rychlíková: Současná TOP 09 na vrcholnou politiku nestačí. Kauza s ministrem pro vědu to
odhalila naplno  

16:52 | 17.05.24     Originál  Stáhnout
Internet  ZDROJ: Rozhlas.cz - Plus  AUTOR: Apolena Rychlíková SUPERTÉMA: Slezská univerzita v Opavě  TÉMA: Slezská univerzita v Opavě

SENTIMENT: Pozitivní | Neutrální | Negativní

Už, už to vypadalo, že se nešťastné řešení kolem ministra pro vědu, výzkum a inovace, uzavírá. Po náročném období plném těžko uvěřitelných přešlapů nakonec TOP 09 delegovala do minister
ské funkce svého poslance a zastupitele Plzeňského kraje Marka Ženíška. Ten je vystudovaným politologem a v současné době zastává ve Sněmovně funkci předsedy zahraničního výboru.

Trapné peripetie kolem ministerstva tak mohly konečně skončit, jedna nepříliš důstojná kapitola se mohla uzavřít a všichni se mohli nadechnout k novým výzvám.

Čtěte také
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Apolena Rychlíková: TOP 09 – se Spolu, anebo nijak

Kdyby se ovšem předsedkyně strany Markéta Pekarová Adamová nerozhodla kauze ještě chvíli aktivně věnovat. Během čtrnácti dnů se tak, pro část lidí asi ne úplně překvapivě, naplno ukázala ne
jen personální, ale i obsahová a politická vyprázdněnost strany.
V rozhovoru pro server Novinky přišla ze strany předsedkyně TOP 09 místo vcelku potřebné sebereflexe jen další, nová ofenzíva. V rozhovoru se Pekarová Adamová snaží vlastní politickou blamá
ž, která má celou řadu absurdních zákrut a obětí (kromě jiného stála pozici rektora Slezské univerzity  neúspěšného kandidáta Pavla Tuleju) přetlačit kritikou dalších ministrů. Jakoby o její rady n
ěkdo z vlády stál, zvláště po takové celostátní ostudě.

Žádná reálná politika
Předsedkyně TOP 09 se opřela do ministra školství Mikuláše Beka. Toho na pozici dosadil STAN, dávný partner TOP 09. Pekarová Adamová v rámci své snahy hasit vlastní politický požár zapom
něla, že STAN už dlouhá léta není součástí TOP 09, nezaujímá k ní podřízenou, podřadnou pozici.

Čtěte také

Markéta Pekarová Adamová: Iluze už jsem v politice ztratila. Ale dokud mám ideály, tak v ní budu

Jedná se o stranu, která dnes stojí zcela autonomně, je celkem jasnou součástí politického provozu, dokonce má nyní naději na poměrně slušné výsledky v Evropských volbách. To vše na rozdíl od
TOP 09. U ní se totiž nedá předpokládat, že by v dohledné době byla schopna kandidovat sama za sebe, TOP 09 je dnes zcela odkázaná na koalici Spolu a bez ní přežije maximálně tak v Praze.
Vedle toho však celá kauza odhalila ještě jednu zásadní rovinu. Je dnes mnohem více patrné, proč při debatách o pozicích ve vládě TOP 09 neusilovala o žádné zásadnější ministerstvo, a proč do 
vlády nešla samotná Markéta Pekarová Adamová.
Její způsob vedení strany se totiž dlouhodobě opírá pouze o symboliku. Tu odkazuje na Havla (v tričku prvního polistopadového prezidenta), tu připomíná nějaké imaginární hodnoty, které má TOP 
09 reprezentovat. I proto je pro ni role předsedkyně sněmovny, která je mnohem více ceremoniální, důležitá.
Pekarová je často vidět, zároveň se nemusí namáhat předvádět nějaké zásadnější politické kroky. Pod povrchem jejích líbivých řečí a gest, zaměřených na získávání osobní publicity a popularity u š
irší veřejnosti, se totiž žádná reálná politika nenachází. Pekarové Adamové to bezesporu vyhovuje. Jestli to vyhovuje „její“ straně, je však po ministerské ostudě více než nejisté.
Autorka je publicistka a dokumentaristka

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)
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�️ �Karel Havlíček, Pavel Tuleja  či Miroslav Ševčík nejsou příčinami špatného fungování českých univerzit. Hlavní příčinou aktuálního stavu jsou pravidla vnitřní politiky akademických institucí, 
píše v komentáři akademik Josef Montag.� https://www.seznamzpravy.cz/clanek/251781

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (2x), tuleja (2x)
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160. Historický poklad v Opavě: Archeologové objevili nejvýznamnější soubor mincí za sto let  
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Při záchranném archeologickém výzkumu provedeném Národním památkovým ústavem, územním odborným pracovištěm v Ostravě, byl v prostoru školního hřiště na ulici Prask
ova v Opavě nalezen výjimečný soubor středověkých zlatých a stříbrných mincí. Nález je z numizmatického hlediska nejvýznamnějším mincovním pokladem na území dnešního M
oravskoslezského kraje za posledních sto let. Jedinečné je zejména množství nalezených zlatých mincí (30 kusů uherských dukátů), stav dochování i vzácnost některých exempl
ářů. Celkem se na jednom místě našlo 30 zlatých a 72 stříbrných mincí.

Mince byly částečně pokryty zeminou a korozními produkty, některé stříbrné mince byly slepeny do svazků o několika kusech. Jejich určení umožnil náročný konzervační zásah a digitalizace proved
ená na speciálním zařízení Ostravského muzea. Výzkum v severní části bývalého předhradí hradu opavských vévodů později přestavěného na zámek zároveň přinesl doklady středověkého osídlení
prostoru před založením města na přelomu 12. a 13. století a v jeho raných počátcích v 1.polovině 13. století, a mj. upřesnil poznatky o průběhu městské hradby v té době.
„Na základě datace nejmladší složky nálezu reprezentované pražskými groši krále Vladislava II. Jagellonského lze konstatovat, že byl depot uložen do země po roce 1479. Obsahuje 30 zlatých 
uherských dukátů, 63 pražských a 9 míšeňských grošů. Představuje důležitou sondu do struktury zlatého a stříbrného mincovnictví koncem 15. století. Jedná se také o pozoruhodný hmotný pra
men k vývoji tehdejších hospodářských a politických dějin,“ říká Ilona Matejko-Peterka, proděkanka Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě  a kurátorka numizmatick
é podsbírky Slezského zemského muzea, která mince analyzovala. „Předběžně lze říci, že se tržní hodnota nálezu pohybuje okolo částky 1 200 000 Kč, kulturně-historická hodnota představuje zh
ruba trojnásobek tržní hodnoty, a může se tak pohybovat kolem 3,5 mil. Kč,“ dodává Ilona Matejko-Peterka.
Na základě hodnotového poměru nalezených mincí stanoveného reformou Jiřího z Poděbrad v roce 1469 a po jejich následném přepočtu na tehdy nejčastěji používané pražské groše se dostáváme
na celkovou hodnotu 13 kop pražských grošů (kopa = 60 ks). Za tuto částku se dalo pořídit např. 6 koní (1 kůň stál přibližně 120 českých grošů) nebo 26 sudů piva (sud piva stál asi 30 českých gr
ošů). Běžný řemeslník, např. lamač kamene nebo tesař, si v dané době denně vydělal cca 3 groše, nádeník či ponocný 1 až 2 groše. Uložení depotu časově souvisí s neklidnou dobou po česko-uher
ských válkách, kdy na Opavsku vládl Jan Korvín, kterého v čele vévodství v r. 1501 vystřídal český král Vladislav II. Jagellonský.
Návštěvníci budou mít exkluzivní možnost prohlédnout si mincovní poklad v prostorách Galerie Eisler v Obecním domě Opava ve středu 15. května od 15 do 18 hodin a následně od čtvrtku 16. květ
na do neděle 19. května vždy od 10 do 18 hodin.
„Kromě výjimečného nálezu depotu archeologický výzkum probíhající v ploše bývalého školního hřiště v severní části bývalého předhradí přinesl doklady středověkého osídlení prostoru před zal
ožením města na přelomu 12. a 13. století a v jeho raných počátcích v 1. polovině 13. století, dále upřesnil poznatky o průběhu městské hradby, která tento sídelní areál v polovině 13. století pr
otnula,“ vysvětluje Michal Zezula, ředitel ostravského odborného pracoviště Národního památkového ústavu. „Zachycen byl dále průběh hradního vyzděného příkopu ze závěru 14. století a předpo
kládané relikty podezděné dřevohliněné zástavby předhradí z 15. až 16. století, doložené mj. dobovými písemnými prameny. Dokumentovány jsou také základové partie zděného domu doložen
ého ikonografickými prameny. Součástí předhradí byl patrně od 18. století až do demolice opavského zámku,“ dodává Michal Zezula.
„Archeologové prováděli záchranný výzkum lokality na ulici Praskova kvůli rekonstrukci krajského školského zařízení. Nález mincí i odkrytí středověkých hradeb považuji za důležitou kulturně-hi
storickou událost. Dokonce se zvažuje, že část hradeb bude na dvoře školy ošetřena a zachována jako prezentace historie tohoto místa. Nalezené mince, které jsou ve vlastnictví státu, budou t
eď několik dní k vidění v Obecním domě v Opavě, pak budou uloženy v ostravském archeologickém depozitáři. Určitě budeme s památkáři jednat o výpůjčkách tak, aby si tyto vzácné mince mo
hli v rámci dočasných výstav prohlédnout i návštěvníci krajských muzeí, například v Bruntále nebo v Českém Těšíně,“ říká náměstek hejtmana Moravskoslezského kraje pro kulturu a památkovo
u péči Lukáš Curylo s tím, že v budoucnu mohou archeologické práce pokračovat v areálu sousedního krajského Mendelova gymnázia, kde by v průběhu stavebních úprav mohla být odkryta i část v
lastního hradního jádra.
„Město Opava vnímá důležitost archeologických výzkumů pro poznání minulosti města a archeologie je nedílnou součástí městských investičních akcí. Poznatky získané v prostoru zaniklého opa
vského hradu obohatí obnovenou historickou expozici v Obecním domě a prezentace vzácného mincovního depotu je jistě také krásným příspěvkem k oslavám 800. výročí města,“ uvádí Tomáš
Navrátil, primátor Statutárního města Opava.
Opavský hrad na počátku 15. století vybudoval opavský vévoda Přemysl I. († 1433) vně města, při východním ohybu městské fortifikace. V souvislosti s výstavbou vévodského sídla byla rozebrána
přilehlá část městské hradby a na jejím místě vzniklo předhradí vsunuté do městského intravilánu. Hrad byl od předhradí oddělen obezděným příkopem, předhradí vůči městu vymezil další příkop a 
pravděpodobně val s palisádou či jiné lehčí ohrazení. S městským opevněním hrad propojila dvojice uzavíracích zdí vedených napříč příkopem. Areál takto definovaného někdejšího předhradí se v s
oučasnosti nachází v prostoru parčíku v západním sousedství Müllerova domu, pod vozovkou ulice Komenského a pod zpevněnými plochami mezi Mendelovým gymnáziem a Základní školou na uli
ci Praskova 411.
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Od roku 2005 poznání zaniklého objektu zpřesňují archeologické výzkumy a s nimi provázané stavebněhistorické průzkumy. Z nich vyplývá, že vlastní výstavbě kamenného hradu mezi lety 1383–1
403 předcházela náročná příprava staveniště. V sousedství městské hradby z poloviny 13. století byl vytyčen pravidelný, obdélný obvod hradu vymezený parkánovou hradbou. Takto ohraničený vni
třní prostor byl vyplněn mohutnými násypy, jež vyzdvihly staveniště nad úroveň okolního terénu. Na těchto násypech bylo založeno pravoúhlé, téměř čtvercové hradní jádro, s hradbou silnou asi 2,5 
m. Severní bok jádra zaujal v celé délce palác. Protilehlá jižní nároží jádra vyplnily dvě vtažené hranolové věže. Na západní straně bylo vymezeno předhradí se zděným objektem hradních kuchyní, 
v jádru dochovaným v rámci stávajícího tzv. Müllerova domu. Výstavba hradu byla součástí celkové modernizace opavského městského opevnění, které tehdy posílil vnější parkán zajištěný parkán
ovou hradbou, jež se napojila na opevnění hradu. Přemyslův hrad se tak částečně a v drobném měřítku připodobnil pravidelným hradům s nárožními hranolovými věžemi, jež ve 2. polovině 14. stole
tí vybudovali uherští králové ve Zvolenu, Vígľaši a Diósgyőru.
Na přelomu 16. a 17. století byl hrad přestavěn na čtyřkřídlý renesanční zámek, který sloužil potřebám hospodářské správy opavské knížecí komory. V letech 1891–1892 byl pak zámek zbořen a na
jeho místě vyrostly budovy vzdělávacích institucí, jejichž nástupci jsou dnes Základní škola Praskova a Mendelovo gymnázium jako příspěvkové organizace Moravskoslezského kraje.
Autor: red Zdroj a foto: Národní památkový ústav

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Historický poklad v Opavě: Archeologové objevili nejvýznamnější soubor mincí za sto let ( Zpravyzmoravy.cz - Zprávy, Slezská univerzita v Opavě ); Unikátní nález
dávného mincovního pokladu, vystavují ho v Opavě (Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Filozoficko-přírodovědecká fakulta ); Unikátní nález dávného mincovního pokladu, vystavují ho v Opavě
(Denik.cz - Opavský a hlučínský deník, Slezská univerzita v Opavě );
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✨Pro všechny studenty středních škol zapálené do �informatiky a robotiky pořádá Ústav informatiky již 10. ročník �Opavského Robocupu. V pondělí �20. května 2024 budou součástí soutě
že také přednášky týkající se algoritmů a programování.����Vítězové si odnesou hodnotné ceny.�️ Akce proběhne v budově na Bezručově náměstí 13 v Opavě, těšíme se na vás.Slezská  uni
verzita  v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): ✨Pro všechny studenty středních škol zapálené do… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );
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162. Bohumil Čiháková: Pohyb a vypnout od práce. Mozek musí odpočívat, říká neurovědec Stuchlík  
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Algoritmy sociálních sítí jsou postaveny na tom, aby nám aktivovaly mozkový systém odměny. Působí tedy podobně jako jiné příjemné aktivity, ale také jako návykové látky. A když nedostaneme to,
co očekáváme, dopaminový pulz je negativní. To pak může aktivovat emoční oblasti mozku, které nám signalizují, že máme spustit nějakou negativní emoci, například úzkost, nebo se může rozběh
nout i stresová reakce. Jak mozek na stres reaguje, zda si umí poradit s traumatem nebo se liší pohlavím, a co dělat, aby nevyhořel, prozradí v rozhovoru neurovědec a fyziolog profesor  Aleš Benj
amín Stuchlík .
Zdroj: Deník 9. 5. 2024
Přibližte nám v kostce, co je to mozek a jak funguje?

Nejjednodušeji řečeno, mozek je jedním z orgánů. Dnes jej medicína a věda pokládá za hlavní řídící orgán našeho těla. Komunikuje silně s tělesnou periferií, tedy zbytkem těla. Lidský mozek je pom
ěrně hmotný, váží zhruba 1300–1400 gramů, což jsou v průměru dvě procenta lidské hmotnosti. Zajímavé je, že živin ale spotřebuje skoro 20 procent, jde tedy o orgán velmi náročný. A do velké mír
y enormně chráněný a vlastně i privilegovaný. A to třeba i z hlediska imunity. Lidský mozek obsahuje zhruba 86 miliard neuronů. Je zde ale velká variabilita. Zajímavé je, že větší polovinu tohoto poč
tu tvoří relativně malé neurony mozečku, který je v zadní části mozku. U primátů a zejména u člověka pak jsou z hlediska objemu dominantní asociační oblasti mozkové kůry, zejména čelní lalok a v
něm prefrontální kůra.
Používáme ho každý den. Můžeme mozek takzvaně zavařit nebo ho vyčerpat?

Vyčerpat jistě ano, ale když pominu nějaká onemocnění nebo intoxikace, neumím si zavaření úplně představit. Myslím, že tady funguje jako dobrý hlídač naše pozornost. Když už danou úlohu nezvl
ádáme, pozornost poleví nebo se vypne a necháme toho. V případě stresu ale mohou ty obranné systémy typu bojuj, nebo uteč selhávat, což platí hlavně pro plíživý, dlouhodobý chronický stres.
Existuje nějaká odlišnost mezi mozkem ženským a mužským?
Pohledy různých vědců se dosti odlišují. Já myslím, že subtilní rozdíly jsou. Tvarově se mozek mužů a žen samozřejmě nijak zvlášť neliší, říká se, že je monomorfní. Mužský mozek je objemově o n
ěco větší než ženský, ostatně i muži jsou statisticky trochu hřmotnější ve své tělesné stavbě. S inteligencí to ale nesouvisí – ostatně třeba Albert Einstein neměl nikterak větší mozek. O tom, do jaké
míry mozek podléhá vlivu odlišné skladby pohlavních hormonů u obou pohlaví, panují spory. Ale je pravda, že v mozku existuje například i pohlavně dimorfické jádro, které se u obou pohlaví liší. My
slím však, že nehraje roli v nějakých pohlavně specifických projevech.
Takže na biologické rozdělení je i věda krátká?
Celý výzkum je komplikovaný tím, že se do toho motají odlišné společenské role mužů a žen. Abyste zjistili exaktně jen a pouze biologické rozdíly, museli byste tento vliv izolovat, tedy biologické mu
že a ženy vychovávat v obou rolích. Což samozřejmě nejde. A z mého pohledu je ten výzkum komplikovaný také tím, že se jedná o poměrně kontroverzní a citlivé téma, náchylné k atakům z obou n
ázorových stran, jak konzervativní, tak liberální.
Z pohledu rozdílu chování to měřitelné je?
Čistě statisticky, tedy za existence výjimek, asi ano, ale tady je to ještě více komplikované výchovou, prostředím a sociální rolí té samé osoby. Vlastně si myslím, že prakticky to úplně ani odlišit nejd
e, myslím ta biologická role a vliv prostředí. Občas se omluví o rozdílech v mužském a ženském leadershipu, o temné triádě psychologických rysů a taky o světlé triádě, kterou navrhl badatel Kauf
mann. Statisticky vzato se mužské vedení popisuje jako transaktivní, zaměřené více na výsledky, a ženské jako transformativní, kladoucí důraz spíše na vztahy. Výjimky ale jistě jsou, jako všude.
A stres? Hraje ve výsledcích zásadní roli a zpracováváme ho dle pohlaví jinak?
Trochu asi ano, ale opět některé rozdíly mohou být dány prostředím. Řekl bych však, že i hormonální signály stresové osy mezi mozkem a nadledvinkami by mohly být nějak ovlivňovány složením p
ohlavních hormonů. Detailní studie si ovšem nevybavuji. Vím ale, že minimálně u zvířecích modelů se toto téma studuje. Tady je však třeba uvážit i rozdíly mezi modelovým systémem a člověkem.
Když stres neléčíme, jsme pod tlakem, což poznamená i náš výkon. Lze zabránit tomu, aby mozek vyhasl či vyhořel?
Když mozek vyloženě vyhasne, jde o mozkovou smrt. Ale pokud máte na mysli vyhoření, tak to se stává. Popsáno to bylo zejména u pomáhajících profesí. Nejedná se však o vyhoření mozku, ale o 
vyhoření daného člověka (burnout). Jde o stav, který já chápu trochu jako v analogické epizodě deprese, byť je to jiné. Nejsem psychiatr ani terapeut, takže si do toho kolegům netroufám moc mluvi
t. Typicky se mluví o ztrátě motivace, apatii, neschopnosti na něčem pracovat a dalších příznacích. A spouštěčem je pak chronický stres a to, že s ním daný člověk aktivně nepracuje.
Potkalo vás něco podobného?

Ano, prožil jsem to v roce 2015, trvalo to asi tři nebo čtyři měsíce a vlastně nevím, zda to bylo vyhoření, nebo depresivní ataka. Nikdy předtím ani potom jsem depresí již netrpěl.
Upracoval jste se, nebo sehrál roli stres?
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U mě to bylo dáno určitě tím extrémním stresovým a pracovním nasazením. Tehdy jsem budoval kariéru a nic jiného než akademický výzkum jsem v životě neměl.
Pomohlo vám vypnout nebo přepnout mozek do klidnějšího módu?

Postupně jsem si našel a vybudoval i další kořeny, koníčky a kotvy. Lékař mi k tomu všemu doporučil hodně pohybu, dočasné odpojení od práce a antidepresiva. A také jsem začal pracovat sám na 
sobě.
Velkým tématem jsou také traumata. Jak je mozek zpracovává a mají na něj zásadní vliv?
Ano, a velký. Trauma se zásadním způsobem do mozku otiskuje. Může dojít až k rozvoji post-traumatické stresové poruchy. Vědci někdy mluví o „nepříznivých událostech v časném životě“ (early-li
fe adversities), ty se do mozku, psychiky i chování doslova vepíšou. Na rozdíl od běžného stresu, i když i ten je vážný problém, trauma často nevyústí v nějakou adaptaci, nějaké přizpůsobení se sit
uaci, ale spíše do psychopatologie, tedy nějaké poruchy. Objevují se záblesky (flashbacky), zesílí se vzpomínky na podněty spojené s traumatem, a naopak se zeslabí kontextové vzpomínky dávají
cí zážitku nějaký širší rámec. Enormně se aktivuje stresová osa mezi mozkem a nadledvinkami a ve finále může dojít až k rozvoji nějakého onemocnění. Trauma je velmi vážná věc, která často vyž
aduje odbornou péči.
Využívají se všechny tyto znalosti, které mi popisujete, k porozumění lidského myšlení?
Z mého pohledu nám to může pomoci, ale je třeba jisté zjednodušení těch poznatků a jejich podávání přístupnou formou. Dnes jde věda hodně do detailu. Když budete vědět, že například nějaká bíl
kovina v dané populaci neuronů ovlivňuje jinou bílkovinu nebo řídí nějakou funkci, k porozumění sobě samým vám to moc nepomůže. Takže jistě je to o určitém zjednodušení. Ale stále trvám na to
m, a v tomto smyslu i popularizuji, aby to stálo vědecky nohama na zemi a nešířily se nějaké neuromýty.
Říká se, že je mozek nejsložitějším orgánem ve vesmíru. Souhlasíte s tímto tvrzením, nebo jde o mýtus?
Toto tvrzení je vědecky netestovatelné, protože nevíme, kam sahá vesmír, co je na jeho okraji a co vše se v něm ukrývá. Neznáme ani všechna zákoutí mozku a jejich fungování a nemáme ani jasn
é meřítko toho, co to znamená složitý. Takže nelze říct, že by bylo platné nebo neplatné. Já osobně jej často používám, ale rozhodně spíše jako bonmot a nikoli seriózní tvrzení, abych ilustroval jeho
nesmírnou propracovanost. Hypotetickou otázku, zda někde ve vesmíru existuje složitější struktura, rád přenechám zkoumání a učení astrobiologů.
Učení je matka moudrosti. Co se v mozku děje při něm?
Převažující pohled vědy říká, že klíčem k učení a paměti je synaptická plasticita, tedy to, jak efektivně spolu neurony komunikují na svých spojeních, synapsích. Dominantně chemický přenos na sy
napsích se může zesílit i zeslabit, a to rozličnými způsoby. Synapse vznikají i zanikají a tato dynamická přestavba systému patrně bilionů synapsí je podkladem učení a paměti. V mozku v některýc
h oblastech také vznikají i v dospělosti nové neurony a otázka jejich role v učení, ale třeba i odolnosti vůči stresu a depresi, se hodně diskutuje a není uzavřená. Existují i alternativní teorie, například
Hameroff a Penrose přišli s teorií jakýchsi kvantových vibrací mikrotubulů, což je takové buněčné lešení, které přepravuje v buňce různé molekuly. Jedná se ale spíše o raritní a obecně hůře přijíman
ou záležitost.
Ty synaptické procesy mají několik fází, která je nejdůležitější?
Podle mě jsou všechny stejně důležité. Podnět nejprve vstupuje do senzorické paměti, což je jen jakási ozvěna po jeho ukončení. Následně se dostává do krátkodobé a procesem konsolidace se u
pevňuje v dlouhodobé paměti. Potom si vzpomínku buď vybavíme, nebo ji zapomeneme, nebo vyhasne.
Co myslíte tím vyhasne?
Vyhasnutí je takový zvláštní jev, kdy se mozek naučí, že daná věc už není relevantní, ale nezapomene ji. Zásadní jsou všechny procesy včetně zapomínání, což je vysoce adaptivní forma plasticity f
ungování paměti.
Máme ji všichni stejnou?
Myslím, že se liší. Určitě vzpomínkami, to zcela zásadně, osobní historii máme každý jedinečnou. Z hlediska obecných principů asi funguje obdobně, pokud tedy nemáme nějakou poruchu paměti, a
le mohou být drobné rozdíly například ve schopnosti zapamatování nebo vybavení. Obecně není lidská paměť úplně přesným odrazem reality, často si v dané situaci zapamatujeme jen klíčové elem
enty a zbytek si mozek zkrátka dopočítá.
Ty elementy pak putují přes paměťové mapy, je to tak?
Pokud máte na mysli mapy v mozku, ve smyslu reprezentací, tak ty jsou právě podstatou paměti. Tvorba kognitivních map je způsob, jakým se ve velikých neuronových populacích našeho mozku r
eprezentují vzpomínky. Pokud jde o mentální mapy, které si člověk kreslí, to jsou taková vnější zhmotnění či lépe řečeno grafické vyjádření toho, jakým způsobem uvažujeme, plánujeme, rozhoduje
me se… a asi i toho, co si pamatuje. Z mojí zkušenosti při jejich kreslení člověk ale někdy přijde na nové řešení, které přesahuje rámec jeho dosavadních vzorců. Takže tomu, kdo si mentální či rozh
odovací mapy kreslí rád, je mohu rozhodně doporučit.
Hodně se teď kritizují sociální sítě. Mají zásadní vliv na mozek a naše myšlení?
Velmi ovlivňují naši pozornost. Berou nám náš čas. A vytváří jakousi závislost na potvrzení toho okolí prostřednictvím algoritmů, tedy lajků – že jsem a jsem viděn, což může mít dalekosáhlé důsledk
y na mentální fungování, které přesahují i tu oblast pozornosti.
Kromě vědy se věnujete také neuromentoringu, tedy aplikaci vědy na běžný život. V čem mi může pomoci?
Koučování, mentoring a rozvojové workshopy ve školách, firmách nebo pro veřejnost jsou mými koníčky. Lidé za mnou nejčastěji přicházejí, aby se naučili pracovat se stresem, lépe se učit, být cel
kově výkonnější, ale spokojenější, zvládat svůj denní režim, méně odkládat úkoly a rozvrhovat si svůj čas. Pak jsou i klienti, kteří poptávají přímo praktické seznámení s použitelnými znalostmi o mo
zku, což by se dalo označit jako pravý neuromentoring. Jde vlastně o soukromé lekce praktické neurovědy. A na workshopech a přednáškách dost často mluvím o motivaci sebe i ostatních, hledání
smyslu v práci, zkrocení času a překonávání výzev.
______________________

Prof. RNDr. Aleš Stuchlík, DSc. přes dvacet let aktivně pracuje na poli neurovědy neboli vědy o mozku. Zabývá se především učením a pamětí, tedy tím, jak si ukládáme poznatky a dovednosti a ja
k jsme schopni zlepšovat své znalosti a chování. V roce 2017 byl jmenován profesorem na Karlově Univerzitě v Praze.
Jeho výzkum napomáhá porozumění mozku a chování a kromě poznatků přináší i aplikované výstupy. Dlouhodobě se věnuje výuce a školení středoškolských, vysokoškolských a postgraduálních s
tudentů. Zabývá se i popularizací vědy a publikováním (působil např. jako odborný lektor překladu knihy „Od neuronu k mozku“, kterou vydala Academia).
V praxi využívá moderní poznatky o lidském mozku a propojuje je s motivačním přístupem a rovnocenným partnerstvím s klienty.

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  profesor (1x), stuchlík (1x)
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163. Doktorand Karlovy univerzity vystupoval v Rusku s falešnými tituly. Fakulta ho za to kárá, řešení nemá  
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Pražská filozofická fakulta poprvé řeší případ, kdy se její student v zahraničí prezentuje tituly, které nemá. Doktorand Ladislav Zemánek, který je na ukrajinském sankčním seznamu, se v
ruských časopisech a na konferencích objevil s titulem Ph.D., v jednom případě profesor. Podle univerzitní Etické komise tím porušil etický kodex, škola ale tvrdí, že nemá jak zjistit, zda si tituly 
přisvojil sám.

Doktorand pražské filozofické fakulty Ladislav Zemánek spojil svou kariéru s Ruskem a Čínou. Vedle práce v think-tanku China-CEE, za kterým stojí čínská akademie věd, publikuje také v ruských 
časopisech.
Minimálně dvakrát se pak zúčastnil konference, kterou organizovala MGIMO, tedy vysoká škola ruského ministerstva zahraničí. A právě tam v roce 2021 vystoupil s titulem profesor, o rok později 
měl za jménem Ph.D. Ani jeden titul přitom nemá.
Ministerský nominant Tuleja nabídl rezignaci na funkci prorektora. Rozhodne etická komise
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Podle vyjádření Etické komise jeho domovské Univerzity Karlovy, které mají Radiožurnál a iROZHLAS.cz k dispozici, tím Zemánek porušil etický kodex. Tím se mají akademici ve své vědecké prá
ci řídit. Žádný postih ale následovat nebude.
„Etická komise není investigativní orgán a není ani orgán exekutivní. Toliko konstatuje, zda došlo, nebo nedošlo k porušení Etického kodexu UK, a tím její práce končí,“ napsal Radiožurnálu a webu 
iROZHLAS.cz předseda komise Marek Vácha.
„Takové podezření na zneužití titulů dosud FF UK neřešila, v tomto smyslu je to tedy ojedinělý případ,“ doplnil Ondřej Dufek z fakultního oddělení komunikace.

‚Pravdy je těžké se dobrat‘
Zemánkův případ také opakovaně řešil Akademický senát Filozofické fakulty Univerzity Karlovy (AS FF UK). Poprvé se jím senátoři a senátorky odmítli zabývat, podruhé obecně odsoudili jakékoli z
neužívání akademických titulů.
Podle předsedy senátu Ondřeje Švece je totiž těžké prokázat, že si Zemánek tituly před či za jméno napsal sám, a navíc s úmyslem získat nějakou výhodu. „(Zemánek) předložil alespoň v jednom 
případě zaslanou žádost, v níž žádal organizátory konference o změnu titulu (prof.), který byl podle něj bez jeho vědomí uveden na programu konference u jeho jména. (...) Z bezpečnostní analýzy t
edy vyplynulo, že pravdy je těžké se v tomto případě dobrat,“ řekl Švec.
Jako překážku pro rozhodnutí uvádí nespolupráci ruských akademických institucí v době, kdy země válčí na Ukrajině. Připustil ale, že Zemánkovo počínání může jméno Karlovy univerzity poškozov
at.
„Řekl bych, že má (Zemánek) z ostudy kabát. A reputace je v našem prostředí strašně důležitá. Takže je to tak, že ten, kdo je usvědčen, tak jako třeba ministr ( Pavel  Tuleja , který rezignoval na 
nominaci na ministerský post poté, co vyšlo najevo, že publikoval v predátorských časopisech – pozn. red.), z toho, že se dopustil prohřešku proti etice vědecké práce, akademické práce, tak ten
ztrácí důvěryhodnost,“ myslel si Švec.
Radiožurnál a iROZHLAS.cz se zeptaly také Zemánka, proč používal tituly, které nemá, a zda bude nějak stanovisko Etické komise UK rozporovat. Na konkrétní otázky neodpověděl, ale odepsal, ž
e za „věc“ mohou někteří členové akademické obce.
Policie přiveze z Ukrajiny do Česka šest falešných bankéřů. Vylákali z lidí skoro 30 milionů korun
„Celá věc je bohužel součástí snah několika, dnes již propuštěných členů akademické obce znemožnit mi řádné studium a úspěšně obhájit odevzdanou disertační práci. Argumentace bývalých za
městnanců UK je mi známa, ale je zcela zavádějící, dehonestační a politicky motivovaná,“ tvrdil Zemánek.
Na to, jakými tituly se prezentuje v Rusku, totiž školu už skoro před rokem upozornil docent slavistiky Ilja Lemeškin, který Zemánka učil v době jeho studia na Ústavu východoevropských studií FF 
UK.
„Je to minimálně 16 článků za léta 2019–2023, kde se Zemánek prezentoval jako Ph.D. Na konferencích, v časopisech jako člen redakční rady figuroval jako Ph.D. a výš více než třicetkrát,“ uvedl 
Lemeškin. Senát proto žádal, aby Zemánkovi škola neuznala předměty Zahraniční stáž nebo Odborná publikace.
„V mém podnětu k akademickému senátu byl návrh, aby se neprodleně obrátil na paní rektorku, aby na webu Karlovy univerzity oznámila, že Zemánek je podvodník a že se univerzita striktně vyme
zuje proti počínání studenta v zahraničí. Ruská a čínská propaganda budou Zemánka zneužívat do okamžiku, než se k tomu univerzita postaví, a to nedělá,“ vysvětlil Lemeškin svou motivaci.

Soud a cesta na Ukrajinu
Lemeškina loni v létě z fakulty po 23 letech propustili. Je přesvědčený, že jeho nucený odchod souvisel se Zemánkem. Následoval totiž poté, co se zastal své kolegyně Jany Kitzlerové.
Ta se už dříve zajímala, proč škola Zemánkovi umožňuje publikovat v kolektivní monografii zaštítěné Ústavem východoevropských studií FF UK a odkazovala přitom na jeho politické angažmá. To 
ho například v roce 2014 dostalo do zprávy ministerstva vnitra o extremismu.
Zemánek se stal totiž veřejně známým už před deseti lety, kdy se jako místopředseda krajně pravicové strany Národní demokracie účastnil pozorovatelské mise při volbách v mezinárodně
neuznané Doněcké republice na východě Ukrajiny, za což ho Kyjev zařadil na svůj sankční seznam.
Ministerstvo vnitra podle soudu nemusí vyřadit Národní demokracii ze zpráv o extremismu
Na otázku Radiožurnálu i webu iROZHLAS.cz, jak s odstupem deseti let hodnotí svou cestu na separatistické území, Zemánek napsal: „K vašemu dotazu ohledně ukrajinských sankcí proti mé oso
bě mohu říct jen tolik, že jejich platnost vyprší 24. června tohoto roku.“ Na doplňující otázky už neodpověděl.
O dva roky později, v roce 2016, Zemánka odsoudil jihlavský soud za to, že umístil antisemitský nápis u hrobu Anežky Hrůzové. Trest nakonec nedostal, protože projevil lítost.
Předseda akademického senátu Švec doplnil, že univerzita studenty nemůže postihovat za jejich politické přesvědčení: „Nám prostě nepřísluší, abychom někoho vylučovali ze studia, protože zastá
vá nám nepříjemné geopolitické postoje. Kde jsou nenávistné projevy nebo potlačování práv menšin, tak je to jednoznačné, tam můžeme okamžitě nějak zasáhnout. Ale když někdo publikuje geop
olitické analýzy, které z našeho pohledu nahrávají nám nepřátelské straně, tak je vlastně velmi těžké, abychom ho my v tomto jednání nějak omezili.“
Ani Jana Kitzlerová už na Ústavu východoevropských studií nepracuje, stejně jako Lemeškina ji loni propustili. Podle vyjádření školy to se Zemánkem nijak nesouviselo, důvodem je prý
ekonomická situace na fakultě.
„Organizační změnu v Ústavu východoevropských studií spjatou s výpověďmi doktorce Kitzlerové a docentu Lemeškinovi je potřeba vnímat v kontextu celkové situace Filozofické fakulty,“ řekla dě
kanka FF UK Eva Lehečková už dříve Seznam Zprávám.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)
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Nedávno jsem navštívil výstavu fotografií Roberta Rohála nazvanou „Slavní, známi i neznámí“ a byl jsem velmi pozitivně překvapen. Návštěva výstavy, která je umístěna v arkádách holešovského z
ámku, mi přinesla příjemně prožité odpoledne. Hned několik portrétů se mi vrylo do paměti tak silně, že si je vybavuji do detailů i dnes. Už podle názvu výstavy lze vytušit, že zde uvidíte především 
mediálně známé tváře.
Při vstupu na vás dýchne atmosféra zvědavosti, jako byste vstoupili do jakési síně slávy, s tím rozdílem, že nevíte, na koho tam narazíte. Člověk jako by procházel alejí lidských životů, některé tváře
poznáváte, některé vidíte poprvé a hlavou vám prochází otázky „Je to někdo známý, jehož práce mě zatím minula, nebo je to obyčejný člověk?“.
Naprosto nenásilně jsou vedle sebe řazeny fotografie celebrit hned vedle fotografií zcela obyčejných, a přesto zajímavých žen, zřejmě známých autora, o nichž ví, že jsou fotogenické a tvárné. Tent
o nápad krásně propojuje lidské životy a najednou si člověk uvědomí, že ať je člověk známý nebo zcela neznámý, všichni jsme ve své podstatě stejní.
Všichni žijeme svoje životy tak, jak jsme si je zařídili a jediný rozdíl mezi „známý či neznámý“ spočívá v tom, co děláme, co je naše povolání, ale ve své podstatě jsme všichni stejní. Všichni prožívá
me stejné pocity radosti, bolesti, smutku, všichni se smějeme, když je nám fajn, všichni pláčeme, když nám je zle. Z mého pohledu je velké plus, že fotografie jsou provedeny v černobílé kompozici. 
Toto jim dodává daleko větší hloubku, než kdyby byly barevné.
Některé z fotografií jsou obohaceny jemnými grafickými, či lépe řečeno fotografickými efekty, které vkusně podkreslují nostalgii, v některých případech romantiku zachyceného momentu fotoaparát
em. Najdete zde pohled, jak do pracovního, tak do soukromého života mnoha umělců. Stačí zmínit alespoň několik zajímavých tváří kumštýřů - Zuzana Geislerová (herečka), Eva Daňková
(herečka), Peter Valentovič (operní dirigent), Zdeněk Troška (režisér), Laco Déczi (jazzový trumpetista), Peter Gábor (režisér), Helena Vondráčková (zpěvačka), Peter Gábor (režisér) Marta Kubiš
ová (zpěvačka), Jindřich  Štreit  (fotograf), Alena Ciková (módní návrhářka) a spousta dalších.
Hodně silně na mě zapůsobily hlavně fotografie těch, kteří nás z různých oblastí provázeli celý život a kteří už mezi námi bohužel nejsou, jako třeba Eva Pilarová (zpěvačka), Jarmila Šuláková (zpě
vačka lidovek), Tomáš Valík (herec), Soňa Červená (operní pěvkyně), Karel Gott (zpěvák), Věra Špinarová (zpěvačka) nebo Květa Fialová (herečka).
Na mně osobně nejvíce zapůsobila fotografie slavného hudebního skladatele Vítězslava Hádla, kterého fotograf zachytil v momentě při nástupu do auta. Ta fotografie na mě působí neskutečně čistě
, přirozeně a lidsky.
Stejně tak na mě silně zapůsobila fotografie modelky Soni, která se zde stylizuje do postavy Tiny Turner. Ač nemám moc rád stylizace do jiných osobností, tady se to velmi dobře podařilo. Lehce za
myšlená Soňa má na fotografii výraz, který je obyčejně lidský a jaksi lehce posmutnělý, a ačkoliv se jedná o stylizaci do role někoho jiného, tak přesto působí velmi přirozeně a bez póz. Říkal jsem s
i, že kdyby měla Soňa ještě snědý make-up, tak bych se asi musel dvakrát podívat, jestli je to Tina Turner nebo někdo jiný. To ovšem nebylo záměrem a smyslem fotografie kopírovat Tinu Turner do
detailu.
Výstava bude k vidění až do 9 června v krásných prostorách holešovského zámku a všem, kteří pojedou kolem, nebo budou mí volný den a nebudou vědět, jak s ním naložit, vřele doporučuji tuto vý
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stavu navštívit.
Vlady Gryc
Foto Robert Rohál

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Známé tváře i portréty fotogenických žen nabízí výstava fotografií Roberta Rohála ( Topgentleman.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );
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Dvacet autorů zaplnilo na jeden den - 22. dubna 2024 - prázdný dům v centru Vysokého Mýta fotografiemi. Formát krátkodobých výstav baví nejen autory neformální skupiny Šedá zóna, ale tak
é studenty Ateliéru vizuální komunikace Štěpánky Stein, která v pořadí druhou pop-up výstavu kurátorovala.

Vracíme se k jedné zajímavé události z konce dubna, kterou jsme redakčně nechtěli pominout. Napsala nám o ní paní Mgr. Lenka Vaculínová a dopovodila svůj text fotografiemi Evy Stanovské 
a Pavla Křečka. Děkujeme a věříme, že se o takovýchto krásných akcích budeme dozvídat více.
Při zahájení večerní vernisáže se stěny malého domku v centru města doslova prohýbaly ve švech. Zatímco jindy je uvnitř úplné ticho, ve kterém byste snad mohli zaslechnout zrníčka prachu poma
lu dopadající na letité podlahy, v sobotu 20. dubna tu bylo naopak velmi živo. V pořadí druhou pop-up výstavu neformální skupiny Šedá zóna podnítila pardubická fotografka Dita Valachová.

„Když mi mí studenti říkali, že vystavují v prázdném domě, řekla jsem, že je to senzace, že miluju punk,“  zahájila vernisáž Štěpánka Stein. „Během dalších 6 měsíců mi volala Dita Valachová a ře
kla mi, že hledá kurátora na výstavu do Vysokého Mýta. Co jsem mohla dělat, když už jsem jednou řekla, že to miluju?“ Podle slov kurátorky je na podobné výstavě důležité nejen to, že uvidíte ak
tuální soubory a fotky současných fotografů, ale hlavně to, že jde o velmi neformální, otevřenou a ve své podstatě i dostatečně intimní událost, která lidem umožní bavit se o fotografii, přicházet s no
vými nápady, a zároveň zaplnit místa, která by jinak ležela ladem.
"Mezi dvacítkou autorů, kteří své práce vystavovali ve Vysokém Mýtě, převažují studenti Institutu  tvůrčí  fotografie . Právě díky společnému studiu se tu potkávají fotografové ze tří evropských z
emí, každý s velmi svébytným pohledem na témata, která zachycují.
Na fotografii - Štěpánka Stein

K nim se přidávají také studenti Štěpánčina Ateliéru vizuální komunikace, který česká fotografka a pedagožka založila spolu s Václavem Jiráskem. „To, co nás na tom baví, je možnost vystavovat 
velmi specifické věci, na které by v galeriích nebylo místo,“ shodují se autoři. „Můžeme si hrát s prostorem a doslova zaplnit dům fotkami od sklepa po půdu.“ A právě tenhle site-specific zážitek 
dělá pop-up výstavy ve Vysokém Mýtě výjimečnými. Do starého domu se vchází vyřezávanými dveřmi, první fotky vás přivítají už v chodbě. Visí také v bývalé kuchyni, nad výlevkou s nápisem Nepít
, olovo! i ve staré prádelně a dílně na dvorku. Provází vás dřevěnou pavlačí, místnostmi, kde možná byla ložnice a možná dětský pokoj až na půdu, kde se pod vikýři pohupují staré pavučiny.
Na fotografii - Beky Valachová

Další mýtskou výstavu skupina Šedá zóna plánuje na příští jaro, práce autorů ale můžete potkat už letos v květnu na novém fotofestivalu Paradajs v Banské Štiavnici.
O skupině Šedá zóna
Šedá zóna je neformálním uskupením autorů ze zemí střední Evropy. Mají za sebou dvě pop-up výstavy v opuštěném domě ve Vysokém Mýtě, jednu z nich kurátorovala Štěpánka Stein. Hravá form
a víkendových výstav v netradičních prostorách dává vzniknout souborům, které se mohou a nemusí brát příliš vážně. Jde o svěží a lehký náhled do fotografické tvorby současných autorů napříč ge
neracemi.
O Ateliéru vizuální komunikace

Na semestrálních kurzech pod záštitou Czech Photo Centre Štěpánka Stein fotografy citlivě provádí světem současné fotky a ukazuje jim, že dnes už není možné fotku vnímat jako samostatné mé
dium, ale spíš jako multižánrovou disciplínu, která umí vizuálně propojovat a vyprávět příběhy módy, architektury, designu, ulic, měst i lidství.
K této akci vyšel i katalog!

SEKCE: Oborové tituly

KLÍČOVÁ SLOVA:  institutu (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)
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Poklad nemusí mít jen podobu hromady zlata a diamantů. V poslední době „vydala“ země na dvou místech republiky velký počet starodávných mincí nepředstavitelné hodnoty. O
dborníci přirovnávají objev k výhře jackpotu. Na nález mincí na Kutnohorsku a v Opavě upozornil Finanční a ekonomické informace (FAEI.cz) Archeologický ústav, respektive Nár
odní památkový ústav.

Za jeden z největších nálezů posledního desetiletí považují odborníci středověký depot ( soubor předmětů různého nebo podobného charakteru – pozn. aut .) denárů z Kutnohorska. Více než dva tis
íce stříbrných mincí představovalo ve své době obrovskou částku, podle archeologů se dá srovnat s milionovou v jackpotu.
O nálezu výjimečného souboru středověkých zlatých a stříbrných mincí v Opavě zase experti hovoří jako o nejvýznamnějším mincovním pokladu na území dnešního Moravskoslezského kraje za po
sledních sto let.
Objev na poli

Přibližně 900 let ležely pod zemí, až je na zoraném poli zcela náhodou nalezla žena na procházce. Více než dvě tisícovky mincí původně spočívaly v keramické nádobě, nyní ležely roztroušené na p
ůdě i pod ní. Archeologové a historici nyní mince podrobí detailnějšímu zkoumání a následně poklad představí veřejnosti.
Mince pravděpodobně pocházejí z první čtvrtiny 12. století, z neklidné doby, kdy zuřily boje mezi členy přemyslovské dynastie o ovládnutí pražského knížecího stolce. Ve své době šlo zřejmě o obro
vský obnos peněz. Nelze ani vyloučit, že mohlo jít o hotovost připravenou pro vyplacení žoldu vojákům, nebo o válečnou kořist.
„Bohužel, pro přelom jedenáctého až dvanáctého století postrádáme údaje o kupní síle, jistě šlo ale o obrovskou, pro obyčejného člověka nepředstavitelnou a současně i nedostupnou částku. Dá s
e srovnat s dnešní milionovou výhrou v jackpotu,“ uvedl Filip Velímský z pražského Archeologického ústavu Akademie věd ČR.
Dovážené stříbro

Mezi 2 150 mincemi odborníci zatím identifikovali ražby tří přemyslovských panovníků, krále Vratislava II. a knížat Břetislava II. a Bořivoje II. (zhruba 1085 až 1107, pozn. aut.) . „Mince byly s největ
ší pravděpodobností vyraženy v pražské mincovně ze stříbra, které se do Čech tehdy dováželo,“ řekla Lenka Mazačová, ředitelka Českého muzea stříbra v Kutné Hoře.
Muzeum a Archeologický ústav čeká v následujícím roce dost práce. „Úkolem zaměstnanců muzea bude provést zápis všech součástí nálezu do sbírky, dále zajistit očištění jednotlivých mincí a pří
padné restaurátorské zásahy, jejich nafocení pro publikační a propagační účely, numizmatické určení, včetně zpracování podrobného katalogu,“ konstatovala Mazačová.
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Vedle toho projdou denáry klasickým i rentgenovým snímkováním a spektrální analýzou, která stanoví jejich konkrétní materiálové složení. Finálním záměrem je výstava objevených peněz v mincov
ní expozici muzea v Kutné Hoře.
Záchranný výzkum

Soubor středověkých mincí objevili experti v Opavě při záchranném archeologickém výzkumu, který provádělo opavské pracoviště Národního památkového ústavu, v prostorách školního hřiště v uli
ci Paskova.
Jedinečné je podle odborníků zejména množství nalezených zlatých mincí (30 kusů uherských dukátů) , ale například i některé mimořádně vzácné exempláře a poměrně dobrý dochovaný stav. Vedl
e zlatých mincí se našlo rovněž 72 mincí stříbrných.
„Na základě datace nejmladší složky nálezu reprezentované pražskými groši krále Vladislava II. Jagellonského lze konstatovat, že byl depot uložen do země po roce 1479,“ uvedla Ilona Matejko-P
eterka, proděkanka Filozoficko -přírodovědecké  fakulty Slezské univerzity v Opavě  a kurátorka numizmatické podsbírky Slezského zemského muzea, která mince analyzovala.
Podle Matejko-Peterky představuje objev důležitou sondu do struktury zlatého a stříbrného mincovnictví koncem 15. století. „Jde také o pozoruhodný hmotný pramen k vývoji tehdejších hospodářs
kých a politických dějin,“ poznamenala proděkanka.
Milionová hodnota

Podle předběžných expertních odhadů se tržní hodnota nálezu pohybuje okolo částky 1,2 milionu korun. „Kulturně-historická hodnota představuje zhruba trojnásobek tržní hodnoty, a může se tak p
ohybovat kolem 3,5 milionu korun,“ dodala Ilona Matejko-Peterka.
Přepočet na tehdejší hodnotu ukazuje, že dobová hodnota mohla být 13 kop pražských grošů, když jedna kopa představuje 60 kusů. Za tuto částku se dalo pořídit například šest koní (jeden kůň s
tál přibližně 120 českých grošů) nebo 26 sudů piva (sud piva stál asi 30 českých grošů).
Běžný řemeslník, třeba lamač kamene nebo tesař, si v dané době denně vydělal zhruba tři groše, nádeník či ponocný jeden až dva groše.
„Kromě výjimečného nálezu depotu přinesl archeologický výzkum doklady o středověkém osídlení prostoru před založením města na přelomu 12. a 13. století a v jeho raných počátcích v první polov
ině 13. století, dále upřesnil poznatky o městské hradbě, která tento sídelní areál v polovině 13. století protnula,“ vysvětlil Michal Zezula, ředitel ostravského odborného pracoviště Národního památ
kového ústavu.

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecké (1x), fakulty (1x), opavě (1x)
DUPLICITY (>70% SHODA): Největší nález starodávných mincí za posledních sto let ( Faei.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě );
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